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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Β’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’

Τρίτη 23 Νοεµβρίου 2010 (απόγευµα)

Αθήνα, σήµερα στις 23 Νοεµβρίου 2010, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.11’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην

ΕΙ∆ΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ∆ΙΑΤΑΞΗ
ΤΗΣ ΟΛΟΜΕΛΕΙΑΣ ΤΗΣ ΒΟΥΛΗΣ

Θέµα: Κλήρωση ενώπιον της Ολοµέλειας της Βουλής, από τον
Πρόεδρό της, µεταξύ των µελών του Αρείου Πάγου, της Εισαγ-
γελίας του Αρείου Πάγου και του Συµβουλίου της Επικρατείας,
που έχουν διορισθεί ή προαχθεί στο βαθµό που κατέχουν πριν
από την υποβολή της πρότασης για άσκηση δίωξης, για την ανά-
δειξη πέντε τακτικών και τριών αναπληρωµατικών µελών του ∆ι-
καστικού Συµβουλίου, καθώς και του ασκούντος καθήκοντα
εισαγγελέα και του αναπληρωτή του, σύµφωνα µε τα άρθρα 86
παράγραφος 4 του Συντάγµατος, 158 παράγραφοι 1 και 2 του
Κανονισµού της Βουλής και 8 του ν. 3126/2003 «Ποινική ευθύνη
των Υπουργών», µετά την από 16 Νοεµβρίου 2010 απόφαση της

Ολοµέλειας της Βουλής, για την άσκηση ποινικής δίωξης κατά
των πρώην Υπουργών Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, κ.κ.
Ευάγγελου Μπασιάκου και Αλέξανδρου Κοντού και κατά του
πρώην Υφυπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών, κ. Πέτρου
∆ούκα, για αξιόποινες πράξεις σχετικά µε την υπόθεση της
Μονής Βατοπεδίου.

Μετά την από 17 Νοεµβρίου 2010 επιστολή µου προς τον
Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων
κ. Χαράλαµπο Καστανίδη, απεστάλη προς τη Βουλή, µε το υπ’
αριθµόν 257/18-11-2010 έγγραφο του Υπουργού ∆ικαιοσύνης,
∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, κατάλογος των µελών
του Αρείου Πάγου, της Εισαγγελίας του Αρείου Πάγου και του
Συµβουλίου της Επικρατείας, που έχουν διοριστεί ή προαχθεί
στο βαθµό που κατέχουν πριν από την υποβολή της πρότασης
για άσκηση δίωξης, (16-6-2010), σύµφωνα µε τα άρθρα 86 πα-
ράγραφος 4 του Συντάγµατος, 158 παράγραφοι 1 και 2 του Κα-
νονισµού της Βουλής και 8 του ν. 3126/2003 «Ποινική ευθύνη των
Υπουργών».

Ο σχετικός κατάλογος καταχωρίζεται στα Πρακτικά της Βου-
λής.

(Ο προαναφερθείς κατάλογος καταχωρίζεται στα Πρακτικά και
έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ως µέλη της εφορευτι-
κής επιτροπής της κληρώσεως ορίζονται: ο Α’ Αντιπρόεδρος της
Βουλής κ. Γρηγόριος Νιώτης, η Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ.
Ροδούλα Ζήση, ο Γ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Ευάγγελος Αρ-
γύρης, ο ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Βαϊτσης Αποστολάτος
και ο Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Αναστάσιος Κουράκης.

Γραµµατέας της επιτροπής ορίζεται ο Βουλευτής κ. Φραγκί-
σκος Παρασύρης.

Θα διεξαχθούν τρεις διαδοχικές κληρώσεις.
Η πρώτη κλήρωση θα διεξαχθεί µεταξύ των µελών του Αρείου

Πάγου που περιλαµβάνονται στον αποσταλέντα κατάλογο, για
την ανάδειξη τριών τακτικών µελών του δικαστικού συµβουλίου
και δύο αναπληρωµατικών.

Η δεύτερη κλήρωση θα διεξαχθεί µεταξύ των µελών του Συµ-
βουλίου της Επικρατείας -που περιλαµβάνονται στον αποσταλέ-
ντα κατάλογο -για την ανάδειξη δύο τακτικών µελών και ενός
αναπληρωµατικού µέλους του δικαστικού συµβουλίου.

Η τρίτη κλήρωση θα διεξαχθεί από τον κατάλογο των µελών
της Εισαγγελίας του Αρείου Πάγου, για την ανάδειξη του ασκού-
ντος καθήκοντα Εισαγγελέα του δικαστικού συµβουλίου και του
αναπληρωτή του.

Οι κληρώσεις θα διεξαχθούν ως ακολούθως:
Τα ονόµατα των δικαστών εκάστης κληρώσεως θα αναγιγνώ-

σκονται από τον Α’ Αντιπρόεδρο της Βουλής κ. Γρηγόριο Νιώτη.
Η Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Ροδούλα Ζήση θα φτιάχνει

τους κλήρους.
Ο Γ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Ευάγγελος Αργύρης θα τους

τοποθετεί, έναν προς έναν, στο αντίστοιχο αδιαφανές σφαιρίδιο,
το οποίο θα ρίχνει εντός της διαφανούς κάλπης, η οποία θα ευ-
ρίσκεται επί της Έδρας.

Στη συνέχεια θα ανακατευθούν καλά τα αδιαφανή σφαιρίδια
µέσα στη διαφανή κάλπη από τον ΣΤ’ Αντιπρόεδρο της Βουλής
κ. Βαΐτση Αποστολάτο.

Τέλος, ο Πρόεδρος της Βουλής θα ανασύρει ένα-ένα τα σφαι-
ρίδια από την κάλπη και κάθε σφαιρίδιο που θα ανασύρεται θα
παραδίδεται στον Ζ’ Αντιπρόεδρο της Βουλής κ. Αναστάσιο Κου-
ράκη, ο οποίος θα το ανοίγει και θα το επιδεικνύει στον Πρόε-
δρο της Βουλής και στους παρισταµένους Αντιπροέδρους και,
αφού αναγγείλει το όνοµα, θα το παραδίδει στον Γραµµατέα κ.
Φραγκίσκο Παρασύρη, ο οποίος θα γράφει το όνοµα στα Πρα-
κτικά.

Από την πρώτη κάλπη, στην οποία θα τοποθετηθούν οι κλήροι
µε τα ονόµατα του Αρείου Πάγου, θα εξαχθούν τρείς κλήροι για
την ανάδειξη τριών τακτικών µελών του δικαστικού συµβουλίου
και δύο κλήροι για την ανάδειξη δύο αναπληρωµατικών µελών.

Από την δεύτερη κάλπη, στην οποία θα τοποθετηθούν οι κλή-
ροι µε τα ονόµατα των µελών του Συµβουλίου της Επικρατείας,
θα εξαχθούν δύο κλήροι για την ανάδειξη δύο τακτικών µελών
του δικαστικού συµβουλίου και στη συνέχεια ένας κλήρος, για
την ανάδειξη ενός αναπληρωµατικού µέλους.

Από την τρίτη κάλπη, στην οποία θα τοποθετηθούν οι κλήροι
µε τα ονόµατα των µελών της Εισαγγελίας του Αρείου Πάγου,
θα εξαχθεί ένας κλήρος για την ανάδειξη του ασκούντος καθή-
κοντα Εισαγγελέα του δικαστικού συµβουλίου και ένας κλήρος
για την ανάδειξη του αναπληρωτή του.

Κύριοι συνάδελφοι, συµφωνείτε µε την πρόταση ως προς τη
διαδικασία;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεπώς το Σώµα συµ-

φώνησε οµοφώνως.
Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου των µελών

του Αρείου Πάγου.
(Στο σηµείο αυτό αρχίζει η ανάγνωση του καταλόγου των

µελών του Αρείου Πάγου από τον Α’ Αντιπρόεδρο της Βουλής κ.
Γρηγόριο Νιώτη).

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΑΡΕΙΟΥ ΠΑΓΟΥ
Γεώργιος Καλαµίδας

ΑΝΤΙΠΡΟΕ∆ΡΟΙ ΑΡΕΙΟΥ ΠΑΓΟΥ
∆ηµήτριος Κανελλόπουλος
Ηλίας Γιαννακάκης
Εµµανουήλ Καλούδης

Μίµης Γραµµατικούδης
∆ηµήτριος Πατινίδης
Θεοδώρα Γκοΐνη

ΑΡΕΟΠΑΓΙΤΕΣ
Αιµιλία Λίτινα
Σπυρίδων Ζιάκας
Χαράλαµπος ∆ηµάδης
Αθανάσιος Κουτροµάνος
Βασίλειος Λυκούδης
Γεώργιος Γιαννούλης
Ανδρέας Τσόλιας
Βασίλειος Φούκας
Γεώργιος Χρυσικός
Ιωάννης Σίδερης
Νικόλαος Ζαϊρης
∆ήµητρα Παπαντωνοπούλου
Νικόλαος Λεοντής
Βιολέττα Κυτέα
Βαρβάρα Κριτσωτάκη
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Γεώργιος Γεωργέλλης
Παναγιώτης Κοµνηνάκης
∆ηµήτριος Μουστάκας
∆ηµήτριος Μαζαράκης
Χαράλαµπος Αθανασίου
Παναγιώτης Ρουµπής
Ανδρέας ∆ουλγεράκης
Κωνσταντίνος Φράγκος
Σαράντης ∆ρινέας
Νικόλαος Πάσσος
Γεώργιος Αδαµόπουλος
Ιωάννης Παπαδόπουλος
∆ηµήτριος Τίγγας
Νικόλαος Μπιχάκης
∆ηµητρούλα Υφαντή
Αικατερίνη Βασιλακοπούλου-Κατσαβριά
Ιωάννης Γιαννακόπουλος
Χρυσόστοµος Ευαγγέλου
Κωνσταντίνος Τσόλας
∆ηµήτριος Κράνης
Χριστόφορος Κοσµίδης
Ανδρέας Ξένος
Κυριακούλα Γεροστάθη
Βασίλειος Φράγγος
Ευφηµία Λαµπροπούλου
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, ανεγνώσθησαν συνολικώς τα ονόµατα πενήντα τεσ-
σάρων δικαστών εκ του καταλόγου των µελών του Αρείου Πάγου.

∆ιαπιστώνεται, επίσης, ότι έχουν τοποθετηθεί όλα τα προς
κλήρωση ονόµατα µέσα στα αδιαφανή σφαιρίδια –ένα σε κάθε
σφαιρίδιο- και τοποθετήθηκαν όλα στην διαφανή κάλπη.

Παρακαλώ τώρα τον ΣΤ’ Αντιπρόεδρο της Βουλής κ. Βαΐτση
Αποστολάτο να ανακατέψει τα σφαιρίδια που βρίσκονται στην
κάλπη.

(Στο σηµείο αυτό ο ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Βαΐτσης
Αποστολάτος ανακατεύει τα σφαιρίδια που βρίσκονται στην
κάλπη)

(Στη συνέχεια, ο Πρόεδρος της Βουλής εξάγει ανά ένα τα
σφαιρίδια, τα παραδίδει στον Ζ’ Αντιπρόεδρο της Βουλής, κ. Ανα-
στάσιο Κουράκη, ο οποίος τα αποσφραγίζει, επιδεικνύει στα
µέλη του Προεδρείου το ευρισκόµενο σε καθένα από αυτά
όνοµα, το εκφωνεί προς το Σώµα και το παραδίδει στον Γραµ-
µατέα, ο οποίος σηµειώνει ιδιοχείρως στο σχετικό πρακτικό τα
ονόµατα κατά σειρά εκφώνησης).

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
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νάδελφοι, εκληρώθησαν κατά σειρά ως τακτικά µέλη του δικα-
στικού συµβουλίου οι εξής τρεις δικαστές εκ του καταλόγου των
µελών του Αρείου Πάγου:

1. Παναγιώτης Κοµνηνάκης
2. Ιωάννης Γιαννακόπουλος
3. Αντώνιος Αθηναίος.
Ως αναπληρωµατικά µέλη, εκληρώθησαν κατά σειρά οι εξής

δύο δικαστές εκ του καταλόγου των µελών του Αρείου Πάγου:
Βαρβάρα Κριτσωτάκη
∆ήµητρα Παπαντωνοπούλου.
Παρακαλώ να αρχίσει τώρα η ανάγνωση του καταλόγου των

µελών του Συµβουλίου της Επικρατείας.
(Στο σηµείο αυτό αρχίζει η ανάγνωση του καταλόγου των

µελών του Συµβουλίου της Επικρατείας από τον Α’ Αντιπρόεδρο
της Βουλής κ. Γρηγόριο Νιώτη)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ
1. Παναγιώτης Πικραµµένος

ΑΝΤΙΠΡΟΕ∆ΡΟΙ
1. Γεώργιος Σταυρόπουλος
2. Κωνσταντίνος Μενουδάκος
3. Σωτήριος Ρίζος
4. Φιλοκτήµων Αρναούτογλου
5. Νικόλαος Σακελλαρίου
6. ∆ηµοσθένης Πετρούλιας
7. Αθανάσιος Ράντος

ΣΥΜΒΟΥΛΟΙ ΤΗΣ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ
1. ∆ηµήτριος Κωστόπουλος
2. Ευδοξία Γαλανού
3. Γεώργιος Παπαµεντζελόπουλος
4. Θωµάς Παπαευαγγέλου
5. Νικόλαος Ρόζος
6. Αναστάσιος Γκότσης
7. Αϊρίν-Έβελυν-Μικέλα- Μαίρη Σάρπ
8. Χρήστος Ράµµος
9. Νικόλαος Μαρκουλάκης
10. ∆ιονύσιος Μαρινάκης
11. Γεώργιος Παπαγεωργίου
12. Μαρία Καραµανώφ
13. Μιχαήλ Βηλαράς
14. Ιωάννης Ματζουράνης
15. Αικατερίνη Σακελλαροπούλου
16. Αικατερίνη Χριστοφορίδου
17. ∆ηµήτριος Αλεξανδρής
18. ∆ηµήτριος Σκαλτσούνης
19. Μαρίνα-Ελένη Κωνσταντινίδου
20. Αριστόβουλος-Γεώργιος Βώρος
21. Παναγιώτης Ευστρατίου
22. Γεώργιος Ποταµιάς
23. Μαργαρίτα Γκορτζολίδου
24. Ευαγγελία Νίκα
25. Ιωάννης Γράβαρης
26. Ευθύµιος Αντωνόπουλος
27. Γεώργιος Τσιµέκας
28. Ιωάννης Ζόµπολας
29. Σπυρίδων-Κωνσταντίνος Μαρκάτης
30. Παναγιώτα Καρλή
31. Αντώνιος Ντέµσιας
32. Φώτιος Ντζίµας
33. Σπυριδούλα Χρυσικοπούλου
34. Ηρακλής Τσακόπουλος
35. Βασιλική Καλαντζή
36. Μαριά Σταµατελάτου-Μπεριάτου
37. Μαρίνα Παπαδοπούλου
38. Βασίλειος Αραβαντινός
39. ∆ιοµήδης Κυριλλόπουλος
40. Άννα Καλογεροπούλου
41. Εµµανουήλ Κουσιουρής
42. Αντώνιος Σταθάκης
43. Όλγα Ζύγουρα
44. Βαρβάρα Ραφτοπούλου
45. Κωνσταντίνος Κουσούλης.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ανεγνώσθησαν συνολικώς τα ονόµατα πενήντα τριών
δικαστών εκ του καταλόγου των µελών του Συµβουλίου της Επι-
κρατείας. ∆ιαπιστώνεται ότι έχουν τοποθετηθεί όλα τα προς κλή-
ρωση ονόµατα µέσα στα αδιαφανή σφαιρίδια –ένα σε κάθε
σφαιρίδιο- και τοποθετήθηκαν όλα στη διαφανή κάλπη.

Παρακαλώ τώρα τον ΣΤ’ Αντιπρόεδρο της Βουλής κ. Βαΐτση
Αποστολάτο να ανακατέψει τα σφαιρίδια που βρίσκονται στην
κάλπη.

(Στο σηµείο αυτό ο ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Βαΐτσης
Αποστολάτος ανακατεύει τα σφαιρίδια που βρίσκονται στην
κάλπη).

(Στη συνέχεια, ο Πρόεδρος της Βουλής εξάγει ανά ένα τα
σφαιρίδια, τα παραδίδει στον Ζ’ Αντιπρόεδρο της Βουλής κ. Ανα-
στάσιο Κουράκη, ο οποίος τα αποσφραγίζει, επιδεικνύει στα
µέλη του Προεδρείου το ευρισκόµενο σε καθένα από αυτά
όνοµα, το εκφωνεί προς το Σώµα και το παραδίδει στον Γραµ-
µατέα, ο οποίος σηµειώνει ιδιοχείρως στο σχετικό πρακτικό τα
ονόµατα κατά σειρά εκφώνησης).

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εκληρώθησαν κατά σειρά ως τακτικά µέλη του ∆ικα-
στικού Συµβουλίου οι εξής δύο δικαστές εκ του καταλόγου των
µελών του Συµβουλίου της Επικρατείας:

Παναγιώτης Πικραµµένος
Μαρίνα Παπαδοπούλου.
Ως αναπληρωµατικό µέλος εκληρώθη ο εξής δικαστής εκ του

καταλόγου των µελών του Συµβουλίου της Επικρατείας:
1. Βασιλική Καλαντζή.
Παρακαλώ να αρχίσει τώρα η ανάγνωση του καταλόγου των

µελών της Εισαγγελίας του Αρείου Πάγου.
(Στο σηµείο αυτό αρχίζει η ανάγνωση του καταλόγου των

µελών της Εισαγγελίας του Αρείου Πάγου από τον Α’ Αντιπρόε-
δρο της Βουλής κ. Γρηγόριο Νιώτη)

ΕΙΣΑΓΓΕΛΕΑΣ ΑΡΕΙΟΥ ΠΑΓΟΥ
1. Ιωάννης-Σπυρίδων Τέντες

ΑΝΤΙΕΙΣΑΓΓΕΛΕΙΣ ΑΡΕΙΟΥ ΠΑΓΟΥ
1. Φώτιος Μακρής
2. Αθανάσιος Κονταξής
3. Στυλιανός Γκρόζος
4. Ευτέρπη Κουτζαµάνη
5. Ρούσσος-Εµµανουήλ Παπαδάκης
6. Αναστάσιος Κανελλόπουλος
7. Νικόλαος Μαύρος
8. Μιλτιάδης Ανδρειωτέλλης
9. Παναγιώτης Νικολούδης
10. Γεώργιος Παντελής
11. Γεώργιος Μπόµπολης
12. Νικόλαος Τσάγγας
13. Αθανάσιος Κατσιρώδης
14. Παναγιώτης Ψάνης
15. Νικόλαος Παντελής
16. Γεώργιος Κολιοκώστας
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, ανεγνώσθηκαν συνολικώς τα ονόµατα δεκαεπτά ει-
σαγγελέων εκ του καταλόγου των µελών της Εισαγγελίας του
Αρείου Πάγου. ∆ιαπιστώνεται ότι έχουν τοποθετηθεί όλα τα προς
κλήρωση ονόµατα µέσα στα αδιαφανή σφαιρίδια -ένα σε κάθε
σφαιρίδιο- και τοποθετήθηκαν όλα στη διαφανή κάλπη.

Παρακαλώ τώρα τον ΣΤ’ Αντιπρόεδρο της Βουλής κ. Βαΐτση
Αποστολάτο να ανακατέψει τα σφαιρίδια που βρίσκονται στην
κάλπη.

(Στο σηµείο αυτό ο ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Βαΐτσης
Αποστολάτος ανακατεύει τα σφαιρίδια που βρίσκονται στην
κάλπη)

(Στη συνέχεια, ο Πρόεδρος της Βουλής εξάγει ανά ένα τα
σφαιρίδια, τα παραδίδει στον Ζ’ Αντιπρόεδρο της Βουλής κ. Ανα-
στάσιο Κουράκη, ο οποίος τα αποσφραγίζει, επιδεικνύει στα
µέλη του Προεδρείου το ευρισκόµενο σε καθένα από αυτά
όνοµα, το εκφωνεί προς το Σώµα και το παραδίδει στον Γραµ-
µατέα, ο οποίος σηµειώνει ιδιοχείρως στο σχετικό πρακτικό τα
ονόµατα κατά σειρά εκφώνησης).
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι εκληρώθησαν: ο ασκών καθήκοντα εισαγγελέα του ∆ι-
καστικού Συµβουλίου, κ. Μιλτιάδης Ανδρειωτέλλης και ο αναπλη-
ρωτής του εκ του καταλόγου των µελών της Εισαγγελίας του
Αρείου Πάγου: Ρούσσος-Εµµανουήλ Παπαδάκης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξου-
σιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των
Πρακτικών καθ’ ο µέρος αφορούν την Ειδική Ηµερήσια ∆ιάταξη,
γιατί πρέπει να αποσταλεί στον Πρόεδρο του Αρείου Πάγου ο
κατάλογος των µελών του δικαστικού συµβουλίου τα οποία κλη-
ρώθηκαν κατά τη σηµερινή συνεδρίαση.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το Σώµα οµοφώνως

παρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση της

ειδικής ηµερήσιας διάταξης.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-

φορές προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Αρβανιτίδη Γεώργιο,

Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία oι αδιόριστοι πολύ-
τεκνοι εκπαιδευτικοί Αναστασοπούλου Βάσω, Πετράκης Πέτρος
και Φωτόπουλος Χρήστος αιτούνται την επίλυση του ζητήµατος
του διορισµού τους.

2) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Επι-
τροπή ∆ιοριστέων Εκπαιδευτικών αιτείται την επίλυση του
ζητήµατος του διορισµού τους.

3) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Νικόλαος Παπ-
πούς Καθηγητής Ισπανικής Γλώσσας αιτείται την εξέταση της
πλήρωσης κενών θέσεων εκπαιδευτικών της Ισπανικής γλώσσας.

4) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση
Γονέων Μουσικών Σχολείων αιτείται την επίλυση του ζητήµατος
των αδιόριστων εκπαιδευτικών Μουσικών και Καλλιτεχνικών µα-
θηµάτων, καθώς και την προµήθεια δωρεάν διδακτικών βιβλίων.

5) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Κυκλάδων αιτείται τη χρο-
νική παράταση παραλαβής δικαιολογητικών για τη νοµιµοποίηση
ηµιυπαίθριων και λοιπών χώρων.

6) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Κυκλάδων αιτείται την πα-
ράταση της θητείας των Επιτροπών ΕΠΑΕ, ΣΧΟΠ Νοµού και
ΣΧΟΠ Αιγαίου.

7) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Θεο-
λογικός Σύνδεσµος ΚΑΙΡΟΣ - για την αναβάθµιση της θρησκευ-
τικής εκπαίδευσης αιτείται την αναγνώριση της συµβολής της
θρησκευτικής αγωγής στον εµπλουτισµό της ανθρωπιστικής διά-
στασης της εκπαίδευσης κ.λπ..

8) Ο Βουλευτής Καστορίας κ. ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι καθαρίστριες Ι∆ΑΧ εκφράζουν τη δια-
µαρτυρία τους, γιατί καθυστερεί η καταβολή της αποζηµίωσής
τους λόγω συνταξιοδότησης.

9) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Γενική Συνοµοσπονδία
Επαγγελµατιών Βιοτεχνών Εµπόρων Ελλάδας αιτείται την έκ-
δοση εγκυκλίου για την διεξαγωγή σχολικών εκδροµών σε ελλη-

νικούς προορισµούς για την οικονοµική ενίσχυση της περιφέ-
ρειας.

10) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλή-
λων Ταµείου Παρακαταθηκών και ∆ανείων αιτείται την
αναβάθµιση του Ταµείου, για τη διαφύλαξή του.

11) Η Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Προσωπικού
∆ΕΗ αιτείται την ανάκληση της απόφασης για την εκχώρηση δα-
νείου ύψους 500.000 ευρώ από τη ∆ΕΗ Α.Ε. στην Συνδικαλιστική
Οργάνωση ΓΕΝΟΠ/∆ΕΗ.

12) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ικηγορικός Σύλλογος Θεσσαλο-
νίκης αιτείται τη διατήρηση της ισχύουσας διάταξης του
άρθρου 10 του ν. 3689/2008 που ορίζει ότι το εικοστό όγδοο έτος
της ηλικίας πρέπει να είναι συµπληρωµένο την 31/12 του έτους
διεξαγωγής του διαγωνισµού κ.λπ..

13) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία τα ∆Σ των Συλλόγων
Ερευνητών Εθνικού Αστεροσκοπείου και Ιδρύµατος Τεχνολογίας
Έρευνας αιτείται την απόσυρση της προκήρυξης ΕΣΠΑ για την
ίδρυση Κέντρου Μελετών και Ανάπτυξης της Τριτοβάθµιας Εκ-
παίδευσης και Έρευνας .

14) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι Σύλλογοι Γονέων
και Κηδεµόνων Γυµνασίου - ΤΑ∆ και Γενικού Λυκείου ΕΤΑ∆ Πό-
µπιας Νοµού Ηρακλείου αιτούνται τη συνέχιση της οικονοµικής
κάλυψης των δροµολογίων των µαθητών - αθλητών προς τους
αθλητικούς χώρους κ.λπ..

15) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Χαλκιάς ∆ηµή-
τριος εκφράζει τη διαµαρτυρία του για το ανύπαρκτο
νοµοθετικό πλαίσιο σχετικά µε τα επαγγελµατικά δικαιώµατα των
αποφοίτων των Τµηµάτων Μουσικών Σπουδών όλων των ΑΕΙ της
χώρας.

16) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Ωλένης Νοµού
Ηλείας αιτείται χρηµατοδότηση για κατασκευή αντικατολισθητι-
κών έργων.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Αιτωλοακαρνανίας αιτείται
την αναζήτηση λύσεων για την προστασία των πολιτών της πε-
ριοχής σε όλους τους τοµείς της δραστηριοποίησης τους.

18) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ζ. Καψαλάκης, Αιρετός ΑΠΥ-
ΣΠΕ Κρήτης αιτείται την πλήρωση των κενών θέσεων
εκπαιδευτικών Ειδικής Αγωγής στο Ν. Ηρακλείου.

19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η κρίση
που διαπερνά τον τυροκοµικό τοµέα του Νοµού Κρήτης.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται στα απο-
θέµατα φυσικού αερίου και άλλων πόρων στα νότια του Νοµού
Κρήτης.

21) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Προσω-
πικού ∆ΕΗ (ΠΕΠ/∆ΕΗ) αιτείται την ανάκληση της απόφασης χο-
ρήγησης δανείου από τη ∆ΕΗ ΑΕ προς συνδικαλιστικό φορέα.

22) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
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αναφορά µε την οποία ο κ. Κατσιώρχης Νικόλαος, ασφαλισµέ-
νος του ΙΚΑ ζητεί να ενηµερωθεί σχετικά µε θέµατα που αφο-
ρούν τη συνταξιοδότηση του.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον προβληµατι-
σµό που προκαλούν στις τοπικές λιµενικές και αστυνοµικές
αρχές τα επεισόδια που σηµειώθηκαν έξω από την πύλη 7 του
λιµανιού της Πάτρας και στο οδόστρωµα της Όθωνος -Αµαλίας.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ενδεχόµενο
να δοθεί παράταση, στην προθεσµία πληρωµής για όσους απο-
δέχονται την περαίωση, εξαιτίας των µειωµένων εσόδων.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε καταγγελία της
<Οικολογικής Κίνησης Πάτρας> για τη µετατροπή περιφραγ-
µένης έκτασης δεκατεσσάρων στρεµµάτων , στην περιοχή του
Καστριτσίου, σε παράνοµη χωµατερή.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι στην έκθεση
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για την πρόσληψη των βασανιστη-
ρίων και της Απάνθρωπης Συµπεριφοράς (CIT) για το 2009 συ-
µπεριλαµβάνονται οι αστυνοµικές υπηρεσίες της Πάτρας.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην προτροπή
του Περιφερειάρχη κ. Τάσου Αποστολόπουλου προς τους φο-
ρείς της Ηλείας για άµεση απορρόφηση των κονδυλίων που αφο-
ρούν το αεροδρόµιο της Ανδραβίδας.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται σύµφωνα µε Συ-
νοµοσπονδία Ατόµων µε Αναπηρίες ότι το µηχανογραφικό δελ-
τίο εισαγωγής οδηγεί στον αποκλεισµό από την τριτοβάθµια
εκπαίδευση των ΑΜΕΑ µε σοβαρές παθήσεις.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι σε νοσοκο-
µεία της Πάτρας φέρονται να προωθούνται έγκυες γυναίκες από
την Βουλγαρία µε στόχο να γεννήσουν και να πουλήσουν τα νε-
ογέννητα.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε

δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην παρέµβαση
των υγειονοµικών φορέων της Πάτρας, µε επιστολή τους προς
τον Υπουργό Υγείας, για τις συνθήκες που επικρατούν στο
ΠΓΝΠ.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία στο οποίο αναφέρεται ότι το θέµα της
περαίωσης έχει αναστατώσει τους εµπόρους και τους ελεύθε-
ρους επαγγελµατίες.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε ανακοίνωση
του Συλλόγου Καταστηµάτων Εστίασης και Αναψυχής Νοµού
Αχαϊας σχετικά µε τη νέα αύξηση ή µεταφορά συντελεστή ΦΠΑ.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι η Ιατρική
Σχολή Πανεπιστηµίου Πατρών, τα µέλη ∆ΕΠ του Ιατρικού Συλ-
λόγου Πατρών, το Επιστηµονικό Συµβούλιο του, η Ένωση Νο-
σοκοµειακών Ιατρών Αχαϊας και το Σωµατείο εργαζοµένων στο
ΠΓΝΠ, δηλώνουν ότι θα προβούν σε κινητοποιήσεις εάν δεν λη-
φθούν µέτρα για τις συνθήκες λειτουργίας του ΠΓΝΠ.

34) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι Επιχειρηµατίες -Επαγγελµατίες
του Μεγάρου Καραϊσκου 117 διαµαρτύρονται για την αυθαί-
ρετη φραγή του πεζόδροµου της οδού Καραϊσκου στον Πειραιά
από παρακείµενη επιχείρηση.

35) Οι Βουλευτές Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία o Σύνδεσµος των απανταχού Λακώνων, ο
<Λυκούργος> αιτείται την εξεύρεση λύσεως για την µεταφορά
του µνηµείου του Λεωνίδα παραπλεύρως της νέας εθνικής οδού
ώστε να είναι προσβάσιµο στον κάθε περαστικό.

36) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την άµεση
τοποθέτηση αναπληρωτών εκπαιδευτικών Ιταλικής γλώσσας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 3519/27-09-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Βόζεµπεργκ Ελισσάβετ (Ελίζα) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1850/5-
11-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:



1488 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
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2. Στην µε αριθµό 4965/13-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/28695/

3319/5-11-2010 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:



1490 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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1492 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

3. Στην µε αριθµό 5077/15-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστολάτου Βαΐτση δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/57/5-11-2010

έγγραφο από τον Υπουργό Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και
Αλιείας η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 5125/19-10-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κουβέλη Φωτίου - Φανουρίου, Λεβέντη Αθανασίου, Τσού-
καλη Νικολάου και Ψαριανού Γρηγορίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

1830/5-11-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μετα-
φορών και ∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:



1494 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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1496 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

5. Στην µε αριθµό 5195/20-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.10035/28178/

1477/5-11-2010 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:
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1498 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6. Στην µε αριθµό 5378/21-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουβέλη Φωτίου-Φανουρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 154807/

0092/5-11-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:



Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)

1500 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

7. Στην µε αριθµό 5428/25-10-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πολατίδη Ηλία και Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το
υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./ΓΡ.ΑΝ.ΥΠ./Κ.Ε./387/5-11-2010 έγγραφο από

τον Αναπληρωτή Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού η ακό-
λουθη απάντηση:
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8. Στις µε αριθµό 5584/26-10-10, 5681/29-10-10, 5691/29-10-
10 και 5699/29-10-10 ερωτήσεις των Βουλευτών κυρίων Λαφα-
ζάνη Παναγιώτη και ∆ρίτσα Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

6611/90-92-93-94/5-11-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Θαλασ-
σίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας η ακόλουθη απάντηση:



1502 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ).
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Αναφορές - ερωτήσεις πρώτου κύκλου.
Πρώτη είναι η µε αριθµό 4297/1-10-2010 ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντί-
νου Γείτονα προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την έγκαιρη επικαιροποίηση των ενδεί-
ξεων των αντικαρκινικών φαρµάκων.

Το λόγο έχει ο κ. Γείτονας για δύο λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κατέθεσα ως επίκαιρη την απλή ερώτηση που

είχα υποβάλει στις αρχές του Οκτώβρη, καθ’ όσον δεν πήρα απά-
ντηση, ενώ απ’ ό,τι γνωρίζω το θέµα εκκρεµεί ακόµα. Αναφέρο-
µαι στο ζήτηµα της επικαιροποίησης των ενδείξεων των
αντικαρκινικών φαρµάκων και θεωρώ ότι πραγµατικά η Κυβέρ-
νηση και αξίζει, αλλά και πρέπει να δώσει ιδιαίτερη προσοχή, να
επιδείξει ιδιαίτερη ευαισθησία σ’ αυτό το ζήτηµα.

Γνωρίζετε ότι τα περισσότερα φάρµακα για τον καρκίνο είναι
εκτός ενδείξεων. Η τελευταία επικαιροποίηση των ενδείξεων
έγινε το 2007 στο πλαίσιο του ΕΟΦ και µάλιστα την ώρα που σε
άλλες χώρες, όπως είναι η Αµερική, η επικαιροποίηση γίνεται πε-
ρίπου δυο φορές το χρόνο. Αυτό είναι απαραίτητο, δεδοµένου
ότι στην ογκολογία –και ευτυχώς, κύριε Υπουργέ- αλλάζουν πολύ
γρήγορα τα δεδοµένα.

Έτσι, λοιπόν, η µη επικαιροποίηση των ενδείξεων στη χώρα
µας ουσιαστικά ταλαιπωρεί και τους ασφαλισµένους, αλλά και
τους επιβαρύνει ενδεχοµένως, όπως και δεν κερδίζουν τα ασφα-
λιστικά ταµεία. Μάλιστα, ταλαιπωρούνται ιδιαίτερα οι ασφαλι-
σµένοι, διότι προσπαθούν µε παραπεµπτικά σηµειώµατα να
έχουν την προσήκουσα θεραπεία.

Περιµένω, λοιπόν, την απάντησή σας, κύριε Υπουργέ, όσον
αφορά το τι προτίθεται και πώς σχεδιάζει το Υπουργείο να κάνει,
όπως είπα, έγκαιρη και σε τακτά διαστήµατα επικαιροποίηση,
έτσι ώστε να εξυπηρετούνται οι καρκινοπαθείς.

Κλείνοντας, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας πω, ότι η επικαι-
ροποίηση των ενδείξεων δεν αντιστρατεύεται σε καµµία περί-
πτωση την ακολουθούµενη από την Κυβέρνηση και ενδεδειγ-
µένη, κατά την άποψή µου, πολιτική περιστολής της φαρµακευ-
τικής δαπάνης, καταπολέµησης της υπερσυνταγογράφησης και
της πλαστής συνταγογραφίας. Πρόκειται για µια πολιτική που
είναι απαραίτητη όχι µόνο για δηµοσιονοµικούς λόγους, αλλά και
για την προστασία της δηµόσιας υγείας. Πολιτική που πιστεύω
ότι πρέπει να έχει –και έχει κατά τη δική µου αντίληψη- την απο-
δοχή και τη στήριξη της µεγάλης πλειοψηφίας του λαού.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Γείτονα.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-

γύης, κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, σας ευχαριστώ για την ερώτηση που κατα-

θέσατε, δεδοµένου ότι πράγµατι µας δίνετε την ευκαιρία να απα-
ντήσουµε όχι µόνο στη δική σας ερώτηση, αλλά και στην αγωνία
πολλών συµπολιτών µας οι οποίοι είχαν την ατυχία να ζήσουν την
εµπειρία ενός κακοήθους νοσήµατος.

Η επικαιροποίηση των ενδείξεων των αντικαρκινικών φαρµά-
κων που θέτετε είναι ένα πολύ σοβαρό ζήτηµα και εντάσσεται
στην προσπάθεια που καταβάλλει το Υπουργείο, όσον αφορά το
γεγονός που όλοι έχουµε βιώσει τα τελευταία χρόνια, δηλαδή
την σπατάλη που παρατηρήθηκε στη συνταγογράφηση φαρµά-
κων και το γεγονός ότι το ποσό της σπατάλης δεν πήγε, δυστυ-
χώς, στους ασθενείς, δηλαδή σ’ αυτούς που την έχουν
πραγµατικά ανάγκη, αλλά µπήκε στις τσέπες επιτήδειων.

Αυτό νοµίζω ότι είναι κάτι που όλοι το έχουµε αναδείξει και για
το οποίο όλοι πιέζουµε να βρεθεί µία λύση, έτσι ώστε να γίνει
ένας εξορθολογισµός και οι δαπάνες, που έτσι και αλλιώς η πο-
λιτεία κάνει κάθε φορά για την αντιµετώπιση των ασθενειών και

οτιδήποτε χρειαστεί για την αντιµετώπισή τους, να πιάνουν τόπο.
Σε αυτήν τη λογική, λοιπόν, και στο πλαίσιο αυτού του εξορ-

θολογισµού και της περιστολής αυτών των άσκοπων δαπανών
στα φαρµακευτικά προϊόντα και στην υπερσυνταγογράφησή
τους έχουµε καταστήσει σαφές ότι πρέπει να τηρηθεί το ανά-
λογο θεσµικό πλαίσιο. Η κάλυψη των φαρµάκων από τα ασφαλι-
στικά ταµεία πρέπει να γίνεται µόνο για συγκεκριµένες ενδείξεις,
όπως αυτές έχουν εγκριθεί.

Παρ’ όλα αυτά υπάρχουν όντως οι περιπτώσεις που αναφέ-
ρατε προηγούµενα και τα λεγόµενα «αντικαρκινικά» φάρµακα
δεν µπορεί κανείς να τα παρακολουθήσει, γιατί, ευτυχώς, η εξέ-
λιξη και η παραγωγή των φαρµάκων είναι τέτοια που καθηµερινά
έχουµε την εµφάνιση και την παρουσία νέων φαρµακευτικών ου-
σιών που βοηθούν τους καρκινοπαθείς.

Γι’ αυτήν την ειδική περίπτωση, λοιπόν, η πολιτεία, µεριµνώ-
ντας µε γνώµονα την ποιότητα στη φαρµακευτική αγωγή του
ασθενή, έχει προβεί στην έκδοση υπουργικής απόφασης, µέσα
από την οποία ρυθµίζονται οι περιπτώσεις της λεγόµενης «πα-
ρηγορητικής» χρήσης και αξιολογούµε τα αιτήµατα ασθενών, τα
περισσότερα των οποίων αφορούν σε ογκολογικά φάρµακα.

Έτσι, δεν υπάρχει –απαντούµε ευθέως- κανένα πρόβληµα στη
χορήγηση τέτοιων φαρµάκων, ακόµη και αν δεν υπάρχει η πρό-
βλεψη, ώστε να υπάρχει µέσα στις ενδείξεις που επιβάλλεται να
υπάρχουν. Μπορεί να γίνει αίτηµα του ασθενούς και µέσα από
κρίση που γίνεται από το ίδιο το ΚΕΣΥ, να γίνεται η χορήγηση.
Υπάρχει, όµως, πράγµατι ταλαιπωρία γι’ αυτούς τους ασθενείς
και αυτό πρέπει να το αντιµετωπίσουµε.

Θα έχω την ευκαιρία στη δευτερολογία µου, κύριε Πρόεδρε,
να συµπληρώσω µε ποιον τρόπο σκοπεύουµε να αντιµετωπί-
σουµε το θέµα και έτσι να µην υπάρχει η ταλαιπωρία αυτής της
οµάδας των ασθενών, οι οποίοι πέρα από το ότι ζητούν το φάρ-
µακό τους, ταλαιπωρούνται και από γραφειοκρατικές διαδικα-
σίες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μιχαήλ Τιµο-
σίδη.

Κύριε Γείτονα, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κύριε Υπουργέ, απ’ ό,τι κατά-

λαβα από το πρώτο σκέλος της απάντησής σας –θα περιµένω,
βέβαια και τη δευτερολογία σας- σκοπεύετε να αντιµετωπίσετε
το θέµα.

Πιστεύω ότι η οριστική λύση και αντιµετώπιση του ζητήµατος
είναι η έγκαιρη επικαιροποίηση των ενδείξεων. Αλλιώς και οι
ασθενείς ταλαιπωρούνται και πολλές φορές επιβαρύνονται οι-
κονοµικά.

∆εν πρόκειται για οποιαδήποτε ασθένεια και δεν θα έκανα την
ερώτηση, κύριε Υπουργέ, αν επρόκειτο για φάρµακα οποιασδή-
ποτε ασθένειας. Το ξέρετε. Οµιλώ µετά λόγου γνώσεως και ως
πρώην Υπουργός Υγείας.

Πρόκειται για τους καρκινοπαθείς. ∆ηλαδή πρόκειται για ασθέ-
νεια, που πέρα από την ευαισθησία που πρέπει να έχουµε προς
τους καρκινοπαθείς, η έγκαιρη διάγνωσή της και η έγκαιρη και
αποτελεσµατική θεραπευτική αγωγή έχει σηµασία για την ίδια τη
ζωή των ανθρώπων. Είναι θέµα ζωής και θανάτου.

Κύριε Υπουργέ, εγώ κατ’ αρχάς αναγνωρίζω το δύσκολο έργο
που έχετε να επιτελέσετε στον τοµέα της Υγείας. Πρόκειται για
έργο σηµαντικό. Το λέω µετά λόγου γνώσεως: Λερναία Ύδρα
είναι τα προβλήµατα. Κατρακύλα στο ΕΣΥ την περίοδο της Νέας
∆ηµοκρατίας. Κακοδιαχείριση. Συσσωρευµένα χρέη. Η φαρµα-
κευτική δαπάνη τινάχτηκε στα ύψη. Στο κόκκινο τα νοσοκοµεία.
Εκτροχιασµός παντού.

Εγώ πιστεύω ότι η πολιτική της Κυβέρνησης για την ανάταξη
του ΕΣΥ, για την περιστολή της σπατάλης -είτε αφορά τις προ-
µήθειες είτε αφορά τη φαρµακευτική δαπάνη- είναι προς τη
σωστή κατεύθυνση. Αυτή η προσπάθεια που κάνετε –και ιδιαί-
τερα σήµερα θέλω να το τονίσω αυτό- θα πρέπει να έχει τη στή-
ριξη όλων των λειτουργών της υγείας και ιδιαίτερα όλων εκείνων
που καθηµερινά κόπτονται για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Τονίζω, κύριε Υπουργέ, ότι θα πρέπει να έχετε τη στήριξη όλων
των λειτουργών της υγείας και των γιατρών του ΕΣΥ. Γιατί σή-
µερα είδα ορισµένες υπερβολές στη στάση των γιατρών του ΕΣΥ
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µε αφορµή τα 3 ευρώ. Γίνεται µια προσπάθεια για την ανάταξη
του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, στο οποίο η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας ήθελε ουσιαστικά να κάνει ευθανασία.

Γίνεται προσπάθεια για την περιστολή της δαπάνης και αυτήν
την προσπάθεια θα πρέπει να τη στηρίξουν πρώτοι οι λειτουργοί
υγείας για να µην αφήσουµε χώρο στα κυκλώµατα που άρχισαν
να δρουν.

Κύριε Υπουργέ, διάβαζα ότι κυκλώµατα προσπαθούν να προ-
µηθεύσουν φάρµακα σε καρκινοπαθείς κατ’ οίκον για να τους εκ-
µεταλλευθούν. Και δεν υπάρχουν µόνο αυτά τα κυκλώµατα, αλλά
και τα κυκλώµατα της αντίδρασης. Γι’ αυτό µίλησα για «Λερναία
Ύδρα». Χρειάζεται, λοιπόν, έγκαιρη παρέµβαση και αποφασιστι-
κότητα.

Ιδιαίτερα οι πολιτικές για το φάρµακο σε σχέση µε την ηλε-
κτρονική συνταγογράφηση, την ανατιµολόγηση των φαρµάκων
και τη λίστα, είναι σωστές, είναι προς τη σωστή κατεύθυνση.
Βλέπω, όµως, ότι η λίστα καθυστερεί. Το λέω αυτό γιατί έπεσε
στα χέρια µου µία εγκύκλιος που εκδόθηκε από ένα ασφαλιστικό
ταµείο προς τους γιατρούς. Είναι µια εγκύκλιος, που εκδόθηκε
σύµφωνα µε οδηγίες της Γενικής Γραµµατείας Κοινωνικών Ασφα-
λίσεων, την οποία και θα καταθέσω. Απευθύνεται στους γιατρούς
και λέει ότι θα πρέπει να συνταγογραφούν «µε βάση τη συµφέ-
ρουσα τιµή του φαρµάκου».

Κύριε Υπουργέ, πιστεύω ότι αυτό δεν είναι δουλειά των για-
τρών. Οι γιατροί δεν είναι λογιστές. Αυτή είναι δουλειά που θα
γίνει µε την εφαρµογή της λίστας των φαρµάκων. Γι’ αυτό πρέ-
πει να επισπευσθεί η λίστα, για να έχουµε συγκεκριµένα αποτε-
λέσµατα.

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω λέγοντας ότι η κοινή επιδίωξη να
δώσουµε στο λαό µας, στους συµπολίτες µας, τις απαραίτητες
ποιοτικά και ποσοτικά υπηρεσίες υγείας, απαιτεί ριζικές αλλα-
γές, τις οποίες θα πρέπει να στηρίξουµε όλοι και προϋποθέτει,
επίσης, αποφασιστικότητα από τη µεριά της Κυβέρνησης.

Προς την Κυβέρνηση λέω το εξής: Κύριε Υπουργέ, προχωρή-
στε, έχετε τη στήριξή µας.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Γείτονας κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Γείτονα.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης για τρία λεπτά για να δευτερολογήσει.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Στη δευτερολογία µου θέλω να συµπληρώσω και να πω στον
κύριο συνάδελφο ότι µε την υπουργική απόφαση της «παρηγο-
ρητικής» χρήσης φαρµάκων υπάρχει η δυνατότητα να καλυφθεί
οποιαδήποτε ανάγκη σε οποιαδήποτε φαρµακευτική ουσία έχει
παράξει η επιστήµη και η βιοµηχανία του φαρµάκου. Βεβαίως,
για να γίνει αυτό πρέπει να υπάρχει από τον Ευρωπαϊκό Οργανι-
σµό Φαρµάκων και η χορήγηση των ενδείξεων µε τις οποίες πρέ-
πει να χρησιµοποιηθεί αυτό το φάρµακο.

Θέλω, λοιπόν, να σας διαβεβαιώσω ότι δεν υπάρχει περίπτωση
να εγκριθεί ένδειξη σε ευρωπαϊκό επίπεδο και να µην υπάρχει
στη χώρα µας, δεδοµένου ότι οι εγκρίσεις για ογκολογικά φάρ-
µακα πραγµατοποιούνται µόνο από τον Ευρωπαϊκό Οργανισµό

Φαρµάκων και ισχύουν για όλα τα κράτη-µέλη. Άρα, δεν υπάρχει
περίπτωση να υπάρξει ουσία που θα τη χρειαστεί ο ασθενής, να
την εγκρίνει ο γιατρός του και να µην του χορηγηθεί.

Βεβαίως, επειδή αυτά ανανεώνονται πολύ συχνά και δεν υπάρ-
χουν µέσα στον κατάλογο των ενδεδειγµένων φαρµάκων, χρειά-
ζεται µία έγκριση από ειδική επιτροπή. Αυτό, λοιπόν, θα βοηθηθεί
ακόµη περισσότερο µε τη δηµιουργία των πρωτοκόλλων συντα-
γογράφησης, για τα οποία τόσα χρόνια συζητάµε. Σας το λέω
αυτό επειδή έχω και την ιδιότητα του γιατρού.

Επίσης και τα ταµεία θα ήθελαν να υπάρχει αυτό το «εργα-
λείο», το οποίο δεν καταφέραµε να έχουµε. Σας βεβαιώνω, λοι-
πόν, ότι πολύ σύντοµα, ίσως στο τέλος του µήνα, κάποιες απ’
αυτές τις οµάδες συνταγογράφησης –και ασχολούνται ήδη γι’
αυτό επιτροπές του ΕΟΦ- θα είναι σε χρήση.

Θέλω να σας πω ότι αυτή την περίοδο υπάρχουν εννιά µεγά-
λες κατηγορίες-οµάδες νοσηµάτων, στις οποίες θα υπάρξουν
αυτά τα πρωτόκολλα συνταγογράφησης. Βεβαίως µία από τις
εννιά είναι και τα περί ου ο λόγος ογκολογικά φάρµακα. Έτσι,
λοιπόν, πολύ πιο οργανωµένα θα µπορούµε να είµαστε πολύ
κοντά στον ασθενή, να καλύπτουµε ό,τι κυκλοφορεί σήµερα και
ό,τι νέο προκύψει πολύ σύντοµα –γιατί αυτό θα γίνεται δύο και
τρεις φορές το χρόνο- θα µπορεί να περιλαµβάνεται στις ενδεί-
ξεις για να αποφύγει έτσι ο ασθενής την ταλαιπωρία.

Βέβαια, θεωρούµε ότι για τα ογκολογικά φάρµακα όποια άλλη
ένδειξη και να υπάρχει, δεν µπορεί ο ασθενής να κάνει χρήση.
Ξέρετε ότι παρατηρείται το φαινόµενο κάποιος ασθενής να έχει
ακούσει από το εξωτερικό ή από κάπου αλλού, ότι υπάρχει αυτό
το συγκεκριµένο φάρµακο και ότι πρέπει να το πάρει για να γίνει
καλά. Το λόγο σ’ αυτές τις περιπτώσεις θα πρέπει να τον έχουν
αποκλειστικά και µόνο οι θεράποντες γιατροί και βεβαίως αυτοί
να παρακολουθούν τα πρωτόκολλα, που εµείς ετοιµάζουµε σύ-
ντοµα και βάσει αυτών να µπορούν να συνταγογραφούν.

Με αυτόν τον τρόπο πιστεύουµε ότι θα είναι χρήσιµοι και για
τους ασθενείς.

Όλα αυτά, όµως, πρέπει να γίνονται συντεταγµένα, µέσα από
κανόνες που η ίδια η πολιτεία πρέπει να θεσπίσει.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υφυπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, ενενήντα οκτώ µαθητές και µαθήτριες, καθώς
και πέντε εκπαιδευτικοί από το 6ο Γυµνάσιο Καβάλας.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω ότι µε την υπ’ αριθµ.
4086/23-11-2010 επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής, ο
Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας κ. Αντώνιος Σαµαράς γνωστοποιεί προς το Σώµα ότι ο Βου-
λευτής Ηρακλείου κ. Ελευθέριος Αυγενάκης τίθεται από σήµερα
εκτός της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Η επιστολή κατατίθεται για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Αναστά-

σιος Κουράκης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα
επιστολή, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ακόµη, ο ανεξάρ-
τητος Βουλευτής κ. Γρηγόριος Ψαριανός ζητεί άδεια ολιγοήµε-
ρης απουσίας στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Η Βουλή ενέκρινε

τη ζητηθείσα άδεια.
Προχωρούµε στη δεύτερη µε αριθµό 3917/29-9-2010 ερώτηση

του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σταύρου Καλογιάννη
προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά
µε τη δηµιουργία µονοπωλιακών συνθηκών από τη συγχώνευση
των αεροπορικών εταιρειών Olympic Air και Aegean Airlines.

Κύριε Καλογιάννη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το θέµα το οποίο συζητάµε, εκτιµώ ότι έχει πολύ σηµαντικές

οικονοµικές και κοινωνικές προεκτάσεις. Και θα αναφερθώ συ-
γκεκριµένα σε αυτό:

Από τον αερολιµένα των Ιωαννίνων, που είναι ο µοναδικός στη
∆υτική Ηπειρωτική Ελλάδα, µετακινούνται καθηµερινά προς την
Αθήνα εκατοντάδες Ηπειρώτες. Την αεροπορική σύνδεση εξυ-
πηρετούσαν µέχρι πρόσφατα οι δύο εταιρείες, η «OLYMPIC AIR»
και η «AEGEAN AIRLINES».

Ειδικότερα, µέχρι το τέλος του 2009 τα Ιωάννινα συνδέονταν
µε την Αθήνα µε τέσσερις πτήσεις καθηµερινά από τις δύο εται-
ρείες, πρωί, µεσηµέρι και αργά το απόγευµα.

Ξαφνικά οι δύο εταιρείες, σαν να ήρθαν σε συµφωνία, τροπο-
ποίησαν τα δροµολόγια και περιέκοψαν την πρωινή πτήση της
«OLYMPIC AIR». Καθόρισαν, δε, τις δύο µεσηµβρινές πτήσεις
των δύο εταιρειών σε χρονική διαφορά ενός τετάρτου τη µία από
την άλλη.

Στη συνέχεια η «AEGEAN AIRLINES» έκοψε και τη µεσηµβρινή
πτήση και παράλληλα η ίδια εταιρεία υποβάθµισε ακόµη περισ-
σότερο τη γραµµή, δροµολογώντας µικρότερα αεροσκάφη.

Στις 13 Σεπτεµβρίου, προ διµήνου, η «AEGEAN AIRLINES» διέ-
κοψε τη µοναδική πτήση της από Αθήνα προς Ιωάννινα και αντί-
στροφα, µε αποτέλεσµα ολόκληρη η Ήπειρος να εξυπηρετείται
πλέον από την «OLYMPIC AIR».

Είχε, βέβαια, προηγηθεί το Φεβρουάριο του 2010 ανακοίνωση
των δύο εταιρειών, ότι συµφώνησαν να προχωρήσουν σε συγ-
χώνευση των δραστηριοτήτων τους. Αυτό σηµαίνει ότι οι δύο
εταιρείες ουσιαστικά έχουν προχωρήσει σε συντονισµό πριν καν
εγκριθεί η συγχώνευσή τους, σε µία περίοδο που είναι υποχρε-
ωµένες να εφαρµόζουν τους κανόνες του ανταγωνισµού.

Χωρίς να παραγνωρίζω τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία, επι-
σηµαίνω ότι η απουσία επιλογής έχει θέσει τους Ηπειρώτες υπό
την οµηρία της νέας εταιρείας -εφόσον βεβαίως προκύψει- η
οποία θα µπορεί να αυξάνει κατά το δοκούν τα εισιτήριά της. Και
αυτό έκανε ήδη η «OLYMPIC AIR».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Αναφέρω, κύριε Πρόεδρε και θα καταθέσω για τα Πρακτικά

της Βουλής, ότι το απλό εισιτήριο της OLYMPIC, από Αθήνα
προς Ιωάννινα κοστίζει 164,3 ευρώ.

Η συµφωνία των δύο εταιρειών, λόγω του µεγέθους, τελεί υπό
την αίρεση της εγκρίσεώς της από την αρµόδια Επιτροπή Αντα-
γωνισµού της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και πράγµατι, όλα τα στοι-
χεία δείχνουν ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ψάχνει σε βάθος το
συγκεκριµένο θέµα.

Στη δευτερολογία µου θα αναφερθώ σε αυτό.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Σπυρίδων Βού-
γιας για τρία λεπτά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Κύριε Πρόεδρε, είναι από τις ερωτήσεις, για τις
οποίες συµµερίζεται κανείς την αγωνία και το ειλικρινές ενδια-
φέρον του Βουλευτή, ο οποίος µεταφέρει στην πραγµατικότητα
τα ερωτήµατα µιας ολόκληρης περιοχής, της Ηπείρου. Η Ήπει-
ρος, εξυπηρετείται, βέβαια, οδικώς αλλά δεν έχει σιδηροδροµική
κάλυψη και απαιτεί καλύτερη αεροπορική σύνδεση µε την Αθήνα.

Ευτυχώς, η άλλη µεγάλη σύνδεση µε τη Μακεδονία και την

Ανατολική Μακεδονία και Θράκη, έχει ικανοποιηθεί επαρκώς
µέσω της Εγνατίας Οδού, ώστε να µην απαιτούνται αεροπορικές
πτήσεις από τη Θεσσαλονίκη στα Γιάννενα, όπως υπήρχαν πα-
λιότερα.

Αναγνωρίζω, ωστόσο, πως υπάρχει ένα θέµα µείωσης της αε-
ροπορικής σύνδεσης µε την Αθήνα, η οποία σήµερα εξυπηρε-
τείται από µια µόνο εταιρεία, την «OLYMPIC AIR», η οποία
προσφέρει τρία δροµολόγια την ηµέρα. Εξυπηρετείται, λοιπόν,
µε τρία δροµολόγια –και δεν θέλω να σταθώ σ’ αυτό ούτε θετικά,
ούτε αρνητικά, γιατί το Υπουργείο και η Υπηρεσία Πολιτικής Αε-
ροπορίας δεν έχουν τη δυνατότητα να παρέµβουν και να επηρε-
άσουν τις αποφάσεις αυτές που είναι καθαρά εµπορικές- το ένα
στις 12.00’, το δεύτερο στις 14.20’ και το τρίτο στις 18.15’ µε
αντίστοιχες επιστροφές.

Η απελευθέρωση, των αεροπορικών µεταφορών, που ξεκίνησε
πριν δεκαπέντε χρόνια και ολοκληρώθηκε σταδιακά, δεν δίνει σή-
µερα τη δυνατότητα στο Υπουργείο και στην Υπηρεσία Πολιτι-
κής Αεροπορίας να µπει σε εµπορικές αποφάσεις. Η τιµολόγηση
του ναύλου είναι καθαρά αρµοδιότητα της Ελληνικής Επιτροπής
Ανταγωνισµού, του Υπουργείου Ανάπτυξης. Αλλά και η απο-
τροπή φαινοµένων µονοπωλιακής χρήσης -δηλαδή δεσπόζουσας
θέσης στην αγορά- όπως είπε και ο Βουλευτής στην ερώτησή
του, είναι αποκλειστική αρµοδιότητα της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
Ανταγωνισµού.

Περιµένω µε ενδιαφέρον την απόφαση του επιτρόπου κ. Αλ-
µούνια, που όπως µάθαµε, θα ανακοινωθεί στις 12 Ιανουαρίου.
Μας ζητούν συνεχώς στοιχεία και µε ουδέτερο τρόπο τους τα δί-
νουµε. Είµαι βέβαιος, πως η απόφαση τους θα είναι εµπεριστα-
τωµένη και ουσιαστική. ∆εν θέλει κανείς να δει µονοπωλιακές
καταστάσεις σαν αυτές που είχαµε στο παρελθόν.

Με την έννοια αυτή, το γεγονός πως επιζητούµε τον ανοιχτό
ανταγωνισµό µε περισσότερες της µιας εταιρείας, νοµίζω πως
δίνει το µήνυµα ότι στην περίπτωση αυτή το άνοιγµα της αγοράς
λειτούργησε θετικά.

Επαναλαµβάνω πως ο τοµέας των αεροµεταφορών έχει πλή-
ρως απελευθερωθεί και πως µόνο κανονιστικό πλαίσιο µπορεί να
θέσει η Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας. Έχει τα στοιχεία επι-
βατικής κίνησης και µπορεί να επιδοτεί άγονες γραµµές και όχι
την γραµµή Αθηνών-Ιωαννίνων που καλύπτεται, έστω και µε τον
τρόπο αυτό, από τακτικά δροµολόγια. ∆εν πρόκειται για άγονη
γραµµή. Περιµένουµε, λοιπόν, µε ενδιαφέρον το αποτέλεσµα της
διερεύνησης της Ευρωπαϊκής Επιτροπής Ανταγωνισµού, χωρίς
να µπορεί να µπορούµε να επηρεάσουµε την απόφαση αυτή.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό κ. Βούγια.
Το λόγο έχει για να δευτερολογήσει, ο ερωτών Βουλευτής κ.

Σταύρος Καλογιάννης για τρία λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’αρχάς, θέλω να επισηµάνω ότι στην πρώτη ανακοίνωση

που έκανε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή επί του θέµατος, αναφέρει επί
λέξει -και θα καταθέσω και τη σχετική ανακοίνωση της επιτρο-
πής για τα Πρακτικά- ότι η προτεινόµενη συγχώνευση µπορεί να
δηµιουργήσει σοβαρά προβλήµατα ως προς τον ανταγωνισµό,
καθώς η νέα επιχείρηση που θα προκύψει θα έχει πολύ µεγάλα
µερίδια αγοράς, αν όχι το µονοπώλιο, σε όλες τις εγχώριες δια-
δροµές και σε ορισµένες διεθνείς διαδροµές, τις οποίες πραγ-
µατοποιούν δροµολόγια τους οι δύο εταιρείες. Είναι προφανές,
δηλαδή, ότι η νέα εταιρεία θα έχει δεσπόζουσα θέση στην
αγορά. Θα ρυθµίζει τα πάντα.

Επιτρέψτε µου να πω, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, ότι δεν νο-
σταλγούµε τίποτα. Είµαστε υπέρ του ελεύθερου ανταγωνισµού.
Μόνο έτσι µπορούν να διασφαλιστούν τα συµφέροντα των συ-
µπολιτών µας.

Επιτρέψτε µου, επίσης, να αναφέρω ότι πολύ πρόσφατα, πριν
δέκα ηµέρες, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή επέβαλε ένα υψηλότατο
πρόστιµο της τάξεως των 800.000.000 ευρώ σε έντεκα αεροπο-
ρικές εταιρείες, οι οποίες είχαν προχωρήσει στη δηµιουργία καρ-
τέλ σε ό,τι αφορά τη ρύθµιση των τιµών.

Στη σχετική ανακοίνωσή της η επιτροπή ανέφερε ότι η δηµι-
ουργία µονοπωλίων δε συνάδει µε τους όρους της ελεύθερης
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αγοράς. Τα ίδια επανέλαβε ο αρµόδιος Επίτροπος Ανταγωνισµού
σε πρόσφατο συνέδριο που έγινε πριν από δέκα ηµέρες στις
Βρυξέλλες, µε αφορµή την Ευρωπαϊκή Ηµέρα Ανταγωνισµού.

Το ερώτηµά µου είναι το εξής: Εµείς ερχόµαστε και ουσια-
στικά καταγγέλλουµε στο ελληνικό Κοινοβούλιο ότι εδώ πάµε σε
ένα µονοπώλιο. Το Υπουργείο Οικονοµικών, στο οποίο απευθύν-
θηκα, µε παρέπεµψε στο δικό σας Υπουργείο. Το Υπουργείο
Ανταγωνιστικότητας δυστυχώς, ενώ είναι καθ’ ύλην αρµόδιο, µε
παρέπεµψε επίσης στο δικό σας Υπουργείο. Και εσείς συµµερί-
ζεστε την αγωνία µας, αλλά επί της ουσίας το Υπουργείο παί-
ζει, επιτρέψτε µου να πω, το ρόλο του Πόντιου Πιλάτου. ∆εν έχει
άποψη το Υπουργείο επί του θέµατος;

Είναι θέµα µείζονος σηµασίας, διότι δεν αφορά µόνο τη σύν-
δεση της Αθήνας µε τα Ιωάννινα. Τις ίδιες ακριβώς πρακτικές οι
δύο υπό συγχώνευση εταιρείες, ακολουθούν και σε πολλές
άλλες πόλεις. Για παράδειγµα αναφέρω την Κέρκυρα και την Κα-
βάλα. Το ίδιο µαθαίνω ότι κάνουν και σε πτήσεις του εξωτερικού.

Συνεπώς πιστεύω ότι δεν αρκεί µόνο να ενηµερώνετε την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή για το τι συµβαίνει. Οφείλει το Υπουργείο να
ξεκαθαρίσει τη θέση του, όπως και το Υπουργείο Ανταγωνιστι-
κότητας και να διαφυλάξουν τον ελεύθερο ανταγωνισµό στον
τοµέα αυτόν, που πάει να γίνει µονοπώλιο.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Βούγιας για τρία λεπτά για να

δευτερολογήσει.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η θέση µας είναι ξεκάθαρη, κύριε συνάδελφε και δεν είναι

πολύ διαφορετική από τη δική σας. Θέλουµε και εµείς να δηµι-
ουργήσουµε συνθήκες ελεύθερου ανταγωνισµού, ώστε να µπο-
ρέσουµε να προσφέρουµε καλύτερες υπηρεσίες στους πολίτες,
καθώς και φθηνότερο εισιτήριο.

Αναφέρεστε ενδεικτικά σε ορισµένες τιµές εισιτηρίων. Ωστό-
σο, γνωρίζετε ίσως ότι µπορεί κάποιος να επιλέξει ηλεκτρονικά,
αν κινηθεί εγκαίρως, καλύτερες τιµές από αυτές που αναφέρετε.

Αλλά εγώ δεν είµαι εδώ για να κρίνω µια εµπορική προσφορά,
την οποία η πολιτεία σήµερα δεν µπορεί να παρέµβει και να αλ-
λάξει. Και αν η άποψη της Κυβέρνησης είναι παρεµφερής µε τη
δική σας -διότι µαζί δροµολογήσαµε το θέµα και στις δικές µας
επιλογές ήταν το άνοιγµα της αεροπορικής αγοράς- δεν µπο-
ρούµε σήµερα να επηρεάσουµε καθαρά εµπορικές συµφωνίες,
καθορίζοντας τιµές ή ενθαρρύνοντας ή απαγορεύοντας τέτοιου
είδους συγχωνεύσεις.

Ωστόσο, το θέµα της συγχώνευσης της Ολυµπιακής και της
«AEGEAN» δεν µας άφησε αδιάφορους. ∆εν εγκρίναµε την προ-
σπάθεια αυτή των εταιρειών να ξεπεράσουν τα προβλήµατα της

αγοράς και να συνενώσουν τις δυνάµεις τους. Παραπέµψαµε το
θέµα στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, η οποία το εξετάζει µε πολύ µε-
γάλη προσοχή.

∆εν µπορώ να προδιαγράψω την τελική τους απόφαση.
Μπορώ να σας διαβεβαιώσω, όµως, πως η απόφαση αυτή θα
είναι τεκµηριωµένη και παρέχουµε όλα τα στοιχεία, τα οποία θα
µπορέσουν να οδηγήσουν την Ευρωπαϊκή Επιτροπή σε µια
σωστή απόφαση. Θέλουµε και εµείς φθηνό εισιτήριο, όσο γίνεται
περισσότερα δροµολόγια, καλές υπηρεσίες µε πολύ καλά αερο-
πλάνα, ασφαλή και σύγχρονα. Είµαστε στην υπηρεσία του ελλη-
νικού λαού για να επιτύχουµε όσο µπορούµε την καλύτερη
εξυπηρέτησή του.

Οµολογώ πως η ανοιχτή αεροπορική αγορά δεν µας επιτρέ-
πει να παρέµβουµε πιο ενεργά, ούτε να επηρεάσουµε την τιµο-
λόγηση ούτε βέβαια να αποτρέψουµε ενδεχοµένως µία
συγχώνευση εάν αυτή εγκριθεί από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Είµαι βέβαιος πως η απόφαση θα διασφαλίσει όρους ελεύθε-
ρου ανταγωνισµού. Ακόµη και αν επιτρέψει ένα είδος ή µια
µορφή συγχώνευσης, αυτή θα γίνει υπό όρους τέτοιους που θα
διασφαλίζουν περίσσεια χωρητικότητας στην αγορά για άλλες
εταιρείες, οι οποίες ενδεχοµένως θα έλθουν να καλύψουν το
κενό της συγχωνεύσεως. Γιατί υπάρχουν στην Ελλάδα και άλλες
µικρότερες εταιρείες, που όπως και η «AEGEAN» -η οποία ξεκί-
νησε µε µικρό µερίδιο της αγοράς και αναπτύχθηκε- έτσι και
αυτές περιµένουν να ελευθερωθεί µερίδιο της αγοράς από τις
µεγαλύτερες εταιρείες για να µπορέσουν να το καλύψουν.

Περιµένουµε µε µεγάλο ενδιαφέρον την απόφαση της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής και πιστεύουµε πως αυτή θα είναι τεκµηριω-
µένη και ορθή.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό κ. Βούγια.
Η τρίτη µε αριθµό 3032/20-9-2010 ερώτηση του Βουλευτή του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανασίου Πλεύρη προς την
Υπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε δηµοσίευµα εφηµερίδας για προκλήσεις µουσουλµάνων
µαθητών σε λύκειο των Αθηνών, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος
της κυρίας Υπουργού και διαγράφεται.

Αναφορές-Ερωτήσεις δευτέρου κύκλου.
Η µε αριθµό 5005/14-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή του Πα-

νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρατάκη
προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευ-
µάτων σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων του Μουσικού
και Καλλιτεχνικού Σχολείου Ηρακλείου, δεν συζητείται λόγω κω-
λύµατος της κυρίας Υπουργού και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
αναφορών και ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερησία διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων που είναι γραµµένα
στην ηµερησία διάταξη.

Υπουργού Επικρατείας.
Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου: «Επιτάχυνση και δια-

φάνεια υλοποίησης Στρατηγικών Επενδύσεων».
Το νοµοσχέδιο θα ψηφιστεί στο σύνολο στην συνέχεια.
Υπουργείου Εξωτερικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση των τροποποιήσεων του Καταστα-
τικού της Συνδιάσκεψης της Χάγης όπως αυτές υιοθετήθηκαν
από την εικοστή ∆ιπλωµατική Σύνοδο της 30ης Ιουνίου 2005».

Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί κατά τη σηµερινή συνεδρίαση.
Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής

∆ιακυβέρνησης
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κατάργηση και συγχώνευση υπηρεσιών, ορ-
γανισµών και φορέων του δηµόσιου τοµέα».

Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί κατά τη σηµερινή συνεδρίαση.
Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Εφαρµογή της αρχής των ίσων ευκαιριών
και της ίσης µεταχείρισης ανδρών και γυναικών σε θέµατα ερ-
γασίας και απασχόλησης – Εναρµόνιση της κείµενης νοµοθεσίας
µε την Οδηγία 2006/54/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του
Συµβουλίου της 5ης Ιουλίου 2006 και άλλες συναφείς διατάξεις».

Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί σε επόµενη συνεδρίαση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη ψήφιση στο

σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουργού Επικρατείας: «Επιτά-
χυνση και διαφάνεια υλοποίησης Στρατηγικών Επενδύσεων».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-
νολο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Το νοµοσχέδιο

έγινε δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργού Επικρατείας: «Επιτά-

χυνση και διαφάνεια υλοποίησης Στρατηγικών Επενδύσεων»
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί της αρχής,
των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Επιτάχυνση και διαφάνεια υλοποίησης Στρατηγικών Επεν-
δύσεων

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α’
ΓΕΝΙΚΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ

Άρθρο 1
Έννοιες και ορισµοί

1. Ως Στρατηγικές Επενδύσεις για την εφαρµογή των διατά-
ξεων του παρόντος νόµου νοούνται οι παραγωγικές επενδύσεις
που επιφέρουν ποσοτικά και ποιοτικά αποτελέσµατα σηµαντικής
εντάσεως στη συνολική εθνική οικονοµία και προάγουν την
έξοδο της χώρας από την οικονοµική κρίση. Αφορούν ιδίως στην
κατασκευή, ανακατασκευή, επέκταση ή στον εκσυγχρονισµό
υποδοµών και δικτύων: (α) στη βιοµηχανία, (β) στην ενέργεια, (γ)
στον τουρισµό, (δ) στις µεταφορές και επικοινωνίες, (ε) στην πα-
ροχή υπηρεσιών υγείας, (στ) στη διαχείριση απορριµµάτων, (ζ)
σε έργα υψηλής τεχνολογίας και καινοτοµίας, εφόσον πληρούν
µία τουλάχιστον από τις ακόλουθες προϋποθέσεις:

(α) το συνολικό κόστος της επένδυσης είναι πάνω από διακό-
σια εκατοµµύρια (200.000.000) ευρώ ή

(β) το συνολικό κόστος της επένδυσης είναι πάνω από εβδο-
µήντα πέντε εκατοµµύρια (75.000.000) ευρώ και ταυτόχρονα από
την επένδυση δηµιουργούνται τουλάχιστον διακόσιες (200) νέες
θέσεις εργασίας ή

(γ) ανεξαρτήτως του συνολικού κόστους της επένδυσης, προ-

βλέπεται ότι ποσό τουλάχιστον τριών εκατοµµυρίων (3.000.000)
ευρώ επενδύεται ανά τριετία σε έργα υψηλής τεχνολογίας και
καινοτοµίας, που εντάσσονται στη στρατηγική επένδυση, ή

(δ) ανεξαρτήτως του συνολικού κόστους της επένδυσης, προ-
βλέπεται ότι ποσό τουλάχιστον τριών εκατοµµυρίων (3.000.000)
ευρώ επενδύεται ανά τριετία σε έργα που προάγουν και δηµι-
ουργούν υπεραξία για την περιβαλλοντική προστασία της Ελλά-
δας, ή

(ε) ανεξαρτήτως του συνολικού κόστους της επένδυσης, προ-
βλέπεται ότι ποσό τουλάχιστον τριών εκατοµµυρίων (3.000.000)
ευρώ επενδύεται ανά τριετία σε έργα που δηµιουργούν υπερα-
ξία στην Ελλάδα στο χώρο της εκπαίδευσης, της έρευνας και της
τεχνολογίας µε την έννοια της ποιοτικής ή ποσοτικής αύξησης
της γνώσης, ή

(στ) από την επένδυση δηµιουργούνται κατά βιώσιµο τρόπο
τουλάχιστον διακόσιες πενήντα (250) νέες θέσεις εργασίας.

2. Οι Στρατηγικές Επενδύσεις πραγµατοποιούνται είτε από το
∆ηµόσιο είτε από ιδιώτες είτε µε συµπράξεις δηµόσιου και ιδιω-
τικού τοµέα, σύµφωνα µε το ν. 3389/2005 (ΦΕΚ 232 Α’) είτε µε
συµβάσεις µικτής µορφής. Η αίτηση για την εξέταση ένταξης των
στρατηγικών επενδύσεων στη ∆ιαδικασία Στρατηγικών Επενδύ-
σεων υποβάλλεται από τον κύριο του έργου.

3. Λοιποί ορισµοί:
α. ∆ιυπουργική Επιτροπή Στρατηγικών Επενδύσεων (∆.Ε.Σ.Ε.)

είναι η επιτροπή του άρθρου 2.
β. Φορέας Πραγµατοποίησης είναι κατά περίπτωση, για µεν

τις ιδιωτικές στρατηγικές επενδύσεις, ο ιδιώτης επενδυτής, για
δε τις ∆ηµόσιες Στρατηγικές Επενδύσεις, η εταιρεία «Επενδύστε
στην Ελλάδα Α.Ε.».

γ. ∆ιαδικασίες Στρατηγικών Επενδύσεων είναι οι διαδικασίες
που προβλέπονται στον παρόντα νόµο για την επιτάχυνση των
στρατηγικών επενδύσεων.

δ. ∆ηµόσια Στρατηγική Επένδυση (∆.Σ.Ε.) είναι η στρατηγική
επένδυση που εντάσσεται στη ∆ιαδικασία Στρατηγικών Επενδύ-
σεων, κύριος του έργου είναι το ∆ηµόσιο ή φορέας του ευρύτε-
ρου δηµόσιου τοµέα.

ε. Κύριος του έργου είναι, κατά περίπτωση, είτε ο ιδιώτης
επενδυτής είτε το ∆ηµόσιο ή φορέας του ευρύτερου δηµόσιου
τοµέα στους οποίους αφορά η επένδυση, η οποία εντάσσεται
στις ∆ιαδικασίες Στρατηγικών Επενδύσεων.

στ. Θέσεις εργασίας είναι, για τους σκοπούς του νόµου αυτού,
οι θέσεις που εξυπηρετούν διαρκείς ανάγκες και οι µόνιµες θέ-
σεις εποχιακής απασχόλησης, που εξυπηρετούν σταθερά επα-
ναλαµβανόµενες εποχιακές ανάγκες.

Άρθρο 2
∆ιυπουργική Επιτροπή Στρατηγικών Επενδύσεων

1. Συνιστάται ∆ιυπουργική Επιτροπή Στρατηγικών Επενδύσεων
(∆.Ε.Σ.Ε.), στην οποία µετέχουν ως Πρόεδρος, ο Υπουργός Επι-
κρατείας και ως µέλη οι Υπουργοί Οικονοµικών, Εξωτερικών, Οι-
κονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Υποδοµών, Μεταφορών και
∆ικτύων, Πολιτισµού και Τουρισµού και ο αρµόδιος κατά περί-
πτωση Υπουργός, ο οποίος εισηγείται το θέµα της αρµοδιότη-
τάς του. Η Γραµµατειακή υποστήριξη στη ∆.Ε.Σ.Ε. παρέχεται
από τη Γενική Γραµµατεία Στρατηγικών Επενδύσεων.

2. Η ∆.Ε.Σ.Ε. έχει τις αρµοδιότητες που προβλέπονται στις δια-
τάξεις του παρόντος νόµου.

Άρθρο 3
Αρµοδιότητα και κριτήρια ένταξης

1. Η ∆.Ε.Σ.Ε. µε απόφασή της εντάσσει επενδυτικές προτάσεις
στις ∆ιαδικασίες Στρατηγικών Επενδύσεων σύµφωνα µε τους
όρους του παρόντος νόµου.

2. Για την ένταξη των επενδυτικών προτάσεων στις ∆ιαδικα-
σίες Στρατηγικών Επενδύσεων λαµβάνονται υπόψη ιδίως: (α) η
βιωσιµότητα της προτεινόµενης επένδυσης και η φερεγγυότητα
του επενδυτή και (β) η µεταφορά γνώσης και τεχνογνωσίας, η
προβλεπόµενη αύξηση της απασχόλησης, η περιφερειακή ή
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κατά τόπους ανάπτυξη της χώρας, η ενίσχυση της επιχειρηµατι-
κότητας και της ανταγωνιστικότητας της εθνικής οικονοµίας, η
υιοθέτηση καινοτοµίας και υψηλής τεχνολογίας, η αύξηση της
εξαγωγικής δραστηριότητας, η προστασία του περιβάλλοντος
και η εξοικονόµηση ενέργειας.

3. Εκτός από τις προϋποθέσεις της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 1, η ∆.Ε.Σ.Ε. µπορεί µε απόφασή της να επιβάλλει περαι-
τέρω όρους για την ένταξη όλων ή µίας από τις επενδυτικές
προτάσεις, των οποίων εξετάζεται η ένταξη, στις διαδικασίες του
παρόντος νόµου, µε σκοπό τη βέλτιστη επίτευξη των στόχων -
κριτηρίων που αναφέρονται στην παράγραφο 2.

Άρθρο 4
«Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.»

Το άρθρο πρώτο του ν. 2372/1996 (ΦΕΚ 29 Α’), όπως τροπο-
ποιήθηκε µε το άρθρο 12 του ν. 3049/2002 (ΦΕΚ 212 Α’), τροπο-
ποιείται ως εξής:

«Άρθρο πρώτο

1. Συνιστάται ανώνυµη εταιρεία µε την επωνυµία «Επενδύστε
στην Ελλάδα A.E.» και αποκτά το διακριτικό τίτλο «Invest in
Greece S.A.» ή σε ακριβή µετάφρασή της σε άλλη γλώσσα.

2. Η «Επενδύστε στην Ελλάδα A.E.» λειτουργεί χάριν του δη-
µόσιου συµφέροντος κατά τους κανόνες της ιδιωτικής οικονο-
µίας και εποπτεύεται από κοινού από τον Υπουργό Επικρατείας
µε αρµοδιότητα τις στρατηγικές επενδύσεις, κατά το µέρος που
αφορά την προσέλκυση, υποδοχή, προώθηση και υποστήριξη
στρατηγικών επενδύσεων κατά την έννοια του νόµου για τις
στρατηγικές επενδύσεις, και τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας, κατά το µέρος που αφορά στην προ-
σέλκυση, υποδοχή, προώθηση και υποστήριξη των λοιπών
επενδύσεων. Η «Επενδύστε στην Ελλάδα A.E.» υπάγεται ειδικώς
στις διατάξεις του παρόντος νόµου και του ν. 3429/2005 (ΦΕΚ
314 Α’), πλην των παραγράφων 4 και 8 του άρθρου 3, του άρ-
θρου 13 και του άρθρου 14, και συµπληρωµατικώς στις διατά-
ξεις του κ.ν. 2190/1920.

3. Το καταστατικό της «Επενδύστε στην Ελλάδα A.E.» έχει ως
εξής:

«ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α’
Άρθρο 1
Σκοπός

1. Σκοπός της «Επενδύστε στην Ελλάδα A.E.» είναι η προσέλ-
κυση, η υποδοχή, η προώθηση και η υποστήριξη στρατηγικών
και λοιπών επενδύσεων στην Ελλάδα, η συµβολή στη διαρκή βελ-
τίωση του θεσµικού πλαισίου τους και η υποστήριξη των διεθνών
συνεργασιών των ελληνικών επιχειρήσεων.

2. Για την επίτευξη του σκοπού της η «Επενδύστε στην Ελλάδα
A.E.»:

α. Κινητοποιεί τους ενδιαφερόµενους επενδυτές και τους πλη-
ροφορεί για το θεσµικό, νοµοθετικό, φορολογικό και χρηµατο-
οικονοµικό πλαίσιο που διέπει τις επενδύσεις στην Ελλάδα.

β. Προβάλλει στις αλλοδαπές χρηµατοοικονοµικές αγορές τις
συνθήκες του επιχειρηµατικού περιβάλλοντος και τις επενδυτι-
κές ευκαιρίες στην Ελλάδα κατά τοµέα και κλάδο.

γ. Μεριµνά για την έναρξη των διαδικασιών για την έκδοση
αδειών ή την παροχή άλλων εγκρίσεων, που είναι αναγκαίες, για
την έναρξη πραγµατοποίησης των επενδύσεων ύψους άνω των
δεκαπέντε εκατοµµυρίων ευρώ ή εφόσον το πενήντα τοις εκατό
της ίδιας συµµετοχής προέρχεται από κεφάλαια εξωτερικού, των
τριών εκατοµµυρίων ευρώ, παρακολουθεί την εξέλιξη αυτών και
προβαίνει στις απαραίτητες ενέργειες για την επιτάχυνσή τους.
Τα πιο πάνω ποσά µπορούν να αναπροσαρµόζονται µε αποφά-
σεις του εποπτεύοντος Υπουργού Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας. Για το σκοπό αυτόν παραλαµβάνει το
φάκελο της επένδυσης, ελέγχει την πληρότητά του, φροντίζει
για τη συµπλήρωση των αναγκαίων δικαιολογητικών από τον
επενδυτή και τα αποστέλλει στους κατά περίπτωση αρµόδιους

φορείς, οι οποίοι υποχρεούνται να προβαίνουν ταχέως στις επι-
βαλλόµενες για το σκοπό αυτόν ενέργειές τους. Οι φορείς αυτοί
υποχρεούνται επίσης να παρέχουν στην εταιρεία έγγραφη ενη-
µέρωση κάθε µήνα για το στάδιο, στο οποίο βρίσκονται οι σχετι-
κές διαδικασίες, καθώς και για τους λόγους της καθυστέρησης
ή της αδυναµίας παροχής των αδειών ή και των εγκρίσεων.

δ. Για τους υποψηφίους επενδυτές κατά το στάδιο της υπα-
γωγής της επένδυσης στους αναπτυξιακούς νόµους συντάσσει
αιτιολογηµένη έκθεση σκοπιµότητας, την οποία κοινοποιεί µαζί
µε τα σχετικά δικαιολογητικά στις υπηρεσίες που συµπράττουν
στη διαδικασία παροχής άδειας και υπαγωγής της επένδυσης ή
του επιχειρηµατικού σχεδίου στους αναπτυξιακούς νόµους που
κάθε φορά ισχύουν. Για τις αιτήσεις επενδύσεων ή επιχειρηµα-
τικών σχεδίων που υποβάλλουν οι πιο πάνω επενδυτές και πα-
ραλαµβάνονται από την εταιρεία, δεν ισχύουν οι χρονικοί
περιορισµοί υποβολής και εξέτασής τους, που προβλέπονται στο
εδάφιο α’ της παρ. 6 του άρθρου 6 του ν.1892/1990 (ΦΕΚ 101
Α’), στο άρθρο 23α και στην περίπτωση 4α του άρθρου 23β του
ίδιου νόµου, που προστέθηκε µε το άρθρο 2 του ν. 2234/1994
(ΦΕΚ 142 Α’).

ε. Στο πλαίσιο του νόµου για την «Επιτάχυνση και διαφάνεια
υλοποίησης Στρατηγικών Επενδύσεων», η «Επενδύστε στην Ελ-
λάδα Α.Ε.»: αα) δέχεται τις αιτήσεις για την ένταξη των επενδύ-
σεων στη ∆ιαδικασία Στρατηγικών Επενδύσεων, ββ) ελέγχει το
επιχειρησιακό σχέδιο, τις συνέπειες στην ελληνική οικονοµία και
αξιολογεί την πλήρωση των κριτηρίων για το χαρακτηρισµό της
επένδυσης ως Στρατηγικής, γγ) αναζητά συµπληρωµατικά στοι-
χεία από τους επενδυτές στο πλαίσιο της παροχής υπηρεσιών
των προηγούµενων παραγράφων, δδ) εισηγείται στη ∆ιυπουρ-
γική Επιτροπή Στρατηγικών Επενδύσεων (∆.Ε.Σ.Ε.) δια του αρ-
µοδίου Υπουργού σχετικά µε την ένταξή των επενδύσεων στη
∆ιαδικασία Στρατηγικών Επενδύσεων ή τη διακοπή της διαδικα-
σίας ένταξης µιας επένδυσης στην κατηγορία των Στρατηγικών
Επενδύσεων, εε) λειτουργεί ως υπηρεσία µίας στάσης (one-stop
shop) λαµβάνοντας την ανέκκλητη εντολή από τους επενδυτές
προκειµένου να προβεί σε όλες τις νόµιµες ενέργειες για την
εµπρόθεσµη διεκπεραίωση των διαδικασιών έκδοσης των απα-
ραίτητων αδειών προκειµένου να υλοποιηθούν οι επενδύσεις που
έχουν ενταχθεί στη ∆ιαδικασία, σύµφωνα µε τις διατάξεις του
παρόντος νόµου, στστ) εισπράττει τη ∆ιαχειριστική Αµοιβή Αξιο-
λόγησης και τη ∆ιαχειριστική Αµοιβή Προώθησης, ζζ) ενηµερώ-
νει τη ∆ιυπουργική Επιτροπή Στρατηγικών Επενδύσεων για
συγκεκριµένες περιπτώσεις καθυστερήσεων ή δυσχερειών, για
τους λόγους στους οποίους αυτές οφείλονται, καθώς και προ-
τείνει λύσεις για την αντιµετώπισή τους, ηη) µπορεί να παρακο-
λουθεί, να αξιολογεί και να ενηµερώνει τη ∆ιυπουργική Επιτροπή
Στρατηγικών Επενδύσεων για την πορεία υλοποίησης στρατηγι-
κών επενδύσεων µετά το στάδιο υπαγωγής, κατόπιν σχετικής
απόφασης της Επιτροπής. Υποβάλλει ετήσια έκθεση προόδου
στη Βουλή των Ελλήνων των υπαχθεισών στρατηγικών επενδύ-
σεων στη διαδικασία του παρόντος νόµου.

στ. ∆ιατυπώνει προτάσεις για τη βελτίωση του θεσµικού πλαι-
σίου των επενδύσεων και την προώθηση της διεθνούς επιχειρη-
µατικής συνεργασίας.

ζ. Στα πλαίσια των ανωτέρω σκοπών της, δύναται να συνιστά
κατόπιν σύµφωνης γνώµης των εποπτευόντων Υπουργών, συµ-
βουλευτικές στη ∆ιοίκηση επιτροπές ή οµάδες εργασίας από
ιδιώτες εµπειρογνώµονες ή και δηµόσιους λειτουργούς για την
επεξεργασία θεµάτων που εµπίπτουν στον κύκλο των αρµοδιο-
τήτων της. Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο προσδιορίζει τον τρόπο ορ-
γάνωσης και λειτουργίας των ανωτέρω επιτροπών ή οµάδων
εργασίας. ∆εν προβλέπεται αµοιβή για τα µέλη των επιτροπών ή
οµάδων εργασίας παρά µόνον η καταβολή αποζηµίωσης, το
ύψος της οποίας θα καθορίζεται από το ∆ιοικητικό Συµβούλιο
της εταιρίας ύστερα από έγκριση του Υπουργού Οικονοµικών και
θα βαρύνει τον προϋπολογισµό της. Επίσης µε τον ίδιο τρόπο
µπορεί να καταργεί τις ήδη συσταθείσες επιτροπές ή οµάδες ερ-
γασίες και να µεταβάλλει τη σύνθεση και τις αρµοδιότητές τους.

η. Τέλος, δύναται να συµµετέχει ως ιδρυτικό ή και απλό µέλος
σε διεθνείς οργανισµούς, οι οποίοι επιδιώκουν παρεµφερείς σκο-
πούς µε την εταιρεία ή των οποίων, το αντικείµενο δραστηριό-
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τητας εξυπηρετεί τους σκοπούς της εταιρείας.

Άρθρο 2
∆ιάρκεια – Έδρα

1. Η διάρκεια της εταιρείας είναι πενήντα (50) έτη από τη σύ-
στασή της.

2. Έδρα της εταιρείας είναι η Αθήνα. Είναι δυνατή η ίδρυση
παραρτηµάτων, υποκαταστηµάτων και γραφείων της στην Ελ-
λάδα και στο εξωτερικό.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β’

Άρθρο 3
Μετοχικό Κεφάλαιο - Μετοχές

1. Το µετοχικό κεφάλαιο της εταιρείας είναι διακόσιες ενενή-
ντα τρεις χιλιάδες πεντακόσια δεκατρία ευρώ (293.513 ), διαι-
ρείται σε είκοσι χιλιάδες (20.000) µετοχές ονοµαστικής αξίας
δεκατεσσάρων ευρώ και εξήντα επτά λεπτών (14,67 ) η καθεµία
και καλύπτεται ολόκληρο από το Ελληνικό ∆ηµόσιο. Με κοινή
απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών, Επικρατείας και Οικονο-
µίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας το κεφάλαιο αυτό µπο-
ρεί να αυξηθεί έως και εκατό τοις εκατό (100%). Με τις ίδιες
αποφάσεις καθορίζεται ο τρόπος και ο χρόνος της κάλυψης του
ποσού της αύξησης. Για κάθε άλλη αύξηση του µετοχικού κεφα-
λαίου της εταιρείας εφαρµόζονται οι διατάξεις του κ.ν.
2190/1920. Οι εκπρόσωποι του Ελληνικού ∆ηµοσίου στη γενική
συνέλευση των µετόχων της εταιρείας ορίζονται µε απόφαση του
Υπουργού Οικονοµικών.

2. Οι µετοχές της εταιρείας είναι ονοµαστικές.
3. Για τη µετατροπή των ανωνύµων µετοχών σε ονοµαστικές

και των ονοµαστικών σε ανώνυµες, απαιτείται απόφαση της Γε-
νικής Συνέλευσης των µετόχων κατά την απαρτία και πλειοψη-
φία που απαιτείται σύµφωνα µε τις διατάξεις του κ.ν. 2190/1920,
όπως κάθε φορά ισχύουν.

Άρθρο 4
Έσοδα

Τα έσοδα της εταιρείας προέρχονται από ετήσια επιχορήγηση
του προγράµµατος δηµοσίων επενδύσεων, από προγράµµατα
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, στο πλαίσιο του σκοπού της, από δω-
ρεές, κληρονοµιές, κληροδοσίες, από την εκµετάλλευση της πε-
ριουσίας της, από ανταποδοτικές εισφορές, τέλη και αµοιβές για
τις υπηρεσίες που προσφέρει, όπως ιδίως τη ∆ιαχειριστική
Αµοιβή Αξιολόγησης και τη ∆ιαχειριστική Αµοιβή Προώθησης,
και από οποιαδήποτε άλλη νόµιµη πηγή.

Άρθρο 5
∆ιαχείριση

1. Η διαχειριστική χρήση της εταιρείας συµπίπτει µε το ηµε-
ρολογιακό έτος.

2. Η εταιρεία υποβάλλει στην Ειδική Γραµµατεία ∆ηµοσίων
Επιχειρήσεων και Οργανισµών:

α. έως τη 16η Σεπτεµβρίου εκάστου έτους το σχέδιο του ετή-
σιου οικονοµικού προϋπολογισµού της, καθώς και εισηγητική έκ-
θεση τεκµηρίωσης των οικονοµικών µεγεθών,

β. τον ετήσιο απολογισµό, τις οικονοµικές καταστάσεις και την
έκθεση πεπραγµένων του ∆ιοικητικού Συµβουλίου και την έκθεση
ή το πιστοποιητικό του ορκωτού ελεγκτή λογιστή, εντός των προ-
θεσµιών του κ.ν. 2190/ 1920,

γ. τα απολογιστικά στοιχεία, καθώς και τα στοιχεία της απα-
σχόλησης ανά τρίµηνο,

δ. κάθε πρόταση που αφορά σε αλλαγή κανονισµού λειτουρ-
γίας, συλλογικών συµβάσεων εργασίας, τιµολογίων, καθώς και
κάθε άλλου µέτρου της διοίκησης που επηρεάζει σηµαντικά τα
οικονοµικά αποτελέσµατα πριν να τεθεί σε ισχύ.

3. Ο προϋπολογισµός και ο απολογισµός εγκρίνονται από το
∆ιοικητικό Συµβούλιο της εταιρείας.

4. Με απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου είναι δυνατή η
ανακατανοµή των κονδυλίων του προϋπολογισµού. Για την αύ-
ξηση του προϋπολογισµού απαιτείται έγκριση του συνολικού
προϋπολογισµού.

5. Ο τρόπος της διενέργειας των δαπανών, της σύνταξης του
ισολογισµού και του απολογισµού, της οργάνωσης και της λει-
τουργίας των οικονοµικών υπηρεσιών και κάθε άλλο θέµα σχε-
τικό µε την οικονοµική διαχείριση της εταιρείας, ρυθµίζεται µε
κανονισµούς που καταρτίζονται από το ∆ιοικητικό της Συµβούλιο
και εγκρίνονται µε απόφαση του εποπτεύοντος Υπουργού Οικο-
νοµικών.

Άρθρο 6
Οικονοµικός Έλεγχος

1. Η οικονοµική διαχείριση της εταιρείας υπόκειται σε ετήσιο
έλεγχο από νόµιµους ελεγκτές.

2. Ο κρατικός έλεγχος και η οικονοµική εποπτεία της εταιρείας
ασκείται από τη ∆ιυπουργική Επιτροπή ∆ηµοσίων Επιχειρήσεων
και Οργανισµών, διενεργείται δε κατ’ εντολή της, από την Ειδική
Γραµµατεία ∆ηµοσίων Επιχειρήσεων και Οργανισµών και αφορά
στον έλεγχο εφαρµογής των διατάξεων του ν. 3429/2005.

Άρθρο 7
Υπηρεσία Εσωτερικού Ελέγχου

1. Στην εταιρεία λειτουργεί υπηρεσία εσωτερικού ελέγχου, η
οποία αποτελείται από τουλάχιστον ένα εσωτερικό ελεγκτή, ορι-
ζόµενο από την Γενική Συνέλευση των µετόχων.

2. Η υπηρεσία εσωτερικού ελέγχου έχει τις εξής αρµοδιότη-
τες:

α) παρακολουθεί την εφαρµογή και τη συνεχή τήρηση του
εσωτερικού κανονισµού λειτουργίας και του καταστατικού της
εταιρείας καθώς και την εν γένει συµµόρφωση µε την κείµενη νο-
µοθεσία και τις υποχρεώσεις που απορρέουν από αυτή.

β) παρακολουθεί και αναφέρει στο ∆ιοικητικό Συµβούλιο της
εταιρείας και στη Γενική Συνέλευση των µετόχων περιπτώσεις
συγκρούσεις συµφερόντων των ιδιωτικών συµφερόντων των
µελών του διοικητικού συµβουλίου και των κατά περίπτωση συµ-
βούλων του άρθρου 5 του παρόντος νόµου µε τα συµφέροντα
της επιχείρησης ή παράβασης των διατάξεων του νόµου αυτού
από µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου, συµπεριλαµβανοµένου
του Προέδρου, του ∆ιευθύνοντα Συµβούλου, και των συµβού-
λων του άρθρου 5 του παρόντος.

γ) ενηµερώνει εγγράφως τουλάχιστον µια φορά κάθε τρίµηνο
το ∆ιοικητικό Συµβούλιο και τη Γενική Συνέλευση των µετόχων
για τα πορίσµατα των ελέγχων που διενεργεί,

δ) είναι υπεύθυνη για την παροχή και την ακρίβεια οποιασδή-
ποτε πληροφορίας ζητηθεί και χορηγηθεί προς την Ειδική Γραµ-
µατεία ∆ηµοσίων Επιχειρήσεων και Οργανισµών (άρθρο 11 ν.
3429/2005).

3. Οι εσωτερικοί ελεγκτές είναι ανεξάρτητοι, δεν υπάγονται ιε-
ραρχικά σε καµία υπηρεσιακή µονάδα της εταιρείας, δεν απο-
κτούν καθ’ οιονδήποτε τρόπο την υπαλληλική ιδιότητα ή σχέση
εξαρτηµένης εργασίας, ενώ παρέχουν τις υπηρεσίες τους µε έµ-
µισθη εντολή.

Άρθρο 8
Απαλλαγές

1. Η εταιρεία απαλλάσσεται από κάθε δηµόσιο, δηµοτικό, κοι-
νοτικό ή υπέρ τρίτου άµεσο ή έµµεσο φόρο, εκτός από το φόρο
προστιθέµενης αξίας. Απαλλάσσεται επίσης από την υποχρέωση
καταβολής δικαστικού ενσήµου και απολαµβάνει γενικά όλων
των δικονοµικών και άλλων προνοµίων και ατελειών του ∆ηµο-
σίου. Η απαλλαγή από το φόρο συγκέντρωσης κεφαλαίων πα-
ρέχεται εφόσον συντρέχουν οι προϋποθέσεις της παρ. 2 του
άρθρου 22 του ν. 1676/1986 (ΦΕΚ 204 Α’).

2. Οι διατάξεις περί προµηθειών δεν εφαρµόζονται στην εται-
ρεία µέχρι του ποσού των τριάντα χιλιάδων ευρώ (30.000 ).
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ΚΕΦΑΛΑΙΟ Γ’

Άρθρο 9
∆ιοίκηση – Εκπροσώπηση

1. Η ανώνυµη εταιρεία µε την επωνυµία «ΕΠΕΝ∆ΥΣΤΕ ΣΤΗΝ
ΕΛΛΑ∆Α Α.Ε.» διοικείται από ∆ιοικητικό Συµβούλιο, το οποίο απο-
τελείται από 11 µέλη κατ’ ανώτατο όριο. Το ∆ιοικητικό Συµβού-
λιο διαµορφώνει τη στρατηγική και την πολιτική της εταιρείας
και ασκεί τις αρµοδιότητες που προβλέπονται στο ν. 3429/2005,
την κείµενη νοµοθεσία και το παρόν καταστατικό και αποτελείται
από εκτελεστικά, µη εκτελεστικά και ανεξάρτητα µη εκτελεστικά
µέλη. Ο Πρόεδρος, κατά παρέκκλιση της παρ. 8 του άρθρου 3
του ν. 3429/2005 και ο ∆ιευθύνων Σύµβουλος είναι εκτελεστικά
µέλη µε αρµοδιότητες ο µεν πρώτος, το Στρατηγικό Σχεδιασµό
των επενδύσεων, τις διεθνείς σχέσεις µε αλλοδαπά φυσικά ή νο-
µικά πρόσωπα και τις Στρατηγικές Επενδύσεις, ο δε δεύτερος
τη ∆ιοικητική Υποστήριξη της εταιρίας και τις λοιπές Ιδιωτικές
Επενδύσεις.

2. Η θητεία του ∆ιοικητικού Συµβουλίου είναι πενταετής. Εάν
κενωθεί πρόωρα θέση µέλους του ∆ιοικητικού Συµβουλίου διο-
ρίζεται αντικαταστάτης σύµφωνα µε το παρόν άρθρο για το
χρόνο θητείας που αποµένει. Τα µέλη του ∆ιοικητικού Συµβου-
λίου µπορούν να επαναδιοριστούν, η συνολική όµως θητεία δεν
είναι δυνατόν να υπερβεί το χρόνο δύο θητειών.

3. Πράξεις του ∆ιοικητικού Συµβουλίου, ακόµη και εκτός εται-
ρικού σκοπού, δεσµεύουν την εταιρεία έναντι των τρίτων, εκτός
και αν αποδειχθεί ότι ο τρίτος γνώριζε την υπέρβαση του εταιρι-
κού σκοπού ή όφειλε να τη γνωρίζει. Περιορισµοί της εξουσίας
του ∆ιοικητικού Συµβουλίου από το Καταστατικό ή από απόφαση
της Γενικής Συνέλευσης, δεν αντιτάσσονται στους τρίτους, έστω
και αν έχουν υποβληθεί στις διατυπώσεις δηµοσιότητας.

4. Ο Πρόεδρος της ανώνυµης εταιρείας ορίζεται µε απόφαση
του Υπουργού Επικρατείας µε αρµοδιότητα τις στρατηγικές
επενδύσεις, ο ∆ιευθύνων Σύµβουλος µε απόφαση του Υπουργού
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, κατά παρέκκλιση
της παρ. 5 του άρθρου 3 του ν. 3429/2005, τα δε λοιπά τρία (3)
µέλη τα οποία δεν εκλέγονται ή υποδεικνύονται σύµφωνα µε την
παρ. 4 του παρόντος άρθρου, ορίζονται µε κοινή απόφαση των
δύο ως άνω Υπουργών. Με όµοια απόφαση µε εκείνη του διορι-
σµού τους παύονται αζηµίως για το ∆ηµόσιο και για τη δηµόσια
επιχείρηση.

5. Πέντε από τα µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου, εκτός από
τον Πρόεδρο και τον ∆ιευθύνοντα Σύµβουλο, διορίζονται µετά
από υπόδειξη της Ελληνικής ‘Ενωσης Τραπεζών, της Εθνικής Συ-
νοµοσπονδίας Ελληνικού Εµπορίου, της Γενικής Συνοµοσπον-
δίας Εργατών Ελλάδος, του Συνδέσµου Ελληνικών Βιοµηχανιών
και του Συνδέσµου Ελληνικών Τουριστικών Επιχειρήσεων που
υποδεικνύουν από ένα πρόσωπο. Οι εκπρόσωποι των ανωτέρω
µπορούν να συµµετέχουν στο ∆ιοικητικό Συµβούλιο της εται-
ρείας και καθ’ υπέρβαση του ανωτάτου οριζοµένου αριθµού των
µελών αυτού. Οι εκπρόσωποι των ανωτέρω προτείνονται µέσα
σε προθεσµία ενός (1) µηνός αφότου ειδοποιηθούν σχετικά µε
κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών, Επικρατείας και Οι-
κονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας. Έως τον ορισµό
των εκπροσώπων αυτών το διοικητικό συµβούλιο συγκροτείται
και λειτουργεί νόµιµα και χωρίς τα µέλη αυτά.

6. Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο συνεδριάζει στην έδρα της εται-
ρείας όποτε αυτό είναι αναγκαίο και τουλάχιστον µία φορά κάθε
µήνα ύστερα από πρόσκληση του Προέδρου. Το ∆ιοικητικό Συµ-
βούλιο συνεδριάζει εγκύρως εκτός της έδρας του σε άλλο τόπο,
είτε στην ηµεδαπή είτε στην αλλοδαπή, εφόσον στη συνεδρίασή
του παρίστανται ή αντιπροσωπεύονται όλα τα µέλη του και κα-
νένα δεν αντιλέγει στην πραγµατοποίηση της συνεδρίασης και
στη λήψη αποφάσεων. Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο συγκαλείται από
τον Πρόεδρο ή τον αναπληρωτή του µε έγγραφη πρόσκληση που
περιλαµβάνει τον τόπο, τη µέρα και ώρα, καθώς και τα θέµατα
της συνεδρίασης. Η πρόσκληση γνωστοποιείται στα µέλη του ∆ι-
οικητικού Συµβουλίου δύο (2) τουλάχιστον εργάσιµες µέρες πριν
από τη συνεδρίαση. Στην πρόσκληση πρέπει απαραίτητα να ανα-
γράφονται µε σαφήνεια και τα θέµατα της ηµερήσιας διάταξης,

διαφορετικά η λήψη αποφάσεων επιτρέπεται µόνον εφόσον πα-
ρίστανται όλα τα µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου και κανείς δεν
αντιλέγει στη λήψη αποφάσεων. Μπορεί όµως το ∆ιοικητικό Συµ-
βούλιο να ορίσει τακτή µέρα και ώρα συνεδρίασης, οπότε πα-
ραλείπεται η σύγκληση µε έγγραφη πρόσκληση. Ο Πρόεδρος
του ∆ιοικητικού Συµβουλίου υποχρεούται να συγκαλέσει το Συµ-
βούλιο κάθε φορά που το απαιτεί το συµφέρον της εταιρείας ή
µετά από έγγραφη αίτηση τουλάχιστον δύο (2) µελών του ∆ιοι-
κητικού Συµβουλίου προς αυτόν, ο οποίος υποχρεούται να συ-
γκαλέσει το ∆ιοικητικό Συµβούλιο µέσα σε προθεσµία επτά (7)
ηµερών από την υποβολή της αίτησης. Σε περίπτωση άρνησης
του Προέδρου ή του αναπληρωτή του να συγκαλέσει το ∆ιοικη-
τικό Συµβούλιο, µέσα στην παραπάνω προθεσµία ή εκπρόθεσµης
σύγκλησής του, επιτρέπεται στα µέλη που ζήτησαν τη σύγκληση
να συγκαλέσουν αυτά το ∆ιοικητικό Συµβούλιο, µέσα σε προθε-
σµία πέντε (5) ηµερών από τη λήξη του επταηµέρου, γνωστο-
ποιώντας τη σχετική πρόσκληση στα λοιπά µέλη του ∆ιοικητικού
Συµβουλίου. Στην κατά τα ανωτέρω αίτησή τους πρέπει µε ποινή
απαραδέκτου, να αναφέρονται µε σαφήνεια και τα θέµατα µε τα
οποία θα ασχοληθεί το ∆ιοικητικό Συµβούλιο. Το έργο του ∆ιοι-
κητικού Συµβουλίου επικουρεί νοµικός σύµβουλος, µε σχέση έµ-
µισθης εντολής, ο οποίος παρίσταται και συµµετέχει στις συνε-
δριάσεις του ∆ιοικητικού Συµβουλίου, χωρίς δικαίωµα ψήφου.

7. Τον Πρόεδρο απόντα ή κωλυόµενο αναπληρώνει ο Αντι-
πρόεδρος ή άλλος προς τούτο εξουσιοδοτηµένος σύµβουλος.
Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο βρίσκεται σε απαρτία εφόσον παρίστα-
νται πέντε τουλάχιστον µέλη του, µεταξύ των οποίων ο Πρόε-
δρος ή ο ∆ιευθύνων Σύµβουλος, και αποφασίζει µε απλή
πλειοψηφία των παρόντων. Χρέη γραµµατέα εκτελεί υπάλληλος
της εταιρείας. Τα πρακτικά υπογράφονται από τα παρόντα µέλη
και το γραµµατέα. Αντίγραφο ή απόσπασµα των πρακτικών του
∆ιοικητικού Συµβουλίου επικυρώνονται από τον Πρόεδρο ή το
νόµιµο αναπληρωτή του.

8. Η εταιρεία εκπροσωπείται δικαστικά και εξώδικα και απένα-
ντι σε κάθε Αρχή ή νοµικό ή φυσικό πρόσωπο από τον Πρόεδρο
ή τον ∆ιευθύνοντα Σύµβουλο, οι οποίοι ενεργούν από κοινού ή
και χωριστά ή από ειδικώς εξουσιοδοτηµένο για τη συγκεκριµένη
περίπτωση πρόσωπο. Η εταιρεία εκπροσωπείται στο ∆ικαστήριο,
απέναντι σε κάθε Αρχή ή νοµικό ή φυσικό πρόσωπο από το ∆ιοι-
κητικό Συµβούλιο, που ενεργεί συλλογικά. Στο πλαίσιο του νόµου
και του Καταστατικού της εταιρείας, το ∆ιοικητικό Συµβούλιο
µπορεί να αναθέτει την εκπροσώπηση της εταιρείας σε ένα ή πε-
ρισσότερα µέλη του, σε υπαλλήλους της εταιρείας ή άλλα πρό-
σωπα, παρέχοντας σε αυτούς γενική ή ειδική εξουσιοδότηση. Η
εταιρεία αναλαµβάνει έγκυρα υποχρεώσεις απέναντι στους τρί-
τους, µε την υπογραφή κάτω από την εταιρική επωνυµία, του
κατά το προηγούµενο άρθρο εκπροσώπου της. Το ∆ιοικητικό
Συµβούλιο µπορεί να παράσχει δικαίωµα υπογραφής σε Συµ-
βούλους, ∆ιευθυντές ή υπαλλήλους της εταιρείας, καθορίζοντας
τα πλαίσια, τους όρους και τα χρονικά όρια της εξουσίας τους.

9. Με απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου της εταιρείας κα-
ταρτίζεται κανονισµός λειτουργίας του ∆ιοικητικού της Συµβου-
λίου, ο οποίος περιλαµβάνει τον προσδιορισµό των αρµοδιο-
τήτων των εκτελεστικών, µη εκτελεστικών και ανεξάρτητων
µελών του ∆ιοικητικού Συµβουλίου και τον ειδικότερο προσδιο-
ρισµό των ευθυνών και των αρµοδιοτήτων του Προέδρου του ∆ι-
οικητικού Συµβουλίου και του ∆ιευθύνοντα Συµβούλου στο
πλαίσιο του νόµου και του Καταστατικού.

10.’Ολες οι συµβάσεις που καταρτίζει η «Επενδύστε στην Ελ-
λάδα Α.Ε.» αναρτώνται στο διαδίκτυο και εφαρµόζουν τις οδη-
γίες περί συµφώνου ακεραιότητας της ∆ιεθνούς ∆ιαφάνειας.

Άρθρο 10
Ευθύνη – Αµοιβή Συµβούλων

1. Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο και οι Σύµβουλοι δεν έχουν καµία
ατοµική ευθύνη απέναντι σε τρίτους για τις υποχρεώσεις της
εταιρείας, που προκύπτουν από τη διαχείρισή τους.

2. Τα µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου ευθύνονται απέναντι
στην εταιρεία για κάθε πταίσµα τους κατά τη διοίκηση των εται-
ρικών υποθέσεων, σύµφωνα µε τις διατάξεις της κείµενης νοµο-
θεσίας.
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3. Η αποζηµίωση των µελών του ∆ιοικητικού Συµβουλίου, συ-
µπεριλαµβανοµένων και του Προέδρου και του ∆ιευθύνοντα Συµ-
βούλου, καθορίζεται µε απόφαση της ∆ιυπουργικής Επιτροπής
∆ηµοσίων Επιχειρήσεων και Οργανισµών, σύµφωνα µε τις δια-
τάξεις του ν. 3429/2005. Ο Πρόεδρος, ο ∆ιευθύνων Σύµβουλος
και τα µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου δεν δικαιούνται καµία
άλλη παροχή, απολαβή, αµοιβή ή προνόµιο.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ∆’

Άρθρο 11
Στελέχωση – Εσωτερική λειτουργία

1. Στην εταιρεία προσλαµβάνεται προσωπικό µε σύµβαση ερ-
γασίας αορίστου χρόνου, ορισµένου χρόνου, µε σύµβαση έµµι-
σθης εντολής, καθώς και µε συµβάσεις έργου σύµφωνα µε την
κείµενη νοµοθεσία. Οι διατάξεις περί προσλήψεων, βαθµολογίου
και µισθολογίου του ∆ηµοσίου και του ευρύτερου δηµόσιου
τοµέα, καθώς και των άρθρων 13 και 14 του ν. 3429/2005 δεν
εφαρµόζονται στο προσωπικό της εταιρείας, µε εξαίρεση το δι-
οικητικό και βοηθητικό προσωπικό που προσλαµβάνεται σύµ-
φωνα µε τις διατάξεις του ν. 2190/ 1994. Με απόφαση του
∆ιοικητικού Συµβουλίου, η οποία εγκρίνεται από τον Υπουργό Οι-
κονοµικών, καθορίζονται βάσει και της περιγραφής της κάθε
θέσης εργασίας, οι αποδοχές και τα επιδόµατα του προσωπικού
της εταιρείας στο πλαίσιο των συγκριτικών αµοιβών στην αγορά
εργασίας. Στο παραπάνω προσωπικό περιλαµβάνονται και τρεις
(3) θέσεις νοµικών συµβούλων της εταιρείας µε πάγια αντιµισθία,
καθώς και η θέση εσωτερικού ελεγκτή, οι οποίες καλύπτονται µε
σχέση έµµισθης εντολής. Η πρόσληψη των νοµικών συµβούλων
πραγµατοποιείται µε απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου κατ’
εφαρµογή της διάταξης του δεύτερου εδαφίου της παρ. 1 του
άρθρου 11 του ν. 1649/1986 (ΦΕΚ 149 Α’). Η δε πρόσληψη δι-
κηγόρων από την εταιρεία µε σχέση έµµισθης εντολής, θα γίνε-
ται µε απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου, η οποία εγκρίνεται
από τον Υπουργό Οικονοµικών, κατά παρέκκλιση των διατάξεων
του άρθρου 11 του ν. 1649/1986, όπως ισχύει σήµερα.

2. Η κάλυψη των άµεσων αναγκών της εταιρείας σε προσω-
πικό της προηγούµενης παραγράφου, για τις αρµοδιότητες που
αφορούν σε στρατηγικές επενδύσεις, γίνεται κατά προτεραιό-
τητα µε µετάταξη προσωπικού που ήδη υπηρετεί σε φορείς του
ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, όπως αυτός ορίζεται στην παρ. 1
του άρθρου 14 του ν. 2190/1994 (ΦΕΚ 28 Α’) , όπως ισχύει, και
το οποίο κατέχει τα τυπικά προσόντα της θέσης για την οποία
προορίζεται, χωρίς να απαιτείται η κατάληψη αντίστοιχης θέσης
µε αυτή του φορέα προέλευσης. Η µετάταξη πραγµατοποιείται
κατά παρέκκλιση της κείµενης νοµοθεσίας, µε κοινή απόφαση
του Υπουργού Επικρατείας µε αρµοδιότητα τις στρατηγικές
επενδύσεις και του κατά περίπτωση αρµόδιου Υπουργού. Ο συ-
νολικός χρόνος υπηρεσίας του µετατασσόµενου προσωπικού
που έχει διανυθεί στους φορείς προέλευσης και ο χρόνος που
αναγνωρίστηκε ως χρόνος υπηρεσίας λογίζεται ως χρόνος πραγ-
µατικής υπηρεσίας στην εταιρεία για τα θέµατα βαθµολογικής
και µισθολογικής εξέλιξης και για κάθε άλλη συνέπεια.

3. Επιτρέπεται η απόσπαση στην εταιρεία υπαλλήλων από το
δηµόσιο τοµέα, τις τράπεζες και τις θυγατρικές τους εταιρίες και
τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, καθώς και ο δανεισµός υπαλλή-
λων από τον ιδιωτικό τοµέα µε ειδική συµφωνία. Οι αποσπώµενοι
στην εταιρεία εξακολουθούν να λαµβάνουν από την υπηρεσία
που αποσπώνται το σύνολο των αποδοχών τους µε τα πάσης φύ-
σεως επιδόµατα, γενικά ή ειδικά, της οργανικής τους θέσεως.
Με αιτιολογηµένη απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου είναι δυ-
νατή η χορήγηση σε αυτούς ειδικού επιδόµατος.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Ε’

Άρθρο 12
Εσωτερικός Κανονισµός Λειτουργίας

Με κοινή απόφαση των Υπουργών Επικρατείας µε αρµοδιό-
τητα τις στρατηγικές επενδύσεις και Οικονοµίας, Ανταγωνιστι-

κότητας και Ναυτιλίας, που δηµοσιεύεται σε περίληψη στο Τεύ-
χος Ανωνύµων Εταιριών και Εταιριών Περιορισµένης Ευθύνης
της Εφηµερίδας της Κυβερνήσεως, εγκρίνεται ο Εσωτερικός Κα-
νονισµός Λειτουργίας µε τον οποίο ρυθµίζονται τα παρακάτω θέ-
µατα:

α) Η διάρθρωση των υπηρεσιών της εταιρείας και η σχέση των
υπηρεσιών µεταξύ τους και µε τη ∆ιοίκηση.

β) Η κατανοµή αρµοδιοτήτων στις υπηρεσίες της και ο τρόπος
λειτουργίας τους.

γ) Η κατανοµή των θέσεων προσωπικού στις διοικητικές µο-
νάδες της.

δ) Τα προσόντα, οι όροι πρόσληψης, εργασίας και εξέλιξης
του προσωπικού.

ε) Η άσκηση πειθαρχικού ελέγχου στο προσωπικό.
στ) Οι διαδικασίες αξιολόγησης της απόδοσης των διευθυντι-

κών στελεχών της εταιρείας.
ζ) Η διαδικασία λειτουργίας της υπηρεσίας εσωτερικού ελέγ-

χου.
ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΣΤ’

ΓΕΝΙΚΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ

1. Κατά τα λοιπά ισχύουν συµπληρωµατικά οι διατάξεις του
κ.ν. 2190/1920 µε την επιφύλαξη των διατάξεων του ν. 3429/2005.

2. Η «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» υποχρεούται µετά από
απόφαση της ∆.Ε.Σ.Ε., να προβαίνει σε όλες τις απαραίτητες
ενέργειες για τη λήψη αδειών προκειµένου να καταστεί δυνατή
η προκήρυξη των έργων ή υπηρεσιών που εντάσσονται στις
Στρατηγικές Επενδύσεις.

3. Η «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» ασκεί τις ανωτέρω αρµο-
διότητες και όσες άλλες της εκχωρούνται µε τις διατάξεις του
παρόντος νόµου.

4. Όλες οι αρµόδιες υπηρεσίες και οργανισµοί του ∆ηµοσίου
και του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα υποχρεούνται να παρέχουν
στην «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» κάθε αναγκαία συνδροµή,
πληροφορία και διευκόλυνση για την πραγµατοποίηση του σκο-
πού της στο πλαίσιο του παρόντος νόµου.

Άρθρο 5
Σύµβουλοι

1. Με απόφαση της «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» µπορεί να
συνάπτονται συµβάσεις παροχής ανεξάρτητων υπηρεσιών ή
έργου µε χρηµατοοικονοµικούς, νοµικούς, τεχνικούς και άλλους
εξειδικευµένους συµβούλους µε σκοπό την αξιολόγηση των αι-
τήσεων για την ένταξη των επενδυτικών προτάσεων στη ∆ιαδι-
κασία Στρατηγικών Επενδύσεων, καθώς και για την υποστήριξη
των αρµοδιοτήτων της «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.», που πη-
γάζουν από τον παρόντα νόµο. Η σύναψη των συµβάσεων αυτών
µπορεί να γίνεται µε ή χωρίς διαγωνισµό κατά παρέκκλιση της
κείµενης νοµοθεσίας, µε την επιφύλαξη των διατάξεων του δι-
καίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

2. Αν για τις υπηρεσίες, που προβλέπονται στην παράγραφο 1
απαιτείται η παροχή υπηρεσιών τρίτων (υπεργολάβων), η σχε-
τική δαπάνη περιλαµβάνεται στην αµοιβή των συµβούλων, εφό-
σον δεν προβλέπεται διαφορετικά στη σύµβαση. Σε κάθε
περίπτωση, υπεύθυνος και υπόλογος για την παροχή των υπη-
ρεσιών και την καλή εκτέλεση της σύµβασης παραµένει ο σύµ-
βουλος που συµβάλλεται µε την «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.»
στο πλαίσιο του παρόντος άρθρου.

3. Οι σύµβουλοι πρέπει να έχουν τεχνογνωσία και εµπειρία στα
αντίστοιχα θέµατα και ειδικότερα σε θέµατα επενδύσεων. Οι
σύµβουλοι οφείλουν να τηρούν τους κανόνες δεοντολογίας του
επαγγέλµατός τους και το επαγγελµατικό απόρρητο, ακόµη και
µετά το πέρας της εργασίας τους. Οι σύµβουλοι οφείλουν να
ενηµερώνουν την «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» αν τα συµφέ-
ροντα του κυρίου του έργου συγκρούονται προς τα συµφέροντά
τους αναφορικά µε το υπό κρίση επενδυτικό σχέδιο.

4. Οι σύµβουλοι, εφόσον είναι νοµικά πρόσωπα, οφείλουν να
διαθέτουν έµπειρο προσωπικό µε την κατάλληλη εξειδίκευση, να
οργανώνουν, διοικούν και διαχειρίζονται το έργο τους µε τρόπο
ώστε να µην καθυστερεί τη διαδικασία προώθησης των επενδύ-
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σεων και µε το πέρας της εργασίας τους να παραδίδουν στην
«Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» όλο το υλικό που παρήχθη στη
διάρκειά της. Το υλικό αυτό δεν µπορεί να χρησιµοποιηθεί από
τους συµβούλους µεταγενέστερα, χωρίς ρητή αναφορά του
έργου για το οποίο παρήχθη σε συνεργασία µε την «Επενδύστε
στην Ελλάδα Α.Ε.» στο πλαίσιο του παρόντος νόµου.

5. Οι σύµβουλοι υποχρεούνται να δηλώνουν κατά τη σύναψη
της συµβάσεώς τους και καθ’ όλη τη διάρκεια της οιασδήποτε
σχέσης τους ενδέχεται να δηµιουργεί σύγκρουση συµφερόντων
µε το Ελληνικό ∆ηµόσιο, άλλως καταγγέλλεται η σύµβασή τους
και καταπίπτει σε βάρος τους ποινική ρήτρα ισόποση µε το ½
της προϋπολογιζόµενης αµοιβής για το έργο.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β’
ΕΙ∆ΙΚΕΣ ΡΥΘΜΙΣΕΙΣ

Άρθρο 6
Έγκριση περιβαλλοντικών όρων

1. Για την πραγµατοποίηση των στρατηγικών επενδύσεων
απαιτείται η προηγούµενη έγκριση περιβαλλοντικών όρων, που
χορηγείται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Υποδοµών, Μετα-
φορών και ∆ικτύων, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής και των καθ’ ύλην αρµόδιων Υπουργών. Για το σκοπό
αυτόν, υποβάλλεται σχετική αίτηση, που συνοδεύεται από τα
κατά νόµο απαιτούµενα δικαιολογητικά, στην υπηρεσία του
Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής
που είναι αρµόδια για την έγκριση των περιβαλλοντικών όρων.
Κατά τα λοιπά εφαρµόζονται οι διατάξεις του ν. 1650/1986 (ΦΕΚ
160 Α’).

2. Εφόσον έχουν εγκριθεί οι περιβαλλοντικοί όροι των έργων
και δραστηριοτήτων που εντάσσονται στη στρατηγική επένδυση,
σύµφωνα µε την προηγούµενη παράγραφο, δεν απαιτείται η έκ-
δοση γνωµοδοτήσεων υπηρεσιών υπουργείων που έχουν εγκρί-
νει τους περιβαλλοντικούς όρους κατά τις διατάξεις των
παραγράφων 3, 4 και 6 του άρθρου 3 του ν. 2882/2001 (ΦΕΚ 17
Α’).

3. Οι εγκρίσεις περιβαλλοντικών όρων που εκδίδονται κατ’
εφαρµογή του παρόντος νόµου δηµοσιεύονται στην Εφηµερίδα
της Κυβερνήσεως.

4. Περιοχές του δικτύου NATURA Α (ζώνες απόλυτης προστα-
σίας), δεν είναι δυνατόν να είναι αντικείµενο επένδυσης που υπά-
γεται στο νόµο αυτόν.

Άρθρο 7
Πολεοδοµικές ρυθµίσεις

1. Για την πραγµατοποίηση Στρατηγικών Επενδύσεων σε χώ-
ρους εντός εγκεκριµένων σχεδίων πόλεων επιτρέπονται συγκε-
κριµένες και ειδικές παρεκκλίσεις από τους ισχύοντες όρους και
περιορισµούς δόµησης της περιοχής, καθώς και από τις διατά-
ξεις του Γενικού Οικοδοµικού Κανονισµού (ν. 1577/1985, ΦΕΚ
210 Α’), για λόγους υπέρτερου δηµοσίου συµφέροντος όπως
αυτοί προσδιορίζονται και εξειδικεύονται στο άρθρο 3 παρ. 2 και
µέχρι αναθεώρησης του ισχύοντος Εθνικού Χωροταξικού Σχε-
δίου.

2. Οι συγκεκριµένες και ειδικές παρεκκλίσεις αυτές εγκρίνο-
νται µε προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται µε πρόταση του
Υπουργού Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
µετά από γνώµη του Κεντρικού Συµβουλίου Χωροταξίας, Οικι-
σµού και Περιβάλλοντος (ΣΧΟΠ) και µπορεί να αφορούν: α) τις
αποστάσεις των κτιρίων από τα όρια του οικοπέδου, καθώς και
τις αποστάσεις µεταξύ των κτιρίων και άλλων εγκαταστάσεων,
β) το συντελεστή δόµησης, γ) το συντελεστή κατ’ όγκο εκµετάλ-
λευσης, δ) την κάλυψη και ε) το ύψος, µε εξαίρεση το ύψος των
πυλώνων φωτισµού, το οποίο θα καθορίζεται από την αντίστοιχη
µελέτη φωτοτεχνικής κάλυψης.

3. Οι όροι και περιορισµοί δόµησης για την πραγµατοποίηση
στρατηγικών επενδύσεων σε γήπεδα που βρίσκονται σε περιο-
χές εκτός εγκεκριµένων σχεδίων πόλεων, εκτός ορίων οικισµών
κάτω των 2.000 κατοίκων και εκτός ορίων οικισµών υφιστάµενων

προ του έτους 1923, οι οποίοι στερούνται σχεδίου, καθορίζονται
µε προεδρικό διάταγµα µετά από πρόταση του Υπουργού Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, και προηγούµενη
γνώµη του οικείου Συµβουλίου Χωροταξίας, Οικισµού και Περι-
βάλλοντος (ΣΧΟΠ) κατόπιν αίτησης του Φορέα Πραγµατοποίη-
σης.

Άρθρο 8
Παραχώρηση χρήσης αιγιαλού και παραλίας

1. Για την πραγµατοποίηση στρατηγικών επενδύσεων επιτρέ-
πεται η παραχώρηση στον κύριο του έργου του δικαιώµατος
χρήσης αιγιαλού, παραλίας, συνεχόµενου ή παρακείµενου θα-
λάσσιου χώρου ή του πυθµένα µετά από αίτηση της «Επενδύστε
στην Ελλάδα Α.Ε.».

2. Η παραχώρηση επιτρέπεται µόνο µετά την έκδοση των προ-
εδρικών διαταγµάτων του άρθρου 24 του παρόντος νόµου, και
σύµφωνα µε τους ειδικότερους όρους που καθορίζονται σε αυτά.

3. Κατ’ εκτέλεση και σε εφαρµογή των ως άνω προεδρικών
διαταγµάτων εκδίδεται απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών,
Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας και Πολιτισµού και
Τουρισµού µετά από γνώµη του Γενικού Επιτελείου Ναυτικού και
αφού προηγηθεί η κατά το δυνατόν ευρύτερη δηµόσια διαβού-
λευση. Η ως άνω υπουργική απόφαση µπορεί να περιλαµβάνει
και απλή χρήση αιγιαλού και παραλίας για την εξυπηρέτηση λει-
τουργικών αναγκών των στρατηγικών επενδύσεων, καθορίζει
τους λοιπούς όρους της παραχώρησης και τεκµηριώνει τους λό-
γους, για τους οποίους η παραχώρηση αυτή θεωρείται δηµόσιας
ωφέλειας βάσει των αναφεροµένων στο άρθρο 3 παρ. 2 του πα-
ρόντος νόµου.

4. Τα ακίνητα που δηµιουργούνται από τη µετατόπιση προς τη
θάλασσα του ορίου του αιγιαλού, λόγω κατασκευής ή επέκτα-
σης των έργων ή προσχώσεων, καταγράφονται ως δηµόσια κτή-
µατα και περιέρχονται στην ιδιοκτησία του Ελληνικού ∆ηµοσίου
και µπορεί να παραχωρούνται κατά χρήση ή να εκµισθώνονται
στον κύριο του έργου των στρατηγικών επενδύσεων. Το αντάλ-
λαγµα χρήσης και το µίσθωµα καθορίζονται από την αρµόδια
κτηµατική υπηρεσία και ανταποκρίνονται στις τρέχουσες µισθω-
τικές αξίες της περιοχής.

5. Η κατά οποιονδήποτε τρόπο χρήση των εκτάσεων που πα-
ραχωρούνται ή εκµισθώνονται κατά την παρ. 4 από τρίτους, απα-
γορεύεται, εφόσον παρεµποδίζει την εκπλήρωση του σκοπού,
για τον οποίο έγινε η παραχώρηση.

Άρθρο 9
Βοηθητικά και συνοδά έργα

1. Με κοινές αποφάσεις των Υπουργών Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων και των κατά περίπτωση αρµόδιων Υπουργών ορίζονται τα
βοηθητικά και συνοδά έργα εξωτερικής υποδοµής που είναι απα-
ραίτητα για την εξυπηρέτηση των Στρατηγικών Επενδύσεων,
εφόσον το κόστος τους δεν είναι δυσανάλογα υψηλό σε σχέση
µε το συνολικό κόστος και το στρατηγικό χαρακτήρα της επέν-
δυσης. Ως βοηθητικά νοούνται τα έργα προσωρινού χαρακτήρα
που σκοπό έχουν να εξυπηρετήσουν τις στρατηγικές επενδύσεις
κατά το στάδιο της κατασκευής τους, όπως ιδίως λατοµεία, δα-
νειοθάλαµοι, πρόχειρες εγκαταστάσεις γραφείων. Ως συνοδά
έργα νοούνται έργα µόνιµου χαρακτήρα για την υποστήριξη της
στρατηγικής επένδυσης, όπως ιδίως τα δίκτυα ∆.Ε.Η., Ο.Τ.Ε., φυ-
σικού αερίου, ύδρευσης, καθώς και οι οδοί προσπέλασης και οι
κόµβοι σύνδεσης των περιοχών εγκατάστασης των έργων µε το
εθνικό και επαρχιακό οδικό δίκτυο και µε το βασικό οδικό δίκτυο
της Περιφέρειας.

2. Οι φορείς του ∆ηµοσίου, του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα
και οι δηµόσιες επιχειρήσεις και οργανισµοί που είναι αρµόδιοι
για την εκτέλεση βοηθητικών ή συνοδών έργων οφείλουν, να τα
εκτελούν κατ’ απόλυτη προτεραιότητα. Σε περίπτωση µη συµ-
µόρφωσης µε την υποχρέωση αυτή, οι αρµόδιες υπηρεσίες και
φορείς υποχρεούνται να ενηµερώνουν εγγράφως την «Επενδύ-
στε στην Ελλάδα Α.Ε.» για τους λόγους µη εµπρόθεσµης συµ-
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µόρφωσης. Για τους υπαλλήλους των αρµόδιων υπηρεσιών και
φορέων ισχύουν οι πειθαρχικές κυρώσεις του Υπαλληλικού Κώ-
δικα για τη µη συµµόρφωση µε την υποχρέωση του παρόντος
άρθρου.

Άρθρο 10
∆ιαδικασία αναγκαστικών απαλλοτριώσεων για

την εκτέλεση στρατηγικών επενδύσεων

1. Επιτρέπεται η αναγκαστική απαλλοτρίωση ακινήτων ή η σύ-
σταση εµπραγµάτων δικαιωµάτων επ’ αυτών για την εξυπηρέ-
τηση των Στρατηγικών Επενδύσεων και των βοηθητικών και
συνοδών έργων τους. Η απαλλοτρίωση µπορεί να συντελείται και
πριν από την προκήρυξη του έργου που εντάσσεται στη στρα-
τηγική επένδυση.

2. Οι κατά τα ως άνω απαλλοτριώσεις κηρύσσονται µε κοινή
απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών, Πολιτισµού και Τουρι-
σµού, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων υπέρ του Ελληνικού ∆ηµο-
σίου ή νοµικών προσώπων δηµοσίου ή ιδιωτικού δικαίου ή φυσι-
κών προσώπων και µε δαπάνη του υπέρ ου η απαλλοτρίωση ή
άλλου προσώπου που ορίζεται µε την πράξη κήρυξής της.

3. Αν υπάρχουν δασικές εκτάσεις η απαλλοτρίωση κηρύσσεται
µε κοινή απόφαση των ανωτέρω Υπουργών και του Υπουργού
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής.

4. Ακίνητα ιδιοκτησίας του Ελληνικού ∆ηµοσίου ή νοµικών προ-
σώπων δηµοσίου δικαίου, µε εξαίρεση τις ιδιοκτησίες οργανι-
σµών τοπικής αυτοδιοίκησης και Ανώτατων Εκπαιδευτικών
Ιδρυµάτων (Α.Ε.Ι.), εφόσον πρόκειται να χρησιµοποιηθούν και
µόνο κατά το µέρος που κρίνονται αναγκαία για την κατασκευή,
επέκταση ή εκσυγχρονισµό των στρατηγικών επενδύσεων, δεν
απαλλοτριώνονται αλλά µπορεί να παραχωρούνται κατά χρήση
για την κατασκευή, επέκταση ή τον εκσυγχρονισµό των ανωτέρω
επενδύσεων. Σε περίπτωση αµφισβήτησης του ιδιοκτησιακού κα-
θεστώτος των ακινήτων ενώπιον των αρµόδιων διοικητικών επι-
τροπών, η διάταξη αυτή δεν εφαρµόζεται.

5. Οι διαδικασίες σχετικά µε κηρυχθείσες αναγκαστικές απαλ-
λοτριώσεις εντός ρυµοτοµικού σχεδίου για κοινόχρηστους ή κοι-
νωφελείς χώρους που γειτνιάζουν µε την έκταση κατασκευής,
επέκτασης ή εκσυγχρονισµού των στρατηγικών επενδύσεων ή
στους οποίους πρόκειται να χωροθετηθούν οι τελευταίες, διεκ-
περαιώνονται από την «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» εφόσον η
τελευταία το κρίνει απαραίτητο ή κατόπιν σχετικής αίτησης του
κυρίου του έργου.

6. Αν ο αριθµός των εικαζόµενων ιδιοκτητών και εµπράγµατων
δικαιούχων είναι µεγαλύτερος από πενήντα (50), περίληψη της
απαλλοτριωτικής πράξης της παραγράφου 2, µε µνεία του Φύλ-
λου Εφηµερίδας της Κυβερνήσεως στο οποίο δηµοσιεύθηκε,
καθώς και αναφορά στην τοποθεσία και κτηµατική περιοχή των
απαλλοτριουµένων, δηµοσιεύεται σε δύο ηµερήσιες ευρείας κυ-
κλοφορίας εφηµερίδες των Αθηνών ή του νοµού όπου γίνεται η
απαλλοτρίωση, σε δύο συνεχόµενα ηµερήσια φύλλα τους,
καθώς και στο διαδίκτυο. Η πράξη κήρυξης αναγκαστικής απαλ-
λοτρίωσης επιδίδεται µε δικαστικό επιµελητή στον δήµαρχο και
τοιχοκολλάται στο δηµοτικό κατάστηµα της κτηµατικής περιο-
χής όπου βρίσκονται τα απαλλοτριούµενα ακίνητα. Για την τοι-
χοκόλληση συντάσσεται σχετική πράξη από τον γραµµατέα του
δήµου ή της κοινότητας άλλως γίνεται τοιχοκόλληση από δικα-
στικό επιµελητή. Η τήρηση των παραπάνω διατυπώσεων επέχει
θέση ατοµικής γνωστοποίησης της απαλλοτριωτικής πράξης, για
καθέναν που αξιώνει δικαιώµατα στα απαλλοτριούµενα ακίνητα.

7. Οι απαλλοτριώσεις του παρόντος άρθρου θεωρούνται κα-
τεπείγουσες και µείζονος σηµασίας. Για την κήρυξή τους αρκεί
απλό διάγραµµα οριζοντιογραφίας σε κλίµακα όχι µεγαλύτερη
από 1: 2.000, που απεικονίζει την προς απαλλοτρίωση έκταση,
ενώ στην απόφαση της κήρυξης γίνεται ρητή αναφορά ότι δεν
έχουν τηρηθεί οι λοιποί όροι και προϋποθέσεις. Στην περίπτωση
αυτή, το κτηµατολογικό διάγραµµα και ο κτηµατολογικός πίνα-
κας συντάσσονται µέσα σε προθεσµία, που ορίζει η πράξη κή-
ρυξης της απαλλοτρίωσης, η οποία δεν υπερβαίνει τους έξι (6)
µήνες από την ηµεροµηνία της πράξης αυτής, ενώ µπορεί να πα-

ραταθεί για τρεις (3) επιπλέον µήνες µε όµοια απόφαση. Εάν πα-
ρέλθει άπρακτη η προθεσµία αυτή, η απόφαση κήρυξης της
απαλλοτρίωσης θεωρείται αυτοδικαίως ανακληθείσα.

8. Στην περίπτωση κατεπείγουσας ανάγκης για την πραγµα-
τοποίηση των στρατηγικών επενδύσεων και των βοηθητικών και
συνοδών έργων τους για τις οποίες κηρύσσονται οι απαλλο-
τριώσεις, σύµφωνα µε τη διάταξη του άρθρου 7α του ν.
2882/2001, η συντέλεση της απαλλοτρίωσης επέρχεται µόνο µε
την παρακατάθεση ή καταβολή αποζηµίωσης χωρίς να απαιτείται
δηµοσίευση της σχετικής ειδοποίησης στην Εφηµερίδα της Κυ-
βερνήσεως. Μπορεί επίσης να επιτρέπεται µε ειδική απόφαση
του Εφετείου που δικάζει µε τη διαδικασία του άρθρου 19 του ν.
2882/2001 ύστερα από αίτηση του βαρυνόµενου µε τη δαπάνη
της απαλλοτρίωσης, η πραγµατοποίηση εργασιών και πριν από
τον προσδιορισµό και την καταβολή της αποζηµίωσης, υπό τον
όρο της καταβολής εύλογου τµήµατος της αποζηµίωσης που δεν
µπορεί να είναι µικρότερο από το 70% της κατά το οικείο σύ-
στηµα προσδιοριζόµενης αντικειµενικής αξίας του ακινήτου,
άλλως της εκτιµώµενης αποζηµίωσης και της παροχής πλήρους
εγγύησης υπέρ του δικαιούχου της αποζηµίωσης.

9. Για την κατασκευή, επέκταση ή τον εκσυγχρονισµό ή την
εξυπηρέτηση των στρατηγικών επενδύσεων επιτρέπεται η απαλ-
λοτρίωση υπέρ του ∆ηµοσίου ευρύτερων ζωνών, πέρα από τις
εκτάσεις που είναι αναγκαίες για την κατασκευή των έργων µε ει-
δικώς αιτιολογηµένη απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών, Πε-
ριβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων και Πολιτισµού και Τουρισµού.

Άρθρο 11
∆ικαστική προσβολή αναγκαστικών απαλλοτριώσεων

1. Οποιοσδήποτε προσβάλλει εµπράγµατα δικαιώµατα στα
απαλλοτριούµενα, καθώς και οποιοσδήποτε τρίτος έχει έννοµο
συµφέρον µπορεί να ασκήσει αίτηση ακύρωσης κατά της απαλ-
λοτριωτικής πράξης ενώπιον του Συµβουλίου της Επικρατείας
µέσα σε προθεσµία τριάντα (30) ηµερών, που αρχίζει από την
επόµενη της τελευταίας από τις παρακάτω ενέργειες διαζευ-
κτικά: της δηµοσίευσης σε εφηµερίδα ή της κοινοποίησης στον
δήµαρχο ή πρόεδρο κοινότητας ή της τοιχοκόλλησης στο δηµο-
τικό κατάστηµα.

2. Μετά την κατάθεση της αίτησης ακύρωσης η διοίκηση, η
οποία ειδοποιείται εγγράφως χωρίς καθυστέρηση µε τον προ-
σφορότερο τρόπο (ιδίως µε κοινοποίηση επιδιδόµενη µε όργανο
της διοίκησης, τηλεγράφηµα, τέλεξ, ηλεκτρονικό ταχυδροµείο ή
fax) από τη γραµµατεία του Συµβουλίου της Επικρατείας υπο-
χρεούται να αποστείλει στο Συµβούλιο της Επικρατείας µε δη-
µόσιο όργανο και απόδειξη παραλαβής, το φάκελο της
υπόθεσης και την έκθεση απόψεών της σε δέκα (10) ηµέρες από
τη σχετική ειδοποίηση, διαφορετικά η διαδικασία συνεχίζεται κα-
νονικά και χωρίς την ύπαρξη του φακέλου.

3. Η κοινοποίηση της αίτησης από το δικαστήριο σε όσους
έχουν έννοµο συµφέρον να παρέµβουν γίνεται επτά (7) ηµέρες
πριν από τη δικάσιµο. Η συζήτηση της αίτησης ακύρωσης ορίζε-
ται το ταχύτερο δυνατόν, πάντως δε όχι αργότερα από είκοσι
(20) ηµέρες από την άσκησή της, η κλήτευση για εµφάνιση κατά
τη συζήτηση επιδίδεται επτά (7) ηµέρες πριν από τη δικάσιµο, η
δε απόφαση εκδίδεται υποχρεωτικώς σε εξήντα (60) ηµέρες από
τη συζήτησή της. Αναβολή της υπόθεσης επιτρέπεται για σο-
βαρό λόγο µόνο µια φορά και σε δικάσιµο µέσα σε τριάντα (30)
ηµέρες. Παρέµβαση ασκείται το αργότερο τρεις (3) ηµέρες πριν
από τη συζήτηση και κοινοποιείται είκοσι τέσσερις (24) ώρες πριν
από τη συζήτηση.

4. Αίτηση αναστολής εκτέλεσης της απόφασης κήρυξης της
αναγκαστικής απαλλοτρίωσης εξετάζεται από την Επιτροπή Ανα-
στολών του Συµβουλίου της Επικρατείας κατά απόλυτη προτε-
ραιότητα, εφόσον αποσταλεί ο φάκελος. Η δικάσιµος για την
αίτηση αναστολής ορίζεται κατά την κατάθεση της αίτησης.
Τρεις (3) ηµέρες πριν από τη συζήτηση επιδίδεται κλήση για εµ-
φάνιση προς τη διάδικο αρχή, µε επιµέλεια του αιτούντος. Η ∆ι-
οίκηση ειδοποιείται αµέσως από τη γραµµατεία του Συµβουλίου
της Επικρατείας και υποχρεούται να αποστείλει αµέσως µε δη-
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µόσιο όργανο και απόδειξη παραλαβής το σχετικό φάκελο στον
γραµµατέα του Συµβουλίου της Επικρατείας. Η απόφαση εκδί-
δεται µέσα σε πέντε (5) ηµέρες από την εξέταση της αίτησης
αναστολής. Η τυχόν χορηγούµενη αναστολή εκτέλεσης της από-
φασης κήρυξης αναγκαστικής απαλλοτρίωσης δεν αναστέλλει
τη διαδικασία δικαστικού προσδιορισµού της προσωρινής απο-
ζηµίωσης.

Άρθρο 12
Εκτίµηση αξίας απαλλοτριούµενων ακινήτων

1. Κατά παρέκκλιση του άρθρου 15 του ν. 2882/2001, για την
εκτίµηση της αξίας των απαλλοτριούµενων ακινήτων και των επι-
κειµένων τους, της µείωσης της αξίας των τµηµάτων που απέ-
µειναν, κατά το άρθρο 13 παρ. 4 του ν. 2882/2001, της ωφέλειας
των παροδίων ιδιοκτησιών κατά το άρθρο 1 του ν. 653/1977 (ΦΕΚ
214 Α’), καθώς και του ύψους της οφειλόµενης αποζηµίωσης, συ-
ντάσσεται σχετική έκθεση του Σώµατος Ορκωτών Εκτιµητών
(Σ.Ο.Ε.) του ν. 820/1978 (ΦΕΚ 174 Α’), ανεξαρτήτως του αν οι
απαλλοτριωθείσες εκτάσεις υπάγονται ή όχι στο σύστηµα αντι-
κειµενικού προσδιορισµού της αξίας των ακινήτων. Η αίτηση
προς το Σ.Ο.Ε. υποβάλλεται από την «Επενδύστε στην Ελλάδα
Α.Ε.» για λογαριασµό του κυρίου του έργου και η έκθεση του Σώ-
µατος υποβάλλεται σε εύλογο χρόνο, που δεν µπορεί να είναι
µεγαλύτερος των δύο µηνών. Για τον υπολογισµό της νόµιµης
αµοιβής του Σώµατος, σύµφωνα µε τις εκάστοτε ισχύουσες δια-
τάξεις, οι απαλλοτριωθείσες εκτάσεις και τα επικείµενά τους,
καθώς και η αποζηµίωση για µείωση της αξίας των τµηµάτων που
απέµειναν, υπολογίζονται για κάθε απόφαση απαλλοτρίωσης ως
ένα αντικείµενο. Η αµοιβή καταβάλλεται από τον ιδιώτη υπέρ ου
η απαλλοτρίωση ή εκκαθαρίζεται µε απόφαση του Υπουργού
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων και καταβάλλεται, µετά την
παράδοση της σχετικής έκθεσης, από τις πιστώσεις του έργου.

2. Όταν το δικαστήριο εκτιµά συγκριτικά στοιχεία αξίας ακι-
νήτων της περιοχής των απαλλοτριουµένων, µεταγενέστερα της
εξαγγελίας της στρατηγικής επένδυσης, υποχρεούται να ερευνά
αν η επελθούσα αύξηση οφείλεται στην εξαγγελία ή τη µελλο-
ντική κατασκευή, επέκταση ή εκσυγχρονισµό των στρατηγικών
επενδύσεων που προγραµµατίσθηκαν στην περιοχή και να µην
τη λάβει υπόψη. Το δικαστήριο, κατά την ελεύθερη εκτίµηση των
αποδείξεων για τον προσδιορισµό της τιµής µονάδας αποζηµίω-
σης των απαλλοτριούµενων ακινήτων, συνεκτιµά και τα στοιχεία
που προκύπτουν από τους φακέλους του φόρου µεγάλης ακίνη-
της περιουσίας (Φ.Μ.Α.Π.).

Άρθρο 13
Κτηµατολογικά στοιχεία - Αναγνώριση δικαιούχων

1. Αν οι ενδιαφερόµενοι διαφωνούν µε τα στοιχεία του κτηµα-
τολογικού πίνακα και διαγράµµατος, µπορούν από την κήρυξη
της απαλλοτρίωσης, µε αίτησή τους στην αρχή που θεώρησε τα
κτηµατολογικά στοιχεία ή άλλως σε κάθε περίπτωση στη ∆ιεύ-
θυνση ∆ηµόσιων Έργων του Υπουργείου Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων να ζητήσουν τη διόρθωσή τους υποβάλλοντας
τους σχετικούς τίτλους. Η διόρθωση αυτή µπορεί να γίνει µέχρι
και τη συζήτηση της αίτησης αναγνώρισης δικαιούχων. Οι δικαι-
ούχοι αποζηµίωσης υποχρεούνται να προσκοµίσουν στη δίκη
αναγνώρισης δικαιούχων, πιστοποιητικό ύπαρξης ή ανυπαρξίας
δικαιωµάτων του ∆ηµοσίου ή βεβαίωση µη έκδοσης του πιστο-
ποιητικού. Η αίτηση διόρθωσης των κτηµατολογικών στοιχείων
δεν αναστέλλει τη διαδικασία προσδιορισµού της αποζηµίωσης
και συντέλεσης της απαλλοτρίωσης. Αντίγραφα των διορθώσεων
διαβιβάζονται και στο αρµόδιο Υποθηκοφυλακείο ή Κτηµατολο-
γικό Γραφείο για να ενεργήσει τα νόµιµα.

2. Το κτηµατολογικό διάγραµµα και ο κτηµατολογικός πίνακας
µε τις διορθώσεις των προηγούµενων παραγράφων διαβιβάζο-
νται από τον υπέρ ου η απαλλοτρίωση ή τον υπόχρεο αποζηµίω-
σης ή όσους έχουν έννοµο συµφέρον στο αρµόδιο Μονοµελές
Πρωτοδικείο.

3. Η αρµόδια Κτηµατική Υπηρεσία του ∆ηµοσίου, στην οποία
κοινοποιείται υποχρεωτικά η απόφαση κήρυξης της αναγκαστι-

κής απαλλοτρίωσης, υποχρεούται να χορηγήσει βεβαίωση για
την ύπαρξη ή ανυπαρξία δικαιωµάτων του ∆ηµοσίου, σε δεκα-
πέντε (15) ηµέρες από την υποβολή σχετικής αίτησης από την
«Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.», άλλως το δικαστήριο προβαίνει
στη διαδικασία αναγνώρισης και χωρίς τη σχετική βεβαίωση, µε
µόνη την προσκόµιση βεβαίωσης µη έκδοσής της κατ’ εφαρµογή
του άρθρου 22 παρ. 3.

4. Η αναγνώριση των δικαιούχων γίνεται σε δικάσιµο που ορί-
ζεται από τον πρόεδρο του δικαστηρίου µέσα σε είκοσι πέντε
(25) ηµέρες από την κατάθεση της σχετικής αίτησης. Αντίγραφο
της αίτησης µε την πράξη και µε κλήση για εµφάνιση κοινοποιεί-
ται δέκα (10) ηµέρες πριν από τη δικάσιµο. Κατά τα λοιπά εφαρ-
µόζονται οι διατάξεις του ν. 2882/2001.

5. Στις αναγκαστικές απαλλοτριώσεις που κηρύσσονται για την
κατασκευή, επέκταση ή τον εκσυγχρονισµό των στρατηγικών
επενδύσεων, ο ορισµός της δικασίµου και η κλήτευση των δικαι-
ούχων αποζηµίωσης, στη δίκη αναγνώρισης δικαιούχων στο Μο-
νοµελές Πρωτοδικείο, εφόσον οι εικαζόµενοι δικαιούχοι
υπερβαίνουν τους διακόσιους (200), γίνεται µε πράξη του προέ-
δρου του δικαστηρίου µετά από αίτηση του κάθε ενδιαφερόµε-
νου, που δηµοσιεύεται σε δύο συνεχόµενα φύλλα δύο (2)
ηµερήσιων εφηµερίδων του οικείου νοµού και µε τοιχοκόλληση
στο δηµοτικό κατάστηµα, της τοποθεσίας των ακινήτων, δεκα-
πέντε (15) ηµέρες πριν από τη δικάσιµο. Οι δηµοσιεύσεις και η
τοιχοκόλληση περιλαµβάνουν και πρόσκληση των ενδιαφεροµέ-
νων να παραστούν κατά τη δικάσιµο και τα ονόµατα των εικαζό-
µενων δικαιούχων σύµφωνα µε τα στοιχεία του κτηµατολογικού
πίνακα. Η παραπάνω διαδικασία γίνεται µε δαπάνη του υπόχρεου
καταβολής της αποζηµίωσης. Αν η διαδικασία κινηθεί από τον
υπέρ ου η απαλλοτρίωση ή τον έχοντα εµπράγµατο δικαίωµα, η
σχετική δαπάνη επιδικάζεται σε βάρος του υπόχρεου καταβολής
της αποζηµίωσης µε την απόφαση αναγνώρισης των δικαιούχων.

6. Κάθε διαφορά αποζηµίωσης από παραλείψεις και ανακρί-
βειες των κτηµατολογικών στοιχείων, χωρίς να επηρεάζει τη συ-
ντέλεση της απαλλοτρίωσης, δικάζεται από το Μονοµελές
Πρωτοδικείο, µε ανάλογη εφαρµογή των διατάξεων των άρθρων
663 έως 676 του Κώδικα Πολιτικής ∆ικονοµίας. Σε περίπτωση
άσκησης έφεσης, το δικαστήριο δικαιούται, µε προδικαστική του
απόφαση, να διατάξει τη διενέργεια γραπτής πραγµατογνωµο-
σύνης από έναν πραγµατογνώµονα. Νέα συζήτηση της υπόθε-
σης ορίζεται µε την απόφαση σε ορισµένη δικάσιµο, µέσα σε δύο
(2) µήνες από τη δηµοσίευσή της. Ο πραγµατογνώµονας υπο-
χρεούται, µέσα σε ένα (1) µήνα από την επίδοση σε αυτόν της
απόφασης, να ορκιστεί και να καταθέσει την πραγµατογνωµο-
σύνη του. Κατά της απόφασης του Εφετείου δεν χωρεί ένδικο
µέσο.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Γ’
∆ΙΑ∆ΙΚΑΣΙΑ ΕΝΤΑΞΗΣ ΣΤΡΑΤΗΓΙΚΩΝ ΕΠΕΝ∆ΥΣΕΩΝ

ΤΟΥ Ι∆ΙΩΤΙΚΟΥ ΤΟΜΕΑ

Άρθρο 14
∆ιαδικασία ένταξης

1. Ιδιώτες επενδυτές που ζητούν την ένταξη της επενδυτικής
πρότασής τους στη ∆ιαδικασία Στρατηγικών Επενδύσεων υπο-
χρεούνται να υποβάλουν αίτηση που συνοδεύεται από πλήρη φά-
κελο, ο οποίος, υπό την επιφύλαξη της παραγράφου 2,
περιλαµβάνει τουλάχιστον τα ακόλουθα στοιχεία:

α) Επιχειρησιακό σχέδιο (business plan) της επένδυσης, που
περιλαµβάνει, µεταξύ άλλων, την ταυτότητα του επενδυτή και
των συνεργατών του, αναφορά της προηγούµενης εµπειρίας του
επενδυτή σε σχέση προς το είδος και τη φύση της επένδυσης
που προτείνεται, περιγραφή της επένδυσης, περιγραφή των επί
µέρους επενδύσεων µε ειδικότερη αναφορά σε επί µέρους επεν-
δύσεις ανάπτυξης νέων τεχνολογιών και περιβαλλοντικής προ-
στασίας, περιγραφή του τρόπου που προτείνεται για την
υλοποίηση του έργου, περιγραφή των επί µέρους δραστηριοτή-
των και των υπηρεσιών που προβλέπεται ότι θα παρασχεθούν,
περιβαλλοντικά και πολεοδοµικά χαρακτηριστικά των ακινήτων
που προβλέπονται στο σχέδιο, ανάλυση του προϋπολογισµού
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της συνολικής και των επί µέρους επενδύσεων που προβλέπο-
νται, ανάλυση του χρονοδιαγράµµατος υλοποίησης των επενδύ-
σεων και του χρονικού διαστήµατος λειτουργίας τους, ανάλυση
και τεκµηρίωση της αξιοπιστίας και της διασφάλισης των πηγών
κεφαλαίου και της δοµής χρηµατοδότησης του έργου, ανάλυση
των χρηµατορροών του έργου για την περίοδο κατασκευής των
υποδοµών και το χρόνο λειτουργίας και εκµετάλλευσης, παρά-
θεση των βασικών δεικτών αποδοτικότητας, αναφορά οποιασ-
δήποτε µορφής συνδροµής που έχει ζητηθεί από το ∆ηµόσιο,
ανάλυση ενδεχοµένων άµεσων ή έµµεσων αντισταθµιστικών
ωφελειών υπέρ του ∆ηµοσίου.

β) Ανάλυση των άµεσων και έµµεσων επιπτώσεων της επέν-
δυσης στην ελληνική οικονοµία σε βραχυπρόθεσµο, µεσοπρό-
θεσµο και µακροπρόθεσµο ορίζοντα (investment impact
assessment).

γ) Κάθε πρόσθετο στοιχείο από το οποίο προκύπτει η εξυπη-
ρέτηση των στόχων - κριτηρίων της παρ. 2 του άρθρου 3.

δ) Ανέκκλητη εντολή και πληρεξουσιότητα προς την «Επενδύ-
στε στην Ελλάδα Α.Ε.» να προβεί σε όλες τις νόµιµες ενέργειες
για τον έλεγχο ή/και διασταύρωση των στοιχείων του φακέλου
της επενδυτικής πρότασης, τη λήψη των αδειών που απαιτούνται
για την υπαγωγή της επενδυτικής πρότασης στη ∆ιαδικασία
Στρατηγικών Επενδύσεων και για την πραγµατοποίηση της επέν-
δυσης (ο επενδυτής µπορεί να επιφυλαχθεί ως προς την απο-
δοχή των περαιτέρω όρων που ενδέχεται να του επιβληθούν κατ’
εφαρµογή του άρθρου 3 παρ. 3), καθώς και τη συναίνεσή του
για τη δηµοσίευση στοιχείων της επένδυσης (µε την εξαίρεση
στοιχείων που υποβάλλονται εµπιστευτικά στο φάκελο της επεν-
δυτικής πρότασης) και της εξέλιξής της, των αιτήσεων που έχουν
υποβληθεί, καθώς και των σχετικών αποφάσεων και γνωµοδοτή-
σεων, στην ηλεκτρονική ιστοσελίδα της «Επενδύστε στην Ελλάδα
Α.Ε.».

ε) Αποδεικτικό καταβολής ∆ιαχειριστικής Αµοιβής Αξιολόγη-
σης της επενδυτικής πρότασης στην «Επενδύστε στην Ελλάδα
Α.Ε.», σύµφωνα µε το άρθρο 17, η οποία δεν επιστρέφεται.

2. Με απόφαση της ∆.Ε.Σ.Ε. µπορούν να εξειδικεύονται πε-
ραιτέρω τα στοιχεία που πρέπει να περιέχονται στο φάκελο της
επενδυτικής πρότασης, ιδίως ως προς το περιεχόµενο του επι-
χειρησιακού σχεδίου, της οικονοµοτεχνικής µελέτης, της µελέ-
της σκοπιµότητας και της µελέτης επιπτώσεων της επένδυσης
και να ρυθµίζονται λεπτοµέρειες της διαδικασίας.

3. Μέσα σε προθεσµία δεκαπέντε (15) εργάσιµων ηµερών από
την ηµεροµηνία κατάθεσης του φακέλου της επενδυτικής πρό-
τασης, η «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» υποχρεούται να γνωµο-
δοτήσει σχετικά µε την πληρότητα του φακέλου, την πλήρωση
των κριτηρίων του άρθρου 1 παρ. 1 και τη σκοπιµότητα ένταξης
της επένδυσης στη ∆ιαδικασία Στρατηγικών Επενδύσεων. Ο
επενδυτής ενηµερώνεται άµεσα και εγγράφως για το περιεχό-
µενο της γνώµης.

4. Ανεξαρτήτως της παροχής ή µη γνώµης, αµέσως µετά την
παρέλευση της προθεσµίας της παραγράφου 3, η «Επενδύστε
στην Ελλάδα Α.Ε.» προωθεί την αίτηση και το φάκελο της επεν-
δυτικής πρότασης στη ∆.Ε.Σ.Ε., αναφέροντας τους λόγους για
τους οποίους δεν γνωµοδότησε. Η ∆.Ε.Σ.Ε. µέσα σε προθεσµία
τριάντα (30) εργάσιµων ηµερών αποφασίζει για την ένταξη ή µη
της επενδυτικής πρότασης στη ∆ιαδικασία Στρατηγικών Επεν-
δύσεων. Με πρωτοβουλία του Υπουργού Επικρατείας, η από-
φαση της ∆.Ε.Σ.Ε. για την ένταξη της επενδυτικής πρότασης στη
∆ιαδικασία Στρατηγικών Επενδύσεων εισάγεται προς κύρωση
από τη Βουλή, όπου αυτό προβλέπεται.

5. Οι επενδυτικές προτάσεις είναι δεσµευτικές για τον επεν-
δυτή, ο οποίος δεν µπορεί να τις µεταβάλει, παρά µόνο µε από-
φαση της ∆.Ε.Σ.Ε., µετά από γνώµη της «Επενδύστε στην
Ελλάδα Α.Ε.», η δε περιγραφή των πραγµατικών δεδοµένων που
περιλαµβάνονται στο φάκελο υπέχουν θέση υπεύθυνης δήλω-
σης του ν. 1599/1986 (ΦΕΚ 75 Α’) για τον κατά νόµο υπεύθυνο.

6. Η «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» υποβάλλει µηνιαίως στη
Γενική Γραµµατεία Στρατηγικών Επενδύσεων αναλυτική έκθεση
προόδου επί όλων των υποβληθέντων επενδυτικών προτάσεων
και των σχετικών µε αυτά ενεργειών της.

Άρθρο 15
Υποχρεώσεις εντασσόµενου στη ∆ιαδικασία

Στρατηγικών Επενδύσεων

1.α. Μετά την απόφαση της ∆.Ε.Σ.Ε. για την ένταξη της επέν-
δυσης στη ∆ιαδικασία Στρατηγικών Επενδύσεων, ο επενδυτής
καταθέτει στην «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» πλήρη φάκελο
των δικαιολογητικών, που απαιτούνται κατά το νόµο για την
έγκριση και έκδοση των σχετικών αδειών µαζί µε: (α) αποδεικτικό
καταβολής ∆ιαχειριστικής Αµοιβής Προώθησης του φακέλου
στην «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» και (β) εγγυητική επιστολή
τράπεζας εγνωσµένου κύρους, µε ρήτρα πρώτης ζήτησης, για
τη φερεγγυότητα του επενδυτή, καθώς και τη γνησιότητα και
ακρίβεια των δικαιολογητικών.

β. Η ∆ιαχειριστική Αµοιβή Προώθησης επιστρέφεται στον
ιδιώτη επενδυτή αν η επένδυση δεν µπορεί να ολοκληρωθεί λόγω
της αδράνειας ή της µη δικαιολογηµένης καθυστέρησης εκπλή-
ρωσης των υποχρεώσεων της «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» και
της ∆.Ε.Σ.Ε..

γ. Η «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» υποχρεούται να προωθή-
σει το σχετικό φάκελο στις υπηρεσίες που είναι αρµόδιες για την
έκδοση των αδειών, σύµφωνα µε τις κείµενες διατάξεις, µέσα σε
προθεσµία πέντε (5) ηµερών από την κατάθεσή του.

2. Ο επενδυτής φέρει το βάρος της πληρότητας, ακρίβειας και
αλήθειας των στοιχείων που υποβάλλονται στις υπηρεσίες που
είναι αρµόδιες κατά το νόµο για τις αδειοδοτήσεις και υποχρε-
ούται να συνεργάζεται µε την «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.»,
εφόσον κληθεί προς τούτο, προκειµένου να συµπληρωθούν ελ-
λείψεις. Αν υποβληθούν ψευδή στοιχεία από δόλο ή από βαριά
αµέλεια, η ένταξη της επένδυσης στη ∆ιαδικασία Στρατηγικών
Επενδύσεων ανακαλείται µε απόφαση της ∆.Ε.Σ.Ε., µε την οποία
αποφασίζεται συγχρόνως και η κατάπτωση της εγγυητικής επι-
στολής της παραγράφου 1 υπέρ της «Επενδύστε στην Ελλάδα
Α.Ε». Η εγγυητική επιστολή καταπίπτει και στην περίπτωση που
το έργο δεν εκτελεστεί, µε ευθύνη του επενδυτή, εµπροθέσµως
και προσηκόντως σύµφωνα µε την επενδυτική πρόταση που υπο-
βλήθηκε, τους περαιτέρω όρους που έχει θέσει η ∆.Ε.Σ.Ε. κατ’
εφαρµογή του άρθρου 3 παρ. 3 και τις άδειες που εκδόθηκαν.

3. Αν υπάρξει αδικαιολόγητη καθυστέρηση του επενδυτή ως
προς την εκπλήρωση των υποχρεώσεών του που προβλέπονται
στην παράγραφο 1, µπορεί να διακοπεί η διαδικασία ένταξης της
επένδυσής του στη ∆ιαδικασία Στρατηγικών Επενδύσεων, µε
απόφαση της ∆.Ε.Σ.Ε. µετά από γνώµη της «Επενδύστε στην Ελ-
λάδα Α.Ε.», οπότε δεν εφαρµόζονται οι διατάξεις του παρόντος
νόµου ως προς την επένδυση αυτή. Στην περίπτωση αυτή, η
«Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» επιστρέφει το φάκελο στον επεν-
δυτή µαζί µε τις άδειες που έχουν εκδοθεί κατ’ εφαρµογή του
παρόντος νόµου, όσες δε διαδικασίες εκκρεµούν ενώπιον οποι-
ασδήποτε αρχής συνεχίζονται και ολοκληρώνονται, µε επιµέλεια
του επενδυτή, ενώπιον των αρµόδιων αρχών και υπηρεσιών,
όπως προβλέπονται από τις εκάστοτε ισχύουσες νοµοθετικές
διατάξεις. Όσες άδειες τεκµαίρεται ότι έχουν δοθεί κατ’ εφαρ-
µογή της παρ. 1 του άρθρου 22 θεωρούνται ότι έχουν ανακληθεί
αυτοδικαίως.

Άρθρο 16
Εξουσιοδότηση

Με απόφαση της ∆.Ε.Σ.Ε. καθορίζονται το ύψος του ποσού
που οι ενδιαφερόµενοι επενδυτές καταβάλλουν στην «Επενδύ-
στε στην Ελλάδα Α.Ε.», τόσο αρχικά, µε την κατάθεση της αίτη-
σής τους και του φακέλου της επενδυτικής πρότασης
(∆ιαχειριστική Αµοιβή Αξιολόγησης) όσο και µεταγενέστερα,
µετά την έγκριση της ένταξης της επενδυτικής πρότασης στη
∆ιαδικασία Στρατηγικών Επενδύσεων, για τις υπηρεσίες που πα-
ρέχονται από αυτή (∆ιαχειριστική Αµοιβή Προώθησης), καθώς
και οι λεπτοµέρειες καταβολής τους. Με την ίδια απόφαση κα-
θορίζεται το ποσό και το περιεχόµενο της εγγυητικής επιστολής
του άρθρου 15 παρ. 1α. Το ποσό της ∆ιαχειριστικής Αµοιβής
Προώθησης καθορίζεται ως ακολούθως:

α. για επενδυτική πρόταση κόστους έως εκατό εκατοµµύρια
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(100.000.000) ευρώ στο 0,2% του κόστους της επένδυσης.
β. για επενδυτική πρόταση κόστους από εκατόν ένα εκατοµ-

µύρια (101.000.000) ευρώ έως διακόσια εκατοµµύρια
(200.000.000) ευρώ στο 0,1% του κόστους της επένδυσης.

γ. για επενδυτική πρόταση κόστους άνω των διακοσίων εκα-
τοµµυρίων (200.000.000) ευρώ στο 0,025% του κόστους της
επένδυσης.

Το ποσό της ∆ιαχειριστικής Αµοιβής Αξιολόγησης ορίζεται µε
απόφαση της ∆.Ε.Σ.Ε. κοινό για όλες τις επενδυτικές προτάσεις.

Το ποσό της εγγυητικής επιστολής υπολογίζεται σε ποσοστό
µέχρι 2% του συνολικού κόστους της επένδυσης.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ∆’
∆ΙΑ∆ΙΚΑΣΙΑ ΕΝΤΑΞΗΣ ΚΑΙ ΑΝΑΘΕΣΗΣ ∆ΗΜΟΣΙΩΝ

ΣΤΡΑΤΗΓΙΚΩΝ ΕΠΕΝ∆ΥΣΕΩΝ

Άρθρο 17
Ένταξη

1. ∆ηµόσια Στρατηγική Επένδυση (∆.Σ.Ε.), που πληροί τις προ-
ϋποθέσεις και τα κριτήρια των άρθρων 1 έως 3, µπορεί να υπα-
χθεί στις διατάξεις του παρόντος νόµου µε απόφαση της
∆.Ε.Σ.Ε., είτε µετά από αίτηση του κυρίου του έργου, που υπο-
γράφει ο καθ’ ύλην αρµόδιος ή εποπτεύων Υπουργός είτε µετά
από αυτεπάγγελτη εισήγηση του Υπουργού Επικρατείας. Αν πρό-
κειται για αξιοποίηση περιουσιακών στοιχείων τα οποία δύνανται
να υπαχθούν στο πεδίο εφαρµογής του ν. 3049/2002 (ΦΕΚ 212
Α’), πριν τη λήψη απόφασης της ∆.Ε.Σ.Ε. εκδίδεται η απόφαση
που προβλέπεται στο άρθρο 5 του ν. 3049/2002. Στην περίπτωση
αυτή στη ∆.Ε.Α. συµµετέχει και ο Υπουργός Επικρατείας.

2. Ειδικώς για τη λήψη απόφασης της ∆.Ε.Σ.Ε. για την υπα-
γωγή ∆.Σ.Ε. στις διατάξεις του παρόντος νόµου προσκοµίζεται:
α) φάκελος στον οποίο περιγράφεται η επένδυση στο σύνολό
της, τα επί µέρους τµήµατά της, ο τρόπος υλοποίησής της, ο
προϋπολογισµός της, οι υπηρεσίες που θα παρέχει και οι κοινω-
νικές ανάγκες που θα καλύψει, β) αποδεικτικό καταβολής ∆ια-
χειριστικής Αµοιβής Αξιολόγησης της επενδυτικής πρότασης
στην «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.», η οποία δεν επιστρέφεται.

3. Η ∆.Ε.Σ.Ε., µε την απόφασή της για την έγκριση της ένταξης
της επένδυσης στη ∆ιαδικασία Στρατηγικών Επενδύσεων, καθο-
ρίζει επίσης, βάσει του εκτιµώµενου κόστους της ∆.Σ.Ε, το ύψος
της ∆ιαχειριστικής Αµοιβής Προώθησης της επενδυτικής πρό-
τασης, την οποία οφείλει να καταβάλει το ∆ηµόσιο στην «Επεν-
δύστε στην Ελλάδα Α.Ε.», αναλόγως µε τα αντικειµενικά στοιχεία
απασχόλησης και δυσκολίας της επένδυσης. Το ύψος της δια-
χειριστικής αµοιβής προώθησης δεν δύναται να αποκλίνει µεταξύ
επενδύσεων υπαγοµένων εντός του πεδίου του παρόντος νόµου
πέραν του 10%.

Άρθρο 18
Τρόπος ανάθεσης

1. Με την επιφύλαξη του δικαίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης, οι
∆.Σ.Ε. που υπάγονται στις διατάξεις του παρόντος νόµου, ανα-
τίθενται µέσω διεθνών ανοικτών διαγωνισµών σε µία φάση, χωρίς
προεπιλογή. Σε ειδικές περιπτώσεις, εφόσον συντρέχουν είτε
λόγοι ιδιαίτερης τεχνικής πολυπλοκότητας της προς υπαγωγή
∆.Σ.Ε. είτε λόγοι ειδικού ενδιαφέροντος, ειδικώς αιτιολογηµένου
στην απόφαση εντάξεως, η ∆.Ε.Σ.Ε. µπορεί να αποφασίσει την
ανάθεση µέσω ∆ιαδικασίας ∆ιεθνούς Κλειστού ∆ιαγωνισµού ή
µε διακρατική συµφωνία. Στην τελευταία περίπτωση οφείλεται
ειδική αιτιολογία περί του λόγου εθνικού ή δηµόσιου συµφέρο-
ντος που καθιστά την κατάρτιση διακρατικής συµφωνίας τον
πλέον πρόσφορο τρόπο εξυπηρέτησής του (ιδία λόγω ταχύτη-
τας ή µοναδικότητας ή για λόγους που ανάγονται στη συνολική
εξωτερική πολιτική της χώρας). Στην περίπτωση αυτή µπορεί να
προηγείται ενηµέρωση της οικείας επιτροπής της Βουλής προ
της καταρτίσεώς της.

2. Η απόφαση της ∆.Ε.Σ.Ε. για ένταξη της επενδυτικής πρό-
τασης στη ∆ιαδικασία Στρατηγικών Επενδύσεων ορίζει ειδικότε-
ρες λεπτοµέρειες σχετικά µε τις διαγωνιστικές διαδικασίες

ανάθεσης του έργου ή της υπηρεσίας που εντάσσεται στη δια-
δικασία και µπορεί να προβλέπει την κύρωση της τελικής σύµ-
βασης ανάθεσης από τη Βουλή. Με πρωτοβουλία του Υπουργού
Επικρατείας ενηµερώνεται ειδικά η Βουλή για την απόφαση της
∆.Ε.Σ.Ε. για την ένταξη της επενδυτικής πρότασης στη ∆ιαδικα-
σία Στρατηγικών Επενδύσεων.

Άρθρο 19
∆ιαδικασία ανάθεσης

1. Η, για λογαριασµό του κυρίου του έργου, διενέργεια των
διαγωνιστικών διαδικασιών των ∆.Σ.Ε., που υπάγονται στις δια-
τάξεις του παρόντος νόµου, ανατίθεται στην εταιρεία «Επενδύ-
στε στην Ελλάδα Α.Ε.». Οι διαγωνιστικές διαδικασίες
πραγµατοποιούνται µε την υποστήριξη εξειδικευµένων συµβού-
λων τους οποίους η «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» προσλαµβά-
νει σύµφωνα µε το άρθρο 5 και, αν παρίσταται ανάγκη, µε τη
συνδροµή στελεχών του κυρίου του έργου, σε σχέση προς ει-
δικά ζητήµατα, που αφορούν στη δηµοπράτησή του. Η «Επεν-
δύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» ορίζει για καθεµία επένδυση ειδική
ολιγοµελή οµάδα εργασίας, µε τη συµµετοχή στελεχών της και
στελεχών των συµβούλων της. Ο επικεφαλής της οµάδας εργα-
σίας µπορεί να είναι στέλεχος της «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.»
ή συµβούλου της. ∆εν επιτρέπεται η συµµετοχή των ιδίων στε-
λεχών της «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» σε περισσότερες από
τρεις οµάδες εργασίας ταυτόχρονα.

2. Η «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» προετοιµάζει το φάκελο
δηµοπράτησης της επένδυσης, που περιλαµβάνει τη διακήρυξη,
το σχέδιο της σύµβασης ανάθεσης και κάθε άλλο αναγκαίο τεύ-
χος δηµοπράτησης.

3. Η ∆ιακήρυξη:
(α) Περιγράφει, µεταξύ άλλων και σε κάθε περίπτωση σύµ-

φωνα µε τα προβλεπόµενα στην εθνική και ευρωπαϊκή νοµοθε-
σία, αναλυτικά: τις τεχνικές λειτουργικές προδιαγραφές και
απαιτήσεις του έργου, τον κύριο του έργου, τις προϋποθέσεις
και τα κριτήρια συµµετοχής, την απαιτούµενη εµπειρία, τη δια-
δικασία και το χρονοδιάγραµµα υποβολής της προσφοράς, το
περιεχόµενο της προσφοράς, τις διαδικασίες αξιολόγησης και
επιλογής, τις διαδικασίες ενστάσεων, τις διαδικασίες µεταβολής
στοιχείων του διαγωνισµού µέσω τευχών µεταβολών, τη διαδι-
κασία διαβούλευσης για την οριστικοποίηση του σχεδίου της
σχετικής σύµβασης ανάθεσης/παραχώρησης, τις διαδικασίες
ανάθεσης και, εφόσον τούτο προβλέπεται ως δυνατότητα κύ-
ρωσης στην απόφαση της ∆.Ε.Σ.Ε., τις ενδεχόµενες διαδικασίες
κύρωσης της ανάθεσης από τη Βουλή, καθώς και οποιοδήποτε
άλλο στοιχείο κρίνεται αναγκαίο σύµφωνα µε τους κανόνες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και τις ανάγκες της επένδυσης.

(β) Προβλέπει ρητά τους δανειοθαλάµους για την προµήθεια
αδρανών υλικών, τους αποθεσιοθαλάµους, τα δίκτυα Οργανι-
σµών Κοινής Ωφέλειας κ.λπ. εφόσον αυτά είναι αναγκαία για την
κατασκευή του έργου.

(γ) Μπορεί να προβλέπει και τη προσφυγή στη διαδικασία του
ηλεκτρονικού πλειστηριασµού σύµφωνα µε το δίκαιο της Ευρω-
παϊκής Ένωσης.

4. Η µέγιστη επιτρεπτή διάρκεια προετοιµασίας του φακέλου
δηµοπράτησης ορίζεται σε εξήντα (60) εργάσιµες ηµέρες από
την ηµεροµηνία κοινοποίησης της έγκρισης της ∆.Ε.Σ.Ε. στην
«Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.». Σε ειδικές περιπτώσεις που συ-
ντρέχουν λόγοι ιδιαίτερης τεχνικής πολυπλοκότητας, η παρούσα
προθεσµία δύναται να παραταθεί για τον απολύτως αναγκαίο
χρόνο, µε απόφαση της ∆.Ε.Σ.Ε.. Με την ολοκλήρωση του φα-
κέλου δηµοπράτησης, η «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» προβαί-
νει στις προβλεπόµενες διαδικασίες δηµοπράτησης της
επένδυσης, σύµφωνα και µε τη διαδικασία που προβλέπει η από-
φαση ένταξης της ∆.Ε.Σ.Ε..

5. Οι διαγωνιστικές διαδικασίες και το έργο της «Επενδύστε
στην Ελλάδα Α.Ε.» ολοκληρώνονται µε την ανάδειξη του προ-
σωρινού αναδόχου.

6. Με την έκδοση του Πρακτικού Ανάδειξης Προσωρινού Ανα-
δόχου του άρθρου 21 παρ. 1γ, η «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.»
παραδίδει το σύνολο των διαγωνιστικών κειµένων και την προ-
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σφορά του προσωρινού αναδόχου στον κύριο του έργου και εξα-
κολουθεί να τον συνδράµει έως την ολοκλήρωση των διαδικα-
σιών της οριστικής ανάθεσης.

7. Ο κύριος του έργου έχει την ευθύνη ολοκλήρωσης των δια-
δικασιών για την οριστική ανάθεση, σύµφωνα µε τους όρους του
φακέλου δηµοπράτησης του έργου.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Ε’
ΕΙ∆ΙΚΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ ΓΙΑ ∆.Σ.Ε. ΜΕ

Ι∆ΙΩΤΙΚΗ ΧΡΗΜΑΤΟ∆ΟΤΗΣΗ

Άρθρο 20
∆ηµοπράτηση – Τρόπος υποβολής προσφορών

1. Για ∆.Σ.Ε. οι οποίες υλοποιούνται µε ιδιωτική χρηµατοδό-
τηση ή συγχρηµατοδότηση, µε συνεργασία ή σύµπραξη µεταξύ
του ∆ηµοσίου και ιδιωτών, είτε µε σύµβαση παραχώρησης ή µα-
κροχρόνιας µίσθωσης, ο τεχνικός και λειτουργικός προσδιορι-
σµός και η περιγραφή της επένδυσης, καθώς και η αξιολόγηση
των Τεχνικών Προσφορών των ∆ιαγωνιζοµένων, που προβλέπε-
ται στο άρθρο 22, γίνεται µέσω της αναλυτικής περιγραφής των
Ελάχιστων Τεχνικών και Λειτουργικών Απαιτήσεων της επένδυ-
σης, οι οποίες ορίζονται ως οι ελάχιστες προδιαγραφές και απαι-
τήσεις του ∆ηµοσίου, αποκλειστικά ποσοτικοποιηµένες και
εκφρασµένες µαθηµατικώς σε συγκεκριµένους αριθµούς.

2. Για τις υπό δηµοπράτηση επενδύσεις του παρόντος άρθρου
ο Φορέας Πραγµατοποίησης ή ο κύριος του έργου δεν προβαί-
νουν σε οριστικές µελέτες για την επένδυση.

3. Για τις υπό δηµοπράτηση επενδύσεις του παρόντος άρ-
θρου, η προσφορά των διαγωνιζοµένων υποβάλλεται σε κλειστό
και σφραγισµένο φάκελο, που περιλαµβάνει τρεις αυτοτελείς
κλειστούς και σφραγισµένους υποφακέλους, από τους οποίους:

(α) Ο 1ος υποφάκελος θα περιλαµβάνει εξαντλητικά τα απαι-
τούµενα δικαιολογητικά για τη συµµετοχή στη διαδικασία του
διαγωνισµού, τις εγγυητικές επιστολές που προβλέπονται από
το διαγωνισµό, τη δήλωση πλήρους και ανεπιφύλακτης αποδο-
χής του κειµένου της σχετικής σύµβασης παραχώρησης, τα πι-
στοποιητικά εµπειρίας και κάθε άλλο ειδικότερο έγγραφο που
προσδιορίζεται στη ∆ιακήρυξη, στοιχεία που αποτελούν την
«Πρώτη Ενότητα» της προσφοράς.

(β) Ο 2ος υποφάκελος περιλαµβάνει την τεχνική προσφορά,
σύµφωνα µε τους όρους της διακήρυξης, η οποία κατ’ αρχήν πε-
ριλαµβάνει µαθηµατικώς εκφρασµένα ποσοτικοποιηµένα στοι-
χεία, που αποτελούν τη «∆εύτερη Ενότητα» της προσφοράς.

(γ) Ο 3ος υποφάκελος περιλαµβάνει την οικονοµική προσφορά
του διαγωνιζοµένου, σύµφωνα µε τους όρους της διακήρυξης, η
οποία περιλαµβάνει µαθηµατικώς εκφρασµένα ποσοτικοποιη-
µένα στοιχεία που αποτελούν την «Τρίτη Ενότητα» της προσφο-
ράς.

Άρθρο 21
Αξιολόγηση προσφορών

1. Για τις υπό δηµοπράτηση επενδύσεις του προηγούµενου
άρθρου, η αξιολόγηση των προσφορών πραγµατοποιείται µε την
ακόλουθη διαδικασία, η οποία αποσκοπεί στην ανάδειξη της
πλέον συµφέρουσας από οικονοµική άποψη προσφοράς µεταξύ
εκείνων, που ικανοποιούν πλήρως τις προϋποθέσεις και τους
όρους της διακήρυξης, τις ελάχιστες τεχνικές και λειτουργικές
απαιτήσεις της ∆.Σ.Ε. και τις απαιτήσεις επάρκειας εµπειρίας:

α. Πρώτη Ενότητα: Η αξιολόγηση συνίσταται αποκλειστικά
στον έλεγχο της επάρκειας και πληρότητας των στοιχείων που
υποβλήθηκαν ως προς τη συµµόρφωση του διαγωνιζοµένου µε
τους όρους της διακήρυξης. ∆εν γίνεται σχετική βαθµολόγηση
των διαγωνιζοµένων. Προσφορές, των οποίων η πρώτη ενότητα
δεν είναι πλήρης, αποκλείονται. Η ολοκλήρωση της αξιολόγησης
της πρώτης ενότητας δεν συνοδεύεται από έκδοση σχετικού
πρακτικού. Η µέγιστη επιτρεπτή διάρκεια αξιολόγησης της πρώ-
της ενότητας ορίζεται σε είκοσι (20) εργάσιµες ηµέρες.

β. ∆εύτερη Ενότητα: Η αξιολόγηση συνίσταται αποκλειστικά
στον έλεγχο της πληρότητας των στοιχείων που υποβλήθηκαν
και της συµµόρφωσης της τεχνικής προσφοράς µε τις ελάχιστες

τεχνικές και λειτουργικές απαιτήσεις και τους όρους της διακή-
ρυξης. Η διακήρυξη µπορεί να ορίζει ένα υποσύνολο των ελάχι-
στων τεχνικών και λειτουργικών απαιτήσεων, ως εκείνες τις
απαιτήσεις µε βάση τις οποίες θα γίνει η αξιολόγηση της δεύτε-
ρης ενότητας, χωρίς αυτό να περιορίζει ή να µεταβάλλει την υπο-
χρέωση της συµµόρφωσης του διαγωνιζοµένου στο σύνολο των
ελάχιστων τεχνικών και λειτουργικών απαιτήσεων της διακήρυ-
ξης. ∆εν γίνεται σχετική βαθµολόγηση των διαγωνιζοµένων. Προ-
σφορές, των οποίων η δεύτερη ενότητα δεν είναι πλήρης ή δεν
ικανοποιεί το σύνολο των ελάχιστων τεχνικών και λειτουργικών
απαιτήσεων ή του υποσυνόλου αυτών που εξετάζονται σύµφωνα
µε τη διακήρυξη, αποκλείονται από το διαγωνισµό. Σε εξαιρετι-
κές περιπτώσεις που λόγω της φύσης του έργου θα απαιτηθεί
να υπάρξει περαιτέρω αξιολόγηση της συµµόρφωσης των τεχνι-
κών προσφορών, αυτές θα γίνονται επί προκαθορισµένων µε
βάση τη διακήρυξη µαθηµατικώς εκφρασµένων, στοιχείων της
τεχνικής προσφοράς και µόνον, που αντιστοιχούν σε συγκεκρι-
µένες ελάχιστες τεχνικές και λειτουργικές απαιτήσεις. Η σχετική
αξιολόγηση δε θα περιλαµβάνει καθ’ οιονδήποτε τρόπο υποκει-
µενική βαθµολόγηση. Σε αυτές τις εξαιρετικές περιπτώσεις, η
βαθµολογία της δεύτερης ενότητας θα λαµβάνεται υπόψη στην
αξιολόγηση της τρίτης ενότητας. Η ολοκλήρωση της αξιολόγη-
σης της δεύτερης ενότητας συντελείται µε τη σύνταξη και έκ-
δοση σχετικού αναλυτικού και πλήρως αιτιολογηµένου
µοναδικού πρακτικού, που καλύπτει την πρώτη και τη δεύτερη
ενότητα. Η µέγιστη επιτρεπτή διάρκεια αξιολόγησης της δεύτε-
ρης ενότητας ορίζεται σε τριάντα (30) εργάσιµες ηµέρες.

γ. Τρίτη Ενότητα: Η αξιολόγηση συνίσταται αποκλειστικά στον
έλεγχο της πληρότητας των στοιχείων που υποβλήθηκαν, της
συµµόρφωσης αυτών µε τους όρους της διακήρυξης και στην
εξέταση της υψηλότερης (ή χαµηλότερης) οικονοµικής προ-
σφοράς σύµφωνα µε τους ειδικότερους όρους της διακήρυξης.
Η προσφορά µε τη βέλτιστη τιµή (υψηλότερη ή χαµηλότερη)
σύµφωνα µε τους όρους της διακήρυξης κατατάσσεται πρώτη
και ο διαγωνιζόµενος που την υπέβαλε ανακηρύσσεται προσω-
ρινός ανάδοχος της ∆.Σ.Ε.. Η µέγιστη επιτρεπτή διάρκεια αξιο-
λόγησης της τρίτης ενότητας ορίζεται σε δέκα (10) εργάσιµες
ηµέρες. Η ολοκλήρωση της αξιολόγησης της τρίτης ενότητας
συντελείται µε τη σύνταξη και έκδοση σχετικού αναλυτικού πρα-
κτικού που αιτιολογείται πλήρως (στο εξής: «Πρακτικό Ανάδει-
ξης Προσωρινού Αναδόχου»), το οποίο αναρτάται µέσα σε τρεις
(3) ηµέρες στο διαδίκτυο και υπογράφεται από το πρόσωπο που
έχει υπογράψει και τη διακήρυξη.

2. Οι διαδικασίες που προβλέπονται από την κείµενη νοµοθε-
σία για την προβολή αντιρρήσεων, ενστάσεων ή προσφυγών
κατά της διαγωνιστικής διαδικασίας και του Πρακτικού Ανάδει-
ξης Προσωρινού Αναδόχου εφαρµόζονται αναλόγως του είδους
της σύµβασης στη σύναψη της οποίας καταλήγει η διαγωνιστική
διαδικασία και των διατάξεων που εφαρµόζονται για κάθε ανα-
θέτουσα αρχή. Οι ως άνω αντιρρήσεις, ενστάσεις και προσφυγές
κατατίθενται ενώπιον της αναθέτουσας αρχής µέσα στην προ-
θεσµία και σύµφωνα µε τη διαδικασία που ορίζουν οι εκάστοτε
εφαρµοστέες διατάξεις και κοινοποιούνται υποχρεωτικά στον
Φορέα Πραγµατοποίησης. Ο κύριος του έργου αναλαµβάνει
όλες τις διαδικασίες αντιµετώπισής τους σύµφωνα µε την ισχύ-
ουσα νοµοθεσία µετά από γνώµη του Φορέα Πραγµατοποίησης.
Σε περίπτωση απόκλισης της απόφασης του κυρίου του έργου
από τη γνώµη του Φορέα Πραγµατοποίησης, απαιτείται ειδική
και εµπεριστατωµένη αιτιολογία.

3. Μετά την έκδοση αποφάσεως επί των κατά τα ως άνω αντιρ-
ρήσεων, ενστάσεων ή προσφυγών κατά του Πρακτικού Ανάδει-
ξης Προσωρινού Αναδόχου, συντελείται η οριστική ανάδειξη του
αναδόχου και ολοκληρώνεται το έργο του Φορέα Πραγµατοποί-
ησης, σύµφωνα µε τα οριζόµενα στον παρόντα νόµο. Μετά την
ολοκλήρωση της ανάδειξης του αναδόχου δεν επιτρέπεται δια-
πραγµάτευση ή µεταβολή οποιουδήποτε στοιχείου της προσφο-
ράς.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΣΤ’
Α∆ΕΙΟ∆ΟΤΙΚΗ ∆ΙΑ∆ΙΚΑΣΙΑ



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 23 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2010 (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 1519

Άρθρο 22
Χορήγηση αδειών

1. Με την επιφύλαξη ειδικής διαφορετικής ρύθµισης, όπου
σύµφωνα µε τον παρόντα νόµο απαιτείται η σύµπραξη διοικητι-
κών αρχών, η σχετική διοικητική διαδικασία ολοκληρώνεται και οι
αναγκαίες γνώµες και άδειες για την εκτέλεση των έργων, ιδίως
σε σχέση µε χωροταξικές και περιβαλλοντικές άδειες, συνοδά
και βοηθητικά έργα και έργα σύνδεσης, εκδίδονται µέσα σε προ-
θεσµία δύο (2) µηνών. Η προθεσµία αρχίζει από την υποβολή
σχετικής αίτησης από την «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» στην
αρµόδια υπηρεσία. Μετά την παρέλευση της προθεσµίας αυτής
τεκµαίρεται ότι η άδεια που έχει ζητηθεί έχει δοθεί σύµφωνα µε
τη σχετική αίτηση.

2. Η άπρακτη παρέλευση της ανωτέρω προθεσµίας των δύο
(2) µηνών αποτελεί πειθαρχικό παράπτωµα που καταλογίζεται
στον αρµόδιο υπάλληλο και επιβάλλονται οι κυρώσεις που προ-
βλέπονται στον Κώδικα Κατάστασης ∆ηµοσίων Πολιτικών ∆ιοι-
κητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Ν.Π.∆.∆., που κυρώθηκε µε
το άρθρο πρώτο του ν. 3528/2007 (ΦΕΚ 26 Α’).

3. Με την παρέλευση της ανωτέρω προθεσµίας των δύο (2)
µηνών, η «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» ενηµερώνει σχετικά τον
Πρόεδρο της ∆.Ε.Σ.Ε., ο οποίος βεβαιώνει εγγράφως την παρέ-
λευση της προθεσµίας της παραγράφου 1.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Ζ’

Άρθρο 23
Αρµοδιότητα δικαστηρίων

Στο πλαίσιο του παρόντος νόµου εφαρµόζεται η διάταξη του
άρθρου 3 του ν. 3886/2010 (ΦΕΚ 173 Α’).

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Η’
ΣΧΕ∆ΙΑ ΟΛΟΚΛΗΡΩΜΕΝΗΣ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ

Άρθρο 24
Ειδικά Σχέδια Ολοκληρωµένης Ανάπτυξης Περιοχών

Εγκατάστασης Στρατηγικών Επενδύσεων

1. Για τον ορθολογικό σχεδιασµό και την ολοκληρωµένη ανά-
πτυξη των περιοχών υποδοχής των Στρατηγικών Επενδύσεων,
καθώς και των βοηθητικών και συνοδών έργων τους, µετά από
απόφαση της ∆.Ε.Σ.Ε., στην οποία, µεταξύ άλλων, εξετάζεται η
αναγκαιότητα, ο τόπος και το χρονικό περιθώριο πραγµατοποί-
ησης της στρατηγικής επένδυσης, µπορεί να καταρτίζονται και
να εγκρίνονται Ειδικά Σχέδια Ολοκληρωµένης Ανάπτυξης κατά
τις διατάξεις του παρόντος άρθρου. Τα Ειδικά Σχέδια Ολοκλη-
ρωµένης Ανάπτυξης Περιοχών Εγκατάστασης Στρατηγικών
Επενδύσεων εναρµονίζονται προς τις επιλογές ή κατευθύνσεις
των εγκεκριµένων περιφερειακών πλαισίων και, αν αυτά ελλεί-
πουν, προς τις επιλογές ή κατευθύνσεις του εγκεκριµένου Γενι-
κού και των εγκεκριµένων Ειδικών Πλαισίων Χωροταξικού
Σχεδιασµού και Αειφόρου Ανάπτυξης. Έως την έγκριση των ανω-
τέρω πλαισίων, η έγκριση των Ειδικών Σχεδίων Ολοκληρωµένης
Ανάπτυξης γίνεται µετά και από συνεκτίµηση των διαθέσιµων
στοιχείων του ευρύτερου χωροταξικού σχεδιασµού και ιδίως
αυτών που απορρέουν από υφιστάµενες ή υπό εξέλιξη µελέτες
χωροταξικού χαρακτήρα.

2. Με τα Ειδικά Σχέδια Ολοκληρωµένης Ανάπτυξης οριοθε-
τούνται σε χάρτη κλίµακας 1:5.000 οι περιοχές χωροθέτησης των
στρατηγικών επενδύσεων και καθορίζονται και εγκρίνονται, µε
την επιφύλαξη ειδικών καθεστώτων που ρυθµίζουν τη χωρική
ανάπτυξη και οργάνωση περιοχών ειδικών χρήσεων και προβλέ-
πονται από ειδικές διατάξεις νόµων, ειδικότερα:

α) Οι ειδικότερες κατηγορίες στρατηγικών επενδύσεων που
θα κατασκευασθούν σε κάθε περιοχή.

β) Οι περιβαλλοντικοί όροι, για κάθε επί µέρους στρατηγική
επένδυση και τα ειδικότερα µέτρα προστασίας περιβάλλοντος
που απαιτούνται κατά τις κείµενες διατάξεις για τη χρήση των
επενδύσεων αυτών και των συνοδευτικών τους δραστηριοτήτων.

γ) Οι γενικοί και ειδικοί όροι και περιορισµοί δόµησης που
απαιτούνται για την ανέγερση κτισµάτων που εντάσσονται στις
στρατηγικές επενδύσεις και των βοηθητικών και συνοδών έργων
τους.

δ) Η γενική διάταξη των προβλεπόµενων εγκαταστάσεων και
των συνοδευτικών τους δραστηριοτήτων, καθώς και τα προβλε-
πόµενα δίκτυα υποδοµής.

ε) Ειδικές ζώνες προστασίας και ελέγχου γύρω από τις οριο-
θετούµενες κατά τα ανωτέρω περιοχές, στις οποίες µπορεί να
επιβάλλονται ειδικοί όροι και περιορισµοί στις χρήσεις γης, στη
δόµηση και στην εγκατάσταση και άσκηση δραστηριοτήτων και
λειτουργιών.

Η κατάρτιση των παραπάνω σχεδίων γίνεται µε πρωτοβουλία
του καθ’ ύλην αρµόδιου ή εποπτεύοντος Υπουργού.

3. Τα Ειδικά Σχέδια Ολοκληρωµένης Ανάπτυξης εγκρίνονται
µε προεδρικά διατάγµατα, που εκδίδονται µε πρόταση των
Υπουργών Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής
και Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, ύστερα από γνώµη των
οικείων πρωτοβάθµιων και δευτεροβάθµιων οργανισµών τοπικής
αυτοδιοίκησης. Οι γνώµες των Ο.Τ.Α. και των δύο βαθµών εκδί-
δονται και κοινοποιούνται στους ανωτέρω Υπουργούς, µέσα σε
προθεσµία ενός (1) µηνός από τότε που περιέρχονται σε αυτούς
τα σχετικά στοιχεία. Αν παρέλθει άπρακτη η προθεσµία αυτή, το
προεδρικό διάταγµα εκδίδεται χωρίς τη γνώµη των παραπάνω
Ο.Τ.Α.. Οι διατάξεις της παρ. 1δ και της παρ. 5 του άρθρου 4 του
ν. 1650/1986, όπως ισχύει, δεν έχουν εφαρµογή για έργα και
δραστηριότητες, η έγκριση των περιβαλλοντικών όρων των
οποίων γίνεται µε τη διαδικασία του άρθρου αυτού.

4. α. Με τα διατάγµατα της προηγούµενης παραγράφου εγκρί-
νονται και οι προσχώσεις επί της θάλασσας που απαιτούνται
κατά περίπτωση για την κατασκευή, επέκταση ή εκσυγχρονισµό
των στρατηγικών επενδύσεων και οι χρήσεις αυτών, ο τρόπος
καθορισµού του νέου αιγιαλού και η ανάληψη από τον κύριο του
έργου της εκτέλεσης των έργων αυτών, καθώς και τα ειδικότερα
µόνιµα ή προσωρινά έργα που απαιτούνται να εκτελεσθούν επί
του αιγιαλού και της παραλίας, καθώς και επί του συνεχόµενου
ή παρακείµενου θαλάσσιου χώρου ή του πυθµένα, για την εξυ-
πηρέτηση των στρατηγικών επενδύσεων. Στα έργα αυτά περι-
λαµβάνονται και η τοποθέτηση υποθαλάσσιων αγωγών και
καλωδίων και εν γένει ναυδέτων, πλωτών προβλητών και εξε-
δρών και η πόντιση τεχνητών υφάλων.

β. Στις περιπτώσεις αυτές, τα διατάγµατα της προηγούµενης
παραγράφου προτείνονται και από τον Υπουργό Θαλάσσιων
Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας ύστερα από γνώµη του Γενικού
Επιτελείου Ναυτικού. Πριν από την έκδοση των ανωτέρω δια-
ταγµάτων, πρέπει να υποβάλλονται οι αναγκαίες τεχνικές µελέ-
τες για τα έργα ή τις προσχώσεις και να καταρτίζεται µελέτη
περιβαλλοντικών επιπτώσεων κατά τις κείµενες διατάξεις. Για το
σκοπό αυτόν η «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» υποβάλλει σχε-
τική αίτηση στην αρµόδια κατά περίπτωση κτηµατική υπηρεσία,
η οποία και γνωµοδοτεί σχετικά, µέσα σε προθεσµία ενός (1)
µηνός από τότε που περιέρχονται σε αυτήν τα παραπάνω στοι-
χεία. Σε περίπτωση άπρακτης παρέλευσης της ως άνω προθε-
σµίας, εφαρµόζονται οι παράγραφοι 1, 2 και 3 του άρθρου 22.

γ. Οι διατάξεις του άρθρου 14 του ν. 2971/2001 (ΦΕΚ 285 Α’)
δεν έχουν εφαρµογή για την κατασκευή, επέκταση ή τον εκσυγ-
χρονισµό των στρατηγικών επενδύσεων στον αιγιαλό και στην
παραλία στις περιοχές του παρόντος άρθρου.

5. Οι ρυθµίσεις των προεδρικών διαταγµάτων της παραγρά-
φου 3 κατισχύουν κάθε άλλης αντίθετης ή διαφορετικής ρύθµι-
σης Γενικών Πολεοδοµικών Σχεδίων, Ζωνών Οικιστικού Ελέγχου,
σχεδίων πόλεων ή πολεοδοµικών µελετών και σχεδίων χρήσεων
γης, που αφορά τις περιοχές για τις οποίες καταρτίζονται και
εγκρίνονται Ειδικά Σχέδια κατά το άρθρο αυτό.

6. Με τα προεδρικά διατάγµατα των προηγούµενων παρα-
γράφων µπορεί επίσης να τροποποιούνται εγκεκριµένα ρυµοτο-
µικά σχέδια και πολεοδοµικές µελέτες, κατά παρέκκλιση των
διατάξεων του άρθρου 3 του ν.δ. 17.7/16.8.1923 (ΦΕΚ 228 Α’),
εφόσον η τροποποίηση καθίσταται αναγκαία για το σχεδιασµό
και την ολοκληρωµένη ανάπτυξη των Στρατηγικών Επενδύσεων
του παρόντος άρθρου. Στις περιπτώσεις αυτές η δηµοσίευση
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των σχετικών εγκριτικών διαταγµάτων έχει τις συνέπειες έγκρι-
σης σχεδίου πόλεως, κατά τις διατάξεις του ν.δ. 17.7/16.8.1923.

7. Αν απαιτείται Στρατηγική Περιβαλλοντική Εκτίµηση (Σ.Π.Ε.)
λόγω των τροποποιήσεων της προηγούµενης παραγράφου, οι
προθεσµίες που προβλέπονται στην κοινή υπουργική απόφαση
107017/2006 (ΦΕΚ 1225 Β’) και οι οποίες είναι άνω των πέντε (5)
ηµερών και έως δεκαπέντε (15) ηµέρες µειώνονται κατά πέντε
(5) ηµέρες, ενώ όλες οι υπόλοιπες κατά δέκα (10) ηµέρες. Οι αρ-
µόδιες υπηρεσίες εξετάζουν κατά προτεραιότητα τις περιπτώ-
σεις αυτές.

8. Κάθε γενική ή ειδική διάταξη που αφορά τον καθορισµό
όρων και περιορισµών δόµησης σε εκτός σχεδίου περιοχές, δεν
έχει εφαρµογή στις περιοχές που οριοθετούνται και σχεδιάζο-
νται κατά τις διατάξεις του παρόντος άρθρου.

9. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Μεταφορών, Υποδοµών και ∆ι-
κτύων, που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως,
ορίζονται οι απαραίτητες µελέτες, σχέδια και τα λοιπά δικαιολο-
γητικά που πρέπει να υποβληθούν για την έκδοση των οικοδοµι-
κών αδειών των ανωτέρω έργων, η σχετική διαδικασία θεώρησης
ή ελέγχου, ο χρόνος ισχύος και η διαδικασία αναθεώρησης των
αδειών, καθώς και κάθε άλλη λεπτοµέρεια για την εφαρµογή της
παραγράφου αυτής.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Θ’
ΤΕΛΙΚΕΣ ΚΑΙ ΜΕΤΑΒΑΤΙΚΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ

Άρθρο 25

1. Επενδύσεις των οποίων οι διαδικασίες εκκρεµούν κατά την
έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου, όπως ιδίως η έγκριση περι-
βαλλοντικών όρων, έργων και βοηθητικών και συνοδών έργων
τους, µπορούν να υπαχθούν στη ∆ιαδικασία Στρατηγικών Επεν-
δύσεων και να ολοκληρωθούν σύµφωνα µε τις ρυθµίσεις του πα-
ρόντος νόµου. Για την υπαγωγή στη ∆ιαδικασία Στρατηγικών
Επενδύσεων απαιτείται απόφαση της ∆.Ε.Σ.Ε. µετά από γνώµη
της «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.», εφόσον πληρούνται τα κρι-
τήρια της παρ. 1 του άρθρου 1.

2. Στην περίπτωση των επενδύσεων της παραγράφου 1, οι πε-
ριβαλλοντικοί όροι εγκρίνονται µε κοινές αποφάσεις των Υπουρ-
γών Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων και του κατά περίπτωση αρ-
µόδιου Υπουργού, ύστερα από γνώµη της «Επενδύστε στην Ελ-
λάδα Α.Ε.». Κατά τα λοιπά εφαρµόζονται οι διατάξεις του ν.
1650/1986 και της κοινής υπουργικής απόφασης
69269/5387/1990 (ΦΕΚ 678 Β’). Αιτήσεις που έχουν υποβληθεί σε
υπηρεσίες της οικείας Περιφέρειας ή της οικείας νοµαρχιακής
αυτοδιοίκησης διαβιβάζονται στην αρµόδια υπηρεσία του Υπουρ-
γείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής µέσα
σε αποκλειστική προθεσµία δέκα (10) ηµερών από την έναρξη
ισχύος του παρόντος νόµου.

3. Τα άρθρα 8 έως και 14 του ν. 3775/2009 καταργούνται.
Επενδυτικές προτάσεις που υποβλήθηκαν στην «Επενδύστε στην
Ελλάδα Α.Ε.» κατ’ εφαρµογή του ως άνω νόµου αξιολογούνται,
εντάσσονται στη ∆ιαδικασία Στρατηγικών Επενδύσεων και αδει-
οδοτούνται κατά τις διατάξεις του παρόντος νόµου.

4. Με το νόµο που κυρώνει τη σύµβαση ανάθεσης του έργου
ή την ένταξη της επενδυτικής πρότασης στις διατάξεις του πα-
ρόντος νόµου, µπορεί να προβλέπονται ως κίνητρα ειδικές φο-
ρολογικές ρυθµίσεις, όπως η παγιοποίηση του φορολογικού
καθεστώτος για συγκεκριµένο χρονικό διάστηµα από την έναρξη
λειτουργίας της στρατηγικής επένδυσης, ο προσδιορισµός του
φορολογητέου εισοδήµατος µε ειδικό τρόπο, η διενέργεια αφο-
ρολόγητων αποθεµατικών, η διαδικασία και ο χρόνος επιστρο-
φής πιστωτικού υπολοίπου φόρου προστιθέµενης αξίας, καθώς
και η µείωση ή η απαλλαγή από τέλη, ειδικούς φόρους και δι-
καιώµατα ή αµοιβές τρίτων.

5. Μέλος της ∆.Ε.Σ.Ε., καθώς και µέλος του ∆.Σ. ή υπάλληλος
ή σύµβουλος της «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.», ο οποίος είχε
κατά το παρελθόν ή εξακολουθεί να έχει οποιαδήποτε επαγγελ-
µατική σχέση, συµπεριλαµβανοµένης της σύµβασης έργου ή της

έµµισθης εντολής, µε επενδυτή, ο οποίος υποβάλλει επενδυτική
πρόταση ή συµµετέχει σε πρόταση για ένταξη στις ∆ιαδικασίες
Στρατηγικών Επενδύσεων, ή µε συνδεδεµένη εταιρεία του επεν-
δυτή, υποχρεούται να εξαιρεθεί από τη διαδικασία αξιολόγησης
ή λήψης απόφασης για τη συγκεκριµένη πρόταση στην οποία
συµµετέχει είτε ατοµικά είτε ως µέλος συλλογικού οργάνου και
να δηλώσει το λόγο της εξαίρεσής του. Η διάταξη αυτή εφαρ-
µόζεται συντρεχόντως µε το άρθρο 7 του Κώδικα ∆ιοικητικής
∆ιαδικασίας.

Άρθρο 26
Ορισµός Υπηρεσιακού Γενικού Γραµµατέως

Υπουργείου Εξωτερικών

Το στοιχείο α’ της παραγράφου 1 του άρθρου 3 του ν.
3566/2007 «Κύρωση ως Κώδικα του Οργανισµού του Υπουργείου
Εξωτερικών» (ΦΕΚ 117 Α’) αντικαθίσταται ως εξής:

«α) Θέση Υπηρεσιακού Γενικού Γραµµατέα, ο οποίος είναι επι-
κεφαλής της Υπηρεσιακής Ιεραρχίας του Υπουργείου. Στη θέση
αυτή τοποθετείται, µε κοινή απόφαση του Πρωθυπουργού και
του Υπουργού Εξωτερικών, µόνιµος υπάλληλος του ∆ιπλωµατι-
κού Κλάδου, που φέρει το βαθµό του Πρέσβεως ή Πρέσβυς εκ
προσωπικοτήτων, που έχει διατελέσει µόνιµος διπλωµατικός
υπάλληλος µε βαθµό Πρέσβεως.»

Άρθρο 27
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει ένα µήνα από τη δηµοσί-
ευσή του στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, µε την εξαίρεση
του άρθρου 4, το οποίο τίθεται σε ισχύ µε τη δηµοσίευση του πα-
ρόντος νόµου στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως».

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη ψήφιση του νοµοσχεδίου του
Υπουργείου Εξωτερικών.

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου: «Κύρωση των τροποποιήσεων του Καταστα-
τικού της Συνδιάσκεψης της Χάγης όπως αυτές υιοθετήθηκαν
από την εικοστή ∆ιπλωµατική Σύνοδο της 30ης Ιουνίου 2005».

Το νοµοσχέδιο αυτό ψηφίστηκε στη ∆ιαρκή Επιτροπή κατά
πλειοψηφία. Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδι-
κασία του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή,
µπορούν να λάβουν το λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυ-
ρώσεως αυτής της συµφωνίας.

Θέλει κάποιος συνάδελφος να λάβει το λόγο;
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να λάβω το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρία Κανέλλη,

έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Έγινε µια εκτενής συζήτηση στην επιτροπή και οφείλω να οµο-

λογήσω, από τις καλύτερες στη δεκαετή µου πείρα. Ωστόσο, εδώ
βρισκόµαστε στην Ολοµέλεια και είµαστε υποχρεωµένοι να
πούµε και πράγµατα, τα οποία δεν περνάνε απλώς στην αρχειο-
θέτηση και δεν φτάνουν στον κόσµο.

Όταν ακούει κάποιος τη λέξη «Χάγη», αυτό που ξέρει εδώ και
δέκα, δεκαπέντε, είκοσι χρόνια είναι το ∆ιεθνές ∆ικαστήριο της
Χάγης, στο οποίο πηγαίνουµε για την υφαλοκρηπίδα και στο
οποίο έχουµε παραπέµψει την υφαλοκρηπίδα. Ακούει ο κόσµος
«Χάγη».

Το δεύτερο πράγµα που σκέφτεται κάποιος µόλις ακούσει τη
λέξη «Χάγη», αυτό που ενδεχοµένως γνωρίζει –και µιλάω για τις
πλατιές µάζες µέσα στην Ευρώπη- είναι το ∆ιεθνές Ποινικό ∆ι-
καστήριο της Χάγης και ποιος θα παραπεµφθεί στο ∆ιεθνές Ποι-
νικό ∆ικαστήριο της Χάγης και αν υπέγραψαν ή δεν υπέγραψαν
οι Ηνωµένες Πολιτείες, η Ρωσία. Βέβαια, έχουν υπογράψει τα
νησιά του Σολοµώντα και οπότε µε βάση τα νησιά του Σολοµώ-
ντα, γίνεται η δίωξη διαφόρων υπηρετών του παγκόσµιου οικο-
νοµικού συστήµατος αυτή τη στιγµή.

Εδώ, όµως, µιλάµε για τη Συνδιάσκεψη της Χάγης. Και η Συν-
διάσκεψη της Χάγης έχει µία εξαιρετικά αποτελεσµατική πεντη-
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κονταετή ιστορία στη διαχείριση, τακτοποίηση και νοµοθετική
ρύθµιση. Είναι, αν θέλετε, ο τροχονόµος στη σφαίρα του διε-
θνούς ιδιωτικού δικαίου.

Και αν έλαβα το λόγο, δεν είναι επειδή έχω να προσθέσω κάτι
από αυτά που είπα στην επιτροπή. Θέλω, όµως, να διευκρινίσω
για να γνωρίζουν και οι συνάδελφοι, να γνωρίζουν κι άλλοι, ότι η
Χάγη έχει γίνει ένα είδος Κωσταλέξι στη παγκόσµια ή αν θέλετε,
στην πανευρωπαϊκή αντίληψη, για το καλό ή το κακό, ανάλογα
από τη σκοπιά που το βλέπει κανένας. Αν και αµφιβάλλω αν κά-
ποιος µπορεί να δει ένα Κωσταλέξι από αυτήν την άποψη. Βλά-
πτει και το Κωσταλέξι µόνο που το θυµάµαι και το λέω, γιατί δεν
φταίει ο τόπος ποτέ. Φταίνε οι άνθρωποι και το περιεχόµενο που
δίνουν.

Έρχεται προς κύρωση, κύριε Πρόεδρε -και αυτό το κατέθεσα
στην επιτροπή, το καταθέτω και εδώ- µία συµφωνία, η οποία έχει
ληφθεί προ αµνηµονεύτων ετών. Είναι µια πάγια τακτική του ελ-
ληνικού Κοινοβουλίου. Η κυρία Υπουργός δεσµεύτηκε πως σε
ό,τι την αφορά, θα καθίσει τάχιστα να µαζέψει ό,τι εκκρεµεί από
συµβάσεις. Αυτό είναι προς τιµή της. Εµείς συνυπογράφουµε.
Αυτό είναι πάγιο αίτηµα του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος.
Είχαµε φτάσει στο σηµείο να λέµε ότι «αν µας ξαναφέρετε σύµ-
βαση, η οποία έχει κυρωθεί εδώ και τρία χρόνια, τέσσερα χρόνια,
πέντε χρόνια και λειτουργεί και µας τη φέρνετε να την κυρώ-
σουµε στο ελληνικό Κοινοβούλιο µε πέντε χρόνια καθυστέρηση,
δεν έχει νόηµα».

Μα, δεν έχει νόηµα, είναι ευτελιστικό για την έννοια του Βου-
λευτή, του Κοινοβουλίου, του κόµµατος, της αστικής σας δηµο-
κρατίας έτσι όπως είναι οργανωµένη.

Επί της ουσίας τώρα. Ασχολείται µε το οικογενειακό δίκαιο, µε
τα συµφέροντα των υπηρεσιών και των µεγάλων εταιρειών, των
πολυεθνικών, µε τις µεγάλες συµβάσεις. Και εδώ θέλω να κατα-
θέσω κάτι. ∆είτε το Ιδιωτικό ∆ιεθνές ∆ίκαιο. Υπερισχύει του ∆η-
µοσίου ∆ιεθνούς ∆ικαίου και αυτής της περιβόητης νοµιµότητας,
κυρία Υπουργέ.

Σήµερα είχαµε τον Χριστόφια εδώ, τον Πρόεδρο της Κυπρια-
κής ∆ηµοκρατίας, να µας λέει πως τριάντα έξι χρόνια µετά, µία
χώρα σύµµαχος, φίλη, για την οποία συναινούµε όλοι να µπει
στην Ευρώπη, πλην ΚΚΕ, πλην Λακεδαιµονίων, δεν έχει καταστεί
δυνατό να πειστεί να σεβαστεί τις αρχές του Οργανισµού Ηνω-
µένων Εθνών.

Είµαστε σε µια διεθνή κοινωνία, η οποία δεν σέβεται καθόλου
τη διεθνή νοµιµότητα, ούτε τα ψηφίσµατα του ΟΗΕ. Τίποτα δε
σέβεται. Φτιάχνει συµµαχίες προθύµων, κουβαλά στρατεύµατα
χωρίς την άδεια του Συµβουλίου Ασφαλείας του ΟΗΕ, έχει δια-
λύσει τη Γιουγκοσλαβία και την έχει κάνει κοµµατάκια, µιλάει για
πολυπολιτισµικότητα και φτιάχνει προτεκτοράτα εθνοκαθαρ-
µένα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Κοντά σε αυτό –ευτυχώς, δεν είχε συµβεί και κάτι στο ενδιά-
µεσο που δεν έχει έρθει εδώ προς κύρωση, που να µας εξεγείρει
κιόλας- πολυεθνικά συµφέροντα πέρασαν και ισοπέδωσαν τη
χώρα. Τραπεζικά κεφάλαια, για τα οποία θα ενδιαφερθεί ενδε-
χοµένως αύριο το πρωί η Συνδιάσκεψη της Χάγης, εάν αφορού-
σαν τα συµφέροντα, µετακινούνται από και προς τη χώρα, χωρίς
να ανακατεύεται η Χάγη.

Εµείς γιατί να πούµε «ναι» σε αυτό το θεσµό; Όταν µας λένε
ότι πρέπει να «ανασκολοπιστεί» το σύστηµα πλήρως και να ανα-
διαρθρωθεί, το µόνο πράγµα το οποίο µένει στη θέση του είναι
η εξυπηρέτηση του Ιδιωτικού ∆ιεθνούς ∆ικαίου, το συµφέρον
των πολυεθνικών.

Άκουσα και για τα διαζύγια, όπως εάν υπάρχουν διαζύγια και
είναι διαφορετικών εθνικοτήτων, ποιος από τους γονιούς θα ανα-
λάβει τη διατροφή και χίλια δυο. Με συγχωρείτε, ζω σε µία χώρα
στην οποία µόλις προχθές ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας παρα-
δέχθηκε τη συµµετοχή της χώρας στο πυρηνικό πρόγραµµα του
ΝΑΤΟ –προσέξτε, στο πυρηνικό πρόγραµµα του ΝΑΤΟ- δηµο-
σίως και δεν κουνήθηκε φύλλο! Για ποια νεολαία, για ποια παιδιά,
για ποια διατροφή µιλάµε; Για ποια διεθνή νοµιµότητα και δια-
φάνεια µιλάµε σε µία Ευρώπη, η οποία αποδέχεται εντός του
εδάφους της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε κύρια έδρα το Λουξεµ-

βούργο, ενδεχοµένως και την Κύπρο, ατελείωτες offshore εται-
ρείες;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Είναι ατελείωτες, λοιπόν. Σε µία Ευρώπη που κυνηγά τους

Ροµά -τους κυνηγά ο Σαρκοζί και οι περισσότεροι έχουν το επί-
θετο «Σαρκοζί» από το χωριό Sarkoz της Ουγγαρίας- που εξαν-
δραποδίζει, που πάει σε βίαιο επαναπατρισµό, σε µία χώρα που
ανέχεται το εµπόριο των παιδιών και το trafficking οπουδήποτε,
καθόµαστε και µιλάµε εάν θα τακτοποιήσουµε σχέσεις ιδιωτικού
δικαίου ή υιοθεσίες παιδιών; ∆εν λέω, να έχεις ένα θεσµό µε
αρχές, να τον πληρώνουν οι Ευρωπαίοι πολίτες, αλλά για να σου
καθορίζει µόνο τα συµφέροντα των αφεντικών; Γιατί δεν ασχο-
λήθηκε µε τη «SIEMENS» η Χάγη; Γιατί να µην ασχοληθεί; Εδώ η
«SIEMENS» λάδωσε τη µισή Ευρώπη και δεν ασχολήθηκε η Συν-
διάσκεψη της Χάγης, η «LOCKHEED», για να µη θυµηθώ παρα-
δείγµατα όπως «Στοά», «Πεδίο», Τράπεζα Ambrosiano. Πότε
ασχολήθηκε η Συνδιάσκεψη της Χάγης µε παρέµβαση της διε-
θνούς µαφίας του χρήµατος; Πότε ασχολήθηκε µε το ξέπλυµα;

Θα ήθελα να καταθέσω εδώ την άρνηση µας, όχι για τη Χάγη
αυτή καθεαυτή ως αρχής, αλλά για τον τρόπο υποκριτικής συ-
ναίνεσης στη λειτουργία θεσµών που παγιώνουν τη φύση του κα-
πιταλιστικού συστήµατος στην αγριότερη των µορφών του

Κυρία Υπουργέ, αυτός είναι ο λόγος. Είναι ζήτηµα αρχών, όχι
αρχής, για το Κοµµουνιστικό Κόµµα να λέει «όχι» σε τέτοιους θε-
σµούς, όταν δεν είναι σε θέση να προκύπτουν από τη βάση, να
αφορούν στ αλήθεια τους πολίτες αυτής της χώρας και των
άλλων ευρωπαϊκών κρατών, όταν τα δικαστικά έξοδα προσφυ-
γής έχουν τέτοιο ταξικό χαρακτήρα, ώστε καθίσταται απολύτως
αδύνατο να βρει κάποιος το δίκιο του, ακόµα και στη Συνδιά-
σκεψη, όταν θα πάει µία πολυεθνική εκεί. Και το λέω αυτό, γιατί
έγινε και για το ∆ικαστήριο Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, που το
90% πάει σε συµβιβασµό κάτω από το τραπέζι για να κατέβει το
κόστος. Από την ώρα που η ανθρώπινη ζωή έχει γίνει κόστος, θε-
σµοί που καθορίζουν τα µεγάλα συµφέροντα και χρήµατα, ακόµη
και αν έχουν τη δηµοκρατική νοµιµότητα, δεν την έχουν στην
ουσία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τη

Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Κανέλλη.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. ∆ρίτσας για πέντε

λεπτά.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κι εγώ δύο λόγια θέλω να πω σε σχέση µε την κύρωση των

τροποποιήσεων του Καταστατικού της Συνδιάσκεψης της Χάγης.
Το συζητήσαµε στην επιτροπή.

Θέλω να επισηµάνω ότι προς τιµήν της η Αναπληρώτρια
Υπουργός Εξωτερικών κ. Ξενογιαννακοπούλου ανέλαβε τη δέ-
σµευση να συνταχθεί επιτέλους, τουλάχιστον στον τοµέα της αρ-
µοδιότητάς της, ένας πίνακας των συµβάσεων που εκκρεµούν
επί πολλά έτη και δεν έχουν έρθει προς επικύρωση στο Κοινο-
βούλιο, κάτι που το συναντάµε πάρα πολύ συχνά στην επιτροπή.
Και δεν είναι µόνο το ότι καθυστερούν να έρθουν στο Κοινοβού-
λιο, αλλά ειδικά αυτή η Σύµβαση έχει και το χαρακτηριστικό ότι
ήδη έχει τεθεί σε εφαρµογή. Τουλάχιστον κάποιες άλλες προϋ-
ποθέτουν και την επικύρωση από το ελληνικό Κοινοβούλιο. Εδώ
δεν χρειαζόταν, γιατί έχει ήδη εδώ και τρία χρόνια περίπου συ-
µπληρωθεί ο αριθµός των 2/3 που απαιτείται για να τεθεί σε
εφαρµογή. Η Ελλάδα συµµετέχει δηλαδή, αποδέχεται τις λει-
τουργίες αυτές, χωρίς το ελληνικό Κοινοβούλιο να το έχει επι-
κυρώσει, δηλαδή χωρίς να έχει γίνει µέρος του εσωτερικού
δικαίου της χώρας µας.

Από εκεί και πέρα επί της ουσίας το Ιδιωτικό ∆ιεθνές ∆ίκαιο
µέχρι τη δεκαετία του ’60 και του ’70 αφορούσε πραγµατικά τις
ρυθµίσεις των αστικών διαφορών µεταξύ ιδιωτών και το ∆ηµό-
σιο ∆ιεθνές ∆ίκαιο είχε την πρωτοκαθεδρία για τις διακρατικές
διαφορές και για καθετί που συνδέεται µε το ρόλο της οικονο-
µίας των κρατών και των διαφορών µεταξύ κρατών κι όλα αυτά.

Τώρα πια, στην εποχή του νεοφιλελευθερισµού και των υπε-
ρεθνικών συγκροτήσεων, το Ιδιωτικό ∆ιεθνές ∆ίκαιο έχει γίνει το
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κυρίαρχο. Το ∆ηµόσιο ∆ιεθνές ∆ίκαιο έχει απαξιωθεί σχεδόν κι
έχει υποκατασταθεί και αντικατασταθεί από τις λειτουργίες των
διαφόρων διεθνών κέντρων. Κι εδώ, µ’ αυτή την τροποποίηση του
Καταστατικού της Χάγης, παίρνει το µέρος των συµµετεχουσών
χωρών η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση. Αν είναι δυνατόν τα συµφέ-
ροντα τα ελληνικά ή κάθε χώρας χωριστά στην εξέλιξή τους, στη
διαδροµή του χρόνου πολύ περισσότερο, να εκφράζονται -και να
µπορεί να υπάρχει µια ευελιξία- όταν υπάρχουν αυτά τα σκαλο-
πάτια! ∆ηλαδή η Ευρωπαϊκή Ένωση θα εκπροσωπήσει και την
Ελλάδα κι όλες τις άλλες χώρες µέσα στη Συνδιάσκεψη της
Χάγης.

Αυτά δεν εξασφαλίζονται, παρά το γεγονός ότι η αιτιολόγηση
είναι η διευκόλυνση των πολιτών. Σπανίως µπορούν πράγµατι πο-
λίτες µεµονωµένοι για ζητήµατα ιδιωτικού δικαίου να κάνουν
χρήση τέτοιου είδους διευκολύνσεων και -σωστά το είπε η κ. Κα-
νέλλη- µε υψηλό, υψηλότατο κόστος. Στην πραγµατικότητα είναι
µια διευκόλυνση των µεγάλων κεφαλαιουχικών συγκροτηµάτων,
των τραπεζών, των ανταγωνισµών µεταξύ επιχειρήσεων.

Σ’ αυτό το πεδίο έρχεται η ελίτ της Ευρωπαϊκής Ένωσης να
καθορίσει τους όρους και τους κανόνες απονοµής δικαίου εµµέ-
σως πλην σαφώς επί τη βάσει της κυριαρχίας των ισχυρών οικο-
νοµικών συµφερόντων και των ισχυρών οικονοµικών κύκλων.
Καµµία µικρή επιχείρηση, για παράδειγµα, δεν θα µπορούσε να
αντεπεξέλθει σε µία αντιδικία προς αυτήν την κατεύθυνση, στις
διαδικασίες αυτές, κυρίως µετά την τροποποίηση αυτή.

Για όλους αυτούς τους λόγους εµείς δεν µπορούµε να το ψη-
φίσουµε και στεκόµαστε µε αρνητική ψήφο σ’ αυτή την τροπο-
ποίηση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. ∆ρίτσα.
Το λόγο έχει η Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτερικών κ. Μαρι-

λίζα Ξενογιαννακοπούλου. Πέντε λεπτά σας φθάνουν, κυρία
Υπουργέ;

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Εξωτερικών): Λιγότερα θα χρειαστώ, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ορίστε, έχετε το
λόγο.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Εξωτερικών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Είναι αλήθεια ότι είχαµε µια εκτενή συζήτηση γύρω από αυτό
το θέµα στην Επιτροπή Εξωτερικών Υποθέσεων της Βουλής,
οπότε δεν θέλω να επαναλάβω τα επιχειρήµατα. Θα ήθελα να πω
µόνο δύο σηµεία.

Να επαναλάβω τη δέσµευση και από αυτό το Βήµα, που ανέ-
λαβα και απέναντι σας, να υπάρξει µια επιτάχυνση όλων των πε-
ριπτώσεων επικυρώσεων που αυτή τη στιγµή εκκρεµούν. Αυτή η
προσπάθεια θα γίνει σε συνεργασία και µε την επιτροπή. Επίσης,
απλώς να αποσαφηνίσω για τους συναδέλφους εδώ στην Ολο-
µέλεια, ότι η Ελλάδα είναι από το 1955 µέλος της Συνδιάσκεψης
της Χάγης. Ο στόχος της Συνδιάσκεψης της Χάγης είναι η ενο-

ποίηση των κανόνων του Ιδιωτικού ∆ιεθνούς ∆ικαίου, που ακρι-
βώς εµπίπτει στην ευρύτερη σφαίρα που αφορά τους πολίτες µε
την έννοια του αστικού, του οικογενειακού και του εµπορικού δι-
καίου.

Η τροποποίηση που επικυρώνουµε σήµερα είναι αλήθεια ότι
συµφωνήθηκε το 2005 και τέθηκε σε ισχύ το 2007 επειδή τότε
συγκεντρώθηκε ο αναγκαίος αριθµός των 2/3 των κρατών-µελών
που την επικύρωσαν, σύµφωνα µε το Καταστατικό. Άρα, είναι
αλήθεια ότι υπάρχει καθυστέρηση από την πλευρά µας, η οποία
όµως δεν επηρεάζει την ουσία, καθώς η συµµετοχή της Ευρω-
παϊκής Ένωσης -εγώ απλώς αυτό θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε,
και κλείνω- είναι αυστηρά για θέµατα που ήδη έχει αρµοδιότητα
για ζητήµατα αστικού, οικογενειακού ή εµπορικού δικαίου, κυ-
ρίως σε συνάφεια µε τα θέµατα εσωτερικής αγοράς, διασυνο-
ριακών συναλλαγών, ζητήµατα προστασίας του καταναλωτή.
Είναι αυτονόητο, φυσικά, ότι για τα υπόλοιπα παραµένει η διαδι-
κασία της Συνδιάσκεψης της Χάγης, όπως είχε µέχρι σήµερα.

Με δύο λόγια είναι µια επικύρωση που πιστεύουµε ότι είναι
επωφελής για την ασφάλεια του δικαίου και για την καλύτερη
απόδοση και εφαρµογή του.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υφυπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση των τροποποιή-
σεων του Καταστατικού της Συνδιάσκεψης της Χάγης όπως
αυτές υιοθετήθηκαν από την εικοστή ∆ιπλωµατική Σύνοδο της
30ης Ιουνίου 2005».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Εξωτερικών έγινε δεκτό κατά πλειοψη-
φία, κατ’ αρχήν, κατ’ άρθρον και στο σύνολο σε µονή συζήτηση
και έχει ως εξής:

«Κύρωση των τροποποιήσεων του Καταστατικού της Συν-
διάσκεψης της Χάγης όπως αυτές υιοθετήθηκαν από την εικο-
στή ∆ιπλωµατική Σύνοδο της 30ης Ιουνίου 2005

Άρθρο πρώτο

Κυρώνονται και έχουν την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1
του Συντάγµατος, οι τροποποιήσεις του Καταστατικού της Συν-
διάσκεψης της Χάγης, που κυρώθηκε µε το ν. 107/1975 (ΦΕΚ
169 Α'), όπως αυτές υιοθετήθηκαν από την εικοστή ∆ιπλωµατική
Σύνοδο της 30ής Ιουνίου 2005, το κείµενο των οποίων σε πρω-
τότυπο στη γαλλική γλώσσα και σε µετάφραση στην ελληνική
έχει ως εξής:



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 23 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2010 (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 1523



1524 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 23 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2010 (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 1525



1526 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 23 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2010 (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 1527



1528 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 23 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2010 (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 1529



1530 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 23 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2010 (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 1531



1532 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 23 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2010 (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 1533



1534 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και των τροποποιήσεων που
κυρώνονται, από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου
12 παράγραφος 2 αυτών».

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριοι συνάδελφοι,
παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την ψήφιση στο
σύνολο των παραπάνω νοµοσχεδίων.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Το Σώµα παρέσχε

τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση

του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης.

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου: «Κατάργηση και συγχώνευση υπηρεσιών, ορ-
γανισµών και φορέων του δηµόσιου τοµέα».

Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της,
της 18.11.2010, τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε δύο συνε-
δριάσεις. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθεί το νοµοσχέδιο
επί της αρχής. Στην αυριανή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα
άρθρα και οι τροπολογίες ως µια ενότητα.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδος, κ. Χαλβατζής Σπυρίδων µε έγγραφό του ορίζει
για τη σηµερινή συνεδρίαση ως ειδικό αγορητή τη Βουλευτή κ.
Μανωλάκου ∆ιαµάντω. Ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδής Βο-
ρίδης ορίζει ως ειδικό αγορητή τον Βουλευτή κ. Κολοκοτρώνη
Άγγελο. Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κ. Αλέξης Τσίπρας ορίζει ως
ειδικό αγορητή τον Βουλευτή κ. Μουλόπουλο Βασίλειο και Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον Βουλευτή κ. Θεόδωρο ∆ρίτσα.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Γεώργιος Αρβα-
νιτίδης.

Ορίστε, κύριε Αρβανιτίδη, έχετε το λόγο, για δεκαπέντε λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, η ελληνική κοινωνία διανύει σήµερα την πιο δύ-
σκολη φάση των τελευταίων δεκαετιών.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έχει κληθεί να αναλάβει την έξοδο
της χώρας από τη κρίση και να την οδηγήσει σε ασφαλείς δρό-
µους προόδου και ανάπτυξης. Αναγκαία προϋπόθεση για να ξε-
περάσουµε τη κρίση αυτή είναι η επάρκεια και η αποτελεσµα-
τικότητα των µηχανισµών της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.

Σήµερα, περισσότερο από ποτέ, χρειαζόµαστε µια συνολική
ριζική ανασυγκρότηση του κράτους πάνω σε νέες βάσεις. Το
πρώτο βήµα γίνεται µε την αναµόρφωση του ελληνικού κράτους
στον τοµέα της αυτοδιοίκησης πρώτου και δεύτερου βαθµού και
συγκεκριµένα µε το πρόγραµµα «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» που δηµιουργεί
µια πραγµατικά σύγχρονη και αποτελεσµατική διοίκηση.

Με το παρόν νοµοσχέδιο λύονται ή συγχωνεύονται υπηρεσίες
και οργανισµοί του δηµοσίου τοµέα και τίθενται υπό καθεστώς
λύσης και εκκαθάρισης ανώνυµες εταιρείες του ελληνικού δη-
µοσίου. Τα περισσότερα από αυτά τα νοµικά πρόσωπα διαθέ-
τουν µεν κινητή και ακίνητη περιουσία, έχουν όµως χρέη, όπως
η «∆ΕΠΟΣ Α.Ε.» και ζηµιές χρήσης.

Μεταφέρονται αρµοδιότητες ορισµένων από τους καταργού-
µενους φορείς σε άλλους φορείς ή υπηρεσίες του δηµοσίου, και
καταργούνται τα διοικητικά συµβούλια των φορέων από τη δη-
µοσίευση του παρόντος αζηµίως για το ελληνικό δηµόσιο.

Με το προς ψήφιση νοµοσχέδιο ρυθµίζονται τα θέµατα του
υπηρετούντος προσωπικού στους καταργούµενους και συγχω-
νευόµενους φορείς, της τύχης της κάθε είδους κινητής και ακί-
νητης περιουσίας τους και ειδικότερα των ταµειακών υπολοίπων
και της σύνδεσης και της λειτουργίας των αρµοδιοτήτων των δι-
οικητικών συµβουλίων.

Με το παρόν νοµοσχέδιο δεκαπέντε φορείς και υπηρεσίες νο-
µικών προσώπων δηµοσίου δικαίου και νοµικών προσώπων ιδιω-

τικού δικαίου καταργούνται:
Το Μουσείο και η Βιβλιοθήκη του Εθνικού Τυπογραφείου, το

Ινστιτούτο Μεταναστευτικής Πολιτικής, το Εθνικό Ταµείο Κοινω-
νικής Συνοχής, το Ειδικό Ταµείο Αντιµετώπισης Εκτάκτων Ανα-
γκών, η Εθνική Ακαδηµία Γραµµάτων και Επιστηµών, η Ιόνιος
Ακαδηµία, η ∆ιεθνής Ικάριος Αεραθλητική Ακαδηµία, το Εθνικό
Κέντρο Ερευνών και Υγείας, το Ινστιτούτο Έρευνας και Ελέγχου
Ποιότητας Υπηρεσιών Υγείας, το Κέντρο Κληρονοµικών Νόσων
Αίµατος, το Ινστιτούτο Κοινωνικής ∆ηµογραφίας και Έρευνας,
το Εθνικό Παρατηρητήριο Ατόµων µε Αναπηρίες, τα τοπικά Κέ-
ντρα Αγροτικής Ανάπτυξης, τα οποία αποτελούν πενήντα µία αυ-
τοτελείς υπηρεσιακές µονάδες, η Εθνική Επιτροπή Γάλακτος και
το Επιστηµονικό Ερευνητικό Κέντρο Πολιτικής Προστασίας.

Λύονται και τίθενται σε εκκαθάριση τρεις ανώνυµες εταιρείες:
η ∆ηµόσια Επιχείρηση Πολεοδοµίας και Στέγασης –η «∆ΕΠΟΣ
Α.Ε.»- το «Ιχθυοκαλλιεργητικό Κέντρο Αχελώου Α.Ε.», η «Εται-
ρεία Αξιοποίησης Αγροτικής Γης Α.Ε.» –µε το διακριτικό τίτλο
«ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» και καταργείται η Εταιρεία ∆ιαχείρισης και Ανά-
πτυξης Τεχνολογικού Πάρκου Αττικής «ΛΕΥΚΙΠΠΟΣ».

Καταργούνται ως αυτοτελή νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου
και συγχωνεύονται το Ινστιτούτο Κοινωνικής Προστασίας και Αλ-
ληλεγγύης που συγχωνεύεται µε το Εθνικό Κέντρο Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, η Σχολή Επιµόρφωσης Υπαλλήλων Υπουργείου Οι-
κονοµικών, που συγχωνεύεται µε το Εθνικό Κέντρο ∆ηµόσιας ∆ι-
οίκησης και Αυτοδιοίκησης, το Μουσείο Κινηµατογράφου
Θεσσαλονίκης, που καταργείται και συγχωνεύεται µε το Φεστι-
βάλ Κινηµατογράφου Θεσσαλονίκης.

Συγχωνεύονται, επίσης διά της απορροφήσεως, πέντε ανώνυ-
µες εταιρίες και φορείς: οι εταιρείες «Ελληνικό Κέντρο Αργυρο-
χρυσοχοΐας» «ΕΛΚΑ»-, το «Ελληνικό Κέντρο Αργιλλοµάζης»
«ΕΛΚΕΑ». Το «ΚΕΚ ΕΛΚΕ∆Ε ΕΠΕ» και το Κέντρο Ελληνικής Γού-
νας συγχωνεύονται µέσω απορρόφησης από το «ΕΛΚΕ∆Ε» «Κέ-
ντρο Τεχνολογίας και Σχεδιασµού Α.Ε.». Η «Εταιρεία ∆ιανοµής
Αερίου Ε∆Α Α.Ε.» και η «∆ηµόσια Επιχείρηση Αερίου» συγχω-
νεύονται διά της απορροφήσεως της πρώτης από τη δεύτερη.

Σύµφωνα µε την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κρά-
τους, η ετήσια εξοικονόµηση δαπάνης από την κατάργηση και
συγχώνευση των υπηρεσιών και των φορέων υπολογίζεται ότι θα
είναι περίπου 10.437.000 ευρώ.

Ήδη µια αρχική προεργασία είχε ξεκινήσει η προηγούµενη κυ-
βέρνηση, η οποία όµως σταµάτησε προεκλογικά, αφ’ενός λόγω
της πολυπλοκότητας του εγχειρήµατος και αφ’ετέρου λόγω της
πολιτικής ατολµίας που έδειξε. Η πρόταση αυτή της Νέας ∆η-
µοκρατίας τέθηκε πολύ αργά, το Μάιο του 2009 και βεβαίως δεν
υλοποιήθηκε γιατί δεν ήθελε να αντιµετωπίσει το πελατειακό
κράτος και τους µηχανισµούς του.

Μετά από µια προσεκτική µελέτη εξήντα τριών νόµων που είχε
ψηφίσει η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας από τον Απρίλη του
2004 µέχρι τον Αύγουστο του 2006, µπορούµε να επισηµάνουµε
τη συνεχή διόγκωση του δηµοσίου τοµέα, µε αποτέλεσµα τη δη-
µιουργία ενός σπάταλου κράτους και κατ’ επέκταση την οικονο-
µική επιβάρυνση του φορολογούµενου πολίτη, διαπίστωση η
οποία ερχόταν σε αντίθεση µε τις εξαγγελίες του πρώην Πρω-
θυπουργού ότι πρέπει να υπάρξει περιορισµός της κρατικής
σπατάλης και έτσι θα βρούµε πόρους για την κοινωνική πολιτική.

Μέχρι και το Σεπτέµβρη του 2006 προκύπτει ήδη η ίδρυση
τριακόσιων εννέα νέων δηµοσίων υπηρεσιών, η συγκρότηση τε-
τρακοσίων τριάντα νέων επιτροπών και οµάδων εργασίας, η σύ-
σταση πέντε χιλιάδων οκτακοσίων δώδεκα νέων θέσεων
προσωπικού µε συνολική ετήσια επιβάρυνση των προϋπολογι-
σµών κατά 23.698.791 ευρώ και εφάπαξ δαπάνη 27.562.300
ευρώ για την έναρξη λειτουργίας τους.

Από τον Οκτώβριο του 2006 έως τον Ιανουάριο του 2009 ψη-
φίστηκαν ακόµη ογδόντα ένας νόµοι από την κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας, που αποδεικνύουν ότι όχι µόνο δεν υπήρξε
ουσιαστική µείωση, αλλά αντίθετα το δηµόσιο διογκώθηκε ακόµη
περισσότερο.

Συγκεκριµένα προστέθηκαν στο διάστηµα αυτό τριακόσιες
ογδόντα έξι νέες δηµόσιες υπηρεσίες, συστάθηκαν ακόµη πέντε
χιλιάδες εξακόσιες σαράντα µία νέες θέσεις προσωπικού και συ-
γκροτήθηκαν τριάντα επτά νέες αµειβόµενες επιτροπές.
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Από τις εκθέσεις του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους προ-
κύπτει ότι οι νέες υπηρεσίες-θέσεις, που δηµιουργήθηκαν στο
διάστηµα αυτό, προκαλούν επιπλέον ετήσιες δαπάνες
98.529.888 ευρώ, καθώς και εφάπαξ δαπάνη 47.710.600 ευρώ
για την έναρξη της λειτουργίας τους.

Συνολικά µε τα εκατόν σαράντα τέσσερα νοµοθετήµατα της
κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας ιδρύθηκαν εξακόσιες ενε-
νήντα πέντε νέες δηµόσιες υπηρεσίες, συστήθηκαν έντεκα χι-
λιάδες τετρακόσιες σαράντα τρεις νέες θέσεις προσωπικού και
συγκροτήθηκαν τετρακόσιες εξήντα επτά αµειβόµενες νέες επι-
τροπές και οµάδες εργασίας.

Ειδικότερα, ιδρύθηκαν πέντε νέα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου
δικαίου, δεκατρία νέα νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου, πέντε
νέες εθνικές αρχές, τέσσερις νέες γενικές γραµµατείες, πέντε
νέες ειδικές γραµµατείες, νέα γενική επιθεώρηση, εννέα νέες γε-
νικές διευθύνσεις, εκατόν δύο νέες διευθύνσεις, διακόσια τριά-
ντα δύο νέα τµήµατα, διακόσιες ογδόντα πέντε νέες ειδικές
υπηρεσίες, τριάντα νέα αυτοτελή γραφεία, τέσσερα νέα κέντρα
και ινστιτούτα.

Συγκροτήθηκαν τετρακόσιες τριάντα πέντε νέες επιτροπές,
τριάντα δύο νέες οµάδες εργασίας, συστήθηκαν εκατόν εβδο-
µήντα δύο νέες θέσεις συµβούλων, συνεργατών σε Υπουργεία
και διοικήσεις οργανισµών, εξακόσιες πενήντα εννιά νέες θέσεις
ειδικού προσωπικού, τρεις χιλιάδες διακόσιες δέκα νέες θέσεις
διοικητικού προσωπικού, τρεις χιλιάδες τριακόσιες νέες θέσεις
ειδικής τριετούς σύµβασης, δεκαέξι νέες θέσεις αναπληρωτών
προϊσταµένων και διευθυντών Υπουργείων, πενήντα δύο νέες
θέσεις µελών ∆Σ οργανισµών και ταµείων, τέσσερις χιλιάδες εί-
κοσι εννέα νέες θέσεις αγροφυλάκων.

∆ηλαδή, από τον Απρίλη του 2004 έως τον Ιανουάριο του 2009
έχουµε ετήσια συνολική επιβάρυνση του προϋπολογισµού περί-
που 222 εκατοµµύρια ευρώ, καθώς και εφάπαξ δαπάνη, για την
έναρξη λειτουργίας των νέων υπηρεσιών, 75 περίπου εκατοµµύ-
ρια ευρώ.

Ένα πολύ χαρακτηριστικό παράδειγµα, που χωρίς να παράγει
την παραµικρή προστιθέµενη αξία και µέχρι σήµερα απορρο-
φούσε πιστώσεις του κρατικού προϋπολογισµού, είναι η
«ΑΓΡΟΓΗ». Κατ’ αρχάς, καταγγέλλονται οι συµβάσεις εργασίας
του προσωπικού που προσλήφθηκε τελευταία, τον Αύγουστο του
2009, ενώ για το υπόλοιπο προσωπικό, που προσλήφθηκε νοµό-
τυπα, θα ακολουθηθεί η ίδια διαδικασία µε τους άλλους καταρ-
γούµενους φορείς και θα µεταφερθούν στον ΟΠΕΚΕΠΕ.

Η καταγγελία των συµβάσεων αυτών γίνεται, διότι καταργεί-
ται η αρµοδιότητα της περίπτωσης Θ’ της παραγράφου 3 του
άρθρου 42 του ν. 2637/1998, η οποία έλεγε ότι «η χαρτογράφηση
των εποικιστικών εκτάσεων της αρµοδιότητας του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, η δηµιουργία του χαρτο-
γραφικού υπόβαθρου της χώρας και η παρακολούθηση και η
συνεχής επικαιροποίησή του», είναι αρµοδιότητα που παραχω-
ρήθηκε σε αυτή την εταιρεία.

Το προσωπικό αυτό προσλήφθηκε ιδίως για την κάλυψη αυτής
της καταργούµενης δραστηριότητας. Κατά τη διαδικασία λήψης
απόφασης για την λύση των συµβάσεων του πιο πάνω προσωπι-
κού, λήφθηκε σοβαρά υπ’ όψιν το γεγονός ότι για την πρόσληψη
του προσωπικού αυτού και για την κατάρτιση των συµβάσεών
του, δεν τηρήθηκαν οι νόµιµες διαδικασίες. Η αλήθεια της ανω-
τέρω θέσης αποδεικνύεται από την απλή περιγραφή της διαδι-
κασίας που ακολουθήθηκε για την πρόσληψη του συγκεκριµένου
προσωπικού.

Στις 4 Αυγούστου εκδόθηκε απόφαση του τότε Υπουργού
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε την οποία εγκρίθηκε η
πρόσληψη προσωπικού στην «ΑΓΡΟΓΗ». Αυθηµερόν η
«ΑΓΡΟΓΗ» µε πρόσκληση ενδιαφέροντος ζήτησε να αποσταλούν
βιογραφικά των υποψηφίων, στο φαξ ή στην ηλεκτρονική διεύ-
θυνση της εταιρείας.

Στην πρόσκληση εκδήλωσης ενδιαφέροντος που αναρτήθηκε
µόνο στην ιστοσελίδα της εταιρείας, από τις 4 Αυγούστου έως
τις 10 Αυγούστου, αναφέρονται γενικά οι επιθυµητές ειδικότη-
τες χωρίς το συγκεκριµένο αριθµό ανά ειδικότητα και χωρίς οι
ειδικότητες αυτές να είναι αποκλειστικές.

Η τριµελής επιτροπή επέλεξε τους προς πρόσληψη υπαλλή-

λους µε το από 14/8 πρακτικό της, εξετάζοντας τρεις χιλιάδες
τετρακόσιες είκοσι πέντε αιτήσεις και βιογραφικά που της υπο-
βλήθηκαν µέσα σε τέσσερις µέρες. Στο πρακτικό αυτό δεν αι-
τιολογείται η πρόσληψη των υποψηφίων µε τίτλους σπουδών µη
συναφείς µε το έργο, για την υλοποίηση του οποίου προσλή-
φθηκαν. Αυθηµερόν, το ∆Σ της εταιρείας επικύρωσε τον πίνακα
προσληπτέων της τριµελούς επιτροπής και βάσει της ανωτέρω
απόφασης ο διευθύνων σύµβουλος από τις 19/8 µέχρι τις 25/8
υπέγραψε µε τα διακόσια εβδοµήντα άτοµα ατοµικές συµβάσεις
ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου µε δίµηνη δοκιµαστική πε-
ρίοδο και έναρξη ισχύος από την 1η Σεπτέµβρη του 2009. Μετά
τη δίµηνη δοκιµαστική περίοδο δεν εκδόθηκε από το διευθύνο-
ντα σύµβουλο η προβλεπόµενη από τις διατάξεις της παραγρά-
φου 4 του άρθρου 3 του Κανονισµού Εργασιακών Σχέσεων
απόφαση για οριστική πρόσληψη του προσωπικού. Οι διακόσιες
εβδοµήντα προεκλογικές προσλήψεις έγιναν καταµεσής του Αυ-
γούστου του 2009. Το κόστος της εταιρείας πριν τις προσλήψεις
ήταν 450.000 ευρώ και αµέσως µετά εκτινάχθηκε στα 9,5 εκα-
τοµµύρια ευρώ.

Ένα δεύτερο παράδειγµα αποτελεί το Ινστιτούτο Μετανα-
στευτικής Πολιτικής. Η µέχρι σήµερα λειτουργία του ΙΜΕΠΟ δεν
εναρµονίζεται µε τη δηµόσια αποστολή που του είχε ανατεθεί,
ούτε µε την απαίτηση δηµοσιονοµικής περίσκεψης που οφείλει
να εµπνέει κάθε δηµόσιος φορέας. Άλλωστε, στη µεγάλη πλειο-
ψηφία των λοιπών κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η
αποστολή που έχει ανατεθεί στο ΙΜΕΠΟ επιτελείται από ακαδη-
µαϊκούς, πανεπιστηµιακούς φορείς ή από κρατικές υπηρεσίες.
Το ΙΜΕΠΟ, το οποίο συστάθηκε το 2002 για την εκπόνηση µελε-
τών που υποστηρίζουν το σχεδιασµό και την εφαρµογή της µε-
ταναστευτικής πολιτικής της χώρας, για την υλοποίηση της
αποστολής του ελάµβανε µέχρι σήµερα, ιδιαίτερα υψηλή τακτική
επιχορήγηση που αντιστοιχεί σε ορισµένο ποσοστό επί των συ-
νολικών εσόδων από τα παράβολα που καταβάλλουν οι µετανά-
στες στη χώρα µας, προκειµένου αυτοί να ζητήσουν έκδοση
άδειας παραµονής. Μόνο για τα έτη 2008-2009, το ΙΜΕΠΟ επι-
χορηγήθηκε µε 1,6 εκατοµµύρια ευρώ και 2,4 εκατοµµύρια ευρώ
αντίστοιχα, ενώ οι καταθέσεις του φορέα σε τραπεζικούς λογα-
ριασµούς ανέρχονταν στις 31/12/2007 στο ποσό των 5.677.000
ευρώ. Η εξαιρετικά γενναιόδωρη αυτή προικοδότηση του ΙΜΕΠΟ
αποδείχθηκε παραδόξως ανεπαρκής για την κάλυψη των δαπα-
νών του, καθώς τα δύο τελευταία έτη τα έξοδά του ανήλθαν σε
3,5 περίπου εκατοµµύρια και 3 εκατοµµύρια ευρώ αντίστοιχα,
καθιστώντας τους ισολογισµούς αυτούς σοβαρά ελλειµµατικούς.

Ένα τελευταίο, πλην εξίσου, τρανταχτό παράδειγµα είναι ο
Οργανισµός Προβολής Ελληνικού Πολιτισµού. Ως την 1η Ιουλίου
2009 υπηρετούσαν στον ΟΠΕΠ εκατόν είκοσι οκτώ άτοµα. Από
τον Ιούλιο µέχρι το Σεπτέµβρη προσελήφθησαν άλλα εκατόν πε-
νήντα. Πενήντα από αυτά µεταφέρθηκαν στο αναψυκτήριο, το
εστιατόριο και τα πωλητήρια του νέου Μουσείου της Ακρόπολης.
Οι άλλοι εκατόν είκοσι, καίτοι µισθοδοτούνται τακτικά, δεν εµ-
φανίζονταν πουθενά, διότι δεν υπήρχαν γραφεία, δεν υπήρχαν
καρέκλες, δεν υπήρχε κανένα αντικείµενο. Το συνολικό κόστος
της µισθοδοσίας του προσωπικού του ΟΠΕΠ τον Ιούνιο ήταν
250.000 ευρώ και το Σεπτέµβριο του 2009 ξεπέρασε τις 700.000
ευρώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο αυτό αφορά την
πρώτη φάση συγχωνεύσεων και καταργήσεων φορέων και ορ-
γανισµών που δεν έχουν κανένα λόγο ύπαρξης. Η συγκεκριµένη
νοµοθετική πρωτοβουλία συµβάλλει στη συνολική αναµόρφωση
και αναδιάταξη του ελληνικού κράτους, προκειµένου να δηµι-
ουργηθεί ένα πραγµατικά επιτελικό και λειτουργικό κράτος, ένα
κράτος που το έχει ανάγκη ο τόπος, η ελληνική κοινωνία και προ-
πάντων η ελληνική οικονοµία.

Σας ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

εισηγητή του ΠΑΣΟΚ κ. Γεώργιο Αρβανιτίδη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
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της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής σαράντα εννεά µαθητές και µαθήτριες και πέντε
εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 2ο Γενικό Λύκειο Ρόδου «Καζού-
λειο».

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Προκόπης
Παυλόπουλος.

Έχετε το λόγο για δεκαπέντε λεπτά, κύριε Παυλόπουλε.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµοκρατία υπερψηφίζει

επί της αρχής το σχέδιο νόµου για τη συγχώνευση υπηρεσιών
και νοµικών προσώπων του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα. Αυτό το
κάνει µε σηµαντικές, όµως, επιφυλάξεις σε συγκεκριµένα άρθρα
και για συγκεκριµένες ρυθµίσεις.

Σε ό,τι αφορά την ψήφο µας επί της αρχής, θέλω να τονίσω
ότι υπερψηφίζουµε την αρχή, γιατί είναι γνωστό ότι η Νέα ∆η-
µοκρατία ως Κυβέρνηση ήδη από τις 26 Μαΐου του 2009 είχε ξε-
κινήσει –δίνοντας µάλιστα στη δηµοσιότητα την απόφαση της
διυπουργικής επιτροπής- τη διαδικασία των συγχωνεύσεων που
είναι απολύτως απαραίτητες, διότι δεν είναι δυνατόν χωρίς αυτές
τις συγχωνεύσεις να διαµορφωθεί ένα µικρότερο, πιο ευέλικτο
και πιο λειτουργικό κράτος.

Τότε, µάλιστα, η Νέα ∆ηµοκρατία είχε δώσει µία λίστα διακο-
σίων πενήντα πέντε υπηρεσιών και νοµικών προσώπων –την
οποία θα καταθέσω ξανά για τα Πρακτικά της Βουλής- η οποία
ήταν εκείνη η οποία δέσµευε την όλη µας πολιτική για το µέλλον.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Προκόπης Παυλόπουλος
καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα λίστα, η οποία
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αντιλαµβάνεται κανείς πόσο µεγάλη είναι η διαφορά ανάµεσα
σ’ αυτό που είχαµε σχεδιάσει εκείνη την εποχή, δηλαδή τα δια-
κόσια πενήντα πέντε νοµικά πρόσωπα και υπηρεσίες, σε σχέση
µ’ αυτό το οποίο σήµερα επιχειρείται, διότι, αν παρατηρήσετε,
σήµερα µιλάµε για εβδοµήντα οκτώ νοµικά πρόσωπα και υπηρε-
σίες συνολικά, εκ των οποίων περίπου τα πενήντα ένα είναι τα
Τοπικά Κέντρα Αγροτικής Ανάπτυξης. ∆ηλαδή, αν αφαιρέσει κα-
νείς αυτά, µιλάµε για είκοσι επτά νοµικά πρόσωπα και υπηρεσίες.

Βεβαίως, θα ρωτήσει κανείς για ποιο λόγο δεν προχωρήσαµε.
Μα, τονίζω ότι ήταν 29 Μαΐου του 2006 και οι εκλογές προκηρύ-
χθηκαν για τις 4 Οκτωβρίου. ∆εν προλάβαµε, δηλαδή, να ξεκινή-
σουµε αυτή τη διαδικασία. Θυµίζω, όµως, στο Σώµα ότι
προηγουµένως είχαµε κάνει µία σηµαντικότατη τοµή, δηλαδή τη
µείωση των ασφαλιστικών ταµείων τουλάχιστον κατά εκατό.
Ήταν µία τεράστια τοµή που κανείς ως τότε δεν επιχείρησε.

Θα θυµίσω δε –προκειµένου να υπάρξει και η αντιδιαστολή της
δικής µας τακτικής απέναντι στη σηµερινή Κυβέρνηση- και την
τακτική του ΠΑΣΟΚ ως αντιπολίτευσης απέναντι στην κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Όταν φέραµε τη συγχώνευση των ασφα-
λιστικών ταµείων, θυµάστε τι έγινε µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα.
Όχι µόνο δεν είχαµε τη συµπαράσταση της αντιπολίτευσης και
ιδίως της αξιωµατικής αντιπολίτευσης, αλλά τότε το ΠΑΣΟΚ απο-
χώρησε από τη Βουλή, ο δε Αρχηγός του τότε και σήµερα Πρω-
θυπουργός, ο κ. Γιώργος Παπανδρέου, βγήκε έξω απ’ αυτήν την
Αίθουσα, κατέβηκε στην πλατεία Συντάγµατος και ηγείτο των
διαδηλώσεων οι οποίες γίνονταν εναντίον των συγχωνεύσεων
των ασφαλιστικών ταµείων.

Αυτή ήταν η τακτική του ΠΑΣΟΚ ως αντιπολίτευσης και αυτή
είναι η δική µας τακτική σήµερα. Τότε, το ΠΑΣΟΚ δεν έστερξε
να πει ούτε ένα «ναι» σε µία σηµαντική πρωτοβουλία της Νέας
∆ηµοκρατίας. Στη διάρκεια πεντέµισι ολόκληρων χρόνων, ζήτηµα
είναι αν ψήφισε πέντε νοµοσχέδια! Και αυτή τη στιγµή έχουµε
ψηφίσει τα τριάντα από τα εξήντα νοµοσχέδια, τα οποία φέρνει
το ΠΑΣΟΚ. Πρόσφατα δε, το νοµοσχέδιο για τον ΟΣΕ, ενώ τώρα
ψηφίζουµε αυτό το νοµοσχέδιο για τις συγχωνεύσεις. Και, βε-
βαίως, σας θυµίζω επίσης ότι έχουµε πει ήδη «ναι» επί της αρχής
στην επιτροπή και στο νοµοσχέδιο για την επιτάχυνση των δικα-
στικών διαδικασιών, ιδίως της διοικητικής δικαιοσύνης.

Αυτή είναι η διαφορά τακτικής και η διαφορά υπευθυνότητας

ανάµεσα στα δύο κόµµατα. Και έρχεται το ΠΑΣΟΚ και µέµφεται
τη Νέα ∆ηµοκρατία αυτή τη στιγµή και λέει ότι δεν έχει τη συ-
µπαράσταση! Ψάχνει δε για το συµπαράσταση σ’ αυτό το οποίο
κάνει αυτή τη στιγµή, και µάλιστα όταν αυτό το οποίο κάνει και η
κατάσταση στην οποία έχει περιαγάγει τη χώρα, είναι αποκλει-
στικά δική του ευθύνη, άσχετα αν επικαλείται ότι αυτά οφείλο-
νται στην κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Πράγµα το οποίο
κάνει προσχηµατικά βεβαίως µέσα στην τακτική παραπλάνησης
που ακολουθεί.

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, ότι λέµε «ναι» µολονότι το ΠΑΣΟΚ
έκανε το ακριβώς αντίστροφο όταν ήταν στην Αντιπολίτευση.
Λέω δε προς τους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ, κοιτάζοντάς τους
στα µάτια, το εξής: Για σκεφθείτε, εφόσον είχε φέρει η Κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας το σηµερινό νοµοσχέδιο, αν θα
υπήρχε έστω και καθ’ υποφοράν πρόθεση από την πλευρά του
ΠΑΣΟΚ να το ψηφίσει!

Είπα, όµως, στην αρχή ότι ψηφίζουµε το νοµοσχέδιο, αλλά µε
σηµαντικότατες επιφυλάξεις επί συγκεκριµένων ρυθµίσεων. Θα
αναφερθώ και τώρα σ’ αυτές, αν και όταν συζητήσουµε επί των
άρθρων θα δοθεί σε µένα και στους άλλους συναδέλφους η δυ-
νατότητα να πούµε εκτενέστερα ποιες είναι οι επιφυλάξεις που
έχουµε σε επιµέρους άρθρα.

Η πρώτη σηµαντική επιφύλαξη την οποία έχουµε, είναι η εξής:
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κοιτάξτε πώς είναι διαµορφωµένο
αυτό το νοµοσχέδιο. Αποπνέει µία προχειρότητα, η οποία δείχνει
ότι έγινε κυριολεκτικά «στο πόδι». Έχουµε δε και µέσα µας την
αίσθηση ότι περισσότερο έγινε για να έρθει η διάταξη για την
«ΑΓΡΟΓΗ», παρά για να γίνουν οι συγχωνεύσεις. Και γιατί το λέω
αυτό; Παρατηρείστε τις συγχωνεύσεις που γίνονται.

Οι συγχωνεύσεις αυτές γίνονται µέσα σε εννέα άρθρα και τα
εννέα αυτά άρθρα περιέχουν πάνω από δέκα εξουσιοδοτήσεις
για την έκδοση υπουργικών αποφάσεων, για θέµατα που δεν
είναι ούτε ειδικότερα ούτε τεχνικά ούτε λεπτοµερειακά.

Εγώ είµαι βέβαιος και θα το δείτε στην πορεία ότι πολλές από
τις εξουσιοδοτήσεις αυτές θα κηρυχθούν αντισυνταγµατικές.
Γιατί; Γιατί –το τόνισα και στην επιτροπή, το λέω ξανά τώρα και
το λέω για την Κυβέρνηση όταν θα φέρει –υποθέτω- εν ευθέτω
χρόνω το νοµοσχέδιο εκείνο που θα αφορά περισσότερες συγ-
χωνεύσεις- ένας τέτοιος νόµος δεν µπορεί παρά να γίνει µε νόµο-
πλαίσιο κατά το άρθρο 43 παράγραφος 4 του Συντάγµατος.

∆ηλαδή, νόµο-πλαίσιο που λέει, ποια είναι τα νοµικά πρόσωπα,
ποιες είναι οι υπηρεσίες που συγχωνεύονται ή καταργούνται.
Από εκεί και πέρα οι επιµέρους ρυθµίσεις θα πρέπει να γίνονται
µε διατάγµατα, όχι µε υπουργικές αποφάσεις. Γι’ αυτό το Σύ-
νταγµα προέβλεψε τέτοιου είδους διαδικασίες, στο άρθρο 43 πα-
ράγραφος 4. Το προέβλεψε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διότι
µε τον τρόπο αυτό –το επαναλαµβάνω- υπάρχει µία σηµαντική
κατοχύρωση.

Όταν έχουµε διάταγµα δεν κινδυνεύουµε να πούµε ότι η εξου-
σιοδότηση είναι υπεράγαν ευρεία, δηλαδή έξω από το πλαίσιο
του άρθρου 43 παράγραφος 2 του Συντάγµατος.

∆εύτερον, όταν έχουµε διατάγµατα, τα διατάγµατα αυτά ξέ-
ρετε ότι περνάνε, προτού εκδοθούν, από επεξεργασία από το
Συµβούλιο της Επικρατείας. Αυτή η επεξεργασία δίνει στο Συµ-
βούλιο της Επικρατείας τη δυνατότητα να κρίνει αν υπάρχει αντι-
συνταγµατικότητα ή όχι και να καθοδηγήσει την Κυβέρνηση
ώστε, όταν προχωρήσει αυτή η διαδικασία, από εκεί και πέρα να
µην υπάρχουν θέµατα αντισυνταγµατικότητας τα οποία µπορεί
να προκύψουν και να έχουµε συγχωνεύσεις και ιδίως καταστά-
σεις προσωπικού στο µέλλον, οι οποίες θα «τιναχθούν στον
αέρα». Είναι ιδιαίτερα επικίνδυνο αυτό το πράγµα.

Λέω ξανά, λοιπόν, προς την Κυβέρνηση ότι ήταν λάθος ο τρό-
πος που το έφερε. Έπρεπε να το φέρει µε τη µορφή νόµου-πλαι-
σίου γιατί είναι αδιανόητο να γίνονται µε υπουργικές αποφάσεις
οι συγχωνεύσεις αυτές και να µην υπάρχει διάταγµα που -το το-
νίζω- και µέσα στο πλαίσιο του Συντάγµατος είναι και, εν πάση
περιπτώσει, υπάρχει ασφαλιστική δικλίδα της επεξεργασίας από
το Συµβούλιο της Επικρατείας.

Μία δεύτερη σηµαντική επιφύλαξη που αφορά το νοµοσχέδιο
και δείχνει την προχειρότητα µε την οποία έχει γίνει το νοµοσχέ-
διο αυτό, είναι το καθεστώς των µετατάξεων και των µεταβολών
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της κατάστασης του προσωπικού ύστερα από τις συγχωνεύσεις
και τις µετατάξεις οι οποίες γίνονται.

Παρατηρήστε τι συµβαίνει εδώ. Έχουµε για κάθε περίπτωση κι
ένα ειδικό καθεστώς. Το ΠΑΣΟΚ ως Κυβέρνηση κάθε φορά που
φέρνει µετατάξεις ή τέτοιου είδους µεταβολές έρχεται και κάνει
το εξής: Καθιερώνει και ειδικό καθεστώς µετατάξεων! Αυτό όµως
το πράγµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αδιανόητο. Είναι
αδιανόητο γιατί όταν έχουµε κατά περίπτωση, δηλαδή ανά
Υπουργείο, µετατάξεις ή αλλαγές υπηρεσιακών καταστάσεων,
τότε καταλήγουµε στο εξής: Έχουµε διαφορετική αντιµετώπιση
ίσων καταστάσεων και αυτό οδηγεί σε πολύ σηµαντικές ανισό-
τητες, ανισότητες δηλαδή αντίθετες προς το άρθρο 4 παράγρα-
φος 1 του Συντάγµατος.

Είπα στην επιτροπή και το επαναλαµβάνω ότι οφείλει η Κυ-
βέρνηση εν όψει όλων αυτών των συγχωνεύσεων να φέρει ένα
γενικό καθεστώς µετατάξεων και υπηρεσιακών µεταβολών που
θα ισχύουν κάθε φορά. Οφείλει άρα να το φέρει ως χωριστό νο-
µοσχέδιο, διαφορετικά θα προκύψουν τεράστια θέµατα αντισυ-
νταγµατικότητας -το τονίζω- όπως αυτά τα οποία συναντάµε ήδη
µέσα σ’ αυτό το νοµοσχέδιο.

Κατά τα λοιπά, έχουµε επιφυλάξεις και σε επιµέρους ζητή-
µατα, τα οποία αφορούν σε συγκεκριµένα πλέον νοµικά πρό-
σωπα και υπηρεσίες, ως την κατάργηση των οποίων επιφέρει.

Θα τα πούµε επί των άρθρων, αλλά µιας και ο συνάδελφος
από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ µπήκε στη διαδικασία του να ανα-
φέρει συγκεκριµένα παραδείγµατα, είµαι κι εγώ υποχρεωµένος
να απαντήσω στα παραδείγµατα αυτά.

Είναι λάθος, κύριε Υπουργέ, ο τρόπος µε τον οποίο γίνεται η
κατάργηση του Εθνικού Ταµείου Κοινωνικής Συνοχής. Αυτό είναι
χρήσιµο ταµείο, δεν πρέπει να καταργηθεί. Μπορείτε να το αξιο-
ποιήσετε, ιδίως στη σύγχρονη εποχή.

Όπως επίσης, είναι λάθος ο τρόπος που γίνεται η κατάργηση
του Ειδικού Ταµείου Αντιµετώπισης Εκτάκτων Αναγκών. Εκείνου
του ταµείου που δηµιουργήθηκε µε τις δωρεές για την αντιµε-
τώπιση των εκτάκτων αναγκών και ιδίως των πυρκαγιών. Όπως
γίνεται η κατάργηση αυτή τη στιγµή, δεν λέει κανείς που θα πάνε
αυτά τα χρήµατα, τι θα γίνουν, πώς θα διατεθούν στην πορεία.
Και µην ξεχνάτε ότι τα χρήµατα αυτά είναι δωρεές, κατά το πλεί-
στον ιδιωτών, οι οποίες έχουν και συνταγµατική προστασία. Επο-
µένως ο τρόπος που θα διατεθούν πρέπει να είναι ειδικός και
σύµφωνος µε το σκοπό για τον οποίο αυτά ετάχθησαν.

Επίσης, έχουµε σηµαντικές αντιρρήσεις σε ό,τι αφορά στην
κατάργηση του νοµικού προσώπου που δηµιουργήθηκε σχετικά
πρόσφατα, δηλαδή του νοµικού προσώπου που αφορά το Μου-
σείο και τη Βιβλιοθήκη του Εθνικού Τυπογραφείου.

Το κάνετε ξανά µια απλή υπηρεσία. Ως απλή υπηρεσία, λοι-
πόν, δεν πρόκειται να λειτουργήσει. Θυµηθείτε µε. Να είστε βέ-
βαιοι ότι δεν πρόκειται να λειτουργήσει και ο τεράστιος πλούτος
του Εθνικού Τυπογραφείου και όσον αφορά τη Βιβλιοθήκη, αλλά
και όσον αφορά το υπόλοιπο υλικό θα πάει χαµένος, όπως πή-
γαινε όλα αυτά τα χρόνια. ∆εν είναι κοστοβόρο αυτό το νοµικό
πρόσωπο και η ευελιξία την οποία θα είχε είναι πολύ σηµαντική
για να µπορέσει να λειτουργήσει.

Καταργείτε, επίσης, το Ινστιτούτο Μεταναστευτικής Πολιτικής,
ενώ άκουσα και πολλές ανακρίβειες γι’ αυτό το πράγµα.

Πρώτα-πρώτα, ορθώς είπατε, κύριε συνάδελφε της Συµπολί-
τευσης, ότι εσείς το δηµιουργήσατε ως Κυβέρνηση το 2002. ∆η-
µιουργήθηκε, γιατί είναι πραγµατικά απαραίτητο να υπάρχει ένα
τέτοιο ινστιτούτο για να κάνει µελέτες. Άλλωστε, τέτοια ινστι-
τούτα υπάρχουν σε όλες τις υπόλοιπες ευρωπαϊκές χώρες. Με-
λέτες δεν µπορεί να κάνει µια δηµόσια υπηρεσία, γιατί δεν είναι
ευέλικτη. Θα δείτε ότι δεν θα µπορέσει να τις διεκπεραιώσει.

Κάνατε, λοιπόν, αυτό το νοµικό πρόσωπο, το οποίο στη συνέ-
χεια έγινε πρότυπο. Αρκεί να δει κανείς το site αυτού του νοµικού
προσώπου, όπως και τις µελέτες που έγιναν από αυτό.

Έρχεστε, λοιπόν, και µας λέτε ότι είχε µεγάλο κόστος. Πού
βρέθηκε το µεγάλο κόστος;

Πρώτα-πρώτα, το περίσσευµα που είχε αυτό το νοµικό πρό-
σωπο αποδεικνύει ότι δεν κατανάλωνε τα χρήµατα που πήγαιναν
σ’ αυτό, παρά µόνο στο µέτρο που ήταν αναγκαία.

∆εύτερον, είπατε ότι τον τελευταίο καιρό, τα τελευταία δύο

χρόνια, είχε µεγάλα έξοδα. ∆εν σας είπε κανείς ότι ένα µεγάλο
µέρος αυτών των εξόδων οφείλονται σε ταξίδια τα οποία έγιναν
για να οργανωθεί το Παγκόσµιο Φόρουµ για τη Μετανάστευση,
δεδοµένου ότι στο πλαίσιο της οργάνωσης αυτής το Ινστιτούτο
Μεταναστευτικής Πολιτικής είχε αναλάβει τις επαφές µε τις Μη
Κυβερνητικές Οργανώσεις για τη µεταναστευτική πολιτική σε
ολόκληρο τον κόσµο; Και ξέρετε ότι το Παγκόσµιο Φόρουµ για τη
Μετανάστευση είναι ένα Φόρουµ που γίνεται κυρίως για τις Μη
Κυβερνητικές Οργανώσεις. Κατά τα λοιπά, αυτό το ινστιτούτο
είχε περίσσευµα, αφού δεν κατανάλωνε τα χρήµατα τα οποία
έπαιρνε και οι πόροι ήταν οι ίδιοι µ’ αυτούς που εσείς είχατε δρο-
µολογήσει.

Εσείς, λοιπόν, που το θεσπίσατε και ενώ διαµορφώθηκε πλέον
και έχει και µια συγκεκριµένη πορεία, το καταργείτε και το κά-
νετε δηµόσια υπηρεσία! Και πιστεύετε σοβαρά, κύριε Υπουργέ,
ότι αυτή η δηµόσια υπηρεσία θα µπορεί να κάνει µελέτες. Μα,
αν το θεωρείτε πολυέξοδο, µειώστε τα έσοδα, αλλά κρατήστε
το, γιατί διαφορετικά δεν πρόκειται να δείτε µελέτες.

Ανέφερα αυτά τα συγκεκριµένα παραδείγµατα -αύριο θα ανα-
φέρουµε και άλλα- τα οποία δείχνουν ότι ορισµένες κατευθύν-
σεις του σχεδίου νόµου είναι εσφαλµένες.

Έρχοµαι τώρα και σε ένα άλλο σηµαντικό ζήτηµα -το οποίο θί-
ξατε πριν, αλλά θα το θίξουµε περισσότερο αύριο- πάνω στο
οποίο θα τεθεί και το θέµα της συνταγµατικότητας, µε τον τρόπο
µε τον οποίο πρέπει να τεθεί. Μιλάµε για το θέµα της «ΑΓΡΟΓΗ
Α.Ε.»

Αυτή η ρύθµιση την οποία έχετε µέσα στο σχέδιο νόµου είναι
ρύθµιση η οποία –το καταγγέλλουµε στη Βουλή- αποτελεί στυ-
γνή πολιτική δίωξη των ανθρώπων εκείνων οι οποίοι προσλή-
φθηκαν πριν από τις εκλογές στην «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» Και πέρα από
την πολιτική δίωξη, δεν έχετε παρά να δείτε τι λέει και η έκθεση
του Επιστηµονικού Συµβουλίου της Βουλής. Σας τα λέγαµε και
στην επιτροπή, αλλά δεν θέλατε να ακούσετε.

Το Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βουλής, λοιπόν, σας λέει ότι
είναι αντισυνταγµατική η ρύθµιση για την καταγγελία των συµ-
βάσεων. Και είναι αντισυνταγµατική, διότι –όπως σας λέει η έκ-
θεση, αλλά το λέγαµε και στην επιτροπή- δεν είναι δυνατόν µε
το τυχαίο κριτήριο του χρόνου πρόσληψης –το τυχαίο κριτήριο!-
να έχουµε δύο κατηγορίες προσωπικού στην «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.», η
οποία στο µεταξύ καταργείται. Να έχουµε, δηλαδή, το προσω-
πικό εκείνο το οποίο προσλήφθηκε προηγουµένως και το οποίο
παραµένει και µετατάσσεται και το προσωπικό το οποίο προ-
σλήφθηκε προ των εκλογών του Οκτωβρίου του 2009 και το
οποίο στην ουσία απολύεται, καταγγέλλονται οι συµβάσεις. ∆εν
δικαιολογείται συνταγµατικά αυτή η ρύθµιση την οποία κάνετε.
Είναι ωµή παραβίαση του άρθρου 4 παράγραφος 1.

Επίσης, είναι εντελώς ανακριβές και παραπλανητικό αυτό το
οποίο λέγεται µέσα από την προπαγάνδα που έχει αναπτυχθεί
από την πλευρά της Κυβέρνησης, αλλά και ορισµένων µέσων µα-
ζικής ενηµέρωσης, ότι στην περίπτωση της «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» ήταν
µία διαδικασία η οποία έγινε µέσα στην εκλογική περίοδο. Αυτή
η διαδικασία ξεκίνησε πριν προκηρυχθούν εκλογές, πριν καν φα-
νταστούµε ότι θα προκηρύσσονταν εκλογές. Αυτή η διαδικασία
ξεκίνησε µετά από συνεννόηση µε κοινοτικά όργανα, γιατί
έπρεπε να ενισχυθεί η «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.», προκειµένου να µπορέ-
σει να επιτελέσει το έργο το οποίο δεν µπορούσε να επιτελέσει
ο ΟΠΕΚΕΠΕ.

Και ενώ, λοιπόν, αυτή η διαδικασία ξεκίνησε και ενώ η κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας δροµολόγησε τότε διαδικασία πρό-
σληψης ταχύτατα -ενώ ξέρετε ότι µε το νόµο του ΠΑΣΟΚ του
1998 που δηµιούργησε την «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» όλα είναι εκτός ΑΣΕΠ
και οι προσλήψεις επί ΠΑΣΟΚ είχαν γίνει εκτός πάσης διαδικα-
σίας-γιατί έπρεπε να προσληφθούν ταχύτατα αυτοί οι άνθρωποι,
έρχεται η σηµερινή Κυβέρνηση και λέει «α, έγινε προεκλογικά,
προσλήφθηκαν προεκλογικά αδιαφανώς και γι’ αυτόν το λόγο
εγώ τους απολύω»!

Μα, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, εκτός ΑΣΕΠ δεν ήταν όλες
αυτές οι διαδικασίες; Επί των ηµερών σας είχατε ποτέ εφαρµό-
σει καµµία διαδικασία για την «ΑΓΡΟΓΗ»; Πώς είχατε προσλάβει
αυτούς τους ανθρώπους, τους οποίους κρατάτε, βεβαίως, αυτή
τη στιγµή, γιατί προσλήφθηκαν επί ΠΑΣΟΚ, ενώ οι άλλοι δήθεν
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προσλήφθηκαν προεκλογικά και δήθεν παρατύπως και άρα απο-
λύονται;

Πέρα από την αντισυνταγµατικότητα, υπάρχει ένα τεράστιο
ηθικό θέµα. Σας ξαναλέω: Εσείς δηµιουργήσατε το νόµο του
1998, που έλεγε ότι δεν υπάρχουν διαδικασίες για την πρόσληψη
στην «ΑΓΡΟΓΗ» και δεν τηρήσατε καµµιά διαδικασία για την πρό-
σληψη προηγουµένως. Ξέρετε επίσης ότι δεν ήταν προεκλογική
διαδικασία η συγκεκριµένη.

Πέραν τούτου ξέρετε επίσης ότι είναι γνωστό πως η δοκιµα-
στική υπηρεσία έληξε στο τέλος Οκτωβρίου, δηλαδή επί των ηµε-
ρών σας, και ότι η Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης τότε ήρθε
στην ουσία και επικύρωσε τη δοκιµαστική υπηρεσία και αυτοί οι
άνθρωποι έγιναν και τυπικά αορίστου χρόνου στο τέλος Οκτω-
βρίου. Πότε ανακαλύψατε ότι αυτοί οι άνθρωποι παρανόµως
προσλήφθηκαν; Όµως, και αν θεωρείτε ότι υπήρξαν συγκεκρι-
µένες περιπτώσεις. Τις οποίες αναφέρετε παντελώς ανακριβώς,
ανθρώπων οι οποίοι προσλήφθηκαν παρανόµως, δεν είχατε
παρά να κάνετε έναν έλεγχο, να δείτε ποιοι είναι αυτοί και να κά-
νετε καταγγελία της συµβάσεως κανονικά, όπως προβλέπεται
από την κείµενη διαδικασία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

∆εν κάνετε αυτό. Τους πετάτε όλους στο δρόµο. Είναι κοινή
πολιτική δίωξη. Αυτοί οι άνθρωποι θα δικαιωθούν –να είστε βέ-
βαιοι γι’ αυτό- από τα δικαστήρια. Απλώς τους πάτε σε ένα δικα-
στικό αγώνα, τους πάτε σε δικαστικά έξοδα και, βεβαίως,
ξεχνάτε ότι και όταν ακόµη αποκατασταθούν έχουν δικαίωµα να
ζητήσουν αποζηµίωση για την ηθική βλάβη που έχουν υποστεί
από το ελληνικό δηµόσιο. Ποιος θα είναι υπεύθυνος για όλα αυτά
τα έξοδα που θα πληρώσει το ελληνικό δηµόσιο την εποχή
εκείνη; Μπορείτε να µου πείτε; Γιατί αυτοί οι άνθρωποι –και
καλώς θα κάνουν- θα διεκδικήσουν όλα εκείνα που τους ανήκουν
όχι µόνο για τη δίωξη, την οποία υφίστανται, αλλά και για τη µεί-
ωση προσωπικότητας την οποία υφίστανται µε πολιτικούς όρους
και όρους πολιτικού διωγµού.

Εξάλλου, να θυµάστε ότι η έκθεση της Επιστηµονικής Υπηρε-
σίας της Βουλής σας λέει και κάτι άλλο πολύ σηµαντικό. Σας λέει
ότι οι αρµοδιότητες της «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» προβλέπονται από τον
κανονισµό 1593/2000. Κανονισµό αµέσου εφαρµογής, που ση-
µαίνει ότι και αν καταργείτε την «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.», τις αρµοδιότη-
τες κάπου πρέπει να τις πάτε, γιατί είναι κοινοτικώς
προβλεπόµενες. Άρα έχουµε άλλη µια παράβαση κοινοτική, η
οποία είναι και αντισυνταγµατική παράβαση. ∆ιότι, όπως ξέρετε,
όταν παραβιάζεις κοινοτικό δίκαιο, σύµφωνα µε το άρθρο 28 του
Συντάγµατος, στην ουσία παραβιάζεις το Σύνταγµα, αφού το Κοι-
νοτικό ∆ίκαιο έχει υπερκείµενη τυπική ισχύ σε σχέση µε τον κοινό
–το τονίζω- νόµο.

Καταργείτε, λοιπόν, αυτήν την αρµοδιότητα. ∆εν λέτε διόλου
πού θα πάει η αρµοδιότητα και από εκεί και πέρα το προσωπικό
που αποµένει –εκείνο που κρατήσατε και που προσλήφθηκε επί
ΠΑΣΟΚ- το µετατάσσετε στον ΟΠΕΚΕΠΕ. Οι αρµοδιότητες τι θα
γίνουν; Τι θα πείτε στην Ευρωπαϊκή Ένωση; ∆εν βλέπετε ότι
και αυτό σας το λέει η Επιστηµονική Υπηρεσία; Χρειάζεται τίποτα
περισσότερο;

Έχετε καιρό µέχρι αύριο, κύριε Υπουργέ, να δείτε αυτή τη διά-
ταξη. Έχετε καιρό να την πάρετε πίσω. ∆εν εξυπηρετεί τίποτα
σε αυτούς τους χαλεπούς καιρούς το να πετάτε τους ανθρώπους
στο δρόµο και µάλιστα µε όρους επικοινωνίας, απέναντι στους
ανέργους. Τους πετάτε ως βορά –γιατί κάνατε και αυτό, δηλαδή
φέρνετε παραδείγµατα ανακριβή, για να πετάξετε αυτούς τους
ανθρώπους την ώρα που τους απολύετε, για να µη διαµαρτύρο-
νται- σε όλους εκείνους τους ανέργους που ψάχνουν δουλειά,
για να τους πείτε: «Ξέρετε, τους πετάµε και τους φέρνουµε στη
θέση του ανέργου, διότι παρανόµως προσλήφθηκαν, ενώ έπρεπε
να προσληφθείτε εσείς.»

∆υστυχώς, αυτού του είδους την τακτική –δηλαδή, τη σύ-
γκρουση ανθρώπων µεταξύ τους σε αυτήν την κοινωνική κατά-
σταση- υιοθετείτε και είναι µια επικίνδυνη τακτική.

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, και σας κάνω έκκληση ειδικά γι’ αυτό
το θέµα: «Πάρτε τη διάταξη πίσω! Είναι αντισυνταγµατική. Είναι
αντικοινοτική ή ορθότερα αντιευρωπαϊκή.»

Επίσης, τονίζω ότι αν βρίσκετε µέσα σε αυτή τη διαδικασία πα-
ρανοµίες, δεν έχετε παρά να κάνετε έναν ενδελεχή έλεγχο για
όποια σύµβαση έχει γίνει παρανόµως και χωρίς να υπάρχουν τα
τυπικά προσόντα µιας διαδικασίας που –το τονίζω- δεν ήταν απα-
ραίτητη, αλλά την έβαλε τότε η Κυβέρνηση, για να δεσµευθεί πε-
ρισσότερο. Αν, λοιπόν, έχει παραβιαστεί αυτή η διαδικασία, όπου
έχει παραβιαστεί, καταγγείλτε αυτές τις συµβάσεις και µην πε-
τάτε αυτούς τους ανθρώπους στο δρόµο. Ούτως ή άλλως, όπως
σας είπα, θα δικαιωθούν. Θα είναι στίγµα για την πολιτική του
ΠΑΣΟΚ να ακολουθήσει αυτή τη στιγµή αυτή τη διαδικασία και
αυτήν την προοπτική, η οποία δεν ταιριάζει.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο τώρα έχει για
δεκαπέντε λεπτά η ειδική αγορήτρια του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας, κ. ∆ιαµάντω Μανωλάκου.

∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Με το νοµοσχέδιο αυτό η Κυβέρνηση καλλιεργεί το έδαφος

και ανοίγει την κερκόπορτα µέσα από την κατάργηση και τις συγ-
χωνεύσεις οργανισµών, φορέων και υπηρεσιών του δηµοσίου και
του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα µε χιλιάδες απολύσεις, µε µεί-
ωση αποδοχών για όσους παραµείνουν και µεταταγούν σ’ έναν
προθάλαµο εργασιακής ανασφάλειας αλλά και παραπέρα απα-
ξίωσης και ιδιωτικοποίησης του αντικειµένου που είχαν µέχρι
τώρα. Έτσι «µεγεθύνονται» οι επιχειρηµατίες και φτωχαίνει ο
λαός. Ο «οδοστρωτήρας» που θα τσακίσει τη ζωή δεκάδων χι-
λιάδων εργαζοµένων και των οικογενειών τους είναι αυτό που θα
ακολουθήσει µετά τους εκβιασµούς αλλά και τις κυβερνητικές
κοροϊδίες και τα παιχνίδια για την τρίτη δόση και το µνηµόνιο
διαρκείας. Το σηµερινό ετοιµάζει το αυριανό ακόµα χειρότερα.

Με αυτό το νοµοσχέδιο προωθούνται στην πλειοψηφία τους
µε κατάργηση ή συγχώνευση οργανισµοί που σε πολλές περι-
πτώσεις ήταν απαξιωµένοι ή ήταν ακόµα και άχρηστοι. Φτιάχτη-
καν για να βολέψουν ρουσφέτια και «ηµέτερους» ή υπολειτουρ-
γούσαν. Τους απαξιώσατε αφού απολύσατε τους συµβασιού-
χους. Άλλοι είχαν προβλήµατα. Θα αναφερθώ πιο ειδικά στην αυ-
ριανή συζήτηση επί των άρθρων. Μπορούσαν να βελτιωθούν
µερικοί ή και να συγχωνευθούν, µε κριτήριο όµως την κάλυψη
των κοινωνικών αναγκών ώστε να γίνουν χρήσιµοι, όµως κάτι τέ-
τοιο δεν είναι στην πολιτική σας. Εσείς έχετε πρόγραµµα, έχετε
κατευθύνσεις και στόχους τη νέα δραστική µείωση των µισθών,
απολύσεις, εργασιακή αβεβαιότητα, περικοπές σε υγεία, πρό-
νοια, παράδοση της δηµόσιας περιουσίας στους επιχειρηµατίες,
γιατί βέβαια υπάρχουν στο νοµοσχέδιο και οργανισµοί που κα-
ταργείτε γιατί θέλετε να ιδιωτικοποιήσετε το αντικείµενό τους.

Απολύετε τους εργαζόµενους ανερυθρίαστα και προκλητικά,
όπως γίνεται µε τους αορίστου χρόνου στην «ΑΓΡΟΓΗ». Μάλι-
στα στην προκειµένη περίπτωση χρησιµοποιείτε δύο µέτρα και
δύο σταθµά, τους καλούς αορίστου στον ΟΠΕΚΕΠΕ και τους κα-
κούς αορίστου, που τους απολύετε. Ακόµα και αυτή η έκθεση
από το τµήµα νοµοτεχνικής επεξεργασίας αναφέρεται στη δια-
φορετική µεταχείριση και ουσιαστικά καταπατάτε την αρχή της
ισότητας και της οµοιόµορφης µεταχείρισης προσώπων που τε-
λούν κάτω από ίδιες ή παρόµοιες συνθήκες.

Αλλά και τον Οργανισµό Προώθησης Ελληνικού Πολιτισµού,
τον ΟΠΕΠ, ουσιαστικά τον κλείσατε. Κι όµως κάλυπταν πάγιες
και διαρκείς ανάγκες αυτοί οι απολυµένοι. ∆ούλευαν πέντε και
εννιά συνεχή χρόνια µε τις γνωστές ανανεούµενες συµβάσεις
«οµηρίας» που χρησιµοποιείτε κι εσείς και η Νέα ∆ηµοκρατία.
Σήµερα το δηµόσιο χάνει έσοδα από τα κλειστά πωλητήρια στα
µουσεία και βέβαια πετάξατε στα σκουπίδια το σχέδιο και τις
προτάσεις του συλλόγου του ΟΠΕΠ.

Ταυτόχρονα µέσα σ’ αυτό το νοµοσχέδιο που έχει τόσο λίγα
άρθρα χρησιµοποιείτε πληθώρα υπουργικών αποφάσεων για να
µην εµφανίσετε το µέγεθος των επιπτώσεων της αντιλαϊκής πο-
λιτικής σας, αλλά να την περάσετε αργότερα µε υπουργικές απο-
φάσεις άγριας µορφής και αντιλαϊκής επίθεσης, «στη ζούλα»
δηλαδή και όποιος το πάρει χαµπάρι.

Υποστηρίζετε ότι δεν πρόκειται να υπάρξουν απολύσεις εργα-
ζοµένων. Κοροϊδεύετε, ψεύδεστε, αφού ήδη έχετε απολύσει συµ-
βασιούχους. Ακολουθούν κι άλλοι. Καµµία σύµβαση ορισµένου
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χρόνου κι έργο δεν πρόκειται να ανανεώσετε, µε αποτέλεσµα χι-
λιάδες συµβασιούχοι να µείνουν στο δρόµο.

Παράλληλα, µέσω του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» και της συγχώνευσης
υπηρεσιών των δήµων, αλλά και της κατάργησης χιλιάδων δη-
µοτικών επιχειρήσεων, ετοιµάζεστε να στείλετε στην ανεργία χι-
λιάδες ακόµη εργαζόµενους.

Ακόµη και όσοι κάνουν µετατάξεις µε αυτό, το σηµερινό νο-
µοσχέδιο, δεν είναι ασφαλείς. Τους οργανισµούς, που σε αυτήν
τη φάση µένουν και στους οποίους µετατάσσετε έναν αριθµό ερ-
γαζοµένων –όχι όλους- το πιθανότερο είναι ότι στο άµεσο µέλλον
-ακόµα και στο επόµενο νοµοσχέδιο- θα τους καταργήσετε. Και
φυσικά και τις θέσεις εργασίας. ∆ηλαδή, ήδη οι µετατασσόµενοι
δεν είναι σίγουροι. Μπορεί πολύ γρήγορα να βρεθούν στις απο-
λύσεις που θα ακολουθήσουν. ∆ηλαδή, θα είναι στον προθάλαµο
της ανεργίας. Εκεί θα βρεθούν. ∆ιότι φυσικά έχετε έτοιµο και το
δεύτερο νοµοσχέδιο – σκούπα, που δεν θα αφήσει τίποτε όρθιο.
Το εγγυάται το αναθεωρηµένο µνηµόνιο και η επικαιροποίηση
που έρχεται να δηµιουργήσει συνθήκες µαζικής και µεγαλύτε-
ρης φτώχειας για το λαό.

Εξάλλου, περιγράφεται και στην επίσηµη ανακοίνωση του EU-
ROGROUP, αλλά και στο µνηµόνιο 3, µε συγκεκριµένα µέτρα που
αφορούν µειώσεις δαπανών, επιτάχυνση και εµβάθυνση διαρ-
θρωτικών µεταρρυθµίσεων, µε αιχµή τον τοµέα της φορολογίας,
των αγορών εργασίας, το επιχειρηµατικό περιβάλλον, την υγειο-
νοµική περίθαλψη και τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Πρόκειται, δηλαδή,
για πολιτική που έρχεται να τσακίσει ολόκληρη τη γκάµα της
ζωής των λαϊκών στρωµάτων.

Υποκριτικά το ονοµάσατε νοµοσχέδιο για ορθολογική αξιο-
ποίηση του ανθρώπινου δυναµικού ή πολιτική του δήθεν νοικο-
κυρέµατος. Στην ουσία διαµορφώνετε τη διοίκηση έτσι όπως την
απαιτούν οι ανάγκες της καπιταλιστικής ανάπτυξης στη σηµερινή
φάση. ∆ηλαδή, εξυπηρετείτε τα συµφέροντα του κεφαλαίου.

Εξάλλου, πρόσφατα και ο Πρόεδρος του Συνδέσµου Ελλήνων
Βιοµηχάνων µε θράσος διατύπωσε τις αξιώσεις των βιοµηχάνων
για κόψιµο και των ελάχιστων κρατικών κοινωνικών δαπανών και
κλείσιµο των πρώην ∆ΕΚΟ, για να διασφαλιστούν πεδία κερδο-
φορίας τους, προκειµένου να αυξηθεί η χρηµατοδότηση του ΣΕΒ
από το κράτος, αλλά να εξασφαλιστεί και η φοροαπαλλαγή τους.
Έτσι, ιδιωτικοποιείται και το αντικείµενο, για να δυναµώσει το κε-
φάλαιο. Γι’ αυτό δεν αγγίζετε την πλουτοκρατία, αλλά αντίθετα
ενισχύετε την κερδοφορία της.

Ταυτόχρονα, δικαιολογείστε ότι θα καλυφθούν τα παραπανίσια
4,5 δισεκατοµµύρια ευρώ στο έλλειµµα από τις γενναίες περικο-
πές κρατικών εξόδων. Πώς θα γίνει; Με απολύσεις, µε δραστι-
κότερες µειώσεις µισθών σε δηµόσιο, ∆ΕΚΟ, ακόµα πιο άγριες
περικοπές στα νοσοκοµεία και γενικότερα, στο δηµόσιο τοµέα,
στην υγεία, στην παιδεία, στην πρόνοια, στην κρατική χρηµατο-
δότηση των ασφαλιστικών ταµείων, στους ΟΤΑ.

Ωστόσο, θέλω να ξεκαθαρίσω ότι εµείς δεν υποστηρίζουµε τη
δοµή των οργανισµών και σε αυτήν τη µορφή που είναι σήµερα.
Εξάλλου, οι εργαζόµενοι σε αυτούς χρησιµοποιήθηκαν –και χρη-
σιµοποιούνται- και από το ΠΑΣΟΚ και από τη Νέα ∆ηµοκρατία
ως όµηροι, για να τους έχετε στο χέρι, να είναι πλήρως εξαρτώ-
µενοι. Γι’ αυτό –δεν το κρύβουµε- µερικοί οργανισµοί δεν χρειά-
ζονταν. Κι εµείς θα τους αναφέρουµε στην αυριανή συζήτηση,
στην κατ’ άρθρο συζήτηση.

Μάλιστα, όταν καταγγέλλουµε τις απολύσεις, µας ρωτάτε
δήθεν αθώα: Μα, είστε υπέρ των ρουσφετολογικών προσλή-
ψεων; Εµείς σας απαντάµε καθαρά: είναι υποκριτικό το ερώτηµά
σας. Είµαστε υπέρ του δικαιώµατος να έχουν µόνιµη και σταθερή
δουλειά οι εργαζόµενοι και να µην έχουν κανέναν ανάγκη!

Κενά υπάρχουν πάµπολλα στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση που να εξυ-
πηρετούν ανάγκες του λαού και να αξιοποιηθούν αυτοί οι εργα-
ζόµενοι.

Σήµερα, για να περάσει η σκληρή, βάρβαρη πολιτική σας συ-
κοφαντείτε τους εργαζόµενους που απολύετε, ότι είναι άχρη-
στοι, τεµπέληδες, βολεψάκηδες. Μάλιστα, αναφερόσαστε και σε
µερικές «ξεφωνηµένες» περιπτώσεις και τις γενικεύετε, για να
αφορούν όλους. Συκοφαντείτε ακριβώς τους ίδιους τους οποί-
ους κρατούσατε και η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ σε οµηρία.
Τώρα τους ενοχοποιείτε απέναντι στους υπόλοιπους εργαζόµε-

νους, απέναντι στο λαό. Είναι η λογική του «διαίρει και βασίλευε»,
προκειµένου να περάσει το µήνυµα ότι δεν τους αξίζει καµµιά
συµπαράσταση, όταν από τη µια µέρα στην άλλη περνάνε στην
ανεργία µη έχοντας κανένα δικαίωµα να διεκδικούν µόνιµη και
σταθερή δουλειά, καµιά προστασία ως άνεργοι.

Προσπαθείτε, λοιπόν, να τους ενοχοποιήσετε, για να µη συ-
ντονιστούν, να µην οργανωθούν, να µη συναντήσουν και άλλους
άνεργους και εργαζόµενους στην πάλη ενάντια στην άγρια αντι-
λαϊκή πολιτική σας. Ταυτόχρονα, τους σπιλώνετε στην κοινή
γνώµη.

Αυτό κάνατε και µε την «ΑΓΡΟΓΗ» και µε τον Οργανισµό Προ-
ώθησης Ελληνικού Πολιτισµού στο Υπουργείου Πολιτισµού,
αλλά και µε άλλους Οργανισµούς. Γιατί όταν η Κυβέρνηση λέει
εξυγίανση της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, εννοεί να εξυπηρετείται ο
επιχειρηµατίας σε χρόνο ρεκόρ σε ό,τι ανάγκες έχει και ταυτό-
χρονα να συρρικνώνεται και να ιδιωτικοποιείται κάθε υπηρεσία
για την εξυπηρέτηση και ικανοποίηση των αναγκών του λαού.
Έτσι, κερδίζει και πάλι ο κεφαλαιοκράτης.

Υπάρχει, όµως και άλλο ένα σηµαντικό σηµείο. Μιλάµε για την
περιουσία αυτών των οργανισµών. Τι θα την κάνετε; Είναι αρκετά
εκατοµµύρια. ∆εν λέτε µέσα στο νοµοσχέδιο τι θα τα κάνετε,
αλλά εξουσιοδοτείτε πληθώρα υπουργικών αποφάσεων για τη
διαχείρισή τους, που σηµαίνει ότι στην εξυπηρέτηση και στη
τσέπη του κεφαλαίου θα πάνε.

Την ίδια ώρα όσοι εργαζόµενοι δεν απολυθούν και µετατε-
θούν, θα είναι µε λιγότερα δικαιώµατα από αυτά που είχαν.

Αλλά και πουθενά δεν αναφέρεται µε τι κριτήρια θα γίνουν οι
µετατάξεις και οι προσωποπαγείς θέσεις, ειδικά µετά τις χθεσι-
νές εξελίξεις που οι µετατάξεις αντιστοιχούν σε προσλήψεις.

Φυσικά, σε όλα αυτά έχετε σύµµαχο τη Νέα ∆ηµοκρατία, που
όχι µόνο ψηφίζει το παρόν νοµοσχέδιο, αλλά ζητά και να προ-
χωρήσετε µε τις απαραίτητες διαθρωτικές αλλαγές, µε αιχµή το
δραστικό περιορισµό του δηµόσιου τοµέα, αποδεικνύοντας στην
πράξη τη συναίνεσή της στην κλιµάκωση της αντιλαϊκής πολιτι-
κής.

Μάλιστα, ο εκπρόσωπος της µειοψηφίας έκφρασε και το πα-
ράπονό του ότι δεν αναγνωρίζετε αυτήν τη στήριξη που σας
δίνει, ότι αποφασιστικά η ηγεσία της Νέας ∆ηµοκρατίας βάζει
πλάτες στην επιτάχυνση των διαθρωτικών αλλαγών και από ό,τι
φαίνεται δεν σκοπεύει να αντιταχθεί σε οποιοδήποτε µέτρο,
ακόµα και σε απολύσεις στο δηµόσιο.

Την ίδια στιγµή οι εγγεγραµµένοι στα µητρώα του ΟΑΕ∆ κατά
το µήνα Οκτώβρη ξεπερνούν τις επτακόσιες επτά χιλιάδες, ενώ
οι επιδοτούµενοι άνεργοι είναι µόλις εκατόν ογδόντα τρεις χι-
λιάδες, δηλαδή µόνο ένας στους τέσσερις παίρνουν επίδοµα
ανεργίας και η ανεργία από ό,τι φαίνεται θα αυξηθεί και άλλο.
Όλοι το εκτιµούν.

Όλα αυτά είναι µέτρα που παίρνονται µε πρόσχηµα την κρίση,
της οποίας τα αίτια προσπαθείτε µε κάθε τρόπο να αποκρύψετε.
Πρόκειται για κρίση καπιταλιστική, κρίση του συστήµατος και όχι
διαχειριστική, όπως λέτε. Και θα ενταθούν τα µέτρα στο έπακρο,
ώστε να µη µείνει τίποτε όρθιο και κυρίως να έχουν µόνιµο χα-
ρακτήρα.

Αυτά τα βάρβαρα αντιλαϊκά µέτρα οξύνουν -και θα οξύνουν
ακόµα περισσότερο- τα αδιέξοδα για χιλιάδες εργαζόµενους από
τη στιγµή που η καπιταλιστική ανάπτυξη δεν µπορεί να εξασφα-
λίσει µόνιµη και σταθερή δουλειά, γιατί η καπιταλιστική ανά-
πτυξη, ανεξάρτητα κερδοφορίας ή κρίσης, βαδίζει παρέα και
αγκαλιά µε την ανεργία.

Επίσης, στον καπιταλισµό η ανάπτυξη είναι άναρχη και οι επεν-
δύσεις δεν γίνονται σύµφωνα µε τις πλουτοπαραγωγικές δυνα-
τότητες, ούτε βέβαια µε γνώµονα την κάλυψη των λαϊκών
αναγκών, αλλά αποκλειστικά και µόνο για το κέρδος του κεφα-
λαίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Γι’ αυτό εµείς καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο στο σύνολό του,
αλλά κα τα άρθρα του και περισσότερο από κάθε άλλη φορά θε-
ωρούµε ότι είναι αναγκαίο οι εργαζόµενοι µε τους αγώνες τους
να µαταιώσουν τα σχέδια της πλουτοκρατίας και των πολιτικών
εκπροσώπων της.
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Εµείς το λέµε καθαρά. Για να απαλλαγούµε από την τρόικα,
το σηµερινό και τα επόµενα µνηµόνια που φέρνουν απολύσεις,
ανεργία, φτώχεια, εξαθλίωση, για να µπορέσουν να αντιµετωπί-
σουν οι εργαζόµενοι τη νέα σφοδρή επίθεση στα δικαιώµατα και
τη ζωή τους, χρειάζεται τώρα να συσπειρωθούν σε κοινό λαϊκό
µέτωπο πάλης, στη γραµµή «την κρίση να πληρώσουν οι επιχει-
ρηµατικοί όµιλοι, που ωφελήθηκαν από την καπιταλιστική ανά-
πτυξη». Είναι οι κύριοι υπεύθυνοι για την κρίση και για τα
ελλείµµατα.

Είναι ώριµο και ρεαλιστικό να βάλει στόχο ο λαός απαλλαγής
από την πολιτική πλειοψηφία και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆η-
µοκρατίας, απαλλαγής από την εξουσία των µονοπωλίων, αλλά
και αποδέσµευσης από τη λυκοσυµµαχία της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, που µόνο δεινά φέρνει στο λαό. Αυτός είναι βασικός και
απαραίτητος δρόµος για να υπάρξει δρόµος ανάπτυξης υπέρ
της λαϊκής ευηµερίας και όχι των µονοπωλίων, µε µια κεντρικά
σχεδιασµένη οικονοµία, µε τα βασικά µέσα παραγωγής, που θα
είναι λαϊκή περιουσία για να αναπτυχθούν όλες οι δυνατότητες
της χώρας. Τότε όλοι θα έχουν σταθερή δουλειά και βέβαια και
µείωση του χρόνου εργασίας από την αξιοποίηση της επιστήµης
και της τεχνολογίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει παρατεταµένα το κουδούνι λήξης
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κυρία Μα-
νωλάκου, να ολοκληρώσετε.

∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Για εµάς αυτός είναι ο δρόµος που συµφέρει την πλειοψηφία

του λαού και κάθε λόγο έχει να διεκδικεί τη λαϊκή εξουσία για να
επιβάλει την οικονοµία που συµφέρει το λαό και όχι τα µονοπώ-
λια και τα κέρδη τους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ειδικός αγορητής του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης έχει
το λόγο για δεκαπέντε λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι απορίας άξιον σε µια χώρα

του µεγέθους που έχει η Ελλάδα να συντηρούνται πάνω από
δέκα χιλιάδες κρατικοδίαιτοι φορείς και οργανισµοί του δηµο-
σίου και να δαπανώνται επιπλέον 222.000.000 ευρώ ετησίως
µόνο για αµοιβές των κάθε λογής επιτροπών.

Αλλά αυτό που εντυπωσιάζει περισσότερο είναι ο βαθµός άλω-
σης της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης από τα δύο κόµµατα εξουσίας, σε
ποια επίπεδα έχει φτάσει η πολιτική των πελατειακών σχέσεων
και η εξαγορά συνειδήσεων, καθώς ο διορισµός στο δηµόσιο
ήταν προϊόν αθέµιτης συναλλαγής, σαν να µην ενδιέφερε κανέ-
ναν ότι το κόστος της κάθε υπεράριθµης και γι’ αυτό αντιπαρα-
γωγικής θέσης εργασίας στο δηµόσιο θα επιβάρυνε οικονοµικά
τον Έλληνα φορολογούµενο µε τις γνωστές ολέθριες συνέπειες
για την οικονοµία.

Αυτές οι πρακτικές θέλουµε να πιστεύουµε ότι ανήκουν στο
παρελθόν της πολιτικής ζωής του τόπου και τώρα έχουµε την
ύστατη ευκαιρία να αλλάξουµε σελίδα και να αποδείξουµε ότι εν-
διαφερόµαστε για το κοινό καλό του τόπου και όχι για το ατο-
µικό συµφέρον των «ηµετέρων» και το βόλεµα ορισµένων εις
βάρος των πολλών.

Βέβαια, το παροιµιώδες «όλοι µαζί τα φάγαµε» του κ. Πάγκα-
λου, που µε αφοπλιστική ειλικρίνεια απεικονίζει τη δική του πραγ-
µατικότητα, προκαλεί θυµό και οργή σε όλους εκείνους τους
πολίτες που ποτέ δεν ήταν διαπλεκόµενοι, ποτέ δεν ήταν παρα-
τρεχάµενοι ή χειροκροτητές, που, όµως, τώρα φορολογείται
αγρίως η επιχείρησή τους και αυτών που µε κόπο βγάζουν το µε-
ροκάµατο, το οποίο τώρα πετσοκόβεται, προκειµένου να συνε-
χίσουν να πληρώνονται οι παχυλοί µισθοί κάποιων κρατικο-
δίαιτων και ρουσφετολογικά προσληφθέντων του δηµοσίου
τοµέα.

Πραγµατικά πιστεύετε ότι µε αυτό το νοµοσχέδιο αντιµετωπί-
ζετε το πρόβληµα;

Επειδή οι γενικεύσεις είναι αντίθετες προς την έννοια της δη-
µοκρατίας, εννοείται πως τα σχόλια αυτά δεν αφορούν όλους
τους δηµοσίους υπαλλήλους που αξιοκρατικά κατέλαβαν µία
θέση και παράγουν µέσα στο δηµόσιο τοµέα. Άλλωστε, η ισοπέ-
δωση είναι η µόνη οδός διαφυγής για να συνεχίζεται η ασυλία

των παρανοµούντων υπό το δόγµα ότι «όλοι παρανοµούν».
Παρά το γεγονός ότι κανένας δεν είναι αντίθετος στην προ-

σπάθεια συµµαζέµατος του αδηφάγου δηµοσίου τοµέα, θεω-
ρούµε ότι το νοµοσχέδιο είναι µικρής εµβέλειας και κατώτερο
των προσδοκιών που είχαν καλλιεργηθεί επί µήνες για εξορθο-
λογισµό και αναδιοργάνωση της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.

Και το λέµε αυτό, διότι η Κυβέρνηση επί µήνες είχε καλλιερ-
γήσει υψηλές προσδοκίες, µιλώντας για άµεση κατάργηση ή
συγχώνευση διακοσίων έως διακοσίων πενήντα φορέων και ορ-
γανισµών ήδη από το Μάρτιο. Πώς φτάσαµε σήµερα να συζη-
τάµε για περίπου είκοσι υπό κατάργηση ή συγχώνευση φορέων
φαντασµάτων και να θεωρούµε ότι αναδιοργανώνουµε το δηµό-
σιο τοµέα είναι απορίας άξιο!

Θεωρώντας, λοιπόν, ότι είναι µια προσχηµατική προσπάθεια
κατευνασµού των δικαιολογηµένων αντιδράσεων που εκφράζο-
νται από τη συντριπτική πλειοψηφία του ελληνικού λαού, έχουµε
να συµπληρώσουµε ότι το νοµοσχέδιο είναι και άδικο, αφού ει-
σάγει δύο µέτρα και δύο σταθµά σε ό,τι αφορά τον προκλητικά
διαφορετικό τρόπο αντιµετώπισης υπαλλήλων που βρίσκονται
στο ίδιο καθεστώς εργασιακής σχέσης. Χαρακτηριστικό παρά-
δειγµα είναι η περίπτωση των υπαλλήλων της «ΑΓΡΟΓΗΣ».

Πέραν, όµως, από τις επιφυλάξεις µας σε ό,τι αφορά τον
τρόπο επιλογής των υπό κατάργηση ή συγχώνευση οργανισµών,
που επιτρέπει ερµηνείες διαβλητών και µε κοµµατικά κριτήρια
επιλογών, επιφυλασσόµαστε και σε ό,τι αφορά την άνιση µετα-
χείριση µεταξύ των υπηρετούντων υπαλλήλων. Θέλουµε να πι-
στέψουµε στις καλές προθέσεις της Κυβέρνησης, ότι
πραγµατικά θέλει να επιλύσει το ακανθώδες αυτό θέµα. Περιµέ-
νουµε, λοιπόν, πειστικές απαντήσεις από τον Υπουργό για τα
προαναφερθέντα, όπως περιµένουµε και µια απάντηση για το
εξής. Προσέξτε:

Στο Φύλλο Εφηµερίδας της Κυβερνήσεως της 20ης Αυγού-
στου του 2010, στη σελίδα 6165 διορίζεται νέο προσωπικό στα
Περιφερειακά Ινστιτούτα Επιµόρφωσης, τα γνωστά ΠΙΝΕΠ, του
Εθνικού Κέντρου ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Οι υπηρεσίες όµως, αυτές
καταργούνται από την 1η Ιανουαρίου 2011, όπως προβλέπεται
µε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», σύµφωνα µε τον οποίο τα Περιφερειακά
Ινστιτούτα Επιµόρφωσης του Εθνικού Κέντρου ∆ηµόσιας ∆ιοί-
κησης και Αυτοδιοίκησης, πλην του Περιφερειακού Ινστιτούτου
Επιµόρφωσης της Θεσσαλονίκης, καταργούνται ως αποκεντρω-
µένες µονάδες του Εθνικού Κέντρου ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αυ-
τοδιοίκησης από την 1η Ιανουαρίου του 2011.

∆ηλαδή, τον Αύγουστο του 2010 διορίζεται προσωπικό σε προ-
σωποπαγείς θέσεις στα Περιφερειακά Ινστιτούτα Επιµόρφωσης,
τα οποία όµως, ήδη τον Ιούνιο του 2010 αποφασίστηκε να κα-
ταργηθούν από την 1η Ιανουαρίου του 2011. Τι εξυπηρετούν
αυτοί οι διορισµοί; Προφανές είναι ότι γίνονται µε σκοπό οι νεο-
διοριζόµενοι να µετακινηθούν µετά από λίγο καιρό στην Αθήνα
και στη Θεσσαλονίκη, καθώς στο Φύλλο Εφηµερίδας της Κυ-
βερνήσεως της 7ης Ιουνίου 2010 προβλέπεται επίσης ότι «το µό-
νιµο προσωπικό των καταργουµένων ΠΙΝΕΠ, που κατείχε σε
αυτά προσωποπαγείς θέσεις, δύναται να µετατεθεί στην κεντρική
υπηρεσία του Εθνικού Κέντρου ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αυτοδι-
οίκησης ή στο ΠΙΝΕΠ Θεσσαλονίκης µετά από σχετική αίτηση
των ενδιαφεροµένων».

Καταθέτω τα σχετικά Φύλλα της Εφηµερίδας της Κυβερνή-
σεως στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είναι προκλητικό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να διορίζεται
νέο προσωπικό σε υπηρεσίες, οι οποίες καταργούνται σε λιγό-
τερο από τρεις µήνες και κάποιες εξ αυτών δεν έχουν έργο να
επιτελέσουν, την ίδια ώρα που εξαγγέλλετε περιορισµό του δη-
µοσίου.

Επίσης, στα περισσότερα άρθρα του νοµοσχεδίου γίνεται
εκτενής αναφορά για τις διαδικασίες µετατάξεως υπαλλήλων
των υπό συγχώνευση οργανισµών και φορέων. Όµως πώς να θε-
ωρήσουµε ότι θα λειτουργήσει και θα αποδώσει η όλη διαδικα-
σία τη στιγµή που έχουµε απτά παραδείγµατα αναποτελεσµα-
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τικότητας και γραφειοκρατικών αγκυλώσεων που µπλοκάρουν
την όποια διαδικασία; Χαρακτηριστικό είναι το παράδειγµα της
Ολυµπιακής, η µετάταξη του προσωπικού της οποίας σχεδόν
δύο χρόνια µετά την ψήφιση του ν.3717/2008 δεν έχει ολοκλη-
ρωθεί ακόµη, µε αποτέλεσµα το δηµόσιο να καταβάλει αποδο-
χές σε περίπου χίλιους πεντακοσίους εργαζοµένους που
εκδήλωσαν ενδιαφέρον να µεταταγούν.

Σύµφωνα µε αυτόν το νόµο, το τακτικό προσωπικό των εται-
ρειών «Ολυµπιακές Αερογραµµές Α.Ε.», «Ολυµπιακή Αεροπορία-
Υπηρεσίες Α.Ε.» και «Ολυµπιακή Αεροπλοΐα Α.Ε.» θα έπρεπε να
µεταφερθεί µε την ίδια σχέση εργασίας σε υπηρεσίες του δηµο-
σίου, ύστερα από αίτησή του. ∆ύο χρόνια και ακόµη δεν έχει ολο-
κληρωθεί αυτή η διαδικασία. Τη δέσµευση ότι οι σχετικές
διαδικασίες θα επιταχυνθούν είχε αναλάβει ο παριστάµενος αξιό-
τιµος Υπουργός των Εσωτερικών κ. Ραγκούσης αµέσως µετά την
ανάληψη των καθηκόντων του, µε το σκεπτικό µάλιστα ότι δεν
µπορεί οι υπηρεσίες του δηµοσίου να χρησιµοποιούν συµβασι-
ούχους ή εργαζοµένους µε συµβάσεις «STAGE», όταν υπάρχει
διαθέσιµο και αναξιοποίητο προσωπικό της Ολυµπιακής.

Με αυτούς τους ρυθµούς, λοιπόν, που γνωρίζουµε όλοι ότι κι-
νείται το δηµόσιο, πώς µπορούµε να πιστέψουµε ότι όλοι αυτοί
οι µετατασσόµενοι υπάλληλοι δεν θα ακολουθήσουν την πορεία
των υπαλλήλων της Ολυµπιακής, επιβαρύνοντας επιπλέον µία
χώρα που καταρρέει υπό το βάρος της σπατάλης; Ποια µέτρα
έχουν ληφθεί, ώστε να ευοδωθεί αυτή η προσπάθεια και οι επό-
µενες που λέτε ότι θα ακολουθήσουν; Στο εν λόγω νοµοσχέδιο,
τουλάχιστον, δεν προσδιορίζεται.

Παρ’ ότι εξαρχής δηλώσαµε µε τον πλέον κατηγορηµατικό
τρόπο ότι είµαστε πεπεισµένοι για την αναγκαιότητα των µεταρ-
ρυθµίσεων που αφορούν στον εξορθολογισµό και στον περιορι-
σµό του δαιδαλώδους και σπάταλου δηµόσιου τοµέα, καταψη-
φίζουµε αυτό το νοµοσχέδιο, κυρίως, για τέσσερις λόγους.

Πρώτον, θεωρούµε ότι είναι µικρής εµβέλειας και κατώτερο
των προσδοκιών που είχαν καλλιεργηθεί επί µήνες, διότι η Κυ-
βέρνηση είχε δεσµευθεί, όπως ήδη αναφέρθηκε, πως µέσα στο
Μάρτιο θα είναι έτοιµη να προχωρήσει στην κατάργηση και συγ-
χώνευση διακοσίων, τουλάχιστον, οργανισµών και φορέων του
δηµοσίου από τους δέκα χιλιάδες κρατικοδίαιτους οργανισµούς,
οι µισοί από τους οποίους είναι ανενεργοί. Ήδη, ο κ. Προβόπου-
λος προ ηµερών αναφέρθηκε σε χίλιες ογδόντα ζηµιογόνες δη-
µοτικές επιχειρήσεις, για να φθάσουµε σήµερα να συζητάµε για
συγχώνευση είκοσι πάνω-κάτω οργανισµών, ενώ αρκετοί δε εξ
αυτών είναι ούτως ή άλλως ανενεργοί.

Γνωρίζουµε πολύ καλά -αναφέρθηκε και από εσάς- ότι δεν
είναι µία απλή διαδικασία και ότι απαιτείται χρόνος για την αξιο-
λόγηση και υλοποίηση τέτοιων προσπαθειών. Ήδη, όµως, η Νέα
∆ηµοκρατία –σας τα είπε νωρίτερα ο κ. Παυλόπουλος- όσο ήταν
Κυβέρνηση, είχε επεξεργαστεί σχέδιο συγχώνευσης και κατάρ-
γησης περίπου διακοσίων πενήντα φορέων και οργανισµών. Γιατί
δεν αξιοποιήθηκε αυτή η προεργασία, ώστε να κερδηθεί χρόνος;
Αλήθεια, το να αντιπαλεύει ο ένας τον άλλον στους τηλεοπτικούς
σταθµούς και τα τηλεοπτικά παράθυρα είναι πιο χρήσιµο από το
να αξιοποιήσετε όσα οι υπηρεσίες έχουν προετοιµάσει; Τι παθο-
γένεια και εγωπάθεια του πολιτικού συστήµατος είναι αυτή; Οι
συνθήκες είναι εξαιρετικά κρίσιµες και κάθε χρονοτριβή στοιχί-
ζει πολύ ακριβά, όταν µάλιστα γνωρίζουµε ότι µόνο για τις κάθε
λογής επιτροπές, όπως είπαµε, ο κρατικός προϋπολογισµός επι-
βαρύνεται µε 222.000.000 ετησίως και κανείς δεν µπορεί να έχει
σαφή εικόνα για το πόσο στοιχίζει στο κράτος ο δηµόσιος το-
µέας.

Μπροστά σ’ αυτές τις ωκεάνιες διαρροές οι υπολογιζόµενες
περικοπές που επιτυγχάνονται µε το εν λόγω νοµοσχέδιο µόλις
που ξεπερνούν τα δέκα εκατοµµύρια ευρώ -για να έχουµε µια
τάξη µεγέθους και για να ξέρουµε για τι ακριβώς µιλάµε- εκ των
οποίων δέκα εκατοµµυρίων ευρώ περίπου το 90% αφορά την
«ΑΓΡΟΓΗ». Μετά από ένα χρόνο επεξεργασίας και διαβουλεύ-
σεων βλέπουµε ένα ηµιτελές και άτολµο νοµοσχέδιο, που δίνει
την εντύπωση πως σκοπός του δεν είναι να αντιµετωπίσει το
κακό στη ρίζα του, αλλά απλώς να κατευνάσει αντιδράσεις. Σ’
αυτήν τη φάση τουλάχιστον η όλη προσπάθεια θεωρούµε ότι
είναι ελλιπής. Αφήνει πολλά θολά σηµεία που θα εξηγήσουµε

αύριο στην κατ’ άρθρον συζήτηση και γίνεται για επικοινωνια-
κούς λόγους. Αν σε επόµενη φάση, που λέτε ότι θα προχωρή-
σετε σύντοµα, δούµε την πρόθεση και την αποφασιστικότητα της
Κυβερνήσεως να βάλει το δάκτυλο επί τον τύπον των ήλων, τότε
να είστε βέβαιοι ότι θα µας βρείτε αρωγούς στην προσπάθειά
σας.

Ο δεύτερος λόγος για τον οποίο καταψηφίζουµε το νοµοσχέ-
διο είναι ο εξής. ∆εν υπάρχει έκθεση αποτίµησης, αξιολόγησης
του έργου των υπό κατάργηση υπηρεσιών. ∆εν υπάρχει αναλυ-
τική και εξειδικευµένη για κάθε οργανισµό ή φορέα που καταρ-
γείται ή συγχωνεύεται αναλογιστική µελέτη του κόστους των
ενεργειών που προβλέπει το νοµοσχέδιο. ∆εν αναφέρονται επί
παραδείγµατι οι δαπάνες που θα απαιτηθούν από τη σύσταση
εκατοντάδων προσωποπαγών θέσεων και την ανάληψη από το
κράτος των υποχρεώσεων των καταργουµένων φορέων. Υπάρ-
χουν πολλά κενά σε ό,τι αφορά το σχηµατισµό πλήρους εικόνας
στη σχέση κόστους-ωφέλειας. Ενδεικτικά αναφέρω ότι στη ∆η-
µόσια Επιχείρηση Πολεοδοµίας και Στέγασης, η οποία τίθεται σε
καθεστώς εκκαθάρισης, δεν µπορεί να εκτιµηθεί από το Γενικό
Λογιστήριο του Κράτους το ύψος των λειτουργικών εξόδων.

∆εν αναφέρεται πουθενά η στόχευση των συγχωνεύσεων. Γε-
νικώς υπάρχει µία αοριστία σε ό,τι αφορά την ωφέλεια που θα
προκύψει από τις λύσεις που προτείνετε. Αθροίζετε υπηρεσίες
και αριθµούς χωρίς αξιολόγηση και επαρκή αιτιολόγηση.

Ένας ακόµη λόγος που καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο είναι
διότι δεν καθορίζετε ένα ενιαίο καθεστώς βάσει του οποίου θα γί-
νονται οι µετατάξεις, ένα καθεστώς κοινό για όλους, ώστε άπα-
ντες να γνωρίζουν τι θα ισχύει για το προσωπικό που µετατάσ-
σεται, να υπάρχουν γενικοί κανόνες που θα λειτουργήσουν συ-
µπληρωµατικά µε τον ισχύοντα Υπαλληλικό Κώδικα, διότι παρα-
τηρούνται µεγάλες ανισότητες και αδικίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ζητώ την ανοχή σας για ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εντάξει, συνεχίστε.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: ∆ιαπιστώνουµε ότι το νοµοσχέ-

διο εισάγει δύο µέτρα και δύο σταθµά σε ό,τι αφορά τον προ-
κλητικά διαφορετικό τρόπο αντιµετώπισης υπαλλήλων που
βρίσκονται στο ίδιο καθεστώς εργασιακής σχέσης. Θα πρέπει να
πείσετε για την αντικειµενικότητα και ειλικρίνεια των προθέσεών
σας απαντώντας σε όσους δυσανασχετούν µε την απόλυση των
υπαλλήλων της «ΑΓΡΟΓΗΣ», οι οποίοι µιλούν για κοµµατικές διώ-
ξεις όταν όλοι οι υπόλοιποι συνάδελφοί τους που περιλαµβάνο-
νται στο νοµοσχέδιο απλά µετατάσσονται και κανένας άλλος δεν
απολύεται.

Τέλος, το νοµοσχέδιο απαιτεί δεκάδες εξουσιοδοτήσεων και
παραπέµπει σε πληθώρα υπουργικών αποφάσεων χωρίς την έκ-
δοση των οποίων είναι ανεφάρµοστο. Θεωρείτε ότι η κατάργηση
φορέων και οργανισµών του δηµοσίου µπορούν να χαρακτηρι-
στούν ως ειδικότερα, τεχνικά, λεπτοµερειακά θέµατα ή τοπικού
χαρακτήρα; Όχι βέβαια. Γιατί δεν το κάνετε µε διατάγµατα που
σας παρέχουν την εξασφάλιση της προηγούµενης επεξεργασίας
από το Συµβούλιο της Επικρατείας;

Και εντέλει -και ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας-
µπορείτε, κύριε Υπουργέ, να παρακάµψετε τις δικές µου αιτιά-
σεις ή και άλλων συναδέλφων. Μπορείτε να παρακάµψετε όµως
–σας θεωρώ ικανούς- ακόµη και τα όσα απεφάνθη το Τµήµα Νο-
µοτεχνικής Επεξεργασίας της Βουλής, το οποίο σας παραπέµπει
στο άρθρο 4, παράγραφος 1, του Συντάγµατος, σε σχέση µε τις
συνθήκες εργασίας και τα νοµικά πρόσωπα που εποπτεύονται
από το δηµόσιο τοµέα και σας λέει ότι δεν πρέπει να υπερβαί-
νετε τα άκρα και τα όρια που διαγράφει το άρθρο αυτό. Μπο-
ρείτε να τα παρακάµψετε. Εκείνο που δεν µπορείτε να παρακάµ-
ψετε είναι τη βαρύτατα τρωθείσα αξιοπιστία σας!

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο ειδικός
αγορητής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κ. Βασί-
λειος Μουλόπουλος, για δεκαπέντε λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο κινείται σε δύο
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επίπεδα. Το πρώτο είναι το επίπεδο της πολιτικής και της ιδεο-
λογίας, µίας πολιτικής που η Κυβέρνηση εφαρµόζει µεθοδευµένα
από τη στιγµή που ανέλαβε τη διακυβέρνηση της χώρας, δηλαδή
την πολιτική της απαξίωσης του δηµοσίου τοµέα στο σύνολό του,
για να έχει το άλλοθι να το εκχωρήσει στην ιδιωτική πρωτοβου-
λία. Αυτό κάνει για την υγεία, την παιδεία, τις δηµόσιες συγκοι-
νωνίες. Αυτό έχει εξαγγείλει και προτίθεται να κάνει και για τις
∆ΕΚΟ. Επικαλούµενη υπαρκτά προβλήµατα κατασπατάλησης
του δηµόσιου χρήµατος, αναποτελεσµατικότητας και πελατεια-
κών σχέσεων, προβλήµατα που οι κυβερνήσεις τόσο του ΠΑΣΟΚ
όσο και της Νέας ∆ηµοκρατίας δηµιούργησαν, έχει βγάλει στο
σφυρί το δηµόσιο πλούτο, τους κοινωνικά ωφέλιµους Οργανι-
σµούς και τις στρατηγικού ενδιαφέροντος δηµόσιες επιχειρή-
σεις. Αντί, δηλαδή, να θεραπεύσει το κράτος, το καταργεί.

Στο πλαίσιο της αυστηρής δηµοσιονοµικής πειθαρχίας ευαγ-
γελίζεται να χτυπήσει το σπάταλο δηµόσιο, ενοχοποιώντας συ-
στηµατικά και µεθοδευµένα τις δηµόσιες υπηρεσίες και τους
υπαλλήλους τους για τη σηµερινή κρίση. Ετοιµάζει έτσι το έδα-
φος για το µνηµόνιο 3, ενεργοποιώντας την πιο επιθετική µορφή
κοινωνικού και οικονοµικού ∆αρβινισµού. Για να σωθούµε πρέ-
πει να ξεφορτωθούµε τις κακές δηµόσιες υπηρεσίες, να ξεπου-
λήσουµε τις ∆ΕΚΟ, να συρρικνώσουµε το κράτος, να κόψουµε
τους µισθούς των τεµπέληδων και ανίκανων δηµοσίων υπαλλή-
λων.

Το δεύτερο επίπεδο είναι αυτό της ουσίας του νοµοσχεδίου.
Το νοµοσχέδιο κατά τη γνώµη µας έχει ένα βασικό αντικείµενο,
την «ΑΓΡΟΓΗ». Αυτό είναι το κυρίως πιάτο και µας το σερβίρετε
µε γαρνιτούρα τον εξορθολογισµό και τον εκσυγχρονισµό της
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Στόχος είναι να εκχωρήσετε στις ιδιωτικές
εταιρείες ένα ακόµα κοµµάτι του δηµοσίου, την καταγραφή των
εθνικών αγροτικών γαιών.

Κύριε Υπουργέ, βάζοντας τους ιδιώτες στο παιχνίδι της κα-
ταγραφής και ψηφιοποίησης της αγροκτηνοτροφικής γης επι-
διώκετε να ελέγξετε απόλυτα την γεωργική γη. Αυτή είναι η
ουσία του νοµοσχεδίου, η κατάργηση της αρµοδιότητας κατα-
γραφής εποικιστικών εκτάσεων και δηµιουργίας χαρτογραφικού
υπόβαθρου της χώρας. Και αυτό δεν είναι τυχαίο. Πρόκειται για
αντικείµενο που από καιρό διεκδικούν σφόδρα οι ιδιωτικές εται-
ρείες. Γιατί η αρµοδιότητα δεν µεταφέρεται στο Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων; Πρόκειται για ένα ιδιαίτερα
ευαίσθητο για το ελληνικό δηµόσιο συµφέρον αντικείµενο.

Η Κυβέρνηση µεθοδεύει την απεµπόληση κυριότητας εκτά-
σεων φιλέτων, θα έλεγα. Που θα πάνε οι αρµοδιότητες της
«ΑΓΡΟΓΗΣ»; Πόσο θα κοστίσει η επικαιροποίηση και η ψηφιο-
ποίηση από τους ιδιώτες; Από τα 10.117.000 ευρώ της δαπάνης,
που σύµφωνα µε το νοµοσχέδιο εξοικονοµείτε, τα 7.600.000
ευρώ προέρχονται από την κατάργηση της «ΑΓΡΟΓΗΣ» και µά-
λιστα κυρίως από τη λύση των συµβάσεων του προσωπικού που
εισηγείστε ως παράνοµες.

Απολύετε εργαζοµένους αορίστου χρόνου δηµιουργώντας ένα
επικίνδυνο δεδικασµένο και ζητείτε από τη Βουλή να το ψηφίσει.
Εγώ δεν έχω µεγάλη κοινοβουλευτική εµπειρία, αλλά κρίνω ότι
δεν είναι δουλειά της Βουλής να κρίνει για το νόµιµο ή το πα-
ράνοµο των προσλήψεων.

Όλα αυτά, κύριε Υπουργέ, είναι τεράστιας σηµασίας ζητήµατα
και σας ερωτώ: Αν οι αρµοδιότητες της «ΑΓΡΟΓΗΣ» δεν µετα-
φερθούν στην αρµόδια υπηρεσία του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης, ποιος θα κάνει την επικαιροποίηση του χαρτογραφι-
κού υπόβαθρου των εποικιστικών εκτάσεων της χώρας; Ποιος θα
διαφυλάξει τον εθνικό πλούτο και τα δικαιώµατα των αγροτών; Η
δηµιουργία του Αγροτικού Κτηµατολογίου θα δοθεί σε ιδιώτες
και πόσο αυτό θα κοστίσει στο ελληνικό δηµόσιο;

Ελπίζουµε –το ρωτήσαµε και στην επιτροπή, απάντηση δεν πή-
ραµε- να πάρουµε απάντηση σήµερα. Ας δούµε όµως και τη γαρ-
νιτούρα του νοµοσχεδίου, τον τρόπο επιλογής των υπό
κατάργηση ή συγχώνευση οργανισµών. ∆εν µας λέτε µε ποια κρι-
τήρια έγινε η επιλογή, ποιο δηµόσιο σκοπό εξυπηρετούσε η
ίδρυσή τους και γιατί αυτός δεν επιτελέστηκε.

Επικαλείστε αόριστα αναποτελεσµατικότητα σε ένα συγκεχυ-
µένο πλαίσιο δαιµονοποίησης κάθε δηµόσιας υπηρεσίας. Άχρη-
στοι και σπάταλοι οι οργανισµοί; Θα σας πούµε: ασφαλώς. Γιατί

όµως; ∆ιότι αλώθηκαν από τα κοµµατικά επιτελεία και ο αναπτυ-
ξιακός τους σκοπός ακυρώθηκε στην πράξη από το διορισµό µε
αδιαφανείς διαδικασίες διοικητικών συµβουλίων από «τα δικά
µας» παιδιά -δηλαδή τα «πράσινα» και τα «γαλάζια»- που µετέ-
τρεψαν κοινωνικά ωφέλιµες δοµές σε «πλυντήρια» κοµµατικών
στελεχών.

Πιστεύω ότι το νοµοσχέδιο είναι αποκαλυπτικό για τα έργα και
τις ηµέρες του δικοµµατισµού. Παραδέχεται την άλωση της ∆η-
µόσιας ∆ιοίκησης, την άλωση του κράτους από τα δυο κόµµατα
εξουσίας. Έρχεται να καταργήσει ή να συγχωνεύσει κάποια τέ-
τοια µορφώµατα, αποσιωπώντας την πολιτική ευθύνη των κυ-
βερνήσεων και των Υπουργών που τα έστησαν και των κοµµα-
τικών µηχανισµών που τα διαχειρίστηκαν.

Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν υπερασπίζεται οργανισµούς χωρίς αντικείµενο,
που έχουν ως µόνο αντικείµενο εκείνο των παχυλών αµοιβών των
διοικούντων. Συµφωνεί, τάσσεται υπέρ της µεταφοράς αρµοδιο-
τήτων που ως τώρα ασκούσαν µεµονωµένα νοµικά πρόσωπα δη-
µοσίου ή ιδιωτικού δικαίου σε οργανικές υπηρεσιακές µονάδες
Υπουργείων, στελεχωµένων µε µόνιµο προσωπικό.

Η διοικητική συνέχεια και η διασφάλιση εξασφαλίζεται µε την
ένταξη κοινωνικά ωφέλιµων υπηρεσιών στο κεντρικό κράτος, σε
αντίθεση µε τη συστηµατική προσπάθεια της Κυβέρνησης να
αποδώσει τη διαφθορά στο δηµόσιο χαρακτήρα των υπηρεσιών
και όχι στη µεθοδευµένη κοµµατικοποίηση του κράτους και από
τα δυο κόµµατα εξουσίας. Το παρόν νοµοσχέδιο πολύ απέχει
από το να στοχεύει στην εξυγίανση του δηµοσίου τοµέα µε γνώ-
µονα το δηµόσιο συµφέρον.

Όµως, στόχος του νοµοσχεδίου είναι και οι εργαζόµενοι. Εδώ
και δεκαετίες ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρατία, ανάλογα µε το ποιος
ήταν στην κυβέρνηση, έστηναν πελατειακούς, κοµµατικούς µη-
χανισµούς, τους έδιναν τη µορφή ανώνυµων εταιρειών ή νοµι-
κών προσώπων δηµοσίου δικαίου, εκτός των κεντρικών δοµών
του κράτους, βόλευαν «ηµετέρους» καταστρατηγώντας τις δια-
τάξεις περί προσλήψεων προσωπικού και περί δηµοσίων προµη-
θειών. ∆ηµιούργησαν στρατιές συµβασιούχων, κοµµατικών
οµήρων, τους οποίους έρχονται σήµερα να λοιδορήσουν για βό-
λεµα και αναξιοκρατικές µεθοδεύσεις.

Η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ τσακώνονται για τα «πρά-
σινα» και «γαλάζια» παιδιά, αλλά για εµάς οι εργαζόµενοι δεν
έχουν χρώµα. Το προσωπικό που στελεχώνει τα κοµµατικά πα-
ραµάγαζα είναι πάντα το εξιλαστήριο θύµα, καθώς ενοχοποιείται
από τις κοµµατικές ηγεσίες µε το Παγκάλειο θεώρηµα «όλοι µαζί
τα φάγαµε».

Με το παρόν νοµοσχέδιο φέρνετε προς ψήφιση στη Βουλή την
απόλυση των υπαλλήλων, όχι µόνο ορισµένου, αλλά και αορί-
στου χρόνου. Ανοίγετε τον ασκό του Αιόλου µε µια υποκριτική
πλειοδοσία περί ρουσφετολογικών προσλήψεων από τη Νέα ∆η-
µοκρατία. Παριστάνετε τις «µωρές παρθένες», τους αρχάγγε-
λους της κάθαρσης στο κράτος. Παραβιάζετε, όµως, κατάφορα
τη συνταγµατικά κατοχυρωµένη αρχή της ισότητας µεταχειριζό-
µενοι µε δυο µέτρα και µε δυο σταθµά υπαλλήλους µε τα ίδια δι-
καιώµατα.

Κύριε Υπουργέ, ο ΣΥΡΙΖΑ καταψηφίζει το νοµοσχέδιο που δρο-
µολογεί την ιδιωτικοποίηση των δηµοσίων υπηρεσιών, που ανοί-
γει το δρόµο για απολύσεις ακόµα και υπαλλήλων αορίστου
χρόνου και δωρίζει στους ιδιώτες τον έλεγχο της καταγραφής
της αγροτικής γης.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
συνάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε ο κύκλος αγο-
ρεύσεων των εισηγητών και ειδικών αγορητών και εισερχόµεθα
στον πίνακα των αγορητών επί της αρχής µε πρώτο οµιλητή τον
κ. Κωνσταντίνο Γείτονα.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το νοµοσχέδιο γίνεται, πι-

στεύω, ένα βήµα για την αναδιοργάνωση, τον εξορθολογισµό και
τον περιορισµό, θα έλεγα, του δηµόσιου τοµέα. Θα ακολουθή-
σουν και άλλα, ίσως και πιο αποφασιστικά, βήµατα.
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Αυτό που γίνεται σε συνδυασµό και µε την µεταρρύθµιση του
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», πιστεύω ότι αποσκοπεί στην κατάλυση του συ-
γκεντρωτικού, πελατειακού κράτους που µας έχει ταλαιπωρήσει
καθώς και στη δηµιουργία νέων προτύπων διακυβέρνησης. Έτσι,
εγώ χαιρετίζω αυτή την πρωτοβουλία.

Εκείνο που πρέπει να καταλάβουµε, είναι ότι έχουν αλλάξει τα
δεδοµένα σε παγκόσµιο επίπεδο. Άλλος είναι σήµερα ο ρόλος
του κράτους και για τη χώρα µας και άλλο το απαιτούµενο εύρος
του, ώστε να ανταποκριθεί στις σηµερινές ανάγκες. Χρειαζόµα-
στε σήµερα ένα επιτελικό, ευέλικτο και αποτελεσµατικό κράτος.

Θα πρέπει πάλι να πούµε όχι στο κράτος-επιχειρηµατία, αλλά
και όχι στην παραίτηση του κράτους από την εποπτεία της οικο-
νοµίας, κάτι που ήθελαν οι δήθεν φιλελεύθεροι κατά βάση νεο-
φιλελεύθεροι και που διαψεύστηκε παταγωδώς από τις εξελίξεις
και την παγκόσµια οικονοµική κρίση.

Πράγµατι, πίστευαν και διακήρυσσαν ότι αυτορυθµίζονταν οι
αγορές και µας έλεγαν «γιατί πρέπει να ανακατεύεται το κρά-
τος;» Αλλά οι αγορές απεδείχθησαν ασύδοτες και κινδυνεύουν
να πνίξουν και τα κράτη και το κράτος.

Η σωστή άποψη, λοιπόν, είναι για επιτελικό κράτος, ένα κρά-
τος φύλακας και εγγυητής του συλλογικού συµφέροντος. Αυτόν
το ρόλο δεν πρέπει να τον απεµπολήσουµε σε καµµία περί-
πτωση.

Στην Ελλάδα ούτως ή άλλως οι αλλαγές είναι αναγκαίες, λόγω
του ότι υπήρξε ξεχείλωµα και ξεχαρβάλωµα του δηµόσιου τοµέα.
Πρέπει ουσιαστικά να ξεφύγουµε από το πελατειακό κράτος.

Επειδή, έχει γίνει πολλή συζήτηση -έγινε και το καλοκαίρι, θυ-
µάµαι, στο Τµήµα- για το πελατειακό κράτος και πολλοί ενίστα-
νται, θέλω να πω ότι το πελατειακό κράτος αναπτύχθηκε
διαχρονικά. Το υποθάλψαµε και το συντηρήσαµε όλοι, κόµµατα,
συνδικαλιστές και τοπικοί παράγοντες. ∆εν πρέπει να εξαιρείται
κανένας, για να ξέρουµε τι λέµε. Κανένας, εν προκειµένω, δεν
µπορεί να νίπτει τας χείρας του.

Το πελατειακό κράτος οργανώθηκε και ανδρώθηκε παράλληλα
και συνεργατικά και στις τρεις εκφάνσεις του, στις τρεις διαστά-
σεις του. Εννοώ την κοµµατική, τη συντεχνιακή και την τοπικι-
στική.

Σ’ αυτό συνετέλεσε ιδιαίτερα, κύριε Υπουργέ, ο λαϊκισµός. Τον
ακούω και σήµερα από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση αλλά και
κόµµατα, που λένε δεν κυβέρνησαν. ∆εν είναι υπεύθυνος για το
πελατειακό κράτος µόνο ο δικοµµατισµός, τα κόµµατα εξουσίας
όπως αναφέρεται. Είµαστε όλοι υπεύθυνοι για το τρισδιάστατο
πελατειακό κράτος. Ο λαϊκισµός, ο οποίος συνεχίζεται και σή-
µερα, πραγµατικά εξέθρεψε το πελατειακό κράτος. Ας κάνουν,
λοιπόν, όλοι την αυτοκριτική τους.

∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Τα ρουσφέτια δικά σας ήταν. Και
των δύο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κυρία
Μανωλάκου, µη διακόπτετε. ∆εν σας διέκοψε κανείς, κυρία Μα-
νωλάκου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Και εσείς χαϊδεύετε τα αφτιά
όλων. Αφήστε τα αυτά και µη µε διακόπτετε. Έχετε τεράστιες
ευθύνες για το πελατειακό κράτος. Όλοι.

∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Εµείς υπερασπιζόµαστε το δικαί-
ωµα στη δουλειά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κυρία Μα-
νωλάκου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κανένας δεν θα βγάζει την ουρά
του έξω, εάν θέλουµε να είµαστε ειλικρινείς σ’ αυτόν τον τόπο,
για να πάµε µπροστά.

Η Νέα ∆ηµοκρατία ήρθε στην εξουσία µε το δελεαστικό σύν-
θηµα «επανίδρυση του κράτους». Ήταν πράγµατι δελεαστικό. Εί-
δαµε στην πράξη µια άνευ προηγουµένου προσπάθεια
επαναφοράς του αλήστου µνήµης για εµάς τους παλαιότερους,
κράτους της δεξιάς. Αναφέρθηκαν τα στοιχεία του εκτροχιασµού
από τον εισηγητή µας και δεν θα επανέλθω.

Όσον αφορά τις διατάξεις του νοµοσχεδίου, επιχειρείται συ-
γκεκριµένα να καταργηθούν και να συγχωνευθούν ορισµένες
υπηρεσίες και οργανισµοί του δηµοσίου τοµέα και άλλες τίθε-
νται σε καθεστώς λύσης και εκκαθάρισης, όπως ανώνυµες εται-
ρείες, τις µετοχές των οποίων κατέχει στο σύνολο ή κατά µέρος

ή κατά πλειοψηφία το δηµόσιο. Επίσης, µεταφέρονται αρµοδιό-
τητες και ρυθµίζονται και θέµατα προσωπικού.

Όλα αυτά γίνονται στη βάση αιτιολογηµένων γνωµοδοτήσεων
της διϋπουργικής επιτροπής, η οποία συνεχίζει το έργο της,
όπως έχει πει η Κυβέρνηση. Και όπως ακούσαµε, είναι έτοιµη να
προχωρήσει -και καλώς θα προχωρήσει- µε αποφασιστικά βή-
µατα, σε νέες αναδιαρθρώσεις.

Επειδή το θέµα, κύριε Υπουργέ, των συγχωνεύσεων συνδυά-
ζεται και µε θέµατα µετατάξεων και µε τις δεσµεύσεις στο πλαί-
σιο της δανειακής συµφωνίας, της συµφωνίας που αναφέρεται
ως µνηµόνιο, καλό θα ήταν η Βουλή να έχει µια ξεκάθαρη εικόνα
των επόµενων βηµάτων της Κυβέρνησης.

Το λέω αυτό, όχι µόνο για την ενηµέρωσή µας -είναι υποχρέ-
ωση της Κυβέρνησης να ενηµερώνει τη Βουλή- αλλά και για να
σταµατήσει η κινδυνολογία και η σπέκουλα όσον αφορά τους ερ-
γαζοµένους. Ακούµε κάθε µέρα για χιλιάδες, δεκάδες χιλιάδες,
εκατοντάδες χιλιάδες απολύσεις. Πρόκειται για σπέκουλα που
αφορά τους εργαζοµένους και που, δυστυχώς, σκόπιµα ανακυ-
κλώνεται καθηµερινά. Καλό είναι, λοιπόν, να ξεκαθαριστούν ορι-
στικά αυτά τα ζητήµατα.

Θέλω να επισηµάνω και κάτι άλλο, κύριε Υπουργέ. Από Υπουρ-
γούς ακούω κατά καιρούς σχέδια για «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» στο χώρο
ευθύνης τους, όπως για παράδειγµα ∆ΟΥ, εκπαιδευτικά ιδρύ-
µατα κ.λπ.. Ακούγεται ακόµα και για νοσοκοµεία. Καλό θα είναι
να συγκεκριµενοποιηθούν όλα αυτά το ταχύτερο, έτσι ώστε να
µη δηµιουργούνται στην κοινή γνώµη και στην κοινωνία συγχύ-
σεις, που συντηρούν άκαιρες αντιπαραθέσεις και συγκρούσεις.

Θα ήθελα στο λίγο υπόλοιπο του χρόνου να κάνω ορισµένες
παρατηρήσεις.

Πρώτον, σε περιπτώσεις συγχωνεύσεων, κύριε Υπουργέ, θα
πρέπει να διασφαλίσουµε το χαρακτήρα των υπό συγχώνευση
εταιρειών, όπως και τη βιωσιµότητα του κάθε φορά νέου φορέα,
δεδοµένου ότι πολλές φορές συγχωνεύονται - όπως θα δούµε
και στη συζήτηση επί των άρθρων- φορείς ελλειµµατικοί µε πλε-
ονασµατικούς.

Έχω στο νου µου το παράδειγµα του Ελληνικού Κέντρου Αρ-
γιλλοµάζης. Το Ελληνικό Κέντρο Αργιλλοµάζης παίζει ένα σηµα-
ντικό ρόλο σε µια παλιά τέχνη όσο και ο άνθρωπος, στην
αγγειοπλαστική. Η κεραµική έχει δώσει από τα πρώτα βήµατα
των Ελλήνων, σπουδαία καλλιτεχνήµατα και χρηστικά αντικεί-
µενα. Με το νοµοσχέδιο, το Ελληνικό Κέντρο Αργιλλοµάζης
απορροφάται στο Κέντρο Τεχνολογίας και Σχεδιασµού ΕΛΚΕ∆Ε.

Πρέπει λοιπόν –κι αυτό είχα υπ’ όψιν µου- να διατηρήσουµε το
χαρακτήρα του, να προστατεύσουµε το προσωπικό και να προ-
στατεύσουµε τη λειτουργία µιας τέτοιας δράσης, η οποία πραγ-
µατικά µπορεί να προσφέρει και στηρίζει έναν κρίσιµο τοµέα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και, δεύτερον –και µε αυτό τελειώνω- όσον αφορά την πα-
ρέµβαση στο χώρο της υγείας. Καταργούνται µε το άρθρο 1 το
Εθνικό Κέντρο Ερευνών Υγείας, το οποίο είχε ιδρυθεί µε το νόµο
του 1985 – ο ν.1575 ή ο ν.1585 νοµίζω, ήταν Υπουργός ο Γεννη-
µατάς τότε- καθώς και το Ινστιτούτο Έρευνας και Ελέγχου Ποι-
ότητας Υπηρεσιών Υγείας, που είχε συσταθεί επί υπουργίας
δικής µου µε το ν. 2519/1997.

Αυτό, θυµίζω, είχε γίνει σε συνεννόηση µε την Ευρωπαϊκή
Ένωση, η οποία για να µας χρηµατοδοτήσει στο Β’ και Γ’ Κοινο-
τικό Πλαίσιο Στήριξης τα νοσοκοµεία, ήθελε εγγυήσεις για τον
έλεγχο της ποιότητας των υπηρεσιών υγείας. Όπως ορίζει η διά-
ταξη, οι σκοποί των νοµικών αυτών προσώπων θα εκπληρώνο-
νται στο εξής από τις υπάρχουσες υπηρεσίες. ∆εν είµαι
σίγουρος αν στο Υπουργείο Υγείας υπάρχει υπηρεσία που έχει
αυτές τις δυνατότητες. Παρακαλώ να το ελέγξετε. Αν πράγµατι
είστε πεπεισµένοι ότι υπάρχουν αυτές οι δυνατότητες, προχω-
ρήστε.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε -κι ευχαριστώ για την ανοχή σας- λέ-
γοντας ότι αυτή η τρίδυµη, προσπάθεια της αποκέντρωσης µε
τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», της απαλλαγής από το πελατειακό κράτος,
πού γίνεται µε τα βήµατα αυτά, καθώς και του εκσυγχρονισµού
και αναβάθµισης των δοµών του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα,
είναι µια προσπάθεια που θα πρέπει να τη στηρίξουµε όλοι και
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προπάντων τα κόµµατα. Γιατί για τα πολιτικά κόµµατα, αν µη τι
άλλο, είναι ζήτηµα συναίσθησης της ευθύνης και του χρέους,
απέναντι σ’ αυτόν τον τόπο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Γεώργιος Βλάχος,
Βουλευτής Αττικής της Νέας ∆ηµοκρατίας, έχει το λόγο για επτά
λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
λέµε καθαρά από την αρχή ότι στηρίζουµε και ψηφίζουµε την κα-
τάργηση και συγχώνευση υπηρεσιών, οργανισµών και φορέων
του δηµόσιου τοµέα. Η στήριξη στο συζητούµενο νοµοσχέδιο
απορρέει από τη θέση µας για µείωση του κράτους, που µε συ-
νέπεια ξεκινήσαµε ως Κυβέρνηση.

Είναι γνωστό ότι το Μάιο του 2009 δώσαµε στη δηµοσιότητα
κατάλογο µε διακόσιες πενήντα πέντε φορείς και οργανισµούς,
για τους οποίους δροµολογούσαµε κατάργηση ή συγχώνευση.
Οι εκλογές δεν επέτρεψαν την ολοκλήρωση αυτής της προσπά-
θειες. Όµως, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, που ανέλαβε στη συνέ-
χεια, βρήκε µία έτοιµη δουλειά, που θα µπορούσε, µε τις δικές
της βεβαίως τροποποιήσεις, να την προχωρήσει.

Αντ’ αυτού, µετά από ένα χρόνο, φέρνει σήµερα το νοµοσχέ-
διο, που κατά τη γνώµη µας, αποτελεί ένα δειλό βήµα και σε κάθε
περίπτωση, µε πολύ µεγάλη καθυστέρηση.

Εάν σε κάτι συµφωνούµε όλοι, κύριοι Υπουργοί, είναι ότι αν
πηγαίνετε µ’ αυτούς τους ρυθµούς, θα χρειαστείτε πολύ χρόνο,
που οι συνθήκες σήµερα δεν σας τον παρέχουν.

Σήµερα, εσείς έχετε το προνόµιο η Αξιωµατική Αντιπολίτευση
να στηρίζει επιλογές που κρίνει ότι κινούνται προς τη σωστή κα-
τεύθυνση, αντίθετα µε σας που ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση
διατυπώνατε µία µόνιµη άρνηση. Σας θύµισε ο εισηγητής µας τι
κάνατε τότε που λέγατε «όχι» σε όλα, τότε που τάζατε στους πά-
ντες τα πάντα, τότε που ο Κώστας Καραµανλής εκλιπαρούσε για
συνεννόηση στα αυτονόητα και εσείς µας απαντούσατε «κάντε
στην άκρη να περάσει η Ελλάδα» και ο κ. Παπανδρέου κατέβαινε
να ηγηθεί των διαδηλωτών, τότε που µε κάθε ευκαιρία ζητούσατε
εκλογές και όταν έγιναν εκλογές και ήρθατε στην εξουσία, αρχί-
σατε νέο τροπάριο ότι δήθεν φύγαµε.

∆εν µπορεί σε όλες τις περιπτώσεις να έχετε δίκιο. Αυτή η συ-
µπεριφορά σας οδηγεί σιγά-σιγά σε αδιέξοδο.

Σήµερα θέλετε συναίνεση, την οποία εσείς δεν δώσατε στην
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Όµως, ας πούµε ότι εµείς
δεν λειτουργούµε µε τον ίδιο τρόπο. Σε τι ακριβώς να δώσουµε
τη συναίνεσή µας; Σε τι να συναινέσουµε; Μήπως µπερδεύετε τη
συναίνεση µε τη συνενοχή; ∆εν γίνεται εσείς να αποφασίζετε εν
κρυπτώ, όπως συνήθως κάνετε και στη συνέχεια να ζητάτε συ-
ναίνεση µε αλαζονεία και έπαρση! ∆εν ακούτε ούτε δικές µας
απόψεις, ούτε των άλλων πολιτικών δυνάµεων! Προσπαθείτε δε
να τις απαξιώσετε, διεκδικώντας για τους εαυτούς σας το αλά-
θητο, τη µόνη αλήθεια, όπως κάνουν διαχρονικά όσοι ταυτίζουν
τους εαυτούς τους µε το ρόλο του σωτήρα!

Όµως, η σηµερινή κατάσταση δεν χρειάζεται σωτήρες! Απαι-
τεί διάλογο, έντιµη συµπεριφορά απέναντι σε όλους, αλήθεια και
πολιτική γενναιότητα στην ανάληψη της ευθύνης που αναλογεί
στον καθένα µας!

Όλα όσα είπα επιβεβαιώνονται µε τη στάση σας απέναντι
στους εργαζόµενους στην «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.». ∆εν µπορέσατε να
ακυρώσετε το διαγωνισµό, γιατί δεν βρήκατε κανένα πάτηµα, κα-
νένα κενό, για να απολύσετε τους εργαζόµενους. Και φθάνετε
στο ίδιο αποτέλεσµα µε την κατάργηση του οργανισµού που στο
διάστηµα που λειτουργεί, έχει αποδώσει σηµαντικό έργο.

Γι’ αυτό, σε κλασική περίπτωση, θα έλεγα, κοµµατικής δίωξης
µέσω της απόλυσης προσωπικού, το οποίο απασχολείται µε συµ-
βάσεις αορίστου και όχι ορισµένου χρόνου, εξελίσσεται η υπό-
θεση των εργαζοµένων στην «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» Μάλιστα, όπως
δήλωσε στη Βουλή ο εκπρόσωπος της Α∆Ε∆Υ, που σηµειωτέον
είναι και µέλος του κόµµατός σας, δεν θυµάται να υπήρξε ανά-
λογη περίπτωση απόλυσης εργαζοµένων ιδιωτικού δικαίου αο-
ρίστου χρόνου τα τελευταία εξήντα χρόνια! Βρισκόµαστε σε µία
πρωτοφανή περίπτωση άνισης µεταχείρισης εργαζοµένων, µε
κριτήριο το πότε προσελήφθησαν.

Το δε επιχείρηµα ότι αυτοί δεν µεταφέρονται, διότι προσελή-
φθησαν για να ασκήσουν µία συγκεκριµένη αρµοδιότητα και να
ενισχύσουν την «ΑΓΡΟΓΗ», η οποία πλέον καταργείται, είναι του-
λάχιστον αστείο. Ούτως ή άλλως, έχουµε να κάνουµε µε ανώ-
νυµη εταιρεία, η οποία προσλαµβάνει νοµίµως προσωπικό εκτός
ΑΣΕΠ, όπως ισχύει πάντοτε για τις ανώνυµες εταιρείες του δη-
µοσίου.

Με το άρθρο 2 του νοµοσχεδίου για την κατάργηση και συγ-
χώνευση υπηρεσιών, οργανισµών και φορέων του δηµοσίου
τοµέα, καταγγέλλονται οι συµβάσεις εργασίας του προσωπικού
της Εταιρείας Αξιοποίησης Αγροτικής Γης Α.Ε., οι οποίες άρχι-
σαν να ισχύουν από την 1η Σεπτεµβρίου, καθώς και οι συµβάσεις
των δικηγόρων. Πρόκειται για διακόσια εβδοµήντα άτοµα που
απασχολούνται µε σύµβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορί-
στου χρόνου και που κατάφεραν µέσα σε οκτώ, εννέα µήνες να
προχωρήσουν σε ένα πολύ κρίσιµο για τους αγρότες αντικεί-
µενο, τη διαµόρφωση ψηφιακών χαρτών, την οποία η Ευρωπαϊκή
Ένωση θεωρεί απαραίτητη για την καταβολή των αγροτικών επι-
δοτήσεων, των αποζηµιώσεων, κ.λπ..

Όλο το υπόλοιπο προσωπικό της εταιρείας µεταφέρεται µε
την ίδια σχέση εργασίας στον ΟΠΕΚΕΠΕ ή σε άλλο δηµόσιο
φορέα ή ΟΤΑ, ύστερα από αίτηση του εργαζόµενου.

Σύµφωνα µε την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κρά-
τους, το κόστος που εξοικονοµείται από τη λύση των συµβάσεων
αυτών, τις αµοιβές του διοικητικού συµβουλίου και των εργαζο-
µένων, εκτιµάται σε 7,6 εκατοµµύρια ευρώ. Όµως, αυτό δεν ση-
µαίνει τίποτα, γιατί ποιος θα εκτελέσει το έργο της εταιρείας; Θα
δοθεί πλέον σε ιδιώτες. Και µε τι κόστος, αν αναλογιστεί κανείς
ότι το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους εκτίµησε το κόστος για τη
δηµιουργία δασικών χαρτών σε πάνω από 175 εκατοµµύρια
ευρώ;

Τα είπαµε και τότε στη διάρκεια της συζήτησης του νοµοσχε-
δίου και απάντηση δεν πήραµε!

Αν η κατάργηση της «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» είναι ένας έµµεσος τρό-
πος για να δοθούν µε αναθέσεις, δουλειές σε ιδιώτες, κάνετε
πολύ µεγάλο λάθος.

Ανατρέπετε τη ζωή, κύριοι Υπουργοί, διακοσίων εβδοµήντα ερ-
γαζοµένων. Είναι νέα παιδιά που ξεκίνησαν τη δουλειά τους µε
όνειρα και τους οδηγείτε στην ανεργία.

Το χειρότερο είναι ότι για να πετύχετε αυτόν το στόχο σας,
λέτε και πολλά ψέµατα. Λέτε ψέµατα, για παράδειγµα, ότι οι προ-
σλήψεις των υπαλλήλων της «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» ήταν παράνοµες.

Η αλήθεια είναι ότι κατά τη διαδικασία πρόσληψης των υπαλ-
λήλων, τηρήθηκε απολύτως η νοµιµότητα µε βάση τα όσα προέ-
βλεπε η ισχύουσα νοµοθεσία και πιο συγκεκριµένα ο ν.2637/98,
η υπουργική απόφαση στις 18.12.2008 και ο ν.3790/2009.

Είναι ψέµα, επίσης, ότι οι προσλήψεις των υπαλλήλων στην
«ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» ήταν προεκλογικού χαρακτήρα. Η αλήθεια είναι
ότι οι εκλογές προκηρύχθηκαν 7.9.2009, ενώ η απόφαση του
τότε Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης ελήφθη τον Ιούλιο του
2009 σε ανύποπτο πολιτικά χρόνο. Είναι µάλιστα ενδεικτικό ότι η
προκήρυξη για την κάλυψη των θέσεων έγινε στις 4 Αυγούστου
και η απόφαση του διοικητικού συµβουλίου για τις προσλήψεις
βγήκε στις 19 Αυγούστου του 2009, πολύ πριν τις εκλογές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μας λέτε ότι στις διαδικασίες πρόσληψης των υπαλλήλων
στην «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» και στην κατάρτιση των συµβάσεων τους,
δεν τηρήθηκαν οι απαραίτητες διαδικασίες και οι αρχές τις δια-
φάνειας. Η αλήθεια είναι ότι µετά από σχετική υπουργική από-
φαση που εξεδόθη στις 4.8.09 και µε βάση το ν.2229,
καθορίστηκε ο ανώτατος αριθµός των ατόµων -διακόσιοι εβδο-
µήντα- που θα προσλαµβάνονταν, καθώς και το είδος και η
σχέση εργασίας τους.

Επίσης, έγινε ανάρτηση στην ιστοσελίδα της «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.»
στις 4.8.09. Τέλος, συνεστήθη µε απόφαση του διοικητικού συµ-
βουλίου ειδική τριµελής επιτροπή αξιολόγησης των αιτήσεων
των ενδιαφεροµένων και συνετάγη πίνακας προσληπτέων, ο
οποίος επικυρώθηκε από το διοικητικό συµβούλιο της «ΑΓΡΟΓΗ
Α.Ε.».

Τέταρτο ψέµα: Η «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» καταργείται, διότι καταρ-
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γούνται τα αντικείµενα που χειριζόταν. Η αλήθεια είναι ότι η
«ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» είχε σαν αντικείµενο: Πρώτον, την υλοποίηση του
αρχείου των εποικιστικών εκτάσεων του Υπουργείου σε γεω-
γραφικό πληροφοριακό σύστηµα. ∆εύτερον, τη δηµιουργία του
έργου «Ολοκληρωµένο Πληροφοριακό Σύστηµα Αγροτικών ∆ε-
δοµένων». Τρίτον, την υλοποίηση του έργου της ανανέωσης του
Συστήµατος Αναγνώρισης Αγροτεµαχίων. Τέταρτον, την επικαι-
ροποίηση των µεταβολών - αγορές, πωλήσεις, ενοικιάσεις αγρο-
τεµαχίων- φυτικής παραγωγής.

Πέµπτο ψέµα: Οι αρµοδιότητες της «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» που κα-
ταργούνται, δεν µεταφέρονται σε καµµία άλλη υπηρεσία ή
φορέα του δηµοσίου. Η αλήθεια είναι ότι οι αρµοδιότητες που
έχει η «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» για τις εποικιστικές εκτάσεις, θα
µεταφερθούν ενδεχοµένως στην αρµόδια ∆ιεύθυνση Πολιτικής
Γης του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε
αποτέλεσµα να χρειαστεί να προσληφθεί παραπάνω προσωπικό
στη ∆ιεύθυνση αυτή, για να ανταποκριθεί στην αρµοδιότητα
αυτή.

Έκτο ψέµα: Με την κατάργηση της «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» το ελληνικό
δηµόσιο εξοικονοµεί χρήµατα, λόγω µη καταβολής µισθών στους
υπαλλήλους. Το είπα νωρίτερα, δεν θα το επαναλάβω.

Έβδοµο ψέµα: Η απόλυση των υπαλλήλων είναι ενέργεια
απόδοσης δικαίου. Η αλήθεια είναι ότι οι προσληφθέντες υπάλ-
ληλοι ενήργησαν σύµφωνα µε τα όσα προέβλεπαν η ισχύουσα
εθνική και κοινοτική νοµοθεσία, ανταποκρίθηκαν στα όσα
διελάµβανε η σχετική προκήρυξη, η αξιολόγηση της ειδικής
επιτροπής, η απόφαση του διοικητικού συµβουλίου της «ΑΓΡΟΓΗ
Α.Ε.» και η νόµιµη κατάρτιση της σύµβασης πρόσληψης τους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε,
ολοκληρώστε παρακαλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Όγδοο ψέµα. ∆εν ήταν αναγκαία η πρόσληψη υπαλλήλων στην

«ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.». Η αλήθεια είναι ότι ο ΟΠΕΚΕΠΕ, που είχε την
εποπτεία όλων των διαδικασιών ψηφιοποίησης, βρισκόταν υπό
επιτήρηση και η Ευρωπαϊκή Ένωση απειλούσε να σταµατήσει τις
πληρωµές προς τους αγρότες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένατο ψέµα. ∆εν είχαν αντικείµενο απασχόλησης οι προσλη-
φθέντες υπάλληλοι. Η αλήθεια είναι ότι οι προσληφθέντες στην
«ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» διατέθηκαν κατά 80% σε περιφερειακές υπηρε-
σίες, προκείµενου να συνδράµουν τους επιτόπιους ελέγχους και
το υπόλοιπο 20% στις κεντρικές υπηρεσίες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε,
παρακαλώ ολοκληρώστε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας µία
φράση µόνο.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Θα µπορούσα να πω κι άλλες
ανακολουθίες και ψέµατα, τα οποία επικαλέστηκε η Κυβέρνηση.

Κύριε Υπουργέ, έχετε λίγο χρόνο µέχρι αύριο να αποφύγετε
µία τεράστια αδικία σε βάρος νέων ανθρώπων. Αν επιµείνετε,
τους αναγκάζετε να προσφύγουν στη δικαιοσύνη. Και µια
απόφαση που θα τους δικαιώνει, θα είναι πολύ κακή για το
σύνολο του πολιτικού µας συστήµατος, που έτσι κι αλλιώς δεν
περνάει τα καλύτερά του.

∆ική σας είναι η απόφαση, δική σας είναι και η ευθύνη.
Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Αθα-
νάσιος Πλεύρης, Βουλευτής Α’ Αθηνών του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού για επτά λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Πριν από λίγο, κύριοι συνάδελφοι,
ακούσαµε να λέγεται από αυτό εδώ το Βήµα ότι όλοι ευθυνόµα-
στε για το πελατειακό κράτος.

Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, όταν εξελέγην Βουλευτής το
2007, χρειάστηκα τρεις µήνες για να στελεχώσω το γραφείο µου
µε δηµοσίους υπαλλήλους, γιατί δεν υπήρχαν δηµόσιοι υπάλλη-
λοι πρόθυµοι να έρθουν στα γραφεία µας. Και είναι ντροπή να
γίνεται προσπάθεια να γίνει συµψηφισµός από αυτό εδώ το Βήµα
για ένα θέµα που είναι «παιδί» δικό σας!

Και βρίσκεστε τώρα στην ιστορική συγκυρία –ιστορική τιµω-

ρία, θα έλεγα- να εξορθολογίσετε αυτό που εσείς δηµιουργή-
σατε. Και δεν είµαστε εδώ για να κάνουµε νεκροψία. Όµως, δεν
είναι δυνατόν να µη λέµε τα πράγµατα, όπως ακριβώς είναι.

Στη δεκαετία του ’80 δεν χτίστηκε αυτό το οικοδόµηµα, το
οποίο σήµερα λέµε ότι είναι προβληµατικό; ∆εν ήρθατε το ’81
για να «ξηλώσετε» το κράτος της «κακιάς ∆εξιάς» και κάνατε ένα
δηµόσιο, όπως το έχουµε και το βλέπουµε σήµερα;

Και στο σηµείο αυτό, ας αφήσουµε τα νούµερα να µιλήσουν.
Κύριε Υπουργέ, κάνατε απογραφή δηµοσίων υπαλλήλων. Θέ-

λουµε, λοιπόν, µέχρι το τέλος της συζήτησης να µας πείτε πόσοι
δηµόσιοι υπάλληλοι διορίστηκαν επί ΠΑΣΟΚ και πόσοι επί Νέας
∆ηµοκρατίας από το συνολικό αριθµό των δηµοσίων υπαλλήλων,
προκειµένου να ξέρουµε ποιος δηµιούργησε αυτό το πελατειακό
κράτος, ποιος έκανε τους νόµους για να βγαίνουν εύκολα στη
σύνταξη. Με δεκαπέντε χρόνια υπηρεσίας έβγαιναν σε σύνταξη!

Αυτά δεν τα λέω σε µια κρίσιµη στιγµή για να πούµε «φταίει το
ΠΑΣΟΚ ή φταίει η Νέα ∆ηµοκρατία». Όµως, δεν είναι δυνατόν
από αυτό εδώ το Βήµα να προκαλούµαστε άτοµα που ποτέ δεν
είχαµε εξουσία και να µας λέτε ότι το πελατειακό κράτος ωφέ-
λησε τα κόµµατα της ήσσονος Αντιπολίτευσης. Αντιθέτως, µάλι-
στα! Το πελατειακό κράτος ήταν ο δικός σας -κυρίως του
ΠΑΣΟΚ, αλλά και της Νέας ∆ηµοκρατίας- «στρατός», ήταν ο
«στρατός» που σας κρατούσε στην εξουσία, ο «στρατός» που
σας είχε για είκοσι χρόνια κυβέρνηση!

Και ξαφνικά το 2009, ήρθε ένα «καινούργιο ΠΑΣΟΚ» το οποίο
δεν έχει καµµιά σχέση µε το «προηγούµενο ΠΑΣΟΚ», στο οποίο
υπήρχαν κάποιοι κακοί άνθρωποι. Και αυτό το «νέο ΠΑΣΟΚ» δεν
έχει καµµιά ευθύνη γι’ αυτό το οποίο πληρώνουµε τώρα!

Κύριε Υπουργέ, εµείς είµαστε αυτοί που από αυτό εδώ το
Βήµα και από αυτήν εδώ την Αίθουσα στηρίξαµε πολύ δύσκολες
αποφάσεις, που δεν χρειαζόταν να τις στηρίξει ένα κόµµα της
Ήσσονος Αντιπολίτευσης, στη λογική που λέει «γιατί να χρεω-
θούµε και εµείς το πολιτικό κόστος». Στηρίξαµε δύσκολες απο-
φάσεις και θέλουµε να γίνει εξορθολογισµός του δηµοσίου.
Όµως, θέλουµε να γίνει εξορθολογισµός και όχι διάλυση! ∆εν
θέλουµε να υπάρχει η λογική πως οτιδήποτε κάνετε είναι απλώς
να µας δείξετε ότι φέρνετε νοµοσχέδια.

Σήµερα φέρνετε ένα σχέδιο νόµου, το οποίο έπρεπε να ονο-
µαστεί «σχέδιο νόµου ΑΓΡΟΓΗ». Καταργείτε ορισµένους φορείς
για εξοικονόµηση και το 75% της εξοικονόµησης είναι από την
κατάργηση της «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.». Το 25% είναι από όλους τους άλ-
λους οργανισµούς. Και όπως αναφέρεται εδώ, υπάρχουν ακόµα
διακόσιοι πενήντα οργανισµοί! Για ποιο λόγο δεν τους φέρνατε
µε ένα ενιαίο νοµοσχέδιο; Μέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα δεν πρέ-
πει να παρανοµούµε. ∆εν πρέπει να ψηφίζουµε νόµους που γνω-
ρίζουµε ότι αντίκεινται στο Σύνταγµα.

Στα τρία χρόνια που είµαι Βουλευτής, πρώτη φορά είδα να
υπάρχει τόσο ξεκάθαρη θέση από το Επιστηµονικό Συµβούλιο
της Βουλής, το οποίο συνήθως αποφεύγει να πάρει θέση.

Έρχεται, λοιπόν, το Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βουλής και
παραθέτοντάς σας κάποιες αποφάσεις -Συµβούλιο της Επικρα-
τείας, Ολοµέλεια 992/2004 και Συµβούλιο της Επικρατείας, από-
φαση 2396/2004- σας λέει ότι σε όµοιες ή παρόµοιες περιπτώ-
σεις, δεν µπορεί να υπάρχει διαφορετική ρύθµιση. Και πραγµα-
τικά έχετε µια διάταξη εδώ, που είµαι βέβαιος ότι δεν την έχει
δει κανένας νοµικός. Όπως σας είπε και ο κ. Παυλόπουλος, δεν
είναι δυνατόν αυτή η διάταξη να µπαίνει σε νόµο.

Ακούστε, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, τι θα ψηφίσετε σή-
µερα! Θα ψηφίσετε ένα άρθρο που αφού καταργεί τους φορείς,
καταργεί την «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» και λέει τα εξής: «Οι συµβάσεις ερ-
γασίας του προσωπικού που προσελήφθη τελευταίως στην
«ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» για την περαιτέρω ανάπτυξη των δραστηριοτή-
των της, η ισχύς των οποίων άρχισε την 1η Σεπτεµβρίου 2009,
καθώς και οι συµβάσεις των δικηγόρων που έχουν προσληφθεί
στην εταιρεία µε σχέση έµµεσης εντολής, καταγγέλλονται τη-
ρουµένων των προβλέψεων της εργατικής νοµοθεσίας».

∆ηλαδή τι µας λέει εδώ ο νόµος; Μας λέει ότι καταγγέλλονται
οι συµβάσεις, τηρουµένων των προϋποθέσεων της εργατικής νο-
µοθεσίας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)
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Κύριε Υπουργέ, αν αυτές οι προσλήψεις ήταν παράνοµες, εγώ
οπωσδήποτε θα σας πω –το ακούσαµε- ότι σε µεγάλο βαθµό
µπορεί να είχαν χαρακτηριστικά ρουσφετιού, όπως βέβαια και
όλες οι προσλήψεις που κάνατε εσείς του ΠΑΣΟΚ. Όµως, όταν
έρχεστε και λέτε ότι θα ακολουθήσετε την κείµενη εργατική νο-
µοθεσία, ποιος ο λόγος να το βάλετε σε διάταξη νόµου; Αν είναι
παράνοµη η πρόσληψη, κακώς µέχρι σήµερα δεν έχετε καταγ-
γείλει αυτές τις συµβάσεις.

Όµως, κύριε Υπουργέ, δεν είναι η εκτελεστική εξουσία αυτή
που θα αποφασίσει το νόµιµο ή το παράνοµο. Ούτε η νοµοθετική
εξουσία θα αποφασίσει το νόµιµο ή το παράνοµο. Να κάνατε κα-
ταγγελία και άµα είναι τόσο κραυγαλέες οι περιπτώσεις, να πη-
γαίνατε και µε ασφαλιστικά µέτρα στο δικαστήριο, στο φυσικό
δικαστή που θα σας έλεγε «Ναι, έχετε δίκιο». Γιατί δεν τα κάνατε
όλα αυτά;

∆εν τα κάνατε ή γιατί δεν µπορούσατε –γιατί δεν πάσχουν
αυτές οι προσλήψεις- ή διαφορετικά γιατί προτιµούσατε µε µια
νοµοθετική ρύθµιση να κυνηγήσετε κάποιους πολιτικά.

Σας το λέω -και το γνωρίζετε καλά- ότι κανένας απ’ αυτούς
ανθρώπους –είναι βέβαιο- δεν έχει ψηφίσει εµάς. ∆εν µπορούµε,
όµως, να βλέπουµε τέτοιες παρανοµίες µέσα στην Αίθουσα του
Κοινοβουλίου! Να ακολουθήσετε το νόµο. Να πάτε στα δικαστή-
ρια. ∆εν µπορείτε να υποχρεώνετε τους Βουλευτές της Πλειο-
ψηφίας να ψηφίζουν ένα νόµο που το Επιστηµονικό Συµβούλιο
της Βουλής σας λέει ότι είναι αντισυνταγµατικός.

Σας το λέµε, διότι, όταν θα έρθει η δικαίωση από τα δικαστή-
ρια, τι θα γίνει, κύριε Υπουργέ; Θα κληθεί να πληρώσει το κρά-
τος, επειδή εσείς είχατε µια εµµονή.

Για να ολοκληρώσω αυτό το θέµα, θα πω το εξής: Εµείς λέµε
ότι τον εξορθολογισµό θα τον στηρίξουµε. Όµως, τις παρανο-
µίες δεν θα τις στηρίξουµε.

Κύριε Υπουργέ, επιχειρήσατε να διαβάλετε αυτούς τους αν-
θρώπους –το έκανε ο ίδιος ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης από
τα κανάλια και δεν ξέρω αν ισχύουν ή όχι αυτά που λέει- αλλά
δεν τους δώσατε τη δυνατότητα να έρθουν στην επιτροπή να εκ-
θέσουν τις απόψεις τους. Αυτό µπορεί να είναι νόµιµο, αλλά δεν
είναι ηθικό. ∆εν τους δεχθήκατε µέσα, ώστε να απαντήσουν γι’
αυτήν την προσβολή που άκουγαν επί δύο µήνες στις τηλεορά-
σεις, λες και ο εχθρός της Κυβέρνησης είναι ο εργαζόµενος που
έστω και ρουσφετολογικά –εγώ σας λέω- µπήκε σε µία θέση. Σε
αυτόν τον εχθρό δεν δώσατε τη δυνατότητα να απαντήσει. ∆ιότι
µε τα υποµνήµατα που µας έδωσαν, είχαν κάποιες απαντήσεις,
για τις οποίες δεν ακούσαµε τίποτα στην επιτροπή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Πλεύρη.
Το λόγο έχει ο ανεξάρτητος Βουλευτής Αττικής κ. Αθανάσιος

Λεβέντης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ερχόµαστε σήµερα εδώ στην

Ολοµέλεια να αποφασίσουµε για την κατάργηση και συγχώνευση
υπηρεσιών, οργανισµών και φορέων του δηµόσιου τοµέα, αλλά
και για την εκποίηση και ιδιωτικοποίηση των ∆ΕΚΟ.

Όπως χαρακτηριστικά τόνισε ο εισηγητής της Πλειοψηφίας
στην επιτροπή, µε το παρόν νοµοσχέδιο αρχίζει µια πρώτη φάση
συγχωνεύσεων και καταργήσεων υπηρεσιών και φορέων του δη-
µόσιου τοµέα, την οποία οφείλουµε όλοι να αναγνωρίσουµε και
να στηρίξουµε. «Στόχος µας» λέει ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ «δεν
είναι άλλος από την ταχύτερη και καλύτερη αναδιάρθρωση και
εξυγίανση του δηµόσιου τοµέα. Σύντοµα θα ακολουθήσει νέα
φάση.»

Αυτήν ακριβώς, κύριε Υπουργέ, τη νέα φάση φοβόµαστε. Με
βάση και δεδοµένο το παρόν νοµοσχέδιο και τη συνεχιζόµενη
εφεκτικότητα της Κυβέρνησης στις απαιτήσεις της τρόικας, είναι
απολύτως βάσιµη η ανησυχία µας ότι θα ακολουθήσουν ακόµη
πιο βίαιες ανατροπές σε στοιχειώδη εργασιακά δικαιώµατα και
σε εργασιακές σχέσεις στα επόµενα νοµοσχέδια που έρχονται.

Κανείς δεν µπορεί να αγνοήσει ότι ο δηµόσιος χαρακτήρας
χρειάζεται εξορθολογισµό και ριζικό ανασχεδιασµό. Αυτή, όµως,
η µέθοδος δεν µπορεί να γίνει πεπατηµένη, δηλαδή στις πλάτες
των εργαζοµένων. Επί της αρχής, ως ∆ηµοκρατική Αριστερά, δεν

µπορούµε να διαφωνήσουµε µε τη µεταφορά αρµοδιοτήτων νο-
µικών προσώπων στα Υπουργεία. Αυτό που λείπει είναι ο σχε-
διασµός στα συγκεκριµένα ή ενδεχοµένως όχι στα συγκεκριµένα,
αλλά σε µέρος αυτών και σε µια σειρά άλλων. Χρειάζεται όραµα
και σωστή οργάνωση.

Το µόνο θετικό είναι ότι καταργούνται όλα αυτά τα αµειβόµενα
–και αδρά µάλιστα αµειβόµενα σε πολλές περιπτώσεις- διοικη-
τικά συµβούλια των οργανισµών, διοικητικά συµβούλια που όλοι
ξέρουµε ότι στην ουσία ήταν κοµµατικά συµβούλια τοποθετη-
µένα, για να εξυπηρετούν τις δουλειές των εκάστοτε πολιτικών
προϊσταµένων τους.

Ουσιαστικά το νοµοσχέδιο έχει έλθει κυρίως για να απολύσει
τους εργαζόµενους στην «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» και να µεταφέρει τις
αρµοδιότητές της και το έργο της στους ιδιώτες. Η ψηφιοποί-
ηση και η καταγραφή της αγροτικής γης πρέπει να γίνεται από το
δηµόσιο και δεν µας προσδιορίζεται µ’ αυτό το νοµοσχέδιο τι
πρόκειται να γίνει µε τις αρµοδιότητές της.

Το πιο σηµαντικό, όµως, είναι ότι µ’ αυτό το νοµοσχέδιο για
πρώτη φορά εισάγεται η έννοια της απόλυσης εργαζοµένων αο-
ρίστου χρόνου και αυτό είναι το φοβερό, κύριε Υπουργέ. Σαφώς
θεωρούµε ότι έχουν γίνει σοβαρές παρατυπίες κατά την πρό-
σληψή τους από την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, τις
οποίες έχουµε καταγγείλει αρκετές φορές, όπως άλλωστε κα-
ταγγέλλουµε κάθε πελατειακή συµπεριφορά και των δύο δυνά-
µεων του δικοµµατισµού.

Το αν είναι, όµως, νόµιµη ή όχι η διαδικασία της πρόσληψης
δεν είναι ευθύνη της Βουλής, κύριε Υπουργέ. Με τις απολύσεις
στην «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» δηµιουργείται ένα επικίνδυνο δεδικασµένο
για προσεχείς απολύσεις υπό το βάρος των επιταγών της τρόι-
κας.

Αυτό το νοµοσχέδιο είναι ένα νοµοσχέδιο που δεν µπορεί να
γίνει αποδεκτό, όταν έρχεται να νοµιµοποιήσει απολύσεις υπαλ-
λήλων χωρίς οι ίδιοι να φταίνε και απλά λόγω του ότι έχουν βρε-
θεί στην αιχµή µιας διαµάχης του κοµµατικού πολιτικού
συστήµατος, να απολύονται µόνο αυτοί όταν όλοι οι άλλοι µετα-
τάσσονται. ∆εν µας ενδιαφέρει, αν είναι «γαλάζια» ή «πράσινα
παιδιά». Πολιτικοί υπεύθυνοι υπάρχουν και σ’ αυτούς πρέπει να
αναζητηθούν και να τους καταλογιστούν οι ευθύνες.

Ένα επιπλέον σηµείο, στο οποίο πρέπει να σταθούµε είναι το
ότι δεν διευκρινίζεται στο νοµοσχέδιο πώς και µε ποιο τρόπο θα
γίνει η µετάταξη των υπαλλήλων και αν θα θιγούν τα εργασιακά
τους δικαιώµατα. Επιπλέον, δεν αναφέρεται πού πάνε οι όποιες
χρήσιµες υπηρεσίες υπήρχαν, αλλά θα ρυθµίζονται κατά περί-
πτωση µε υπουργικές αποφάσεις, κάτι το οποίο θέτει τους ερ-
γαζόµενους σε εργασιακή ανασφάλεια. Τώρα, µε το να υπάρ-
χουν ενστάσεις για µεµονωµένες υπηρεσίες και οργανισµούς
που καταργούνται ή συγχωνεύονται, η ουσία δεν βρίσκεται στο
πού ανήκουν, αλλά στο πώς θα λειτουργούν και θα είναι οργα-
νωµένες. Ο εξορθολογισµός του δηµοσίου πρέπει να έχει ως
κύριο µέληµα την «αποκοµµατικοποίηση» και την αλλαγή της νο-
οτροπίας.

Για τους παραπάνω λόγους εµείς ως ∆ηµοκρατική Αριστερά
καταψηφίζουµε επί της αρχής το νοµοσχέδιο, που κατ’ εµάς απο-
τελεί επικίνδυνο προποµπό των επόµενων επικίνδυνων νοµοσχε-
δίων για τα εργασιακά δικαιώµατα και τις εργασιακές σχέσεις,
τα οποία έχουν υποστεί τόσα ως τώρα και φοβούµαστε ότι µέλ-
λεται να υποστούν πολύ περισσότερα στο µέλλον.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Λε-

βέντη.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Αττικής του ΠΑΣΟΚ κ. Παντελής

Ασπραδάκης.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΑΣΠΡΑ∆ΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρά τις τεράστιες δυσκολίες

που αντιµετωπίζουν σήµερα τόσο η Ελλάδα όσο και οι πολίτες,
συνεχίζεται η τιτάνια προσπάθεια της Κυβέρνησης και του ίδιου
του Πρωθυπουργού Γιώργου Παπανδρέου για διαφάνεια. Συνε-
χίζεται η προσπάθεια για τον περιορισµό της σπατάλης και των
δαπανών και αυτό το αποδεικνύουµε όχι µόνο µε λόγια, αλλά και
µε έργα, µε ωριµότητα και σύνεση, απαλλαγµένοι από µικροπο-
λιτικές και από λάθη του παρελθόντος.
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Η απαίτηση της κοινωνίας ήταν και είναι να περιοριστεί δρα-
στικά και να σταµατήσει η δηµόσια σπατάλη που γινόταν µέχρι
πρότινος και παράλληλα να διασφαλιστεί η παραγωγή περισσό-
τερου έργου προς όφελος του δηµοσίου συµφέροντος και της
καλύτερης εξυπηρέτησης του πολίτη.

Μέσω των καταργήσεων και των συγχωνεύσεων, ο κρατικός
προϋπολογισµός ανακουφίζεται σηµαντικά από λειτουργικά
έξοδα, µισθώσεις, µισθοδοσίες φορέων, καθώς και από αµοιβές
διοικητικών συµβουλίων. Παράλληλα σηµαντική δέσµευση απο-
τελεί η προστασία των εργαζοµένων των εν λόγω φορέων που
συγχωνεύονται και έχουν συµβάσεις αορίστου χρόνου.

Η Κυβέρνηση µέσα απ’ αυτήν τη νοµοθετική πρωτοβουλία και
σ’ αυτήν τη δύσκολη δηµοσιονοµική κατάσταση κάνει ένα πολύ
σηµαντικό βήµα προς την κατεύθυνση της αναδιοργάνωσης, του
εξορθολογισµού και της αναµόρφωσης του ελληνικού κράτους.

Αγαπητοί συνάδελφοι, το δυσµενές οικονοµικό κλίµα µας υπο-
χρεώνει ως Κυβέρνηση, που προσδοκά στην αναγέννηση της πα-
τρίδας µας, να κάνουµε σε σύντοµο χρονικό διάστηµα όσα δεν
έγιναν χρόνια ολόκληρα, να εξαντλήσουµε και να αξιοποιήσουµε
κάθε δυνατότητά µας. ∆ιότι οι σύγχρονες διοικητικές δοµές
απαιτούν άµεσα τον ανασχεδιασµό της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης της
χώρας, προκειµένου το ελληνικό κράτος να ανταποκριθεί µε επι-
τυχία στις νέες προκλήσεις και απαιτήσεις της κοινωνίας.

Είναι επιτακτική ανάγκη το κράτος να νοικοκυρευτεί και να
αναδιοργανωθεί, ώστε να αντιµετωπιστούν τα προβλήµατα, οι
παραλείψεις και οι δυσλειτουργίες του παρελθόντος που συνέ-
τειναν στη διόγκωση του ελλείµµατος και του χρέους της χώρας
µας.

Όλα τα παραπάνω αποτέλεσαν και τις βασικές αιτίες για την
αδιαφορία των πολιτών για τα κοινά, κάτι που έγινε αισθητό και
στις πρόσφατες περιφερειακές και δηµοτικές εκλογές, κάτι που
µας προβληµάτισε όλους µας καταδεικνύοντας ότι το πρόβληµα
δεν είναι µόνο οικονοµικό, αλλά παράλληλα και βαθιά πολιτικό.

Αυτή, λοιπόν, την κρίσιµη ώρα πρέπει να σταθούµε στο ύψος
των περιστάσεων.

Η Κυβέρνηση µε υπευθυνότητα και ορθολογικό σχεδιασµό κα-
ταργεί ή συγχωνεύει φορείς και οργανισµούς που δεν είναι πα-
ραγωγικοί και κερδοφόροι και θέτει τα θεµέλια για ένα σύγχρονο
και λειτουργικό κράτος.

Θα πρέπει όλοι να προσαρµοστούµε και να βοηθήσουµε. Θα
πρέπει να απαλλαχθούµε από τη λογική του βολέµατος, των πε-
λατειακών σχέσεων και της ρουσφετολογίας.

Γι’ αυτό η Κυβέρνηση, αδιαφορώντας για το πολιτικό κόστος,
είναι αποφασισµένη να πατάξει τη διαφθορά, την αδιαφάνεια, τη
γραφειοκρατία και να προχωρήσει στην εκ βάθρων αλλαγή του
δηµόσιου τοµέα.

Ένα µεγάλο µέρος αυτών των δηµόσιων οργανισµών και φο-
ρέων είναι σήµερα ανενεργοί και απασχολούν υπαλλήλους χωρίς
να έχουν ουσιαστικό αντικείµενο εργασίας ή οι αρµοδιότητές
τους να επικαλύπτονται από άλλους οργανισµούς.

Όλοι γνωρίζουµε ότι στο παρελθόν πολλές φορές ιδρύθηκαν
φορείς, δηµόσιες υπηρεσίες και οργανισµοί, για να εξυπηρετή-
σουν διάφορες σκοπιµότητες, µε αποτέλεσµα την αύξηση των
δηµοσίων δαπανών και την πολυδιάσπαση δοµών και αρµοδιο-
τήτων.

Οι φορείς αυτοί, εποµένως, δεν έχουν λόγο ύπαρξης.
Μπορεί, ωστόσο, να αξιοποιηθεί το ανθρώπινο δυναµικό τους,

να αποκτήσει αποτελεσµατικότητα και να γίνει µία νέα αρχή,
όπου η εξυπηρέτηση του πολίτη θα είναι προτεραιότητα, ταυτό-
χρονα µε την αναγκαία αναπτυξιακή προοπτική, εξοικονοµώντας
δεκάδες εκατοµµύρια ευρώ.

Αγαπητοί συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο αυτό ανταποκρίνεται
στους στόχους που έχει θέσει η Κυβέρνηση για την αναδιάρ-
θρωση και την εξυγίανση της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Στόχος είναι
να περιοριστεί το δαιδαλώδες και συνάµα πολυδάπανο κράτος,
χωρίς να γίνονται εκπτώσεις στις παρεχόµενες, βέβαια, δηµό-
σιες υπηρεσίες προς τον πολίτη, να δηµιουργηθεί επιτέλους µία
πραγµατικά σύγχρονη, αποκεντρωµένη και αποτελεσµατική δι-
οίκηση κι ένα κράτος που το έχει ανάγκη ο τόπος, η ελληνική κοι-
νωνία και βεβαίως η ελληνική οικονοµία.

Το νοµοσχέδιο αυτό ανταποκρίνεται πλήρως στην αναντίρ-

ρητη και κατεπείγουσα ανάγκη να γίνει κατά το δυνατόν λιγό-
τερο δαπανηρός ο δηµόσιος τοµέας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο τούτο αποτελεί
ένα ακόµη βήµα προς την αναδιάρθρωση της δηµόσιας διοίκη-
σης µετά την αναµόρφωση του συστήµατος προσλήψεων του
δηµόσιου τοµέα, τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», το Πρόγραµµα «∆ΙΑΥΓΕΙΑ»,
το νέο σύστηµα αξιολόγησης δηµοσίων υπαλλήλων και επιλογής
προσωπικού και τις άλλες νοµοθετικές πρωτοβουλίες που έχει
πάρει η Κυβέρνηση και σίγουρα θα συνεχιστεί και µε επόµενες
για τη θωράκιση του δηµόσιου τοµέα.

Εποµένως, µπορώ να πω µε βεβαιότητα ότι µε αυτόν τον
τρόπο προωθείται ένα ορθολογικό και συνεκτικό µοντέλο οργά-
νωσης του δηµόσιου τοµέα που θα στοιχίζει σαφώς πολύ λιγό-
τερο και θα προσφέρει καλύτερες υπηρεσίες στο κοινωνικό
σύνολο.

Στην προσπάθεια της Κυβέρνησης να περικόψει τις δαπάνες
και τις σπατάλες του δηµόσιου χρήµατος, στην αγωνία και τη
βούληση των πολιτών να ανακάµψει το κράτος και να αποκτήσει
τη λειτουργικότητα, αλλά και την ανταγωνιστικότητα που θα οδη-
γήσει στην ανάπτυξη και την ευηµερία, οι Έλληνες µας θέλουν
ενωµένους. Ας µην τους διαψεύσουµε, λοιπόν.

Φυσικά, ψηφίζω το νοµοσχέδιο και στηρίζω την Κυβέρνηση.
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε πολύ τον

κ. Ασπραδάκη.
Καλείται να λάβει το λόγο ο Βουλευτής Αχαΐας της Νέας ∆η-

µοκρατίας κ. Μιχαήλ Μπεκίρης.
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ: Κυρία και κύριοι Βουλευτές, ευρισκόµε-

νοι στο µάτι του κυκλώνα της χειρότερης οικονοµικής κρίσης που
έχει πλήξει ποτέ τη χώρα µας η Κυβέρνηση αρνείται να αντιµε-
τωπίσει κατάµατα τα προβλήµατα, αρκείται σε «µεσοβέζικες λύ-
σεις» για να παραστήσει το καλό παιδί στους δανειστές της και
δυστυχώς, καθηµερινά αποδεικνύει ότι η πολιτική που ακολουθεί
διακρίνεται από ανακολουθίες, διακρίνεται από ερασιτεχνισµούς,
από προσωπικούς πειραµατισµούς και χειρισµούς των µελών της
και όχι ενός οργανωµένου συνόλου που θα µπορέσει να µας οδη-
γήσει στην έξοδο από την κρίση.

Ο δογµατισµός που κυριαρχεί στο κυβερνητικό στρατόπεδο
αποτελεί σίγουρα τροχοπέδη σε κάθε σκέψη συνεννόησης και
συναίνεσης που προφανώς υποκριτικά ζητεί ο Πρωθυπουργός
µόνο και µόνο για να µετριάσει τη λαϊκή κατακραυγή και την κοι-
νωνική αναταραχή µιας κοινωνίας που µέρα µε την ηµέρα συνει-
δητοποιεί όλο και περισσότερο ότι οδηγούµαστε σε αδιέξοδο.

Η συντριπτική πλειοψηφία του πολιτικού µας συστήµατος πα-
ραδέχεται ότι το υδροκέφαλο κράτος, ο τεράστιος δηµόσιος το-
µέας αποτελεί τον πλέον ισχυρό, ανασταλτικό, αποτρεπτικό
παράγοντα παραγωγικότητας, αποτελεσµατικότητας, ανταγωνι-
στικότητας, διαφάνειας και προσέλκυσης επενδύσεων στον τόπο
µας. Και αυτήν τη στιγµή που η λογική επιτάσσει την αλλαγή των
όσων µέχρι σήµερα γνωρίζαµε και αναγνωρίζαµε για το δηµόσιο
τοµέα, ο κ. Παπανδρέου και η Κυβέρνησή του αποδεικνύονται
κατώτεροι των περιστάσεων και αρκούνται σε συµβολικά µερε-
µέτια και όχι σε ουσιαστικά µέτρα ανατροπής ενός κατεστηµένου
που κάποιοι ανέθρεψαν, που κάποιοι εξέθρεψαν και τώρα αρ-
νούνται να το αντιµετωπίσουν.

Προφανώς, είναι πιο εύκολο για την Κυβέρνηση να κόβει µι-
σθούς και συντάξεις, να περιορίζει την αγοραστική δύναµη των
πολιτών -αυτό προφανώς εννοούσατε όταν λέγατε ότι τα «λεφτά
υπάρχουν»- παρά να προχωρήσει σε ουσιαστικές µεταρρυθµί-
σεις, που άµεσα θα µπορούσαν να συµβάλλουν στον περιορισµό
της αλόγιστης σπατάλης, της διασπάθισης του δηµοσίου χρή-
µατος και της διαφθοράς.

Η συνήθης απογοητευτική απάντηση που ακούγεται από τα
κυβερνητικά χείλη σε αυτήν την περίπτωση είναι το εξής: Γιατί
όλα αυτά που λέτε δεν τα κάνατε εσείς;

Αν σας ικανοποιεί να δεχτούµε ότι εµείς κάναµε λάθη, ότι εµείς
κάναµε παραλήψεις, σας το λέµε κάνοντας την αυτοκριτική µας.

Αυτήν τη στιγµή, όµως, που χάνονται εισοδήµατα, που χάνο-
νται αποταµιεύσεις, που χάνονται δουλειές, που στην ουσία χά-
νονται ζωές, το λιγότερο που ενδιαφέρει τους πολίτες, παρά τη
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µεγάλη προπαγανδιστική προσπάθεια της Κυβέρνησης και των
µηχανισµών της για το αντίθετο, είναι η «αλληλοφαγωµάρα» για
την απόδοση των ευθυνών.

Αυτό που θα έπρεπε όλους να µας ενδιαφέρει, θα έπρεπε να
είναι η λύση. Και τη λύση µόνο µια υπεύθυνη κυβέρνηση µπορεί
να τη δώσει και µάλιστα, όταν στο συγκεκριµένο ζήτηµα έχει και
τη συγκατάθεση της Αντιπολίτευσης που της λέει: Προχώρησε
πιο δυναµικά, προχώρησε πιο γρήγορα.

Κυρία και κύριοι Βουλευτές, µε ειλικρίνεια και παρρησία δη-
λώνουµε «ναι» στην ιδέα και τον προσανατολισµό του υπό συζή-
τηση νοµοσχεδίου. Λέµε «ναι» στην αναγκαιότητα των
καταργήσεων και των συγχωνεύσεων των δηµοσίων οργανισµών,
γιατί πιστεύουµε πως αυτή η αντιπαραγωγική και η χαώδης κα-
τάσταση µπορεί µε τις απαραίτητες επεµβάσεις να συνεισφέρει
σηµαντικά στον περιορισµό της κρατικής σπατάλης.

∆ιακρίνουµε, όµως, την ιδέα και τον προσανατολισµό από την
ουσία και από την αποτελεσµατικότητα του νοµοσχεδίου. Αυτό
το κάνουµε, γιατί πιστεύουµε ότι ενώ έχετε διαλέξει µια σωστή
κατεύθυνση, τον ορθό προσανατολισµό, δυστυχώς, για άλλη µια
φορά επιλέγετε το λάθος τρόπο για να τον προσεγγίσετε.

Μην ξεχνάτε ότι ο πολιτικός χρόνος στην περίπτωσή µας δεν
είναι απεριόριστος. Εδώ ταιριάζει η φράση ότι «ο χρόνος είναι
χρήµα», αλλά ούτε το χρόνο διαχειρίζεστε σωστά, ούτε το χρήµα
των πολιτών δείχνετε να σέβεστε. Ποια είναι τα λάθη σας;

Πρώτον, το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο απέχει µακράν από όλα
όσα είχατε δηµοσίως υποσχεθεί. Βάλατε πολύ ψηλά τον πήχη,
δηµιουργήσατε µεγάλες προσδοκίες, τις οποίες τώρα αδυνα-
τείτε να τηρήσετε. Άλλα λέγατε τον Ιανουάριο, άλλα λέγατε τον
Μάρτιο, άλλα λέγατε τον Απρίλιο. Αφήσατε τόσους µήνες ανεκ-
µετάλλευτους χωρίς να κάνετε απολύτως τίποτα και σήµερα έρ-
χεστε και κάνετε διαφορετικά πράγµατα. Και τι κάνετε; Από τις
διακόσιες συγχωνεύσεις και τις καταργήσεις, για τις οποίες εί-
χατε δεσµευτεί, καταλήξατε σε εβδοµήντα οκτώ, εκ των οποίων
οι πενήντα µια ανήκουν σε µια κατηγορία, για να φτάσετε στο πε-
νιχρό αποτέλεσµα των είκοσι οκτώ.

∆εύτερον, ενώ είχατε έτοιµη πρόταση και ανάλογο σχέδιο από
την προηγούµενη κυβέρνηση που αφορούσε διακόσια πενήντα
πέντε νοµικά πρόσωπα και δηµόσιες υπηρεσίες, που θα µπο-
ρούσατε, αν είχατε την ανάλογη πολιτική βούληση, να εφαρµό-
σετε κατευθείαν, αφήσατε και το χρόνο και το προϊόν που
παραλάβατε ανεκµετάλλευτο, για να φτάσουµε στο σηµερινό ση-
µείο που ασφαλώς και δεν επιτυγχάνετε τους στόχους σας.

Τρίτον, η διαδικασία που χρησιµοποιείτε είναι, κατά τη γνώµη
µας, όπως σας εξήγησε αναλυτικά και ο εισηγητής µας, λανθα-
σµένη, καθώς κινδυνεύει να απαξιωθεί τελείως η πρωτοβουλία
σας. ∆εν συνάδει ούτε µε το συµβολισµό, αλλά ούτε βεβαίως και
µε την ουσία του νοµοθετήµατός σας. Αντί να θωρακίσετε θε-
σµικά την επιλογή σας µε την έκδοση νόµου-πλαισίου και προε-
δρικών διαταγµάτων που θα σας απάλλασσαν από τον κίνδυνο
της πιθανής ακύρωσης, ακολουθείτε µία επισφαλή πορεία µε
εξουσιοδοτήσεις και µε υπουργικές αποφάσεις, που εµπεριέχουν
τον κίνδυνο της εµπλοκής στο Συµβούλιο της Επικρατείας µε ό,τι
αυτό συνεπάγεται.

Τέταρτον, προχωρείτε σε καταργήσεις και συγχωνεύσεις,
χωρίς να λαµβάνετε ουσιαστικά καµµία µέριµνα για το τι µέλλει
γενέσθαι µε τις αρµοδιότητες που χάνονται. ∆εν ξέρει κανείς
ούτε πού µεταφέρονται, ούτε πώς µεταφέρονται, ούτε εάν µε-
ταφέρονται.

Πέµπτον, δεν υπάρχουν γενικοί κανόνες στο καθεστώς των µε-
τατάξεων και στην τακτοποίηση του προσωπικού. ∆εν εκµεταλ-
λεύεστε, δηλαδή, την ευκαιρία του νοµοσχεδίου για να
σχεδιάσετε έναν ενιαίο τρόπο διαχείρισης του προσωπικού που
θα σας διευκόλυνε και για τις µελλοντικές παρόµοιες πρωτο-
βουλίες, εάν ποτέ πάρετε, ενώ αρκείσθε εδώ σε προχειρότητες.

Έκτον, αντί να είστε πιο επιθετικοί, εξαντλείτε την όποια σας
προσπάθεια στο συµβολισµό, στον εντυπωσιασµό, στα επικοι-
νωνιακά πυροτεχνήµατα, αλλά και στη διαχείριση της υπόθεσης.
Χάνετε την ουσία και δυστυχώς, όπως στην περίπτωση της
«ΑΓΡΟΓΗΣ», εγκλωβίζεστε στο ρεβανσισµό και παρασύρεστε σε
πολιτικές διώξεις. Αυτό που κάνετε είναι άδικο, είναι ανέντιµο,
είναι αντισυνταγµατικό. Και αυτό δεν σας το λέµε εµείς, σας το

υποδεικνύει η ίδια η Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής για θέµα
για το οποίο θα µιλήσουµε αναλυτικά στην κατ’ άρθρο συζήτηση.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, την ώρα που ο Πρωθυπουργός
υποτίθεται πως µιλάει για συνεννόηση και συναίνεση, κινείσθε σε
εντελώς λανθασµένη κατεύθυνση. Ή δεν ακούτε τον Πρωθυ-
πουργό σας, οπότε τίθεται σοβαρό ζήτηµα συντονισµού και απο-
τελεσµατικότητας της Κυβέρνησης, ή ο Πρωθυπουργός απλά
δεν λέει την αλήθεια, οπότε τίθεται για άλλη µία φορά ζήτηµα
της προσωπικής και πολιτικής του συνέπειας και αξιοπιστίας. ∆εν
µπορούµε διαφορετικά να εξηγήσουµε γιατί δεν συζητούµε,
αλλά και γιατί δεν ακούτε. Συνεννόηση και συναίνεση µε µονο-
λόγους, µε αδιαπραγµάτευτες στρατηγικές, µε απόλυτες θέσεις,
δυστυχώς δεν γίνεται.

Αντίθετα, όµως, µε εσάς και απέναντι στη δική σας κυβερνη-
τική µικροψυχία, εµείς αντιπαρατάσσουµε µια υπεύθυνη Αντιπο-
λίτευση, έστω και αν προκαλούµε πολλές φορές –δεν το κρύβω-
τον εκνευρισµό των δικών µας φίλων που δικαίως θυµούνται τη
µανιώδη άνεσή σας, το µηδενισµό και την ισοπέδωση που σας
διέκρινε στα πάντα.

∆εν παρασυρόµαστε, όµως, από το στενό κοµµατικό µας συµ-
φέρον, αλλά από την υπευθυνότητα, από τη σοβαρότητα και την
αξιοπιστία, που κανονικά θα έπρεπε να µας διακρίνει όλους σε
αυτήν τη δύσκολη στιγµή που διανύουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Μπε-
κίρη.

Καλείται στο Βήµα ο Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ. Ιωάννης Ραγκούσης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Σας ευχαριστώ,
κυρία Πρόεδρε.

Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, επιτρέψτε µου να ξεκι-
νήσω µε ένα καίριο κατά τη γνώµη µου, αλλά προφανώς και αρ-
κετά διαδεδοµένο ερώτηµα. Αµφιβάλλει κανείς ότι η χώρα
βρέθηκε στα πρόθυρα της χρεοκοπίας, εξαιτίας ενός κράτους
πελατειακού, διογκωµένου και αντιπαραγωγικού, ενός κράτους
συγκεντρωτικού, γραφειοκρατικού και σπάταλου, ενός κράτους
που ξόδευε πολλά, εισέπραττε λίγα και παρήγαγε ελάχιστα;

Η επιδροµή αυτού του πελατειακού κράτους, ιδίως τα τελευ-
ταία πεντέµισι χρόνια, πριν από το 2009, ήταν που εξηγεί γιατί
και πώς τα 180.000.000.000 ευρώ χρέους έγιναν 300.000.000.000
ευρώ µόλις σε έξι χρόνια. Από το 1823 µέχρι το 2004 ήταν
180.000.000.000 ευρώ το δηµόσιο χρέος της χώρας, από το 2004
µέχρι το 2009 άλλα επιπλέον 120.000.000.000 ευρώ.

Αµφιβάλλει, λοιπόν, κανείς ότι για να σωθεί η χώρα πρέπει να
αναµορφωθεί ριζικά το κράτος;

Εµείς όχι. Γι’ αυτό και από την πρώτη στιγµή ξεκινήσαµε να
κάνουµε ό,τι υποχρεούµασταν και ό,τι επέβαλλε το εθνικό και δη-
µόσιο συµφέρον. Για το λόγο αυτό και πιστεύουµε ότι για πρώτη
φορά οι θυσίες του ελληνικού λαού πιάνουν τόπο. Με αυτόν τον
τρόπο δεν αποτρέψαµε απλώς τη χρεοκοπία βραχυπρόθεσµα,
αλλά από την πρώτη κιόλας στιγµή ξεριζώνουµε µία προς µία –
και αυτό είναι το σηµαντικότερο- τις βασικότερες αιτίες που οδή-
γησαν την Ελλάδα ένα βήµα πριν από τη χρεοκοπία. Σκοπός µας
είναι να βγάλουµε τη χώρα από την κρίση όχι πρόσκαιρα, όχι πε-
ριστασιακά, αλλά µε µόνιµο τρόπο. ∆ιότι, ταυτόχρονα και παρά
τις δυσκολίες, από την πρώτη στιγµή έπρεπε να προχωρήσουµε
–και γι’ αυτό προχωρήσαµε- σε µεγάλες αλλαγές που αναµορ-
φώνουν το κράτος, αλλαγές που -το κυριότερο- δώδεκα µήνες
µετά ήδη εφαρµόζονται.

Από την πρώτη στιγµή που αναλάβαµε την ευθύνη διακυβέρ-
νησης της χώρας -η Κυβέρνηση του Γιώργου Παπανδρέου- πολύ
πριν από την ανάγκη που παρουσιάστηκε, στήριξης της ελληνι-
κής οικονοµίας από το µηχανισµό, ξεκινήσαµε την εκθεµελίωση
του πελατειακού κράτους µε διαρθρωτικές αλλαγές που παρά-
γουν µόνιµα αποτελέσµατα, διαρθρωτικές αλλαγές χωρίς τις
οποίες σήµερα οι πολίτες σήµερα –δικαιολογηµένα- θα είχαν
αντιδράσει και θα είχαν αντιδράσει πάρα πολύ αρνητικά. Φαντα-
στείτε µόνο να συνεχίζαµε εµείς ανέµελα όλες εκείνες τις πρα-
κτικές που συναποτελούσαν το αναξιοκρατικό, πελατειακό
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ξεχαρβάλωµα του κράτους, πώς θα αντιδρούσαν σήµερα υπό τις
σηµερινές δηµοσιονοµικές συνθήκες οι πολίτες.

Όλες οι προσλήψεις ξέρετε ότι πλέον έχουν υπαχθεί στο Ανώ-
τατο Συµβούλιο Επιλογής Προσωπικού, διεξάγονται αντικειµε-
νικά, αξιοκρατικά και άρα, δίκαια. Όλες, ακόµη και της Βουλής,
της Προεδρίας της ∆ηµοκρατίας και της Εκκλησίας της Ελλά-
δος. Όλες οι προαγωγές γίνονται για πρώτη φορά µε το νέο σύ-
στηµα που προβλέπει απολύτως αντικειµενικές και αξιοκρατικές
διαδικασίες. ∆ιότι, όπως είχαµε πει και στη ψήφιση του σχετικού
νόµου, η αξιοκρατία αποτελεί αναγκαία συνθήκη, όχι µόνο για
την έξοδο της χώρας από το τούνελ της κρίσης, αλλά και ανα-
γκαία προϋπόθεση για την είσοδό της στην λεωφόρο της ανά-
πτυξης και της αύξησης της παραγωγικότητας.

Με τη «∆ΙΑΥΓΕΙΑ» αλλάξαµε οριστικά τους όρους άσκησης της
δηµόσιας εξουσίας, εισάγοντας ένα νέο θεσµικό περιβάλλον
απόλυτης διαφάνειας και λογοδοσίας. ∆ιότι, η δηµοσιοποίηση
και η διαφάνεια δεν είναι βεβαίως µόνο η οδός για την πάταξη
της διαφθοράς που ταλάνισε τη χώρα ιδίως τα τελευταία χρόνια.
Είναι και ο δρόµος για τη λήψη ορθολογικών αποφάσεων.

Με τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» αλλάξαµε σελίδα στην αυτοδιοίκηση
και στην αποκεντρωµένη κρατική διοίκηση, εισάγοντας ένα νέο
πρότυπο διακυβέρνησης στην πραγµατικότητα, χρηστής διαχεί-
ρισης, εξορθολογισµού, εξοικονοµήσεων, έλεγχων και αποτελε-
σµατικότητας. Στο πλαίσιο του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» συντελείται το
ευρύτερο, το µεγαλύτερο πρόγραµµα συγχωνεύσεων νοµικών
προσώπων στην ιστορία της χώρας. Πάνω από έξι χιλιάδες είναι
ακόµη και σήµερα -και θα είναι µέχρι τις αρχές του επόµενου
χρόνου που θα αρχίσει η εφαρµογή του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» -τα νο-
µικά πρόσωπα που θα περιοριστούν σε χίλια πεντακόσια περί-
που βεβαίως, µε τις αντίστοιχες εξοικονοµήσεις λειτουργικών
δαπανών και βεβαίως µε την καλύτερη αξιοποίηση του προσω-
πικού. Οι χίλιοι τριάντα τέσσερις δήµοι, όπως γνωρίζετε, ενώ-
νουν τις δυνάµεις τους σε τριακόσιους είκοσι πέντε νέους
ισχυρούς δήµους. Οι εβδοµήντα έξι αυτοδιοικήσεις Β’ βαθµού
ενοποιούνται πια µόλις σε δεκατρείς αιρετές περιφέρειες. Αλλά
και οι δεκατρείς κρατικές περιφέρειες ενώνονται πλέον σε επτά
αποκεντρωµένες κρατικές διοικήσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς σε όλη αυτήν την πορεία,
παρότι δεν ήταν επιλογή µας ήταν επιλογή των κοµµάτων της
Αντιπολίτευσης, αναλάβαµε µόνοι µας το πολιτικό κόστος για να
εκθεµελιώσουµε το πελατειακό κράτος, κόντρα στην παγιωµένη
πρακτική των τελευταίων ετών, που µόνο την τελευταία πενταε-
τία φόρτωσε το κράτος µε εξήντα χιλιάδες νέους δηµοσίους
υπαλλήλους, αύξησε σε εκατό χιλιάδες τους συµβασιούχους και
δηµιούργησε µια νέα στρατιά δεκάδων χιλιάδων υπαλλήλων µε
δήθεν προγράµµατα «STAGE», σίγουρα πάνω από πενήντα χι-
λιάδες. Όλα αυτά είχαν σαν αποτέλεσµα το µισθολογικό κόστος
να αυξηθεί τουλάχιστον κατά 40% µόλις σε πέντε χρόνια. Ανα-
πτύχθηκε δηλαδή, στην πραγµατικότητα ένα δεύτερο δηµόσιο
δίπλα στο ήδη υπάρχον µέχρι τότε.

Με την κατάργηση δεκάδων χιλιάδων συµβάσεων οµηρείας
«STAGE» και την κατάργηση όλων των ψευδεπίγραφων συµβά-
σεων έργου, που προχωρήσαµε και πάλι µόνοι µας, αναλαµβά-
νοντας το πολιτικό κόστος για την αποκατάσταση της ευνοµίας,
αλλά και ρητών κανόνων χρηστής διαχείρισης των χρηµάτων του
ελληνικού λαού µέσα στο ελληνικό κράτος, µε το δραστικό πε-
ριορισµό των συµβάσεων. Με τον περιορισµό των προσλήψεων
έχουµε ήδη περιορίσει κατά πολλές δεκάδες χιλιάδες στην πραγ-
µατικότητα τον αριθµό των απασχολουµένων στο δηµόσιο.

Είναι προφανές ότι µε αυτόν τον τρόπο διασφαλίσαµε ότι η
εξυγίανση των επιχειρήσεων των νοµικών προσώπων δηµοσίου
δικαίου, του κράτους στο σύνολό του, γίνεται και προχωρά και γι’
αυτό δεν υπάρχει κανένας απολύτως λόγος να υπάρξει οποια-
δήποτε απόλυση προσωπικού από το δηµόσιο τοµέα, όπως
έχουµε πει κατ’ επανάληψη τις τελευταίες ηµέρες. Αυτά, βε-
βαίως, για να σταµατήσει κάποια στιγµή και αυτή η δικαιολογη-
µένη-αδικαιολόγητη, πάντως εξελισσόµενη σε ατέρµονη παραφι-
λολογία και παραποίηση της πραγµατικότητας. Καµµία απόλυση
στο δηµόσιο εργαζοµένων οι οποίοι έχουν προσληφθεί νόµιµα
και εργάζονται στο δηµόσιο τοµέα, στο ελληνικό κράτος.

Μειώσαµε τον αριθµό των συµβάσεων έργου, τις ψευδεπί-

γραφες σε πολλές περιπτώσεις συµβάσεις, αλλά και τις συµβά-
σεις ορισµένου χρόνου, εφαρµόζοντας απαρέγκλιτα, χωρίς εξαι-
ρέσεις, τη µείωση του 30%. Από συνολικά εκατόν µια χιλιάδες
οκτακόσιες δεκαεννέα συµβάσεις έκτακτου προσωπικού το 2009,
το πρώτο ενδεκάµηνο του 2010 σε κράτος και αυτοδιοίκηση απα-
σχολούνται εξήντα επτά χιλιάδες επτακόσιοι δεκαέξι συµβασι-
ούχοι, συµβασιούχοι όµως που αυτή τη φορά έχουν επιλεγεί
µέσα από τις αξιοκρατικές και αντικειµενικές διαδικασίες του
ΑΣΕΠ.

Προχωρήσαµε στη ριζική αναµόρφωση της λειτουργίας του
κράτους. Με την απογραφή του αριθµού των δηµοσίων υπαλλή-
λων έχουν τεθεί πια οι βάσεις εξορθολογισµού και ορθολογικής
κατανοµής και αξιοποίησης του ανθρώπινου δυναµικού του ελ-
ληνικού κράτους. Γιατί, για εµάς, ναι, το κράτος είναι οι άνθρω-
ποι που το υπηρετούν, είναι οι εργαζόµενοι σε αυτό.

Τελείωσε αυτή η ατέρµονη συζήτηση για το πόσοι και πού ερ-
γάζονται στο δηµόσιο, µια συζήτηση που πρωτίστως έπληττε
τους εργαζόµενους σε αυτό και αποκτήσαµε για πρώτη φορά
αξιόπιστη εικόνα που αποτελεί εργαλείο για την ορθολογική
αξιοποίηση του δυναµικού της δηµόσιας διοίκησης.

Αφού ξεκινήσαµε τη ριζική αναµόρφωση της νοµής του κρά-
τους µε το πρόγραµµα «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» στην αυτοδιοίκηση, προ-
χωρούµε και στον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» στο κράτος. Το επόµενο βήµα,
πριν από τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» στο κράτος, είναι οι καταργήσεις
και οι συγχωνεύσεις όσων δηµοσίων φορέων, οργανισµών και
υπηρεσιών δεν ανταποκρίνονται στην αποστολή τους, µε συνέ-
πεια να επιβαρύνουν τον κρατικό προϋπολογισµό και τους Έλ-
ληνες φορολογούµενους. Με τις αλλαγές που ήδη κάναµε και
συνεχίζουµε, έχουµε σκοπό να χτυπήσουµε το σκληρό πυρήνα
του ελληνικού προβλήµατος, γιατί η χώρα –και δεν υπάρχει Έλ-
ληνας πολίτης που να αµφιβάλλει γι’ αυτό- δεν αντέχει άλλες
σπατάλες, δεν αντέχει άλλο το πλαδαρό δηµόσιο που ωφελεί
τους λίγους, τους ευνοούµενους, που αγνοεί τους πολλούς, που
εξυπηρετεί τα συµφέροντα των λίγων.

Η χώρα δεν αντέχει τους αναξιοκρατικούς διορισµούς που
άνοιγαν τρύπες στα βαρέλια, στα οποία αυτά βαρέλια ο ελληνι-
κός λαός εναπόθετε τις θυσίες και κατ’ επέκταση και τις ελπίδες
του, διορισµούς όπως αυτούς που υπήρχαν και καταργούνται µε
το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου, όπως αυτούς που αποτυπώθη-
καν στην περίπτωση της «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.», που σήµερα ακυρώ-
νουµε για λόγους αρχής και όχι για προσωπικούς λόγους που
σχετίζονται µε τους ανθρώπους οι οποίοι έχουν εµπλακεί σε
αυτήν την υπόθεση ως προσληφθέντες εκείνη την εποχή, διορι-
σµούς που δεν µπορεί κανείς να αµφισβητήσει ότι αποτελούν το
σύγχρονο µνηµείο ενός µόνο χαρακτηριστικού παραδείγµατος
αναξιοκρατίας, κοµµατισµού και πελατειακής νοοτροπίας.

Εµείς έχουµε υποχρέωση απέναντι στον ελληνικό λαό, στη
χώρα και πολύ περισσότερο απέναντι στο µέλλον αυτής της
χώρας να τραβήξουµε µία κόκκινη γραµµή µε αυτό το πελατει-
ακό, το παλαιοκοµµατικό παρελθόν, που πρώτα και κύρια είχε
πλήξει την αξιοπιστία του πολιτικού συστήµατος, έχει οδηγήσει
τη χώρα και την οικονοµία στα πρόθυρα της χρεοκοπίας και που
χωρίς άλλο, δεν µπορεί να συνεχιστεί, δεν µπορεί να υπηρετήσει
κανείς µας καµµία απολύτως εκδοχή της παραµονής και παρά-
τασης του.

Με το παρόν σχέδιο νόµου προχωρούµε στην πρώτη οµάδα
καταργήσεων και συγχωνεύσεων υπηρεσιών, οργανισµών και
φορέων του δηµοσίου, για να περιορίσουµε το εύρος του σε
πεδία που δεν λειτουργούν υπέρ του πολίτη και της ανάπτυξης
της χώρας, για να µειώσουµε τις δαπάνες του, για να βελτιώ-
σουµε την αποδοτικότητα του.

Ειδικότερα, µε τις προωθούµενες ρυθµίσεις που ετοίµασε η
Αντιπροεδρία της Κυβέρνησης, όπως και η Γενική Γραµµατεία
της Κυβέρνησης, επιχειρείται κατά περίπτωση η κατάργηση, συγ-
χώνευση ή και η λύση και η εκκαθάριση συγκεκριµένων υπηρε-
σιών και φορέων. Στο πλαίσιο αυτό, όπως µε απόλυτη πληρότητα
και επάρκεια εισηγήθηκε ο εισηγητής του συγκεκριµένου νοµο-
σχεδίου, καταργούνται ή συγχωνεύονται συνολικά είκοσι οκτώ
φορείς του δηµόσιου τοµέα, πενήντα µία περιφερειακές υπηρε-
σίες του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, καθώς
και το διοικητικό συµβούλιο του Οργανισµού Προβολής Ελληνι-
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κού Πολιτισµού Α.Ε.. Μεταφέρονται αρµοδιότητες ορισµένων
από τους φορείς που καταργούνται σε άλλους φορείς ή υπηρε-
σίες του ∆ηµοσίου. ∆ιασφαλίζονται τα δικαιώµατα των εργαζο-
µένων µέσα από τη µετάταξή τους σε άλλους, υποστελεχω-
µένους φορείς.

Τριακόσιοι σαράντα έξι υπάλληλοι, συγκεκριµένα, µετατάσ-
σονται εντός του ίδιου Υπουργείου ή σε φορείς του ίδιου του
Υπουργείου. Εκατόν είκοσι πέντε υπάλληλοι θα µεταταγούν από
το Υπουργείο τους όπου υπάρχουν ανάγκες, ενώ διακόσιοι εξή-
ντα έξι προσληφθέντες στην «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» απολύονται. Και
απολύονται όχι στο πλαίσιο µιας δήθεν πολιτικής δίωξης, αλλά
στο πλαίσιο της αποκατάστασης αρχών και κανόνων, της απο-
κατάστασης βασικών στοιχείων που πρέπει να διέπουν το κράτος
δικαίου. Επίσης, εξήντα τρεις συµβάσεις ορισµένου χρόνου δεν
ανανεώνονται, αφού δεν προκύπτει καµµία ανάγκη για την ανα-
νέωση της σύµβασης.

Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, πιστεύουµε ότι έχει έρθει
η ώρα να τραβήξουµε µια «κόκκινη γραµµή» µε το χθες. Σήµερα
εµείς κάνουµε ένα ακόµη βήµα ανάµεσα σ’ αυτά τα πολλά και
σηµαντικά που έχουµε κάνει τον τελευταίο χρόνο. Σας καλούµε,
εάν δεν µπορείτε να συµβάλετε, τουλάχιστον να αντιληφθείτε ότι
µπαίνουµε σε µια νέα εποχή. Πιστεύουµε βαθιά ότι οφείλετε να
αντιληφθείτε κι εσείς, επιτέλους, ότι όλες αυτές οι πρωτοφανείς
για τη χώρα µας αλλαγές δεν έχουν το παραµικρό κοµµατικό
πρόσηµο, την παραµικρή κοµµατική υστεροβουλία. Οφείλετε κι
εσείς να αντιληφθείτε ότι το οριστικό τέλος του πελατειακού κρά-
τους είναι εθνική υπόθεση, είναι διακοµµατική υποχρέωση. Και
είναι µεγάλη η ευθύνη όσων επιλέγουν διαρκώς να θυµίζουν, µε
τις πολιτικές τους επιλογές και τις πολιτικές αποφάσεις τους,
στον ελληνικό λαό εκείνες τις νοοτροπίες και εκείνες τις αντιλή-
ψεις οι οποίες ήταν αυτές που παρήγαγαν όλα αυτά τα πελατει-
ακά και παλαιοκοµµατικά φαινόµενα που οδήγησαν τη χώρα στα
πρόθυρα της χρεοκοπίας και, βεβαίως, τον ελληνικό λαό σε µια
οξύτατη οικονοµική κρίση.

Πρέπει, λοιπόν –το πιστεύουµε βαθιά και αυτό κάνουµε και πια
όχι απλώς το νοµοθετούµε, αλλά το εφαρµόζουµε κιόλας- να
µπουν κανόνες διαφάνειας και ελέγχου στο δηµόσιο βίο, όρος
εθνικής επιβίωσης. Εµείς έτσι προχωρούµε και έτσι θα προχω-
ρήσουµε, µε γνώµονα το δηµόσιο συµφέρον.

Έστω και την ύστατη στιγµή θεωρούµε ότι πρέπει σ’ αυτήν την
προσπάθεια να σταµατήσουν οι πολιτικές δυνάµεις να λειτουρ-
γούν ως υπερασπιστές ενός πελατειακού καθεστώτος αδιαφά-
νειας, που κατέστρεψε παρ’ ολίγον την ελληνική πολιτεία και την
οικονοµία µας, και όλοι να συµβάλουν σ’ αυτήν τη νέα εποχή που
θα λειτουργεί ένα πολιτικό σύστηµα µε νέους όρους, µε νέους
κανόνες, µε κανόνες οι οποίοι θα σέβονται πάνω απ’ όλα το συµ-
φέρον των πολιτών. Εµείς θα προχωρήσουµε. Πιστεύουµε βαθιά
ότι έχουµε µαζί µας τη συντριπτική πλειοψηφία του ελληνικού
λαού. Θα προχωρήσουµε µαζί µε το λαό, λοιπόν, και θα φθά-
σουµε µέχρι το τέλος.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης κ. Ραγκούση.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαλβατζής.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ήθελα να πω στον κύριο Υπουργό ότι καθηµερινά χρεοκοπεί

η εργατική τάξη, τα πλατιά λαϊκά στρώµατα. Χρεοκοπούν οι αυ-
τοαπασχολούµενοι, οι µικροµεσαίοι επαγγελµατίες, οι φτωχοί
αγρότες. Πάνω απ’ όλα χρεοκοπούν οι νέοι και οι νέες της χώρας
µας που σπουδάζουν και βρίσκουν κλειστές τις πόρτες της ζωής,
γιατί εσείς είστε που υψώνετε καθηµερινά φράγµατα, εµπόδια
και τείχη.

Για τη βαθιά καπιταλιστική κρίση, που είναι κρίση υπερκερδών
του µεγάλου κεφαλαίου και υπερπαραγωγής σε όλο τον κόσµο
και στη χώρα µας, την κύρια και αποκλειστική ευθύνη έχει η
αστική τάξη και τα κόµµατα που την υπηρετούν. Αλήθεια, κύριε
Υπουργέ, ποιος έδωσε και δίνει κίνητρα, προνόµια και φοροα-
παλλαγές στο µεγάλο κεφάλαιο;

Ποιος έδωσε και δίνει, µέσω των διαφόρων προγραµµάτων της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, ζεστό χρήµα στο κεφάλαιο, στους µεγα-
λοεπιχειρηµατίες; Ποιος εκχωρεί, µέσω των Συµπράξεων ∆ηµό-
σιου και Ιδιωτικού Τοµέα, τις αναγκαίες υποδοµές και το έδαφος
-δηµόσιο χώρο- στους ιδιώτες για εκµετάλλευση τριάντα ή σα-
ράντα χρόνια; Ποιος εκχώρησε και εκχωρεί δρόµους, λιµάνια,
γεφύρια, αεροδρόµια, αιγιαλούς, δάση, δασικές περιοχές στο
µεγάλο κεφάλαιο; Ποιος την ίδια ώρα παίρνει πίσω εργατικές και
λαϊκές κατακτήσεις, κατάργηση των συλλογικών συµβάσεων ερ-
γασίας, του οκτάωρου, του πενθήµερου, του σαραντάωρου;
Ποιος αλήθεια τα κάνει όλα αυτά;

Και γνωρίζουµε πολύ καλά οι παλιότεροι ότι το οκτάωρο, το
πενθήµερο, το σαραντάωρο, οι συλλογικές συµβάσεις, η κοινω-
νική ασφάλιση δεν έπεσαν από τον ουρανό. ∆εν χαρίστηκαν ούτε
από τη σοσιαλδηµοκρατία, ούτε από τη χριστανοδηµοκρατία.
Ήταν αποτέλεσµα και συνέπεια σκληρών ταξικών συγκρούσεων.
Χύθηκε πάρα-πάρα πολύ αίµα γι’ αυτό το οκτάωρο και εσείς, η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µε τη στήριξη της Νέας ∆ηµοκρατίας το
καταργήσατε. Και βέβαια θεωρείτε ως δεδοµένο ότι, εν πάση πε-
ριπτώσει, τι να κάνουµε, δύσκολη κατάσταση, αυτή είναι η κατά-
σταση και έτσι θα πάµε. «Άλλαξε η κατάσταση παγκοσµίως», είπε
προηγουµένως ο κ. Γείτονας. Αλλάζει και εδώ. Και το λέµε έτσι
απλά: «Άλλαξε». Τι άλλαξε; Άλλαξαν οι συσχετισµοί;

Έχουµε µία αντεργατική, αντιλαϊκή επίθεση σε όλον τον
κόσµο. Παγκόσµια είναι η προσπάθεια και η επιδίωξη των µονο-
πωλίων του ιµπεριαλισµού να πάρουν πίσω τις κατακτήσεις της
εργατικής τάξης, των λαϊκών στρωµάτων. Βέβαια υπάρχουν αντι-
στάσεις σε όλο τον κόσµο και στη χώρα µας και αυτές θέλετε
και να τις τσακίσετε και να προετοιµάσετε το έδαφος για το πα-
ραπέρα τσάκισµά τους. Είπε ο κ. Γείτονας, το λένε και τα άλλα
στελέχη του ΠΑΣΟΚ, το είπε και ο Υπουργός προηγουµένως,
«όχι στο κράτος το πελατειακό». Ποιος διαµόρφωσε αυτό το κρά-
τος; Και είπε ο κ. Γείτονας «όλοι ευθυνόµαστε». Μετά το «όλοι
µαζί τα φάγαµε», έχουµε τώρα το «όλοι µαζί έχουµε ευθύνη».

Πάτε, δηλαδή, να ενοχοποιήσετε όλους, ώστε να διαχυθεί ευ-
θύνη, να µοιραστεί, να κατακερµατιστεί, έτσι ώστε στην άµεση
ευθύνη και στους υπεύθυνους, να πέσει ένα σκοτεινό πέπλο.
Τροµοκρατείτε τους εργαζόµενους για να µην βγουν στο δρόµο
τώρα που θα απολύσετε χιλιάδες εργαζόµενους. Ναι, θα απολύ-
σετε χιλιάδες εργαζόµενους! Την ευθύνη σας, όµως, για κανένα
λόγο δεν θα µπορέσετε να αποσείσετε από πάνω σας. Εσείς και
η Νέα ∆ηµοκρατία διαµορφώσατε αυτό το πελατειακό κράτος.

Έγιναν αναφορές στο κράτος της ∆εξιάς. Κάποια στιγµή και
αυτό πρέπει να το δούµε. Το κράτος της ∆εξιάς που αναφέρ-
θηκε, σχετίζεται µε το απώτερο παρελθόν, τότε που δεν µπο-
ρούσε να προσληφθεί κανείς ούτε ως οδοκαθαριστής, εάν δεν
είχε πιστοποιητικό κοινωνικών φρονηµάτων. Εµείς οι Κοµουνι-
στές και οι Αριστεροί αγωνιστές µε τραγικό, µε δραµατικό τρόπο
βιώσαµε εκείνες τις εποχές. ∆εν µπορεί ο οιοσδήποτε να τις επι-
καλείται. Και πολύ περισσότερο άνθρωποι οι οποίοι δεν είχαν πει-
ραχθεί ποτέ. Παλέψαµε, συγκρουστήκαµε, θυσιαστήκαµε γι’
αυτό σταµάτησε αυτό το κράτος εκείνης της ∆εξιάς. Και µην
γυρνάµε πενήντα χρόνια πίσω.

Θέλουµε να σηµειώσουµε ότι η ευθύνη είναι αποκλειστικά δική
σας. Είναι ευθύνη του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας. Κύριε
Γείτονα, πρέπει να σταµατήσει η υποκρισία. Εσείς οι δύο δια-
µορφώσατε, συγκροτήσατε εκατοντάδες επιτροπές και οργανι-
σµούς, πολλές φορές χωρίς να υπάρχει συγκεκριµένη ανάγκη,
αλλά και για να ελέγχετε καλύτερα την κατάσταση και για να βο-
λέψετε υµετέρους σας: διοικητικά στελέχη µε πολύ παχυλές
αµοιβές σε διοικητικά και άλλα συµβούλια και προεδρεία, αλλά
να βολέψετε και άλλους ανθρώπους.

Πρέπει να σταµατήσει πλέον η υποκρισία και επειδή λέτε,
κύριε Υπουργέ, ότι τα καταργήσατε, θέλω να σας καταγγείλω ότι
προεκλογικά –τώρα, πριν από δεκαπέντε µέρες- δήµαρχοι και
υποψήφιοι δήµαρχοι και του ΠΑΣΟΚ και ένας-δυο της Νέας ∆η-
µοκρατίας πήγαιναν στη ∆ΕΗ και σε άλλους οργανισµούς αιτή-
σεις µεταχρονολογηµένες, για να δώσουν ρεύµα σε αυθαίρετα.
Αυτό το έκαναν συγκεκριµένα, για να αποκοµίσουν ψήφους.

Τα γνωρίζετε πολύ καλά όλα αυτά, γιατί πολλά γίνονται και
µέσα στην Αττική. Νοµίζετε, λοιπόν, ότι θα σας πιστέψει κανείς
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πως µετά την ψήφιση αυτού του νοµοσχεδίου θα καταργηθεί το
πελατειακό κράτος; Το έχετε και καθηµερινά το ενισχύετε.

Εµείς για το νοµοσχέδιο θέλουµε να σηµειώσουµε ότι είναι
πολύ σοβαρό ζήτηµα –πάρα πολύ σοβαρό ζήτηµα- η εξουσιοδό-
τηση που θέλετε των Υπουργών για κατάργηση-συγχώνευση ορ-
γανισµών του δηµοσίου, για τη διαχείριση κινητής και ακίνητης
περιουσίας τους και όλα όσα σχετίζονται µε τους εργαζόµενους
που υπηρετούν σε αυτές τις υπηρεσίες.

Το κράτος αναδιαρθρώνεται. Το βλέπουµε καθηµερινά. Και
αναδιαρθρώνεται, για να γίνει πιο αποτελεσµατικό στην υπηρέ-
τηση µιας ενιαίας πολιτικής για την καλύτερη κερδοφορία του
µεγάλου κεφαλαίου. Γίνονται απολύσεις που δεν λέγονται απο-
λύσεις. Είναι βασικό δικαίωµα του ανθρώπου το δικαίωµα στη
δουλειά.

Εµείς δεν υποστηρίζουµε αυτό που υπάρχει ως κράτος και ως
οργανισµοί. Όχι, σε καµµία περίπτωση. Υποστηρίζουµε, όµως,
το δικαίωµα των εργαζοµένων στη δουλειά και είναι πραγµατικά
πολύ υποκριτικό όλο αυτό που λένε αρκετά σηµερινά στελέχη
του ΠΑΣΟΚ και που προχθές τα ακούγαµε και από στελέχη της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Μα, συµφωνείτε µε τις ρουσφετολογικές προσλήψεις που
έχουν γίνει στο παρελθόν; Τι κάνουµε µ’ αυτό; Προωθούµε τη
λογική του «διαίρει και βασίλευε». Προωθούµε τη δηµιουργία
ενόχων, ότι αυτός που προσλήφθηκε για να δουλέψει, έχει και
αυτός µια ενοχή. Αυτό του είπε ο κ. Πάγκαλος, όταν είπε «σας
διορίσαµε, σας βολέψαµε, σας τακτοποιήσαµε και τα φάγαµε
όλοι µαζί» και θέλετε σήµερα να υπονοµεύσετε την αλληλεγγύη
και τη συµπαράσταση προς τους εργαζόµενους.

Εµείς λέµε ότι δεν πρέπει να συκοφαντούνται οι συµβασιού-
χοι. Πήγαν, δούλεψαν ανεξάρτητα κάτω από ποιες προϋποθέ-
σεις προσλήφθηκε όλος αυτός ο κόσµος. Αυτός ο κόσµος
προσλήφθηκε, για να δουλέψει και δουλεύει. Το αν υπάρχουν και
µερικοί οι οποίοι δεν δουλεύουν, οι οποίοι απλά έχουν µια στάση
λούφας –ή όπως θέλετε πείτε το- δεν σηµαίνει ότι γενικά οι συµ-
βασιούχοι δεν δουλεύουν.

Θέλουµε, επίσης, να πούµε πως όταν λέµε ότι οι αντιµνηµο-
νιακές κορώνες της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι υποκριτικές και απο-
προσανατολιστικές, είµαστε µέσα στην πραγµατικότητα. Και στο
σηµερινό νοµοσχέδιο υπάρχει η συµφωνία της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. Κάποιοι οµιλητές της Νέας ∆ηµοκρατίας µέµφονται την Κυ-
βέρνηση γιατί τα µέτρα που παίρνει δεν δείχνουν
αποφασιστικότητα και ότι το νοµοσχέδιο που προετοίµαζε αυτή,
όταν ήταν κυβέρνηση, ήταν πιο γρήγορο, πιο γενικευµένο, πιο
αποτελεσµατικό. Είχε προσχεδιάσει την προγραφή διακοσίων πε-
νήντα έξι –αν σηµείωσα καλά- οργανισµών. Το είπε προηγουµέ-
νως ο κ. Μπεκίρης.

Η κυβερνητική αλαζονεία την οδηγεί στο να µη λέει ούτε έναν
καλό λόγο για αυτήν τη συµφωνία και τη συναίνεση της Νέας ∆η-
µοκρατίας. Άλλωστε, γιατί η Κυβέρνηση να ευχαριστήσει τη Νέα
∆ηµοκρατία; Η Κυβέρνηση, πιστή στη στρατηγική της, στην υπη-
ρέτηση της πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης, των ευρωπαϊ-
κών µονοπωλίων, δεν κάνει τίποτα λιγότερο και τίποτα
περισσότερο από την υλοποίηση της πολιτικής της.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µιλήσαµε και µιλάµε και σήµερα
ως ΚΚΕ για τις καπιταλιστικές αναδιαρθρώσεις. Μιλούσαµε για
την εµπορευµατοποίηση, ιδιωτικοποίηση κοινωνικών αγαθών,
όπως είναι η παιδεία, η υγεία, η πρόνοια και η κοινωνική ασφά-
λιση. Βγαίνατε και απ’ αυτό το Βήµα και από τις τηλεοράσεις και
καταγγέλλατε ότι το ΚΚΕ, ούτε λίγο ούτε πολύ τροµοκρατεί τον
κόσµο.

Πάνω απ’ όλα τονίζαµε και τονίζουµε -και το υπογραµµίζουµε
και σήµερα- ότι το κύριο που επιδιώκετε είναι να αλλάξετε ριζικά
τις εργασιακές σχέσεις. ∆εν καταστροφολογούσαµε και ούτε
τροµοκρατούσαµε κανέναν. ∆υστυχώς, για τους εργαζόµενους,
δικαιωθήκαµε ως ΚΚΕ.

Σήµερα, βλέπουµε συνεχώς να απολύονται εργαζόµενοι µε
τέσσερα ή πέντε χρόνια που δούλευαν ως συµβασιούχοι και να
προσλαµβάνονται άλλοι. Εµείς υπερασπιζόµαστε το δικαίωµα
των εργαζοµένων στη δουλειά, σε µόνιµη και σταθερή εργασία
µε δικαιώµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Το δικαίωµα στη δουλειά, η ικανοποιητική αµοιβή, η σταθερό-

τητα είναι εκ των ων ουκ άνευ για εµάς και γι’ αυτά θα συνεχί-
σουµε να παλεύουµε.

Σήµερα προχωράτε στην κατάργηση των συλλογικών συµβά-
σεων. Σήµερα καθιερώνετε µισθούς πείνας κάτω από τον κατώ-
τερο µισθό των συλλογικών συµβάσεων. Σήµερα πετάτε στον
Καιάδα χιλιάδες εργαζόµενους και την ίδια στιγµή µας καλείτε
να ψηφίσουµε αυτό το νοµοσχέδιο που, εκτός των άλλων, διώ-
χνει εργαζόµενους, τους στερεί το δικαίωµα στη δουλειά και στη
ζωή. Και τι ακριβώς µας λέτε; Μας καλείτε και µας λέτε, «ελάτε
να τραβήξουµε µαζί το σκοινί, που θα κρεµάσει αυτούς τους ερ-
γαζόµενους».

Ε, όχι, εµείς δεν θα πάρουµε µέρος σε αυτήν την µακάβρια
διαδικασία! Ίσα-ίσα θα σταθούµε, όπως πάντα, στην απέναντι
όχθη. Θα προσπαθήσουµε µε κάθε τρόπο να κινητοποιήσουµε
τους εργαζόµενους, να συµπαρασταθούµε στους εργαζόµενους
για το δικαίωµα στη δουλειά και στη ζωή. Και όχι µόνο αυτό, θα
τους καλέσουµε να αλλάξουν τους συσχετισµούς και στο συνδι-
καλιστικό κίνηµα και σε πολιτικό επίπεδο για την ανατροπή συ-
νολικά της εφαρµοζόµενης πολιτικής.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Χαλ-

βατζή.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού, κ. Αστέριος Ροντούλης.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύρια Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κάνατε µια αρκετά ενδιαφέρουσα οµιλία. Πρέ-

πει, όµως, να σας πω ότι σας διαψεύδουν συνάδελφοί σας, όχι
άνθρωποι της Αντιπολιτεύσεως. Επιτρέψτε µου, αγαπητοί συνά-
δελφοι, να παραθέσω αυτούσια αποσπάσµατα συνεντεύξεως –τα
οποία έχω εδώ, κύριε Υπουργέ- που έδωσε ο κ. Ρόβλιας και ο κ.
Καστανίδης στις 14/5/2009. Ήταν η περίοδος των ευρωεκλογών.

Για να δούµε, λοιπόν, τι έλεγαν τότε οι συνάδελφοί σας και αν
αυτά που έλεγαν, εσείς τα κάνετε πράξη, ή τους διαψεύδετε ανα-
δεικνύοντας µια διγλωσσία στους κόλπους του ΠΑΣΟΚ. Τουτέ-
στιν, άλλα λέγατε προεκλογικά, άλλα πράττετε µετεκλογικά.
Φαίνεται ότι έχετε αναγάγει σε δόγµα πολιτικής πράξης τη συ-
µπεριφορά του αξιότιµου Πρωθυπουργού της χώρας, που προ-
εκλογικά έλεγε, «χρήµατα υπάρχουν» και µετεκλογικά ξέσπασε
τουλάχιστον φοροκαταιγίδα.

Ακούστε, λοιπόν, τι έλεγε πρώτα ο κ. Ρόβλιας: «Όσοι, λοιπόν,
καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες µε την έννοια του Ευ-
ρωπαϊκού ∆ικαίου και όχι του Προεδρικού ∆ιατάγµατος Παυλό-
πουλου, οι συµβάσεις αυτών προφανώς µετατρέπονται αυτο-
δικαίως σε αορίστου χρόνου». Αυτά τα έλεγε ο κ. Ρόβλιας. Τώρα
τι λέτε; Πού είναι τα «προφανώς» και τα «αυτοδικαίως»; Είναι
εµπαιγµός των ανθρώπων.

∆εύτερον, ο κ. Καστανίδης µεγαλώνει το κακό, λέγοντας:
«Αυτό που µε σοβαρότητα και χωρίς ποτέ εµείς να ξεγελάµε αν-
θρώπους που έχουν ελπίδες, λέµε τις ισχύουσες διατάξεις για
την ενίσχυση της µοριοδότησης των συµβασιούχων έργων θα τις
εφαρµόσουµε και σ’ αυτούς. Είναι δικαίωµά τους». Και τι θα κά-
νουν αυτοί οι άνθρωποι; Λέει: «Την εµπειρία τους µπορούν να τη
χρησιµοποιήσουν όταν προκηρύσσονται οργανικές θέσεις στο
δηµόσιο». Τάδε έφη Καστανίδης.

Πείτε µου, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του ΠΑΣΟΚ,
γιατί ο κύριος Υπουργός δεν άντεξε την κριτική –κατανοητό- και
την κοπάνησε…

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Είναι εδώ ο κύριος Υφυπουργός.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Καλά, θα τον δικαιολογήσετε µετά.

∆εν πειράζει. Κατανοητό. Θα περιµένω από εσάς.
Άλλα λέγατε τότε κι άλλα κάνατε τώρα. Αυτό φαίνεται. Θα σας

το αφήσω εδώ, να σας το δώσω µετά για να το δείτε. Είναι κο-
ροϊδία ή δεν είναι; Είναι στυγνή ψηφοθηρία ή δεν είναι; Είναι στυ-
γνή πασοκική ψηφοθηρία, προκειµένου να καταλάβετε την
εξουσία. Πάντοτε αυτό κάνατε από το 1981 και µετά και δηµι-
ουργήθηκε αυτό το τεράστιο, πελατειακό, γραφειοκρατικό, ανα-
ποτελεσµατικό κράτος, το οποίο χρησιµοποιήσατε ως µηχανισµό
αναπαραγωγής σας στην εξουσία. Εσείς τα λέγατε αυτά, δεν τα
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λέγαµε εµείς, δεν τα έλεγε ο κ. Παυλόπουλος. Εσείς τα λέγατε.
Έρχοµαι τώρα στο ζήτηµα της «ΑΓΡΟΓΗΣ», γιατί σαν να µου

φαίνεται ότι αυτό το νοµοσχέδιο το κατεβάσατε για την
«ΑΓΡΟΓΗ». Για την οικονοµία της συζήτησης, έστω να δεχθούµε
τις αιτιάσεις του ΠΑΣΟΚ. Ωραιότατα!

Ερώτηµα πρώτο: Αυτοί οι διακόσιοι εξήντα εννιά άνθρωποι της
«ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.», που τους πετάτε στο δρόµο, τι θα κάνουν; Γιατί
καλά εµείς κουβεντιάζουµε εδώ πέρα µέσα, συζητάµε µεταξύ
µας, ανεβαίνει ο ένας, κατεβαίνει ο άλλος. Ο άνθρωπος αυτός,
όµως, που τον διώχνετε «ετσιθελικά» πρέπει να ζήσει οικογένεια,
να πληρώσει γραµµάτια, να πληρώσει ενοίκια, να πληρώσει στε-
γαστικό δάνειο. Τι θα κάνουν αυτοί οι άνθρωποι; Θα πάνε να κλέ-
ψουν; Θα γίνουν εγκληµατίες; Είναι επιστήµονες άνθρωποι, οι
οποίοι δέχονται βαναύσως µία πολιτική δίωξη. Αυτό το συµπέ-
ρασµα θα βγάλει ο άνθρωπος αυτός, που υφίσταται µία τέτοιου
είδους συµπεριφορά εκ µέρους σας. Άρα, πείτε µου, βιοπορι-
στικά τι θα κάνουν οι άνθρωποι αυτοί και µετά να το προχωρή-
σουµε το θέµα.

∆εύτερον, διάβασα και την αιτιολογική έκθεση. Εγώ πάλι να
δεχθώ τις αιτιάσεις. Για πείτε µου, όµως, φταίνε οι εργαζόµενοι
ή φταίνε οι πολιτικοί προϊστάµενοι και η όποια διοίκηση της
«ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» προχώρησε σε τέτοιου είδους διαδικασίες; Εγώ
θα περίµενα από εσάς να κάνετε λόγο για ποινικές ευθύνες των
ανθρώπων αυτών –να το καταλάβω- εάν έχουν άδικο, εάν έσφα-
λαν, εάν παρανόµησαν. Εάν όχι, είστε εκτεθειµένοι εσείς και
πάλι. Πάντως, ο εργαζόµενος, ο νέος επιστήµονας, που θέλει να
βρει δουλειά για να ζήσει ο ίδιος και για να ζήσει την οικογένειά
του, µπαίνει σε µία οριοθετηµένη πορεία πραγµάτων, την οποία
άλλοι οριοθέτησαν, άλλοι καθόρισαν. Άρα, λοιπόν, εάν παρανό-
µησαν, να ψάξουµε να βρούµε ποινικές ευθύνες. Εάν δεν παρα-
νόµησαν, τότε εσείς εφαρµόζετε µία πρακτική πάλι πολιτικής
σπίλωσης πολιτικών σας αντιπάλων. ∆ιαλέξετε και πάρτε.

Τρίτον, κάνατε δύο µεγάλα λάθη, «γκάφες», στο χειρισµό του
ζητήµατος της «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» «Γκάφα» νούµερο ένα: Μόλις ανέ-
λαβε, αγαπητοί συνάδελφοι, η νέα Υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων, η κ. Μπατζελή, το Νοέµβριο, συνέστησε
µία τριµελή Ελεγκτική Επιτροπή.

Τι θα έπρεπε να ελέγξουν αυτοί οι άνθρωποι; Τη νοµιµότητα
των χειρισµών που έγιναν για την πρόσληψη αυτών των διακο-
σίων εξήντα εννέα εργαζοµένων στην «ΑΓΡΟΓΗ». Ελάτε, όµως,
που αυτή έβγαλε ένα πόρισµα! Και τι λέει το πόρισµα; Λέει ότι
όλες οι διαδικασίες έγιναν νοµίµως!

Άρα, λοιπόν, τώρα πού είναι η παράνοµη πρακτική; Πείτε µου!
Εννοείται ότι αυτοί οι άνθρωποι ήταν Ελεγκτική Επιτροπή διορι-
σµένη από την κ. Μπατζελή. Τι έγινε µετά; Άλλο πόρισµα έβγα-
λαν! Άλλα λέτε εσείς στην αιτιολογική έκθεση! Η ανακολουθία
στο έπακρον!

Και βεβαίως, κάνατε και «γκάφα νούµερο δύο», την οποία θα
σας πω. Έστω, λοιπόν, ότι εσείς, η νέα ηγεσία, κρίνατε ότι ήταν
λάθος το πόρισµα αυτής της τριµελούς Ελεγκτικής Επιτροπής
και είπατε «δεν το δέχοµαι, βρε αδελφέ, αυτό το πράγµα, γιατί
έγιναν παράνοµες προσλήψεις». Ωραία! Σας διαφεύγει ότι υπάρ-
χει ένα διάστηµα δύο µηνών, κατά το οποίο αυτοί οι άνθρωποι
ασκούν δοκιµαστικά την υπηρεσία τους. Θα µπορούσατε να τους
πείτε «µαζέψτε τα, φύγετε», αζηµίως για το ελληνικό δηµόσιο και
όχι να τους κρατάτε για έναν ολόκληρο χρόνο µέχρι σήµερα που
µιλάµε!

Γιατί δεν το κάνατε αυτό το πράγµα µέσα στο δίµηνο; Σας
έδιδε ο νόµος το δικαίωµα! ∆οκιµαστική υπηρεσία έκαναν! ∆όκι-
µοι ήταν αυτοί οι άνθρωποι! Γιατί δεν τους διώξατε, εάν είχατε
αντίθεση και µε το πόρισµα των ελεγκτών που οι ίδιοι διορίσατε;
Ούτε αυτό κάνατε!

Και θα αναφερθώ τώρα και σε ένα ζήτηµα ουσίας. Το µεγάλο
επιχείρηµα που χρησιµοποιεί η πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ είναι το
εξής: Πρέπει να διώξουµε κόσµο! Μέσα σ’ αυτό το δόγµα του να
διώξουµε κόσµο, να διώξουµε και τους διακόσιους εξήντα εννέα
της «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.», για να εξοικονοµήσουµε χρήµατα. Έτσι λένε
στο ευρύ κοινό.

Προσέξτε τώρα! Ας δούµε την ουσία, τη λογική αυτού του
ισχυρισµού, διότι µπορεί να πει κάποιος «να κερδίσει χρήµατα το
δηµόσιο». Το ακούει κάποιος και λέει «να κερδίσουµε χρήµατα σε

εποχές ισχνών αγελάδων και δηµοσιονοµικών προβληµάτων».
Για να δούµε, όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, αν είναι έτσι.

Μέσα στο νοµοσχέδιο λέτε, κύριε Υπουργέ, ότι καταργείται η
αρµοδιότητα της «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» και δεν περνά σε κάποιον άλλο
ευρύτερο φορέα. Τι σηµαίνει αυτό; Ποια είναι αυτή η περίφηµη
αρµοδιότητα; Τι έκαναν, δηλαδή, αυτοί οι άνθρωποι; Πρώτον,
έκαναν µία καταγραφή των εποικιστικών εκτάσεων αρµοδιότη-
τας του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων. Αυτή η
αρµοδιότητα τώρα καταργείται. Πού θα µπορούσε να πάει; ∆ιότι
κάπου πρέπει να πάει! Θα πάει στη ∆ιεύθυνση Πολιτικής Γης του
ΥΠΑΤ. Ναι, αλλά για να την ασκήσει η ∆ιεύθυνση της Πολιτικής
Γης του ΥΠΑΤ, πρέπει να προσλάβει προσωπικό! Νέες προσλή-
ψεις, «πασοκικές» πιθανόν αυτήν τη φορά!

Να αναφερθούµε τώρα σε µία άλλη αρµοδιότητα, που και
αυτήν την καταργείτε. Ποια είναι αυτή η αρµοδιότητα; Είναι η
ψηφιοποίηση των αγροτεµαχίων, η οποία συνδέεται µε το ολο-
κληρωµένο σύστηµα διαχείρισης και ελέγχου, το περίφηµο
ΟΣ∆Ε. Αν δεν υπάρχει ψηφιοποίηση, δεν µπορεί να υπάρξει
ΟΣ∆Ε, δεν µπορεί να υπάρξει Κτηµατολόγιο, γιατί αυτά πηγαί-
νουν αλυσίδα. Πού θα περάσει πιθανόν αυτή η αρµοδιότητα;
Προφανώς, στον ΟΠΕΚΕΠΕ. Ναι, αλλά για να ασκήσει αυτήν την
αρµοδιότητα ο ΟΠΕΚΕΠΕ, θα πρέπει να προσλάβει νέο προσω-
πικό! Νέες προσλήψεις, «πασοκικής» χροιάς αυτή τη φορά!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Άρα, λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, κάνετε µία τρύπα στο
νερό! Προσπαθείτε να καταργήσετε αρµοδιότητες που δεν µπο-
ρείτε να καταργήσετε, γιατί επιβάλλονται από ευρωπαϊκό κανο-
νισµό και πρέπει να εκτελεστούν από τη χώρα ενώ δεν µπορείτε
να τις καταργήσετε για το λόγο που σας είπα, διώχνετε ανθρώ-
πους και από το παράθυρο κλείνετε το µάτι στην εκλογική σας
«πράσινη» πελατεία να µπει από άλλη πόρτα!

Αυτές οι πρακτικές σας εκθέτουν και είναι λυπηρό που σας εκ-
θέτουν στα µάτια νέων ανθρώπων και επιστηµόνων. Εάν λάβετε
υπ’ όψιν όλα αυτά που σας είπαµε, τα οποία είναι αρκούντος λο-
γικά, θα καταλάβετε το λάθος χειρισµού που κάνατε.

Εµείς από την πλευρά του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού θέ-
τουµε ερωτήµατα. Βάζουµε τα πράγµατα σε µία «λογική βάσα-
νου». ∆εν πετάµε στο δρόµο µε την πρώτη ευκαιρία, για να
βγάλουµε το κοµµατικό µας µένος, σε νέους ανθρώπους.

Και λάβετε υπ’ όψιν αγαπητοί συνάδελφοι, ότι ακόµα κι αν
ισχύει η κοµµατική ένταξη των ανθρώπων αυτών, όπως κάποιοι
ισχυρίζονται -πάντως δεν είναι, ούτε ψηφίζουν το Λαϊκό Ορθό-
δοξο Συναγερµό- και ακόµα κι αν υποθέσουµε ότι έχουν µία κοµ-
µατική ένταξη δεδοµένη προς την πλευρά της Νέας
∆ηµοκρατίας -για να µην κρυβόµαστε- και πάλι είναι νέοι που
αγωνιούν για το εργασιακό τους µέλλον. ∆εν πρέπει η ελληνική
πολιτεία να τους συµπεριφερθεί κατά απαράδεκτο και παράλογο
τρόπο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ρο-
ντούλη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, κ.
Θεόδωρος ∆ρίτσας.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είχα σκοπό να µείνω κυρίως στο

σχέδιο νόµου: «Κατάργηση και συγχώνευση υπηρεσιών, οργανι-
σµών και φορέων του δηµόσιου τοµέα». Είναι ένα σχέδιο νόµου
που κατ’ ουσία θα µπορούσε να ονοµάζεται, για να είναι πιο εύ-
στοχος ο τίτλος: «Κατάργηση της Ανώνυµου Εταιρείας «ΑΓΡΟ-
ΓΗ» και λοιπές διατάξεις», γιατί περί αυτού πρόκειται.

Πράγµατι, πριν περάσω στα όσα θα πρέπει να απαντήσω στον
Υπουργό, κ. Ραγκούση, που µας εξέθεσε εδώ πριν λίγη ώρα και
απεχώρησε, θα πρέπει να κάνω µία επισήµανση ότι τόσο για την
«ΑΓΡΟΓΗ» όσο και για τους άλλους οργανισµούς του ευρύτερου
δηµόσιου τοµέα, που είτε καταργούνται είτε συγχωνεύονται, το
στοιχειώδες που θα έπρεπε µία κυβέρνηση, ένα Υπουργείο να
κάνει όταν παίρνει αποφάσεις κατάργησης ή συγχώνευσης, είναι
να έχει µία έκθεση αιτιολόγησης και τεκµηρίωσης της αιτίας για
την οποία προβαίνει σ’ αυτού του είδους την ενέργεια. ∆ηλαδή,
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τι έργο παρήγαγαν, εάν παρήγαγαν, εάν δεν παρήγαγαν, πόσο
κόστισαν, τι εναλλακτικό κόστος θα έχει η κατάργησή τους. Αυτά
είναι στοιχειώδη πράγµατα, αυτονόητα κανονικά, για να έχει
αξιοπιστία το επιχείρηµα της Κυβέρνησης για την κατάργηση
αυτών των δηµόσιων οργανισµών.

Να ξεκαθαρίσω ευθύς αµέσως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν είναι υπέρ του διογκωµένου κράτους ούτε υπέρ
του κράτους γενικώς, είναι υπέρ του κοινωνικού κράτους, υπέρ
του κράτους στην υπηρεσία των πολιτών και υπέρ του κράτους
που κατοχυρώνει και οργανώνει τη δηµόσια οικονοµία, το δηµό-
σιο συµφέρον.

Απ’ αυτήν την άποψη, είναι αδιανόητα όσα ακούσαµε πριν από
λίγη ώρα από τον κύριο Υπουργό. Μας έθεσε το κατακλυσµιαίο
ερώτηµα, αν αµφιβάλει κανείς ότι εξαιτίας του διογκωµένου και
πελατειακού και σπάταλου κράτους η χώρα χρεοκοπεί. Ναι,
κύριε Υπουργέ, αµφιβάλουµε.

Ο ΣΥΡΙΖΑ αµφιβάλει και όχι µόνο αµφιβάλει, αλλά τεκµηριώνει
αυτήν την αµφιβολία του µε τον πιο χαρακτηριστικό τρόπο χρό-
νια τώρα, προαναγγέλλοντας την κρίση όχι µόνο στην Ελλάδα
αλλά σε όλη την Ευρώπη και σε όλο τον κόσµο.

∆εν υπάρχει καπιταλιστικό κράτος -ούτε το ελληνικό ούτε το
ιρλανδέζικο, ούτε το πορτογαλικό, ούτε οι Ηνωµένες Πολιτείες
της Αµερικής ούτε κανένα από όλα αυτά τα κράτη- στο οποίο η
αιτία να είναι οι δαπάνες. Η κύρια αιτία της χρεοκοπίας των κα-
πιταλιστικών κρατών είναι τα έσοδα, διότι έχουν πάψει να είναι
κράτη στην υπηρεσία της κοινωνίας και των πολιτών, έχουν
πάψει να είναι κράτη οργάνωσης της δηµόσιας οικονοµίας και
ελέγχου της οικονοµίας γενικότερα και έχουν γίνει υπηρέτες και
διαχειριστές της αγοράς. Εποµένως, αυτά τα κράτη δεν έχουν
έσοδα. Άλλωστε, το µείζον πρόβληµα και του ελληνικού κράτους
είναι τα έσοδα και όχι οι δαπάνες. Βέβαια, αυτό δεν σηµαίνει ότι
δεν υπάρχουν σπατάλες, δεν σηµαίνει ότι δεν υπάρχουν λοβι-
τούρες, δεν σηµαίνει ότι δεν υπάρχουν χίλια δυο πράγµατα που
µπορούν και πρέπει να διορθωθούν.

Όµως, όταν θέτουµε τα ζητήµατα, πρέπει να τα θέτουµε και
µε εντιµότητα και µε ορθολογισµό, σύµφωνα µε τα πορίσµατα
της επιστήµης και των συγκεκριµένων τεκµηριωµένων αποδεί-
ξεων και όχι να κοροϊδεύουµε τον ελληνικό λαό. ∆ιότι περί αυτού
πρόκειται.

Εµείς χρόνια τώρα ποτέ δεν συναινέσαµε σε όλες αυτές τις
ανώνυµες εταιρείες, τους οργανισµούς και τις επιτροπές. Ποτέ
δεν θεωρήσαµε ότι πρέπει να δηµιουργηθούν τέτοιες δήθεν ευ-
έλικτες µονάδες δηµόσιας διαχείρισης. Θεωρούσαµε ότι ο δη-
µόσιος τοµέας µπορεί να οργανωθεί ορθολογικά και πραγµατικά,
εάν η βασική κατεύθυνση ήταν να κυριαρχεί η πολιτική και ο δη-
µόσιος βίος πάνω στην αγορά. Εδώ, όµως, έχουµε άλλες πολιτι-
κές.

Και όσον αφορά αυτά που είπε ο κ. Ραγκούσης, θα έλεγα ότι
ξεπερνούν και τις πιο νεοφιλελεύθερες ιδεοληψίες, διότι τώρα
πια η νεοφιλελεύθερη άποψη και ιδεολογία έχουν καταρρακω-
θεί. Στην πραγµατικότητα, περί ιδεοληψιών πρόκειται.

Ο Κρούγκµαν γράφει κάθε µέρα για την Αµερική και την κατά-
σταση που επικρατεί στις Ηνωµένες Πολιτείες, την κοιτίδα του
καπιταλισµού. Λέει πως αν βάζαµε 1% φόρο στο κεφάλαιο, θα
µπορούσαµε να συγκρατήσουµε τα δεκάδες και εκατοντάδες νο-
σοκοµεία και σχολεία που κλείνουν, ακόµα-ακόµα και τις περι-
φερειακές ασφαλτοστρωµένες οδούς οι οποίες ξηλώνονται για
να εξασφαλιστεί χαλίκι στις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής!
Και αυτά τα λέει ο Κρούγκµαν, δεν λέγονται στην Ελλάδα, στην
Ιρλανδία, στην Πορτογαλία.

Θα κοροϊδεύουµε, λοιπόν, τους εαυτούς µας; Η κρίση του κα-
πιταλισµού σήµερα που φέρνει στη φτώχεια, στην εξαθλίωση και
την οδύνη χιλιάδες εργαζόµενους είναι κρίση της παγκόσµιας
ρεµούλας των κερδοσκόπων Ελλήνων, Ευρωπαίων, Αµερικανών,
Ασιατών, όλων. Και θα ρίξουµε την ευθύνη στους εργαζόµενους,
που έστω και ρουσφετολογικά προσλήφθηκαν σε µια εταιρεία;
Και στο κάτω-κάτω, από εκεί και πέρα θα µπορούσαν να αξιολο-
γηθούν για το αν απέδωσε η δουλειά τους ή για το αν είχαν κά-
ποια συνεισφορά.

Ποιο κράτος είναι διογκωµένο, όταν οι µισές οργανικές θέσεις
στα νοσοκοµεία είναι κενές; Ποιο κράτος είναι διογκωµένο, όταν

οι µισές θέσεις στην παιδεία είναι κενές; Πού βρίσκεται αυτή η
εύκολη, θρασύτατη επιχειρηµατολογία που µπορεί να στηρίξει
τέτοιου είδους ιδεοληπτικά κατασκευάσµατα σε βάρος της κοι-
νωνίας και προσβάλλοντας εργαζοµένους, προσβάλλοντας τον
ελληνικό λαό µ’ αυτόν τον απαράδεκτα κυνικό τρόπο;

Κάποτε η Ολυµπιακή Αεροπορία ήταν στον Ωνάση των πέντε
ηπείρων της διεθνούς ελληνικής επιχειρηµατικότητας. Μετά, πέ-
ρασε στα χέρια του ελληνικού κράτους. Αυτό σήµαινε ότι πέρασε
στο σοσιαλισµό, στη δηµόσια διαχείριση; Ο κύκλος του καπιτα-
λιστικού ανταγωνισµού έχει πολλές µορφές.

Αυτοί που κυριαρχούν σε αυτήν την αγοραία επιβολή των συµ-
φερόντων πάνω στους λαούς και πάνω στους εργαζόµενους και
στις κοινωνίες πότε θέλουν την απόλυτη ελευθερία της αγοράς,
όπως καλή ώρα την τελευταία εικοσαετία, και πότε θέλουν τον
προστατευτισµό του κράτους.

Όµως, µην µου πείτε πως όταν εσείς –και της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας και του ΠΑΣΟΚ- προσλαµβάνατε ρουσφετολογικά και διο-
γκώνατε, µε τη λογική που σήµερα έρχεστε να µας πείτε, το
δηµόσιο τοµέα, δεν εγκαθιδρύατε καθεστώς ή δεν εξυπηρετού-
σατε συµφέροντα των ισχυρών της οικονοµίας; Τα συµφέροντα
αυτών των εργαζοµένων που προσλαµβάνονταν στην «ΑΓΡΟΓΗ
Α.Ε.» ή αλλού εξυπηρετούσατε; Τη δική σας εξουσία αναπαρά-
γατε, για να υπηρετήσει τον παγκόσµιο καπιταλιστικό ανταγωνι-
σµό και τη θέση της χώρας στον παγκόσµιο διεθνή ανταγωνισµό.

Οι εργαζόµενοι της «ΑΓΡΟΓΗΣ» έκαναν την Ολυµπιάδα; Οι ερ-
γαζόµενοι της «ΑΓΡΟΓΗΣ» έκαναν τη SIEMENS; Οι εργαζόµενοι
της «ΑΓΡΟΓΗΣ» έκαναν το Βατοπέδι και όλες αυτές τις φοβερές
και τροµερές σπατάλες;

Ας µην γελιόµαστε. Ο ιδιωτικός τοµέας είναι πολύ πιο σπάτα-
λος από το δηµόσιο. Μου έλεγε κάποτε ένας κορυφαίος και εντι-
µότατος φίλος µου, εφοριακός, που τώρα πια είναι συντα-
ξιούχος: «Εγώ δεν είχα ένα τηλέφωνο να µιλήσω στη γυναίκα µου
και να δω αν τα παιδιά γύρισαν από το σχολείο. Έπρεπε να πάω
στο γραφείο του ∆ιευθυντή και να υποχρεωθώ, για να κάνω τη-
λέφωνο στη γυναίκα µου για τα παιδιά.»

Ο ιδιωτικός τοµέας µε τη διαφήµιση, µε τις µίζες, µε τις δηµό-
σιες σχέσεις, µε το ένα, µε το άλλο είναι εξαιρετικά πιο σπάτα-
λος. Ξέρετε πολύ καλά -είτε στο φάρµακο είτε στα ρούχα είτε σε
οτιδήποτε- ότι η πραγµατική αξία του εµπορεύµατος είναι µηδα-
µινή µπροστά στην τελική αξία πώλησης. Και όλο αυτό είναι όλος
αυτός ο κύκλος της ελεύθερης αγοράς και –υποτίθεται- των θέ-
σεων εργασίας.

Αυτό είναι που υπηρετείτε και τολµάτε σήµερα να λέτε, στο
όνοµα διάλυσης κάποιων οργανισµών που δεν αιτιολογείτε γιατί
πρέπει να διαλυθούν, αν αµφιβάλλει κανείς γι’ αυτό το δήθεν διο-
γκωµένο κράτος; Η ίδια η απογραφή σας έδειξε ότι δεν είναι και
τόσο διογκωµένο, συγκριτικά µε τα ευρωπαϊκά κράτη. Επτακό-
σιες χιλιάδες βγάλατε και κατά µέσο όρο και αναλογικά είναι
πολύ µικρότερο από τη Γερµανία, την Ιταλία, τη Γαλλία, την Αυ-
στρία και όλα αυτά τα κράτη. Από πού και ως πού, λοιπόν, αυτός
ο ανορθολογισµός του µονόδροµου, µιας ιδεολογίας και µιας πο-
λιτικής τροµοκράτησης του ελληνικού λαού και εκµετάλλευσής
του τελικά;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εξαφάνιση του κοινωνικού
κράτους, η σύνθλιψη του εργασιακού κόστους, του πρωτογε-
νούς µισθού και του κοινωνικού µισθού των εργαζοµένων και η
ισοπέδωση των µικρών και µεσαίων επιχειρήσεων αυτήν τη
στιγµή και στη Γερµανία και στην Ελλάδα και παντού και µέσω
του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και της Ευρωπαϊκής Τρά-
πεζας και όλων αυτών των µηχανισµών είναι στην ηµερήσια διά-
ταξη ως κεντρική κατεύθυνση της πιο βίαιης αναδιανοµής
εισοδηµάτων που έχει συντελεστεί στη σύγχρονη κοινωνική και
πολιτική ιστορία της χώρας. Περί αυτού πρόκειται.

Αυτήν τη στιγµή αλλάζει χέρια ο πλούτος σε βάρος των εργα-
ζοµένων δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα, υπέρ των µεγάλων κερ-
δοσκόπων που καιροφυλακτούν ανά πάσα στιγµή στην Ελλάδα
και σε όλη την υφήλιο. Αυτό συµβαίνει στις µέρες µας.

Επιτέλους, αν θέλετε να είστε πανελλήνιο σοσιαλιστικό νεοφι-
λελεύθερο κόµµα της αγοράς, πείτε το ευθέως! Όµως, µην κο-
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ροϊδεύετε τον ελληνικό λαό και τον προσβάλλετε κιόλας, ώστε να
έχουν ενοχή οι άνθρωποι, που έστω και µε ρουσφέτι προσλή-
φθηκαν σε µια υπηρεσία, γιατί έκαναν τη δουλειά τους και τώρα
βρίσκονται στο δρόµο.

Το µέγα δίληµµα που τίθεται –τελειώνω µ’ αυτό και αύριο θα
µιλήσουµε επί του νοµοσχεδίου στις λεπτοµέρειές του- είναι πα-
γκοσµίως, όχι µόνο στην Ελλάδα, το εξής: Ελλείµµατα ή ανερ-
γία; ∆ιαλέξτε, κύριε Υπουργέ. Η ανεργία ούτε στο ∆ιεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο ούτε στην Ευρωπαϊκή Τράπεζα, ούτε στην
Ευρωπαϊκή Ένωση, ούτε πουθενά δεν είναι δείκτης προς κατα-
πολέµηση. Γιατί δεν µας βγάζουν από την Ευρωπαϊκή Ένωση;
Γιατί δεν µας βάζουν στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο επειδή
έχουµε υψηλή ανεργία; Γιατί; ∆εν αναρωτηθήκατε; ∆εν θα µπο-
ρούσε ένα άλλο σύστηµα αξιών να θέτει αυτό ως πρώτο ζήτηµα,
διότι ανεργία σηµαίνει µη παραγωγικότητα; Γιατί η ανεργία δεν
είναι στους δείκτες και είναι το έλλειµµα και το χρέος; ∆ιότι αν
έµπαινε η ανεργία, θα ανατρεπόταν όλη η βάση της παραγωγι-
κής διαδικασίας εις βάρος των κερδοσκόπων και υπέρ της κοι-
νωνίας.

Εµείς θέλουµε µία πολιτική που να χτυπάει την ανεργία πρώτα
απ’ όλα, πάνω απ’ όλα και τώρα και αυτοί να είναι δεσµευτικοί
όροι, που αν δεν τους υλοποιήσει η χώρα, θα χρεοκοπήσει, γιατί
θα χρεοκοπήσει, η κοινωνία µ’ αυτήν την ανεργία, µ’ αυτήν την
εξαθλίωση, µε αυτήν την καταβαράθρωση και της αξιοπρέπειας
και της δυνατότητας των ανθρώπων να ονειρεύονται όχι το µέλ-
λον τους, αλλά την επόµενη µέρα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, κ. Πέτρος Ευθυµίου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Άλλος Κοινοβουλευτικός Εκπρό-

σωπος θα µιλήσει, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Όταν αρχίζουν οι Κοι-

νοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, κύριε Οικονόµου, µιλάνε όλοι τους
µε τη σειρά. Άλλωστε δεν υπάρχει άλλος Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος.

Ορίστε, κύριε Ευθυµίου, έχετε το λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, τίποτα πια δεν µπορεί να είναι όπως πριν, γιατί τίποτα
στην Ελλάδα δεν είναι όπως πριν. Καµµία ελληνική οικογένεια
δεν ζει σήµερα όπως ζούσε ως πριν ένα χρόνο. Όλοι αλλάζουν,
όλα αλλάζουν γύρω µας, όλοι οι Έλληνες στοχάζονται, όλοι οι
Έλληνες βρίσκονται στην πιο µεγάλη περιδίνηση για το πού βρι-
σκόµαστε και το πώς θα βγούµε απ’ αυτήν την κρίση, όµως πολ-
λές φορές η Βουλή των Ελλήνων µοιάζει να βρίσκεται στη
µακάρια εποχή πριν την κρίση, αν τουλάχιστον κρίνει κανείς από
τις αγορεύσεις και τη στάση των κοµµάτων, όπου είναι σα να µην
συµβαίνει τίποτα γύρω µας, σα να έχουµε τα δεδοµένα όπως
ήταν ως τις 4 Οκτωβρίου του 2009 και να ασκούνται αµοιβαία ρη-
τορικές ως εάν δεν υπάρχει ο πλανήτης γη που έχει χωρισµένα
κράτη, χωρισµένες περιφέρειες κ.λπ., αλλά µιλάµε γενικώς και
αορίστως.

Αυτήν τη στιγµή τίποτα στον κόσµο δεν είναι όπως ήταν ένα
χρόνο πριν. Στο παγκόσµιο οικονοµικό σύστηµα στη συνάντηση
των είκοσι πιο ισχυρών χωρών, του G 20, κανείς δεν µπόρεσε να
επιβάλει την ατζέντα του. Για να χρησιµοποιήσω τη φράση του
τελευταίου οµιλητή του κ. ∆ρίτσα απ’ αυτό το έδρανο, οι δυνά-
µεις της αγοράς κυριάρχησαν µε τέτοιο τρόπο, ώστε τα κυ-
ρίαρχα κράτη ήταν απίστευτα αποπροσανατολισµένα. Οι
Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής πήγαν µε δύο στόχους: να επι-
βάλουν στην Κίνα νοµισµατική πειθαρχία και στη Γερµανία να της
περικόψουν τα πλεονάσµατα. Και οι δύο αρνήθηκαν. Οι Ηνωµέ-
νες Πολιτείες απέτυχαν παταγωδώς να θέσουν κανόνες. Η υπο-
τιθέµενη υπερδύναµη, που είναι η ρυθµιστική δύναµη του
πλανήτη, απέτυχε και ως προς την Κίνα και ως προς τη Γερµανία.
Το παγκόσµιο σύστηµα είναι όσο ποτέ αρρύθµιστο µε τον πιο
ορατό τρόπο.

Μήπως η Ευρωπαϊκή Ένωση, όπως πίστευε και µία ορισµένη
δεξιά και µία ορισµένη αριστερά, αποδεικνύεται το σταθερό ση-
µείο της ιµπεριαλιστικής συσπείρωσης που έχει κανόνες, πει-
θαρχεί τα πάντα, είναι ο «αυτόµατος πιλότος» έτσι ώστε µία
ορισµένη δεξιά τα τελευταία έξι χρόνια να αφήσει τη χώρα στον

«αυτόµατο πιλότο» της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπως πίστευε, και
να ρίξει το ελληνικό σκάφος στα βράχια; Έχουµε αυτήν την Ευ-
ρώπη, την ενιαία, τη συµπαγή, µε τους κανόνες; Ούτε καν. Η Ευ-
ρώπη συθέµελα κλονίζεται µε το υπαρξιακό ερώτηµα του Άµλετ
στο κάστρο του Έλσινορ. Κρατάει τη νεκροκεφαλή και λέει «tο
be or not to be», ή «πώς θα είµαι από τώρα και πέρα, ποιες είναι
οι νέες αρχές, ποιοι είναι οι κανόνες, ποια νέα συµφέροντα θα
οργανώσουν από τώρα και πέρα την πορεία της Ευρωπαϊκής
Ένωσης;».

Αν δεχθούµε ότι αυτό είναι το περιβάλλον –και αυτό είναι- πώς
µπορεί εδώ πέρα να µιλάµε µε τους όρους του Σεπτεµβρίου του
2009; ∆εν µπορούµε. Πρέπει να µιλήσουµε µε τους όρους του
σήµερα. Αυτό το σκάφος της χώρας πώς πορεύεται σε αυτούς
τους καιρούς; Και είναι αυτό το σκάφος, µήπως, ένα σκάφος συ-
µπαγές, ασφαλές; ∆εν είναι, γιατί αυτό το σκάφος ακριβώς τα
περασµένα έξι χρόνια ο τότε καπετάνιος το έριξε στα βράχια.
Έχει δύο γιγάντια ρήγµατα, από τη µία και την άλλη πλευρά. Ένα
έλλειµµα 15,4% κι ένα χρέος 300 δισεκατοµµυρίων. Και την ίδια
στιγµή έχει βυθιστεί είκοσι επτά θέσεις στην παγκόσµια αντα-
γωνιστικότητα. Πώς µπορούµε, λοιπόν, να λέµε ό,τι λέµε, µε τέ-
τοια άνεση, µε τέτοιες βεβαιότητες;

Λίγο – πολύ η γραµµή που κυριάρχησε, είναι η γραµµή του
ΚΚΕ -τιµηµένη γραµµή από τη δική τους σκοπιά- ότι έχουµε την
ευχέρεια και πρέπει να απαντήσουµε στα θέµατα µε το να γίνουν
όλοι οι Έλληνες δηµόσιοι υπάλληλοι.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: ∆εν έχουµε αυτήν την άποψη.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Συγγνώµη τότε, αλλά κατά εκπληκτικό

τρόπο σε ό,τι έχει έρθει, κύριε Χαλβατζή, σε αυτήν την Αίθουσα,
η κατάληξή σας είναι ότι πρέπει να τους προσλάβουµε ή πρέπει
να παραµείνουν στη θέση τους. ∆εν υπάρχει άλλη θέση από
εσάς. Άρα, αν δεχθούµε ότι αυτή είναι η θέση που εκφράζετε στη
Βουλή, την προεκτείνω κι εγώ και λέω: Αφού στη Βουλή ό,τι έρ-
χεται ως θέµα είναι ότι πρέπει να παραµείνουν στη θέση τους -
τα «STAGE», η «ΑΓΡΟΓΗ» σήµερα κλπ.- άρα σε κάθε θέµα η
απάντηση είναι να προσλαµβάνουµε στο δηµόσιο.

Αν, όµως, πρέπει να µιλήσουµε στον ελληνικό λαό καθαρά
πρέπει να πούµε ότι ακόµα και τώρα, ακόµα και µε τις περικοπές
στους µισθούς και τις συντάξεις –τα πιο επώδυνα µέτρα που
έχουν ληφθεί- η πληρωµή των µισθών και των συντάξεων γίνεται
από δανεικά. Ακόµα και τώρα, όπως είπε εύστοχα κάποιος. Και
δεν θα µε πείραζε να ήταν αγορητής οποιουδήποτε κόµµατος.
Απλώς δεν κρατούσα σηµειώσεις εκείνη τη στιγµή. ∆εν θα µε πεί-
ραζε να ήταν οποιοσδήποτε αγορητής. Είµαστε σε µία χώρα που
έµαθε να ξοδεύει πολλά και να παράγει όλο και λιγότερα. Και
αυτό το κενό, το ότι ξόδευε πολλά, και παρήγαγε λιγότερα, το
κάλυπτε µε δανεισµό.

Άρα, πρέπει να ξαναγυρίσουµε σε µία χώρα που να παράγει,
µία χώρα που να αλλάξει, εποµένως, για να είναι παραγωγικό το
κράτος της. ∆ιότι, αντίθετα από αυτούς που κατηγορούν το κρά-
τος, τουλάχιστον κατά τη δική µας πεποίθηση, δεν είναι η αγορά
που προχωράει τα θέµατα µε αυτοµατισµούς. Η ανάπτυξη είναι
ένας σχεδιασµός, όπου το κράτος οφείλει να είναι επιτελικό, πα-
ραγωγικό, να συνεργάζεται µε τις παραγωγικές δυνάµεις της
χώρας, να πρωτοστατεί στην ανάπτυξη. Και χωρίς κράτος δεν
µπορεί να υπάρξει ανάπτυξη στην Ελλάδα, κράτος σύγχρονο,
αποτελεσµατικό, κράτος προφανώς που δεν µπορεί να είναι αυτό
το κράτος, ένα σύστηµα που από ευθύνη των κοµµάτων, εξου-
σίας στο σύνολό τους, αλλά και της αντίληψης όλων των κοµµά-
των για το κράτος, κατ’ ουσίαν στήθηκε για να υπηρετεί τον
εαυτό του, όχι τις κοινωνικές ανάγκες που οδηγούν στην πραγ-
µάτωσή του.

Το Ελληνικό Κράτος είναι κράτος αυτοϋπηρετικό, πριν απ’ όλα,
και µετά έρχεται ο πολίτης, εν ονόµατι του οποίου υπάρχει, για
να τον υπηρετεί.

Και αυτή, επαναλαµβάνω, είναι ευθύνη όλων των κοµµάτων
εξουσίας, αλλά και της αντίληψης όλων των κοµµάτων γύρω από
την έννοια του κράτους.

Άρα, πρέπει να µιλήσουµε στον ελληνικό λαό καθαρά και να
του πούµε ότι µέσα από αυτήν την κρίση η Ελλάδα πρέπει να
πάει αλλιώς, γιατί πρέπει να αποεξαρτηθεί από το γεγονός ότι
σήµερα για να υπάρχουµε, χρειαζόµαστε τα δανεικά του Προ-
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γράµµατος Σταθερότητας. Κι αν δεν το καταφέρουµε, θα είναι
ακόµα πιο δύσκολη, ακόµα πιο οδυνηρή η µοίρα αυτού του
τόπου.

Αν, λοιπόν, πρέπει να φύγουµε από την εξάρτηση, αν πρέπει
να φύγουµε από τον καταναγκασµό ότι και σήµερα για να πλη-
ρώνουµε µισθούς και συντάξεις χρειαζόµαστε δανεικά, τότε πρέ-
πει ανοικτά να πούµε ότι µε αυτό το κράτος δεν πάµε. ∆εν
γίνεται. ∆εν µπορεί αυτό το κράτος να υπάρχει για να αυτοτρο-
φοδοτείται. Πρέπει να είναι αναπτυξιακό εργαλείο. Και πρέπει να
αλλάξουµε όλοι µαζί.

Μίλαγα, προχθές, µε έναν από τους τελευταίους -γιατί και εκεί
αλλάζουν όλα, σαρώνονται όλα από αυτούς του ανέµους, τη λαί-
λαπα της φιλελευθεροποίησης- ανθρώπους που έζησαν τα Κι-
µπούτς στο Ισραήλ. ∆εν υπάρχουν πια τα Κιµπούτς, που έθρεψαν
τη νεότητά µας ως πρότυπα σοσιαλιστικών συνεταιρισµών στη
γη. Ακόµα, όµως, και τώρα που οι δυνάµεις της αγοράς διείσδυ-
σαν στα Κιµπούτς, η έννοια «είµαι γεωπόνος του κράτους» στο
Ισραήλ, είναι ότι είναι στο χωράφι κάθε µέρα µε τους παραγω-
γούς και κάθε Παρασκευή κάνουν συζήτηση στο χωράφι για το
πώς θα βελτιώσουν την παραγωγή.

Πως συµβιβαζόµαστε εµείς εδώ ότι γεωπόνος σηµαίνει «είµαι
στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης»; Να καλλιεργούµε τι; Στην
Αριστοτέλους; Στην Αριστείδου; Τι; Αν δεν έρθει το κράτος εκεί
που πρέπει , να βοηθά τις παραγωγικές δυνάµεις της χώρας, θα
αποτύχουµε.

Άρα, αυτό που ξεκινάει ως νοµοθετική πρωτοβουλία είναι η
ανασυγκρότηση του κράτους, ώστε να υπηρετείται ο πολίτης.
Και το λέω εγώ από την πείρα µου. Και από ό,τι ξέρω όλοι οι
Υπουργοί Παιδείας το ζητούσαν. Το ζήταγα επίµονα από τον
Υπουργό Οικονοµικών, από το Υπουργείο Οικονοµίας από το
2000 ως το 2004.

Είµαστε το µόνο κράτος που δεν έχει διοίκηση, στην εκπαί-
δευση, αυτοτελή. Ας πάει όποιος θέλει δίπλα στην Ιταλία. Υπάρ-
χει σε κάθε λύκειο, σε κάθε σχολείο η διοίκηση του σχολείου,
διοικητικός υπάλληλος. Στην Ελλάδα, όλα τα θέµατα τα διεκπε-
ραιώνουν οι εκπαιδευτικοί, αλλά ουδείς Υπουργός Οικονοµικών
έδωσε ποτέ σε Υπουργό Παιδείας από ό,τι ξέρω -σε εµένα δεν
έδωσαν πάντως- τις προσλήψεις των χιλίων διακοσίων διοικητι-
κών υπαλλήλων για τα λύκεια και άλλων πεντακοσίων για τα ΤΕΕ.

Αυτός ο πλεονασµός υπαλλήλων σε αυτούς τους φορείς του
δηµοσίου, για να δυσκολεύεται να περάσει ώστε µε µετατάξεις
να αποκτήσουµε λειτουργικές µονάδες στα ελληνικά σχολεία
ώστε οι εκπαιδευτικοί να µην κάνουν και το λογιστή και τη διοι-
κητική µέριµνα; Αυτονόητα πράγµατα.

Τι, λοιπόν, θεωρούµε εκεί ότι βλάπτει τα συµφέροντα των
υπαλλήλων; Όταν ο εξορθολογισµός σηµαίνει ότι τα απέραντα
κενά της µιας πλευράς του κράτους έρχονται να καλύψουν οι
πλεονασµοί της άλλης, παράγωγα του κοµµατικού κράτους και
παράγωγα βέβαια και της συντεχνιακής λογικής. Αυτό εισάγει το
νοµοσχέδιο. Αυτή η αρχή εισάγεται και σε αυτήν την κατεύθυνση
πρέπει να προχωρήσουν τα πράγµατα.

Θα προσθέσω και κάτι τελευταίο στο θέµα της «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.»,
γιατί δεν θέλω να αποφεύγω τα ζητήµατα που πράγµατι αφορούν
την ζωή και την εργασία ανθρώπων.

Στην «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» είδα δύο πράγµατα ξεχωριστά. Πριν από
όλα ότι, όπως και να το ονοµάσουµε, αν κάποιος προσέβαλε και
τραυµάτισε αυτούς τους ανθρώπους, είναι αυτός που τους προ-
σέλαβε µε τον τρόπο που τους προσέλαβε. Στις 4 του µηνός Αυ-
γούστου 2009 προκηρύχτηκε, η πρόσληψή τους µε υπουργική
απόφαση. Υπουργική απόφαση, όµως, που δεν υπάρχει. Όποιος
έχει κάνει Υπουργός ξέρει ότι η υπουργική απόφαση είναι µια
διαδικασία που προκύπτει µέσα από την υπηρεσία. Αυτή η από-
φαση δεν υπάρχει πουθενά, σε καµµία υπηρεσία. Είναι ένα είδος
προσωπικής επιστολής του Υπουργού που εκδίδεται στις 4 Αυ-
γούστου. Προκηρύσσει θέσεις για έργο, το οποίο στην Εφηµε-
ρίδα της Κυβέρνησης ανατίθεται σε Τεύχος στις 7 Αυγούστου.

Ήταν τόσο προφητική η υπουργική απόφαση που προκατέ-
λαβε το µηχανισµό της πρόσληψης πριν δηµοσιευτεί στην Εφη-
µερίδα της Κυβέρνησης η ανάθεση αρµοδιότητας στην «ΑΓΡΟΓΗ
Α.Ε.». ∆ηµοσιεύεται σε Φύλλο Εφηµερίδας της Κυβερνήσεως
στις 7 Αυγούστου.

Ούτε το Βατοπέδι δεν είχε τέτοια εκπληκτική δράση δια της
θείας επιφοιτήσεως στην οργάνωση του δηµοσίου. Προλάµβανε
και τη λειτουργία του κράτους: στις 7 Αυγούστου ήταν στην Εφη-
µερίδα της Κυβερνήσεως και στις 4 Αυγούστου είχε κηρυχτεί ο
διαγωνισµός. Κηρύσσεται ο διαγωνισµός κατά σύµπτωση µόνο
σε ανάρτηση του Υπουργείου, πουθενά αλλού.

Οι υποψήφιοι ήταν τρεις χιλιάδες πεντακόσιοι, οι οποίοι κρί-
νονται από τριµελή επιτροπή, ακριβώς σε τέσσερις εργάσιµες
ηµέρες. Στις 10 Αυγούστου έχουν αξιολογηθεί. Από τους τρεις
χιλιάδες πεντακόσιους, οι διακόσιοι εβδοµήντα προσλαµβάνο-
νται.

Και έχουν αξιολογηθεί µε µια στατιστική παράξενη. Χωρίς να
έχει προσδιοριστεί ούτε ο αριθµός, ούτε η επιστηµονική πειθαρ-
χία, για την οποία είναι αναγκαίοι. ∆ηµιουργείται ένα φαινόµενο
όπου εξισώνονται όλες οι ειδικότητες. Υπάρχει τοπογράφος,
αλλά και µακιγιέζ. Υπάρχει γεωπόνος, αλλά και κοσµετολόγος.
Υπάρχουν όλες οι ειδικότητες: ανθρωπολόγοι, ιδιοκτήτης µπαρ,
στα Τρίκαλα όµως.

ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ: Αποκλείεται αυτός να είχε και δί-
πλωµα γεωπονίας;

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Και φυσικά, όπως συνέβαινε παλιά και
επί Νέας ∆ηµοκρατίας και επί ΠΑΣΟΚ -πριν το ΠΑΣΟΚ επιβάλλει
το 1994 οι αστυνοµικοί να µπαίνουν στην Αστυνοµία µε εξετά-
σεις πανελλήνιες, όπως ακριβώς µπαίνουν σε όλες τις άλλες σχο-
λές τα παιδιά και ξέρεις πότε έχει διοριστεί, ποιος ήταν
Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης, αδιαφόρως κόµµατος- όταν ρωτού-
σες έναν αστυνοµικό «από πού είσαι», η περιοχή υποδείκνυε την
πηγή των διορισµών, έτσι ακριβώς στατιστικά σ’ αυτό το δείγµα
των τριών χιλιάδων πεντακοσίων, µ’ έναν εκπληκτικό τρόπο η
Θεσσαλία έχει µια απίστευτη συχνότητα στον αριθµό των διακο-
σίων εβδοµήντα επιλεγέντων.

ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ: Πού έπρεπε να πάνε; Στην Πλατεία
Αριστοτέλους και όχι στη Θεσσαλία;

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Θέλω να πω, κύριε Χατζηγάκη, ότι για
εµένα που µετράω µε ειδική προσοχή τα θέµατα όταν αφορούν
την τύχη ανθρώπων και κυρίως όταν πράγµατι κάθε πράξη µπο-
ρεί να συνοδεύεται από την ανεργία τους -επειδή άκουσα από
πολλά κόµµατα ότι υπάρχει φαυλότητα του ΠΑΣΟΚ, γιατί θέλει
να απολύσει κάποιους για να διορίσει άλλους…

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Πείτε και για τη συνταγµατική
εκτροπή.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: ∆ηλώνω επισήµως ότι αν δείτε διορισµό,
σας βεβαιώ ότι εγώ δεν θα είµαι σ’ αυτήν την Αίθουσα ή δεν πρό-
κειται να τον ψηφίσω.

ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ: Ποιος θα κάνει το έργο πείτε µας.
Το έργο αυτό ποιος θα το κάνει;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, µη κάνετε
διακοπές.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Χατζηγάκη, αν δείτε διορισµό,
έστω και έναν, δεσµεύοµαι, εγώ τουλάχιστον, είτε να µην είµαι
εδώ, είτε να καταψηφίσω. Αλλά όταν χρησιµοποιούµε αυτές τις
καταγγελίες του µέλλοντος, ότι απολύονται αυτοί οι άνθρωποι
για να προσληφθούν άλλοι, που δεν ισχύει -δεν θα προσληφθεί
κανείς ούτε του ΠΑΣΟΚ ούτε οτιδήποτε…

ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ: Πείτε µας τι ισχύει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μη διακόπτετε, κύριε

Χατζηγάκη.
Ολοκληρώστε παρακαλώ, κύριε Ευθυµίου.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Αυτό που ισχύει για τη µοµφή που απευ-

θύνετε στο ΠΑΣΟΚ ότι προετοιµάζεται µια επόµενη κοµµατική
φαυλότητα, την επιστρέφουµε στη φαύλη πράξη, που ήταν σε
σχέση µε αυτούς τους ανθρώπους…

ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ: Ποιος θα κάνει το έργο, δεν µας εί-
πατε. «Για την ταµπακιέρα» δεν µας είπατε.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: ... και σε σχέση µε δεκάδες και εκατο-
ντάδες χιλιάδες άλλους, που δεν είχαν αυτή τη µεταχείριση της
φαυλότητας. Εάν οι άνθρωποι αυτοί ήρθαν σε επαφή µε τη φαυ-
λότητα, ήταν ο τρόπος µε τον οποίο προσλήφθηκαν.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Είναι νόµιµο αυτό που λέτε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μη διακόπτετε, παρα-

καλώ!
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ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Και δεν θα υπάρξει παρόµοια φαυλό-
τητα, γιατί όλο το νόηµα των νόµων του ΠΑΣΟΚ, ό,τι ψηφίστηκε
ως τώρα και ό,τι θα ισχύσει µετά, είναι ότι πρέπει να τελειώνουµε
µε αυτήν την κοµµατική φαυλότητα στο σύνολό της.

∆εν θα υπάρξουν προσλήψεις. Κατηγορηµατικά το λέµε και εί-
µαστε εµείς, η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ, που θα προ-
στατεύσει την τιµή και την αξιοπρέπεια του κόµµατός µας. Αυτή
την εποχή δεν θα την ξαναζήσουµε. Και για να πάµε µπροστά,
πρέπει να τελειώσουµε µε όλα αυτά και θα τελειώσουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Ανεξάρτητος Βου-
λευτής κ. Νικόλαος Τσούκαλης, έχει το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Γιατί σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα, σε τόσο δύσκολους καιρούς

χρησιµοποιούµε τόσο βαρύγδουπες εκφράσεις και λέξεις και
όρους, προκειµένου να καλύψουµε κάποια πράγµατα, τα οποία
δεν είναι δυνατόν να δικαιολογηθούν, σε καµµία περίπτωση;

Κύριε Πρόεδρε, θα συµφωνήσω απολύτως στις διαπιστώσεις
και µάλιστα µε τον τραγικό τρόπο που τις ανέπτυξε ο κ. Ευθυ-
µίου. Απολύτως θα συµφωνήσω. Το ζητούµενο, όµως, είναι συ-
γκεκριµένο και πολύ πρακτικό, στο κατά πόσο το συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο υλοποιεί -και πράγµατι εισάγεται ενώπιον µας- προ-
κειµένου να εξυπηρετήσει ακριβώς αυτή την αντίληψη και την φι-
λοσοφία.

Ως ∆ηµοκρατική Αριστερά έχουµε µια αρχή ακλόνητη. Η αρχή
αυτή η ακλόνητη λέει ότι το πρόβληµα της χώρας είναι δευτε-
ρευόντως οικονοµικό, αλλά πρωτευόντως πολιτικό και κοινωνικό.
Και το υπόστρωµα πάνω στο οποίο στηρίζεται αυτή η παθογέ-
νεια είναι το πελατειακό κράτος.

Έτσι, λοιπόν, όλοι πρέπει πραγµατικά να οµονοήσουµε και να
ξεριζώσουµε όλες εκείνες τις αποφύσεις, όλες εκείνες τις πα-
ραφυάδες, όλους εκείνους τους θύλακες, που αναπαράγουν και
θεριεύουν το πελατειακό κράτος. Σε αυτό συµφωνούµε. Είναι,
όµως, έτσι αυτό το νοµοσχέδιο;

Ο κ. Πάγκαλος χθες δήλωσε ότι υπάρχει ένας οδικός χάρτης,
προκειµένου να εξυγιανθεί το δηµόσιο και κυρίως βεβαίως, προς
την κατεύθυνση της συγχώνευσης των κατά άλλους χιλίων, κατά
άλλους τριών χιλιάδων, κατά άλλους πέντε χιλιάδων δηµοσίων
οργανισµών, επιτροπών, ανωνύµων εταιρειών κ.λπ..

Αλήθεια, ας µας πει ο κύριος Υφυπουργός: Αυτόν τον οδικό
χάρτη είναι κακό να τον γνωρίζει η Βουλή; Ποιος είναι ο οδικός
χάρτης; Ξέρετε, µια διαδροµή µπορεί να έχει κατεύθυνση προς
όλα τα σηµεία του ορίζοντα. Μπορεί να έχει πάρα πολλές στά-
σεις. Είναι δυνατόν να κινούµαστε, χωρίς να ξέρουµε την κατεύ-
θυνση, χωρίς να ξέρουµε τους σταθµούς, χωρίς να έχουµε
πυξίδα, προκειµένου να αξιολογήσουµε τον πρώτο σταθµό; Αυτό
εδώ το νοµοσχέδιο είναι ο πρώτος σταθµός. Είναι το πιλοτικό
σχέδιο προκειµένου να ξέρουµε πώς θα υλοποιηθεί ο οδικός
χάρτης. ∆εν τον έχουµε. ∆εν θα έπρεπε να τον έχουµε τον οδικό
χάρτη; Κι όµως, δεν τον έχουµε.

Θέλετε να σας αποδείξω, µέσα στο σύντοµο χρόνο που έχω,
για ποιο λόγο επιµένουµε στο ότι το νοµοσχέδιο αυτό είναι ατε-
λές, απρόσφορο και θα προκαλέσει περισσότερα προβλήµατα
στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση; Θα σταθώ σε µία αναφορά που περιλαµ-
βάνεται στην Έκθεση Αποτελεσµάτων ∆ηµόσιας ∆ιαβούλευσης
-που είναι ενσωµατωµένη στο νοµοσχέδιο- όσον αφορά ένα τα-
µείο, έναν οργανισµό, µία υπηρεσία, για την οποία ενδιαφέρο-
νται οι πέντε τουλάχιστον, έξι, επτά, πυρόπληκτοι νοµοί του
2007: Το Ειδικό Ταµείο Αντιµετώπισης Εκτάκτων Αναγκών.

Το πρόβληµα είναι το εξής: Έχουν αναληφθεί έργα. Έχουν
προκηρυχθεί έργα, βρίσκονται σε εξέλιξη, εργολάβοι είναι απλή-
ρωτοι, υπάρχει αγωνία. Αυτό διαπιστώνεται και µέσα στην Έκ-
θεση. Και αναφέρει λοιπόν: «Είναι προφανές ότι πρέπει να ληφθεί
ρητή µέριµνα για τις πάνω περιπτώσεις, τόσο για τα συµβασιο-
ποιηµένα έργα, όσο και γι’ αυτά που βρίσκονται στο στάδιο της
συµβασιοποίησης, για τα οποία οι σε εκκρεµότητα ανάδοχοι
έχουν πραγµατοποιήσει σηµαντικά έξοδα».

Αλήθεια, σ’ ένα σωστά προετοιµασµένο νοµοσχέδιο, σ’ ένα
νόµο πλαίσιο, δεν θα έπρεπε αυτό το πολύ λεπτό και κρίσιµο
θέµα να έχει ρυθµιστεί; Κι όµως δεν έχει ρυθµιστεί. Ήταν πάρα

πολύ δύσκολο; Έξι µήνες κράτησε η διαβούλευση.
Υπάρχει και µία κρίσιµη αναφορά στο τέλος της σελίδας ενε-

νήντα δύο της Έκθεσης, όπου κύριε Ευθυµίου, ακριβώς διαψεύ-
δει και ανατρέπει αυτό το οποίο είπατε: Πραγµατικά να
διαµορφώσουµε ένα παραγωγικό δηµόσιο.

Αλήθεια, αυτοί οι οποίοι θα µεταταγούν, πού θα πάνε; ∆εν είναι
κρίσιµο σηµείο, τοµέας, στοιχείο να γνωρίζουµε πού ακριβώς θα
πάνε; Ζητάτε να υποβάλουν αίτηση, προκειµένου να µεταταγούν,
να πάνε σ’ ένα τοµέα όπου πραγµατικά να ανταποκρίνεται στα
καθήκοντά τους, στις ικανότητές τους και πραγµατικά να είναι
αποδοτικοί. Και αναφέρει εδώ: Πότε θα ανακοινωθούν οι φορείς,
καθώς και η διαθεσιµότητα προσωπικού του κάθε φορέα, στους
οποίους µπορούν να αιτηθούν τη µεταφορά;

∆εν είναι κρίσιµα στοιχεία αυτά, προκειµένου να αποφασί-
σουµε κατά πόσο πρέπει να µεταταγούν οι υπάλληλοι αυτοί; ∆εν
τα έχουµε τα στοιχεία αυτά. Κι όµως ζητάµε αύξηση της παρα-
γωγικότητας του δηµόσιου τοµέα. Κι όµως ζητάµε αποτελεσµα-
τικότητα του δηµόσιου τοµέα.

Θα κλείσω µε το θέµα της «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.». Εδώ, έχουµε το
εξής περίεργο: Όλα τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, όλη η Αρι-
στερά και ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός που απ’ ό,τι πιστεύω
δεν διόρισαν κανένα την περίοδο εκείνη, ζητούν η συγκεκριµένη
διάταξη να απαλειφθεί από το νοµοσχέδιο. ∆ιότι συµβαίνει το
εξής παράδοξο και επικίνδυνο: Ζητείται από τον κ. Ραγκούση και
την Κυβέρνηση, οι αµέλειες του Υπουργείου και της Κυβέρνη-
σης, όσον αφορά το συγκεκριµένο θέµα, να επικυρωθούν µε µία
νοµοθετική ρύθµιση.

Και θα πω το εξής λεπτό στοιχείο, για να γίνει κατανοητό: Εάν
είχαν απολυθεί τον Οκτώβριο ή το Νοέµβριο οι διακόσιοι εξήντα
εννέα, σήµερα θα είχαµε µια πρώτη άποψη της δικαιοσύνης υπό
τη µορφή είτε ασφαλιστικών µέτρων είτε προσωρινών διαταγών
ασφαλιστικών µέτρων είτε πιθανόν υπό τη µορφή εισηγήσεων
του αρµόδιου δικαστή για το κατά πόσο είναι νόµιµες ή παράνο-
µες αυτές οι προσλήψεις. ∆εν έχει γίνει τίποτα απ’ αυτά και όµως
ερχόµαστε σήµερα να επικυρώσουµε µε νόµο αυτήν τη πρωτο-
βουλία της Κυβέρνησης.

Τελειώνω µε το εξής: ∆εν είναι µόνο οι διακόσιοι εξήντα εννέα,
κύριε Πρόεδρε, γιατί ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι, όπου υπήρ-
χαν ανώνυµες εταιρίες αυτού του τύπου, µόνο δηλαδή µετοχι-
κές, µε τον ποµπώδη χαρακτήρα της εξυπηρέτησης του
δηµόσιου συµφέροντος, παντού όλες οι προσλήψεις γίνονταν µε
αυτόν τον τρόπο και ας µε διαψεύσει ο οποιοσδήποτε. Έτσι, λοι-
πόν, τέτοιου είδους ρουσφετολογικές, φαυλοκρατικές, κοµµατι-
κές ή όπως αλλιώς θέλετε να τις ονοµάσετε, προσλήψεις έγιναν
σε όλες τις δηµόσιες υπηρεσίες.

Αυτοί είναι οι λόγοι, εκτός των άλλων, που η ∆ηµοκρατική Αρι-
στερά επί της αρχής τάσσεται κατά του συγκεκριµένου νοµο-
σχεδίου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Σάββας Εµινίδης.
ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι µεγάλες αλλαγές που συνε-

χίζει και κάνει η παρούσα Κυβέρνηση σε όλο το φάσµα και τη
δοµή του κράτους και της διοίκησης, έχουν ένα κοινό χαρακτη-
ριστικό: Όλες έπρεπε να έχουν γίνει εδώ και χρόνια, αλλά λόγω
αγκυλώσεων και ατολµίας στο παρελθόν, παραπέµπονταν συνέ-
χεια προς το µέλλον.

Υπάρχει η άποψη ότι εάν δεν υπήρχε η κρίση, οι αλλαγές
αυτές για µία ακόµα φορά θα έµεναν στα λόγια. Η οικονοµική
κρίση, όµως, δεν ξεκίνησε επί των ηµερών του ΠΑΣΟΚ, αλλά
κατά τη διάρκεια της θητείας της προηγούµενης κυβέρνησης.
Τότε είχαµε το αντίστροφο φαινόµενο. Αντί να υπάρχει νοικοκύ-
ρεµα και συµµάζεµα, είχαµε το διπλασιασµό των δαπανών του
δηµόσιου τοµέα µε τη δηµιουργία εκατοντάδων αχρείαστων ορ-
γανισµών και επιτροπών και την πρόσληψη δεκάδων χιλιάδων
νέων δηµοσίων υπαλλήλων.

Άρα, δεν ευθύνονται η κρίση ή το µνηµόνιο που υλοποιούνται
σήµερα οι αυτονόητες και αναγκαίες αλλαγές που χρειάζεται ο
τόπος, αλλά η µετατροπή της κρίσης σε ευκαιρία, που εφαρµό-
ζει επιτέλους αυτή η Κυβέρνηση και έχει την ευρύτατη συναίνεση



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 23 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2010 (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 1557

της ελληνικής κοινωνίας.
Στις πρόσφατες αυτοδιοικητικές εκλογές οι πολίτες, εκτός

από το µήνυµα σταθερότητας που έστειλαν, έδωσαν και θετική
ψήφο στη µεγαλύτερη από τις τοµές που έχει γίνει ποτέ στη δι-
οίκηση της χώρας. Με τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» συγχωνεύτηκαν χιλιά-
δες οργανισµοί των ΟΤΑ και µειώθηκαν οι δήµοι, από χίλιους,
που ήταν περίπου µαζί µε τις κοινότητες, σε µόλις τριακόσιους εί-
κοσι πέντε. Κάτι αντίστοιχο θα γίνει µε την κατάργηση και συγ-
χώνευση των υπηρεσιών, οργανισµών και φορέων του δηµοσίου
τοµέα, που ξεκινά µε το νοµοσχέδιο που συζητούµε εδώ.

Τα κριτήρια επιλογής από τη διυπουργική γνωµοδοτική επι-
τροπή ήταν οικονοµικοί και λειτουργικοί λόγοι, καθώς και αρµο-
διότητες που µπορούν να τις ασκήσουν άλλοι φορείς ή γιατί δεν
έχουν λόγο ύπαρξης, αφού περιήλθαν σε πλήρη αδράνεια ή υπο-
λειτουργούν σήµερα. Καταργούνται, έτσι, δεκαέξι νοµικά πρό-
σωπα του δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα που εποπτεύονται από
επτά Υπουργεία και τέσσερις ανώνυµες εταιρίες µε πλειοψηφική
συµµετοχή του δηµοσίου, τίθενται υπό καθεστώς λύσης και εκ-
καθάρισης.

Τέλος, συγχωνεύονται τρία νοµικά πρόσωπα του δηµοσίου και
ιδιωτικού τοµέα και πέντε ανώνυµες εταιρείες.

Από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου λήγει η θητεία όλων
των µελών του διοικητικού συµβουλίου και του προσωπικού µε
θητεία, των φορέων που καταργούνται, αζηµίως για το ελληνικό
δηµόσιο.

Η κινητή και ακίνητη περιουσία θα απογραφεί µέσα σ’ ένα
µήνα από το Υπουργείο Οικονοµικών και θα περιέλθει αυτοδι-
καίως και χωρίς αντάλλαγµα στο ελληνικό δηµόσιο.

Το προσωπικό που υπηρετεί στους φορείς που καταργούνται
ή συγχωνεύονται, θα αξιοποιηθεί σε άλλους φορείς και υπηρε-
σίες του δηµοσίου τοµέα που δεν είναι επαρκώς στελεχωµένοι,
µε την εξαίρεση των διακοσίων εξήντα εννέα προεκλογικών και
απροκάλυπτων ρουσφετολογικών προσλήψεων στην «ΑΓΡΟΓΗ
Α.Ε.», των οποίων η καταγγελία των συµβάσεων εργασίας επέρ-
χεται λόγω της κατάργησης της «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» και µη µεταφο-
ράς αυτών σε άλλο φορέα.

Για τις προσλήψεις αυτές, πέρα από το παράτυπο της διαδι-
κασίας που ακούστηκε εδώ και τη συγγενική σχέση των περισ-
σοτέρων απ’ αυτούς µε στελέχη που προέρχονται από το χώρο
της προηγούµενης κυβέρνησης, υπάρχουν κι άλλα δύο-τρία θέ-
µατα, που δεν µας τα έχει εξηγήσει κανείς από την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση.

Ακούστηκε και προηγουµένως ότι αυτοί οι άνθρωποι προσλή-
φθηκαν για χαρτογράφηση αγροτεµαχίων και ψηφιοποίηση χαρ-
τών. Σωστά, κύριε Χατζηγάκη, που κουνάτε το κεφάλι σας; Γιατί,
λοιπόν, να είναι γυµναστές, φιλόλογοι, σκιτσογράφοι, αγιογρά-
φοι, ανθρωπολόγοι, ναυπηγοί, βοηθοί µάνατζερ, κοσµετολόγοι,
µακιγιέρ, δασοπόνοι και ιδιοκτήτης µπαρ;

ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ: Να σας λύσω την απορία; ∆ιότι
απευθυνθήκατε σε µένα.

ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ: Όχι. Σας απάντησε ο ελληνικός λαός και
ακόµη δεν το καταλάβατε. Και επιµένετε, κύριε Χατζηγάκη.

ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ: ∆ιότι η προκήρυξη…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Εµινίδη, µην κά-

νετε διάλογο µε το συνάδελφο.
Κύριε Χατζηγάκη, σας παρακαλώ!
ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ: Σωστά λέτε.
Άλλη απορία, κύριε Χατζηγάκη. Οι εκατόν έξι από τους διακό-

σιους εβδοµήντα έξι είναι από τα Τρίκαλα και τη Λάρισα. Τόσο
τυχαίο; ∆εν νοµίζω.

ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ: Με συγχωρείτε. Σε σαράντα τέσ-
σερις νοµούς ήταν η διασπορά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σας παρακαλώ!
ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ: Κύριε Χατζηγάκη, το να φωνάζετε δεν

κάνει καλό.
ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ: Απευθυνθήκατε σ’ εµένα. ∆εν είχα

σκοπό να σας απαντήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Εµινίδη, θα

απευθύνεστε στο Προεδρείο.
ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ: Μιλώ από το Βήµα της Βουλής. Απευθύ-

νοµαι στον ελληνικό λαό, που εσείς δεν το κάνατε. Και γι’ αυτό

πήρατε αυτούς εδώ τους ανθρώπους, που είναι όµηροι πραγµα-
τικά και λυπάµαι. Όµως, µπορούµε να αξιοποιήσουµε τις ειδικό-
τητες αυτές -και θα το δείτε- σε άλλες θέσεις όπου πραγµατικά
µπορούν να προσφέρουν.

Πώς µπόρεσε αυτή η περιβόητη Επιτροπή Αξιολόγησης να
εξετάσει τρεισήµισι χιλιάδες αιτήσεις και να βγάλει αποτελέ-
σµατα σε τέσσερις ηµέρες, όταν κάνουν ένα και δύο χρόνια
µέσω ΑΣΕΠ;

Την απάντηση σ’ όλα αυτά τη δώσατε εσείς οι ίδιοι, κύριε Χα-
τζηγάκη, όταν καταψηφίσατε αυτό το νοµοσχέδιο που προβλέ-
πει, όλες οι προσλήψεις να γίνονται από το ΑΣΕΠ, γιατί δεν
βολεύει την προηγούµενη κυβέρνηση.

Αγαπητοί συνάδελφοι, ο εξορθολογισµός και η αναδιάρθρωση
της οργάνωσης και λειτουργίας του δηµόσιου τοµέα και ο πε-
ριορισµός του εύρους του, δεν τελειώνει µ’ αυτό το νοµοσχέδιο.
Η κατάργηση και συγχώνευση υπηρεσιών, οργανισµών και φο-
ρέων θα συνεχιστεί µε επόµενες νοµοθετικές παρεµβάσεις και
άλλων Υπουργείων. Η καταγραφή των οργανισµών και φορέων
κατέδειξε ότι υπάρχουν εκατοντάδες εποπτευόµενες Υπηρεσίες
απ’ όλα τα Υπουργεία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω σ’ ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Για παράδειγµα, το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης επο-

πτεύει διακόσιους εβδοµήντα επτά οργανισµούς, το Υπουργείο
Παιδείας διακόσιους εξήντα έναν, το Υπουργείο Υγείας διακό-
σιους είκοσι τρεις κ.ο.κ.. Για όλα τα Υπουργεία είναι µεγάλα τα
νούµερα.

Με την πρώτη, λοιπόν, αυτή διοικητική µεταρρύθµιση που
κάνει σήµερα το Υπουργείο Εσωτερικών, θα εξοικονοµηθούν
ετησίως περίπου 10,5 εκατοµµύρια ευρώ από τα έξοδα λειτουρ-
γίας των φορέων και τις αµοιβές των διοικητικών συµβουλίων
που καταργούνται.

Κλείνοντας, θα ήθελα να πω ότι υπερψηφίζω ένα ακόµα νοµο-
σχέδιο που φέρνει η Κυβέρνηση, στα πλαίσια της επανάστασης
του αυτονόητου.

Κάνω και µια ευχή και έτσι κλείνω: Να µη δει ξανά αυτός ο
τόπος στο µέλλον άλλη «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.».

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα παρακαλούσα
να λάβω το λόγο για µισό λεπτό επί προσωπικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σε τι συνίσταται το
προσωπικό;

ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ: Θα σας εξηγήσω. Ο προλαλήσας
αναφέρθηκε στο όνοµα µου, ότι επί της δικής µου Υπουργίας έγι-
ναν παράνοµες προσλήψεις, υπό την έννοια ότι επελέγησαν πρό-
σωπα, τα οποία ήσαν άσχετα µε τις ειδικότητες που είχαν και
επελέγησαν συγκεκριµένα από µια περιοχή.

Αυτό νοµίζω ότι µειώνει βάναυσα την προσωπικότητα µου. Και
ήθελα να δώσω ορισµένες εξηγήσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε έχετε το λόγο,
για δύο λεπτά.

ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ: Κατ’ αρχάς, κύριε Πρόεδρε, ως
προς το πρώτο, γίνεται επιµόνως και σταθερά µια σύγχυση, όσον
αφορά τις ειδικότητες. ∆ιότι κάλλιστα µπορεί κάποιος να είναι
γεωπόνος και συγχρόνως να ασκεί το επάγγελµα του ταξιτζή.

Κανείς από τους διακόσιους εξήντα εννιά δεν ήταν από εκεί-
νους, οι οποίοι δεν είχαν τα προσόντα για τη θέση. Αυτούς τους
οποίους υπαινίχθη ο συνάδελφος ότι ήταν άλλων ειδικοτήτων,
εκεί όπου επελέγησαν, είχαν όλα τα απαραίτητα προσόντα, τα
οποία ζητούσε η προκήρυξη.

Το δεύτερο, για το οποίο µε κατηγόρησε –και µάλιστα µε κα-
τηγόρησε και ο κ. Ευθυµίου- ήταν ότι επιλέγησαν πολλοί από την
περιοχή της Θεσσαλίας. Και ρωτώ, εγώ, κύριε Πρόεδρε, επειδή
κάνατε και εσείς στα αγροτικά: Που έπρεπε να γίνει η «ΑΓΡΟΓΗ
Α.Ε.»; Στην Πλατεία Κολωνακίου; Υποκαταστήµατα της «ΑΓΡΟΓΗ
Α.Ε.» έγιναν σε σαράντα τέσσερις νοµούς της Ελλάδος. Έγιναν
παντού! Υπήρχε µία πλήρης διασπορά.

Εποµένως, θεωρώ ότι αυτά τα οποία ελέχθησαν είναι κακο-
προαίρετα, είναι εκφράσεις, οι οποίες δεν ανταποκρίνονται στην
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πραγµατικότητα και καλά θα ήταν να µην αναφέρονται εδώ.
Θα ήθελα να αναφέρω κάτι τελευταίο, το οποίο λέγεται και ξα-

ναλέγεται και πρέπει να το ξεκαθαρίσουµε: Οι νόµοι βάσει των
οποίων έγιναν αυτές οι επιλογές -το είπε ο Βουλευτής του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, αν δεν κάνω λάθος- ήταν νόµοι οι οποίοι προϋπήρχαν. ∆εν
τους έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία. ∆εν έγιναν στην πενταετία αυτή.
Και βάσει αυτών των νόµων, έχουν προϋπάρξει πολλές τέτοιες
προσλήψεις κατά το παρελθόν.

Εάν τώρα ορισµένοι συνάδελφοι κάνουν ότι δεν καταλαβαί-
νουν και λένε για τους χρονικούς περιορισµούς πως «έγινε τέσ-
σερις µέρες και άλλες τέσσερις µέρες», αυτό δείχνει ότι δεν
ξέρουν το νόµο. ∆ιότι οι προϋποθέσεις αυτές µπήκαν χωρίς να
υπάρχει υποχρέωση, µπήκαν επίτηδες για να γίνει πιο ξεκάθαρη
η επιλογή. Βάσει του νόµου, µόνο το διοικητικό συµβούλιο, χωρίς
να δώσει σε κανέναν λογαριασµό, θα µπορούσε να προσλάβει
τον οποιονδήποτε. ∆εν έγινε αυτό. Έγιναν διάφορες επιτροπές
για να υπάρξει όσο το δυνατόν αντικειµενικότερη επιλογή. Γιατί,
όπως ξέρετε, τον Νοέµβριο έπρεπε να υπάρξει ψηφιοποίηση,
έπρεπε να υπάρχει το καλούµενο οιονεί Αγροτικό Κτηµατολόγιο,
διότι διαφορετικά θα τρώγαµε και πρόστιµο και δεν θα παίρναµε
τις αγροτικές επιδοτήσεις.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Νοµίζω ότι δόθηκαν οι

απαραίτητες διευκρινήσεις, δεν χρειάζεται να υπάρξει συνέχεια.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Μαργέλης Σπυρο-

πάνος.
ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

όλοι ξέρουµε πάρα πολύ καλά πλέον, σε τι κράτος ζούµε και πού
έχει φτάσει το κράτος.

Όλοι ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι έχουµε ένα κράτος, µια ελ-
ληνική ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, η οποία είναι αναποτελεσµατική, η
οποία δεν είναι φιλική προς τον πολίτη. Ένα κράτος υπερδιο-
γκωµένο, το οποίο υπερδιογκώθηκε τα τελευταία χρόνια. Ένα
κράτος, το οποίο οργανώθηκε στη βάση των πελατειακών σχέ-
σεων. Ένα κράτος, το οποίο στελεχώθηκε χωρίς σχέδιο, χωρίς
χρονοδιάγραµµα, χωρίς οργανόγραµµα.

Όλοι ξέρουµε ότι αυτό το αναποτελεσµατικό κράτος έχει συµ-
βάλλει σε µεγάλο βαθµό στην οικονοµική κρίση, που βρίσκεται η
χώρα µας σήµερα και στο γενικότερο πρόβληµα, στο αδιέξοδο
που αντιµετωπίζουµε σήµερα. Όλοι ξέρουµε ότι αυτό το κράτος
οργανώθηκε και στήθηκε µ’ έναν υπερσυγκεντρωτισµό. Και όλοι
ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι υπάρχουν περισσότεροι γεωπόνοι
στην Αθήνα, παραδείγµατος χάριν, παρά στην ελληνική περιφέ-
ρεια.

Όλοι ξέρουµε πολύ καλά ότι όλα τα προηγούµενα χρόνια,
όταν µε διάφορες νοµοθετικές πρωτοβουλίες και πολιτικές µε-
ταφέρονταν οι αρµοδιότητες στην ελληνική περιφέρεια, δεν
υπήρχε και αντίστοιχη µεταφορά –επιτρέψτε µου να πω- υπαλ-
λήλων, οι οποίοι θα βοηθούσαν και θα στελέχωναν τις υπηρεσίες
για να µπορέσουν αυτές οι αποκεντρωµένες υπηρεσίες, µε πρό-
σθετες αρµοδιότητες, να ανταποκριθούν στο έργο τους.

Άκουσα προχθές, κύριε Υφυπουργέ, ότι ο κύριος Υπουργός
είπε σε µια τηλεοπτική εκποµπή πως είναι απορίας άξιον πώς λει-
τουργούσε το κράτος µέχρι πριν λίγο διάστηµα. Έχει δίκιο ο κύ-
ριος Υπουργός. Εγώ θέλω να συµπληρώσω προσωπικά µου
βιώµατα και να πω ότι σε πολλές περιπτώσεις το κράτος δεν λει-
τουργούσε καν, γιατί ο τρόπος που λειτουργούσε, ο χρόνος ο
οποίος µεσολαβούσε για να πάρει αποφάσεις και να λύσει προ-
βλήµατα, µάλλον ακινησία και αδράνεια έδειχνε, παρά θετική
αντιµετώπιση των προβληµάτων.

Ποια είναι η λειτουργία του κράτους, όταν χρειαζόµαστε δυο
δεκαετίες, για να κάνουµε έναν πολεοδοµικό σχεδιασµό; Ποια
είναι η λειτουργία του κράτους, όταν χρειαζόµαστε δεκαπέντε
χρόνια, για να κάνουµε µια πράξη εφαρµογής; Ποια είναι η λει-
τουργία του κράτους, όταν στη Λευκάδα ένα σχέδιο πόλης δε-
καπέντε-δεκαεπτά ολόκληρα χρόνια δεν εγκρίνεται και όταν
φθάνει στην τελική του διαδικασία για έγκριση, το Υπουργείο Πο-
λιτισµού λέει «α, κάναµε λάθος, όταν επί δύο φορές σε όλη τη δε-
καπεντάχρονη διαδικασία γνωµοδοτήσαµε θετικά και τώρα
ανακαλύψαµε ότι είναι κηρυγµένος αρχαιολογικός χώρος όλη
αυτή η περιοχή»;

Ποια είναι η λειτουργία του κράτους, όταν µια απόφαση του
Κεντρικού Αρχαιολογικού Συµβουλίου που ελήφθη στις 2 Μάρτη,
υπογράφεται από τον Υπουργό πέντε µήνες αργότερα; Ποια
είναι η λειτουργία του κράτος, όταν µια απόφαση που παίρνεται
για χωροθέτηση ενός τουριστικού αγκυροβολίου, χρειάζεται
τρεις ολόκληρους µήνες, για να εγγραφεί και να υπογραφεί από
τον Υπουργό στη συνέχεια;

Ποια είναι η λειτουργία του κράτους, όταν για να εντάξουµε
ένα έργο χρειαζόµαστε χρόνια και χρόνια, όταν για να πάρουµε
τις αδειοδοτήσεις –περιβαλλοντικές, πολεοδοµικές- που απαι-
τούνται για ένα έργο χρειαζόµαστε, κυριολεκτικά, χρόνια; Ποια
είναι η λειτουργία του κράτους, όταν για να καθορίσουµε µια
γραµµή ενός αιγιαλού και παραλίας στη Λευκάδα, µε την ανύ-
παρκτη υπηρεσία της Κτηµατικής Εταιρείας του ∆ηµοσίου, χρει-
αζόµαστε δυο και τρία ολόκληρα χρόνια;

Ποια είναι η συµβολή αυτού του κράτους τελικά στη διαδικα-
σία της ανάπτυξης; ∆εν λειτουργεί το κράτος. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα, µε ευθύνη βεβαίως όλων των κυβερνήσεων και όλου
του πολιτικού συστήµατος.

Βεβαίως, το 2004 είχε γίνει κατά κόρον λόγος –και εγώ το κα-
λοδέχθηκα- για την επανίδρυση του κράτους. Φυσικά, κύριοι συ-
νάδελφοι, αντί να έχουµε επανίδρυση του κράτους, όλοι ξέρουµε
τι είχαµε. Είχαµε διάλυση του κράτους, αποδιοργάνωση του κρά-
τους. Υπερδιογκώθηκε το κράτος, φτιάχτηκαν και καινούργιοι
οργανισµοί και καινούργιες υπηρεσίες και καινούργια νοµικά
πρόσωπα και καινούργιες εταιρείες και φθάσαµε εδώ που φθά-
σαµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλα αυτά τα χρόνια δηµιουρ-
γήθηκαν διάφοροι οργανισµοί, νοµικά πρόσωπα, εταιρείες. Εγώ
λέω ότι πολλές φορές δηµιουργήθηκαν και µε καλή πρόθεση, για
να λύσουν ένα πρόβληµα. Άλλες φορές το πέτυχαν και το έλυ-
σαν. Όµως, στην πορεία τις ξεχάσαµε. ∆εν τις καταργήσαµε. ∆εν
τις συγχωνεύσαµε. Τις αφήσαµε εκεί, όπως ήταν.

Άλλες φορές, βεβαίως, δηµιουργήθηκαν τέτοιοι οργανισµοί
και τέτοιες εταιρίες, όχι για να αντιµετωπίσουν πραγµατικά προ-
βλήµατα, αλλά για να βολέψουν, στη βάση της πελατειακής λει-
τουργίας του κράτους, κάποιους ανθρώπους.

Πολύ σωστά, λοιπόν, έρχεται σήµερα η Κυβέρνηση, το Υπουρ-
γείο Εσωτερικών, µε αυτή τη νοµοθετική πρωτοβουλία και λέει
ότι πρέπει να καταργήσει µια σειρά από τέτοιους οργανισµούς
και υπηρεσίες του δηµοσίου, οι οποίες πλέον δεν χρειάζονται,
δεν αποδίδουν έργο και αντίθετα απορροφούν ένα σωρό κονδύ-
λια, που τα έχει ανάγκη η χώρα.

Εγώ θεωρώ ότι µε τρόπο επαρκή και ικανοποιητικό αντιµετω-
πίζει όλα τα προβλήµατα και της κατάργησης και συγχώνευσης
οργανισµών και υπηρεσιών και της λύσης και εκκαθάρισης δια-
φόρων ανωνύµων εταιρειών, που µετέχει το δηµόσιο κατά πλει-
οψηφία και της µεταφοράς αρµοδιοτήτων, εκεί που υπάρχουν
αρµοδιότητες και πρέπει να ασκηθούν και της ρύθµισης του προ-
σωπικού και τι πρέπει να κάνει αυτό το προσωπικό.

Νοµίζω ότι επαρκώς αντιµετωπίζετε και, θα έλεγα, µε δίκαιο
τρόπο και τις περιουσίες αυτών των εταιρειών και τις αρµοδιό-
τητες των διοικητικών συµβουλίων, που θα έχουν κάποιες και-
νούργιες εταιρείες και οργανισµοί.

Όµως, κύριε Υφυπουργέ και κύριοι συνάδελφοι, προφανώς
δεν φθάνουν αυτές οι πρωτοβουλίες. Χρειάζονται πολύ περισ-
σότερες ακόµα, για να συµπληρώσουµε τις πρωτοβουλίες που
έχουµε πάρει µέχρι σήµερα, που έχουν σχέση µε την υπαγωγή
στη διαδικασία του ΑΣΕΠ όλων των προσλήψεων σε όλο το δη-
µόσιο τοµέα, µε το νόµο για τη διαφάνεια και την απαίτηση για
ανάρτηση όλων των αποφάσεων στο διαδίκτυο, µε το νόµο για
τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» και µια σειρά άλλες σηµαντικές νοµοθετικές
πρωτοβουλίες που έχουµε πάρει σήµερα, για να εξυγιάνουµε, να
φέρουµε έναν εξορθολογισµό στο κράτος, να φτιάξουµε ένα
κράτος πραγµατικά δίκαιο από τη µια µεριά και αποτελεσµατικό
από την άλλη.

Νοµίζω, όµως, ότι θα πρέπει να πάρουµε και άλλες πρωτο-
βουλίες. Υπάρχουν και µία σειρά άλλες, εκατοντάδες ενδεχοµέ-
νως, εταιρείες, οργανισµοί, οι οποίες δεν προσφέρουν έργο και
πρέπει να συγχωνευθούν ή και ακόµα να καταργηθούν. Και πρέ-
πει τέλος, όλες αυτές τις αλλαγές που κάνουµε και όλες αυτές
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τις καινούργιες δοµές που δηµιουργούµε για να φτιάξουµε ένα
καλύτερο κράτος, να τις υποστηρίξουµε κιόλας. Πρέπει να τις
στελεχώσουµε και να τις στηρίξουµε. ∆ιότι, αυτό που κάνουµε
είναι να νοµοθετούµε, να παίρνουµε πρωτοβουλίες, αλλά στη συ-
νέχεια να µην ασχολούµαστε µε το πώς λειτουργούν αυτές οι
πρωτοβουλίες και το τι γίνεται στη συνέχεια.

Είχα πει, όταν κουβεντιάζαµε για τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», ξαναλέω
και τώρα -και κλείνω κύριε Πρόεδρε- ότι ενδεχοµένως -είναι σχη-
µατικό αυτό που λέω, αλλά θα το δώσω περιεκτικά, για να γίνει
αντιληπτό µε σαφή τρόπο- θα πρέπει να δηµιουργήσουµε ένα
άλλο Υπουργείο, το οποίο θα εποπτεύει και θα ασχολείται µε τη
λειτουργία των νόµων και των νοµοθετικών αυτών πρωτοβουλιών
και των πολιτικών πρωτοβουλιών, που παίρνουµε και το οποίο θα
παρακολουθεί την πορεία, την εξέλιξή τους και θα υποβοηθάει
όλη αυτή τη διαδικασία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Θα πρέπει, τέλος, µε σεβασµό στους δηµοσίους υπαλλήλους

-διότι µε τη δουλειά των δηµοσίων υπαλλήλων έχουν γίνει µία
σειρά από πολύ σηµαντικά πράγµατα- να κάτσουµε και να κά-
νουµε ένα σοβαρό σχέδιο για το ποιες υπηρεσίες έχουν ανάγκη,
πού υπάρχουν υπάλληλοι οι οποίοι περισσεύουν, ποιες υπηρε-
σίες έχουµε ανάγκη και δεν έχουµε υπαλλήλους και να πάρουµε
µία γενναία απόφαση να κάνουµε ριζικές, µαζικές, δυνατές µε-
τατάξεις υπαλλήλων, να στελεχώσουµε όλες τις υπηρεσίες µας
και στο κέντρο, αλλά κυρίως και στην ελληνική περιφέρεια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Μαρία Σκραφνάκη.

ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Ελλάδα δια-

νύει σήµερα την πιο δύσκολη φάση των τελευταίων δεκαετιών. Η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ κατάφερε να σώσει τη χώρα από τη βέ-
βαιη χρεοκοπία. Προσπάθησε και προσπαθεί, να ανακτήσει η
χώρα µας τη χαµένη αξιοπιστία της. Προσπαθεί να την βγάλει
από την κρίση και να την οδηγήσει στην ανάπτυξη.

Για να µπορέσει, όµως, η Ελλάδα να ανακάµψει, θα πρέπει να
αποκτήσει αποτελεσµατική και λειτουργική δηµόσια διοίκηση, να
µειώσει τις περιττές δαπάνες και να δώσει βάρος στην αναπτυ-
ξιακή προοπτική της χώρας.

Τις τελευταίες δεκαετίες υπήρξε διόγκωση του δηµόσιου
τοµέα. Τα τελευταία χρόνια, όµως, το πρόβληµα εντάθηκε από
την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας που ίδρυσε περίπου επτα-
κόσιες νέες δηµόσιες υπηρεσίες, συγκρότησε περίπου πεντακό-
σιες αµειβόµενες επιτροπές και οµάδες εργασίας και διόρισε
χιλιάδες υπαλλήλους.

Το ΠΑΣΟΚ από τότε που ανέλαβε την διακυβέρνηση της
χώρας, προσπάθησε να εκσυγχρονίσει και να νοικοκυρέψει το
δηµόσιο τοµέα, παίρνοντας µία σειρά νοµοθετικών πρωτοβου-
λιών, όπως τον περιορισµό των προσλήψεων στο δηµόσιο και την
αναµόρφωση του συστήµατος προσλήψεων µε την πλήρη υπα-
γωγή όλου του δηµόσιου τοµέα, ακόµη και της Βουλής, στο
ΑΣΕΠ, όπως το νέο σύστηµα αξιολόγησης των διευθυντών του
δηµοσίου, όπως η θεσµοθέτηση του προγράµµατος «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗΣ», όπου µειώθηκε ο αριθµός των δήµων, καθιερώθηκε η
αιρετή περιφέρεια και µεταφέρθηκαν πολλές αρµοδιότητες από
το κεντρικό κράτος στην Τοπική Αυτοδιοίκηση και άρα στις το-
πικές κοινωνίες.

Επίσης, προχώρησε στη συγχώνευση ή στην κατάργηση πολ-
λών νοµικών προσώπων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Έγινε η
απογραφή των δηµοσίων υπαλλήλων, µε την οποία µάθαµε πόσοι
επιτέλους είναι οι δηµόσιοι υπάλληλοι, πού υπηρετούν, ποιες
είναι οι αποδοχές τους. Και βέβαια, τώρα προχωρούµε στη δη-
µιουργία της ενιαίας αρχής πληρωµών του δηµοσίου και στο ενι-
αίο µισθολόγιο.

Σήµερα, το Υπουργείο Εσωτερικών φέρνει το παρόν νοµοσχέ-
διο, µε το οποίο γίνεται µία αρχή ορθολογικής αναδιοργάνωσης
του δηµοσίου τοµέα και περιορισµού τους εύρους του, αφού κα-
ταργούνται ή συγχωνεύονται δηµόσιες υπηρεσίες και οργανισµοί

και τίθενται υπό καθεστώς λύσης και εκκαθάρισης ανώνυµες
εταιρίες, τις µετοχές των οποίων κατέχει στο σύνολό τους ή κατά
πλειοψηφία το δηµόσιο.

Επίσης, µεταφέρονται αρµοδιότητες ορισµένων από τους κα-
ταργούµενους φορείς σε άλλους φορείς ή υπηρεσίες του δηµο-
σίου, καταργούνται και ενοποιούνται διοικητικά συµβούλια
φορέων και ρυθµίζονται τα θέµατα του υπηρετούντος προσωπι-
κού στους καταργούµενους ή συγχωνευόµενους φορείς, της
τύχης της κάθε είδους κινητής και ακίνητης περιουσίας τους και
ειδικότερα, των ταµειακών τους υπολοίπων, της σύνθεσης, της
λειτουργίας και των αρµοδιοτήτων των διοικητικών τους συµ-
βουλίων.

Σύµφωνα µε την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κρά-
τους, η ετήσια εξοικονόµηση δαπάνης από την κατάργηση και
τη συγχώνευση αυτών των υπηρεσιών και των φορέων µόνο από
τις λειτουργικές δαπάνες υπολογίζεται ότι θα είναι περί τα 10,5
εκατοµµύρια ευρώ.

Είναι πολύ σηµαντικό να τονίσουµε ότι µε το άρθρο 6 ρυθµί-
ζονται τα θέµατα υπηρεσιακής κατάστασης του προσωπικού των
καταργουµένων ή συγχωνευόµενων φορέων, µε τρόπο που να
διασφαλίζεται η εργασία τους. Με ορθό και δίκαιο τρόπο, οι ερ-
γαζόµενοι θα αξιοποιηθούν σε άλλους φορείς και υπηρεσίες του
δηµοσίου τοµέα, οι οποίοι εδρεύουν στην ίδια ή όµορη περιοχή.
Παράλληλα, µε τη µετακίνηση αυτή ενισχύονται υπηρεσίες που
είναι υποστελεχωµένες, χωρίς να επιβαρυνθεί περαιτέρω ο κρα-
τικός προϋπολογισµός.

Κύριε Υπουργέ, µε το εν λόγω νοµοσχέδιο κάνουµε µία αρχή
και ένα µεγάλο βήµα περιορισµού του εύρους του δηµοσίου και
περιορίζουµε τη σπατάλη. Καταργούµε οργανισµούς που δεν πα-
ράγουν πλέον έργο είτε το έργο τους είναι αντιστρόφως ανά-
λογο του κόστους τους είτε επικαλύπτονται από άλλους
οργανισµούς και υπηρεσίες.

Κύριε Υπουργέ, αυτή η προσπάθεια πρέπει να συνεχιστεί διότι
υπάρχουν και άλλοι οργανισµοί και υπηρεσίες, οι οποίες θα πρέ-
πει να καταργηθούν ή να συγχωνευθούν. Αυτό θα πρέπει να
πραγµατοποιηθεί άµεσα για να µειωθούν αφ’ ενός οι δαπάνες
του δηµοσίου και αφ’ ετέρου να στελεχωθούν σωστά οι υπηρε-
σίες που έχουν ανάγκη από προσωπικό και είναι χρήσιµες και
ωφέλιµες για το δηµόσιο συµφέρον.

Επιπλέον και στις υπηρεσίες που δεν καταργούνται θα πρέπει
να προχωρήσουµε σε αναδιάρθρωση και ανακατανοµή του
υπάρχοντος προσωπικού για την καλύτερη εξυπηρέτηση του πο-
λίτη και την καλύτερη απόδοση της διοίκησης. Στόχος µας πρέ-
πει να είναι η αναδιοργάνωση όλου του δηµόσιου τοµέα, η
καλύτερη οργάνωση των δηµοσίων υπηρεσιών, µε την καλύτερη
δυνατή αξιοποίηση του υπάρχοντος ανθρώπινου δυναµικού.

Επίσης, παντού πρέπει να υπάρχει αξιοκρατία. Θα πρέπει να
τολµήσουµε να συνδέσουµε την αµοιβή των υπαλλήλων, µε το
αποτέλεσµα που φέρνουν και τη δουλειά τους. Επίσης, θα πρέ-
πει να υπάρχει αξιολόγηση των υπηρεσιών και των υπαλλήλων
µε αντικειµενικά κριτήρια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Βεβαίως, θα πρέπει να υπάρξει έλεγχος και τιµωρία όλων

όσων δεν δουλεύουν και όλων όσων είναι επίορκοι. Μόνο µ’ αυτό
τον τρόπο θα µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε τις σύγχρονες
προκλήσεις και απαιτήσεις της ελληνικής κοινωνίας, αλλά και του
ευρωπαϊκού και παγκόσµιου γίγνεσθαι.

Με το παρόν νοµοσχέδιο αρχίζει να υλοποιείται µία νέα αντί-
ληψη για ένα σύγχρονο και αποτελεσµατικό δηµόσιο τοµέα. Είναι
η αρχή µιας δύσκολης, αλλά σίγουρα επίµονης και επιτυχούς
προσπάθειας της Κυβέρνησης και της ελληνικής κοινωνίας.

Γι’ αυτό το λόγο ψηφίζω το παρόν νοµοσχέδιο και καλώ όλους
εσάς να το ψηφίσετε κι επίσης, εσάς, κύριε Υπουργέ, να συνεχί-
σετε αυτή την προσπάθεια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Ανε-

ξάρτητος Βουλευτής κ. Βασίλης Οικονόµου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Παίρνω τη σκυτάλη, λοιπόν, από

την αγαπητή µου κ. Σκραφνάκη, που µας καλεί να ψηφίσουµε το
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νοµοσχέδιο. Ας δούµε, λοιπόν, αυτό το νοµοσχέδιο αν αξίζει τον
κόπο να το ψηφίσουµε.

Εγώ πιστεύω, κύριε Υπουργέ, ότι είναι ένα πιλοτικό νοµοσχέ-
διο, κρίσιµο, σηµαντικό και πονηρό νοµοσχέδιο. Γιατί;

Εδώ, λοιπόν, σε ανύποπτη στιγµή, για πράγµατα τα οποία
έχουν ελάχιστη αξία, παίζονται δύο πράγµατα, αγαπητή µου
κυρία Σκραφνάκη, για τα οποία δεν σας άκουσα να κάνετε κα-
νένα λόγο εσείς και οι προηγούµενοι οµιλητές του ΠΑΣΟΚ. Πρώ-
τον, «µπαίνετε στο ψαχνό», δηλαδή απόλυση υπαλλήλων
συµβασιούχων αορίστου χρόνου! Να το πω ξανά; Χτυπάει, λοι-
πόν, ο κώδων! Είναι, λοιπόν, η ιστορία για τους διακόσιους εξή-
ντα, διακόσιους εβδοµήντα της «ΑΓΡΟΓΗ»; Όχι, κύριε Υπουργέ
µου και το ξέρετε καλά! Σήµερα, ξεκινάτε πιλοτικά. Κλείνετε πο-
νηρά το µάτι προς την τρόικα και της λέτε «µπαίνω στο ψαχνό»!

Για τους συµβασιούχους ορισµένου χρόνου δεν το συζητάµε!
Θα απολυθούν όλοι µέσα στο 2011! Και θα σας ακούσω εσάς,
τους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ, τι θα µου λέτε του χρόνου τέ-
τοιο καιρό εδώ, αν σας επιτρέπουν οι συνθήκες, βέβαια!

Οι εβδοµήντα χιλιάδες της Τοπικής Αυτοδιοίκησης ορισµένου
χρόνου θα πάνε σπίτι τους! ∆εν δικαιούσθε να λέτε ότι δεν ξέ-
ρετε τίποτα για το έγκληµα! Θα πάνε σπίτι τους, κύριε Υπουργέ
µου, άλλες δέκα χιλιάδες από τις ∆ΕΚΟ, όπως γράφετε στον
προϋπολογισµό, αλλά δεν βγαίνουν τα νούµερα και θα είναι πε-
νήντα χιλιάδες –θα γίνει αναπροσαρµογή του προϋπολογισµού
το µήνα Μάρτιο και άλλη µία το µήνα Οκτώβριο, όπως γίνεται
κάθε χρονιά τα τελευταία χρόνια είτε είναι κυβέρνηση η Νέα ∆η-
µοκρατία, είτε είναι το ΠΑΣΟΚ- δηλαδή φεύγουν εκατόν είκοσι
χιλιάδες. Μας λείπουν όµως ακόµα, από το νούµερο «διακόσια»
που ζητά η τρόικα.

Και τα λέω αυτά γιατί µας βλέπει και ο ελληνικός λαός µέσα
από την τηλεόραση και δεν θα φιµωθεί η φωνή µας και θα τα
λέµε.

Άρα, εδώ γίνεται η προπόνηση και η προετοιµασία για να
µπούµε «στο ψητό», «στο ψητούλι»! Μιλάµε για αορίστου χρό-
νου. Θα ψηφίσετε, κυρία Σκραφνάκη και κύριε Μανωλάκη που
σας βλέπω εδώ, απόλυση αορίστου χρόνου; Ψηφίστε το! Όµως,
αύριο δεν θα πείτε ότι δεν καταλάβατε τίποτα ή ότι δεν ξέρατε τί-
ποτα! Αυτό είναι το πρώτο.

∆εύτερον, κλείνουµε οργανισµούς του δηµοσίου ή του ευρύ-
τερου δηµοσίου. Πολύ ωραία! Αν ήταν για να περιορίσουµε τη
σπατάλη του σπάταλου κράτους, θα έλεγα «µήπως έχει ενδια-
φέρον η υπόθεση;».

Κύριε Υπουργέ µου, πόσα εξοικονοµεί ο ελληνικός λαός που
δεινοπαθεί αυτή τη στιγµή απ’ αυτό το φοβερό και τροµερό νο-
µοσχέδιο που µας φέρνετε; Ψίχουλα! Οι λογαριασµοί τηλεφώ-
νου του ΟΤΕ για το Υπουργείο Γεωργίας πριν από τρεις µήνες
είναι όλοι οι οργανισµοί που κλείνετε, αγαπητοί µου συνάδελφοι
του ΠΑΣΟΚ!

∆ιάβασα προχθές σε Κυριακάτικη εφηµερίδα ότι το Υπουργείο
Γεωργίας πλήρωσε ένα εκατοµµύριο ευρώ για λογαριασµούς τη-
λεφώνου! Κάνω λάθος, Υπουργέ µου; Ό,τι εξοικονοµείτε απ’ όλα
αυτά, τα πληρώσατε σε ένα µήνα σε τηλεφωνάκια στο Υπουρ-
γείο Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης σήµερα! Έτσι είναι ο πε-
ριορισµός του σπάταλου κράτους;

∆ιάβασα στην ίδια εφηµερίδα ότι η κρεβατοκάµαρα ενός προ-
ξένου στοίχισε 10.000 ευρώ!

ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ: Την «ESPRESSO» διαβάζετε;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Την εφηµερίδα «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ».

Κοντά έπεσα; Το ΠΑΣΟΚ στηρίζει, κύριε Μανωλάκη! Και σας λέει
«µαζέψτε τη σπατάλη», κλπ, κλπ..

Άρα, λοιπόν, µάλλον δεν πηγαίνατε µ’ αυτό το νοµοσχέδιο να
µαζέψετε τη σπατάλη. Μ’ αυτό το νοµοσχέδιο, έρχεστε και λέτε
στην τρόικα δύο πράγµατα. Πρώτον, ξεκινά το κλείσιµο και,
δεύτερον, ξεκινάµε τις απολύσεις. Και έχουµε πέσει ξανά στο
έργο µε τους «Βροντάκηδες και Φορτουνάκηδες» και στη µέση
βρίσκονται οι εργαζόµενοι άνθρωποι που κάθονται εδώ πάνω και
παρακολουθούν ανήµποροι, γιατί είναι στη µέση αυτού του
ντέρµπυ!

Είναι ένα έργο, που το έχουµε δει πολλές φορές, αλλά έχει
αρχίσει και κουράζει και την περασµένη εβδοµάδα οι µισοί και
πλέον από τους θεατές του έργου πήγαν σπίτι, γιατί

κουράστηκαν πλέον απ’ αυτήν την κωµωδία, όπου για να
κλείσουµε το θέµα, στήνουµε και έναν σκυλοκαβγά! Όµως,
αυτός είναι για το τίποτα, διότι έρχεται το πακέτο εντός των
ηµερών, δηλαδή ο προϋπολογισµός του 2011 και η εξέλιξη του
προϋπολογισµού, από ένα Σοσιαλιστικό Κίνηµα, το οποίο πρέπει
να δικαιολογήσει χιλιάδες απολύσεις από το δηµόσιο και
ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, κλείσιµο του κοινωνικού κράτους,
κατέβασµα των ρολών, διότι λέει ότι πρέπει να ορθολογικο-
ποιήσουµε τη λειτουργία του κράτους.

Το κράτος είναι ένα ουδέτερο εργαλείο, αγαπητοί µου συνά-
δελφοι; ∆ηλαδή, εµείς οι σοσιαλιστές, το κράτος το αντιµετωπί-
ζαµε ως µια ουδέτερη µηχανή που ως µάνατζερ καλούµεθα εδώ,
να κάνουµε τους καλούς διαχειριστές; Ποια είναι η πολιτική
άποψη των σοσιαλιστών, έστω σοσιαλδηµοκρατών για τη λει-
τουργία του κράτους; Έχει τον κοινωνικό του χαρακτήρα ή όχι;
Κι αν έχει κοινωνικό χαρακτήρα, πού το χρησιµοποιώ το κράτος
µε ποιούς και σε ποιούς απευθύνοµαι;

Άρα, αφού «µπήκατε στο ψαχνό», αρχίσατε και απολύετε
υπαλλήλους αορίστου χρόνου. ∆εν θα µπω καθόλου στο πως
τους πήρα, πότε τους πήρα, στο αν ο Χατζηγάκης πήρε τους ψη-
φοφόρους του ή έτσι ή αλλιώς ή παραλλιώς. Τα βαρεθήκαµε
όλοι αυτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ: Να σταµατήσουν, κύριε Οικονόµου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Τα βαρεθήκαµε όλοι αυτά. Να στα-

µατήσουν.
Τους εξέθεσε τους εργαζόµενους ο κ. Παυλόπουλος που µί-

λησε για πολιτικές διώξεις και ο κ. Χατζηγάκης, που µίλησε για
τους ψηφοφόρους του. Τους εξέθεσε τους ανθρώπους.

Κύριε Χατζηγάκη, εγώ πιστεύω ότι τους εκθέσατε. Όπως και ο
κ. Παυλόπουλος που µίλησε για πολιτικές διώξεις κι εσείς, µιλάτε
για τα λάφυρα, όταν κατακτούµε το κράτος.

Εδώ η κουβέντα πρέπει να πάει αλλού, κατά τη δική µου τα-
πεινή γνώµη. Έχει το δικαίωµα -και θα µπει πλέον στη συζήτηση-
η Κυβέρνηση, ή πολιτική εξουσία να απολύσει υπαλλήλους όχι
ορισµένου χρόνου, αλλά αορίστου χρόνου;

Κι επειδή τώρα απ’ αυτό εδώ το Βήµα µας ακούει ο ελληνικός
λαός, όσοι τέλος πάντων παρακολουθούν αυτούς τους βαρετούς
µονολόγους που καταντούν πολλές φορές ανούσιοι, εγώ θα πω
το εξής: Να περιµένουν χιλιάδες την σειρά τους γιατί ο προπο-
µπός υπάρχει και µέσα στο 2011 θα υπάρξει το µακελειό. Γι’ αυτό
το µακελειό ουδείς δικαιούται σ’ αυτήν τη χώρα να κάνει τον ανή-
ξερο, να κάνει τον «αµερικάνο» και να κάνει απλά τον περαστικό.
Εδώ όλοι όσοι θα βάλουν τα χεράκια τους στο αίµα το οποίο θα
χυθεί, όλοι θα είναι συµµέτοχοι στο έγκληµα και απλά, όταν θα
έρθει ο λογαριασµός στις εκλογές που θα γίνουν λίαν συντόµως
-δεν ξέρω πότε- εκεί θα κάνουµε την καταγραφή.

Πάντως, µετά από ένα χρόνο κι αφού υπάρχει το µνηµόνιο -
στα χαλαρά του το 2010, στα σκληρά του θα είναι το 2011- το
ΠΑΣΟΚ, όπως το οδηγεί η σηµερινή του ηγεσία κι αυτοί που το
ακολουθούν, χωρίς να µιλάνε και κουνώντας απλά το κεφάλι
τους, έχασε δέκα µονάδες σε ένα χρόνο. Έχουµε ακόµα µπρο-
στά µας τον πολιτικό Γολγοθά που πρέπει να περάσει ο καθένας,
κατά πως του αναλογεί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Κωνσταντί-
νος Τζαβάρας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Παρακολουθώντας τους προλαλήσαντες συναδέλφους, θα

ήθελα πράγµατι να επισηµάνω κάποια στοιχεία τα οποία θα πρέ-
πει να αποτελούν αντικείµενο της συζήτησης για ένα νοµοσχέ-
διο που φιλοδοξεί να εντάσσεται µέσα στην προσπάθεια της
Κυβέρνησης για την ορθολογική αναδιάρθρωση του δηµόσιου
τοµέα, ώστε να καταστεί πιο αποδοτικός και πιο αποτελεσµατι-
κός.

Και βέβαια, θα συµφωνήσω µε τον αµέσως κατελθόντα του Βή-
µατος συνάδελφο, ότι αυτή είναι µία επιβεβληµένη υποχρέωση,
την οποία έχει αναλάβει η Κυβέρνηση από το µνηµόνιο.

Όµως, υπάρχουν κάποια σηµεία τα οποία θεωρώ ότι είναι µνη-
µειώδη και το πρώτο απ’ όλα, αναµφισβήτητα, είναι ότι σήµερα
η Κυβέρνηση αυτή του ΠΑΣΟΚ, όταν µε το συζητούµενο νοµο-
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σχέδιο συγχωνεύει, καταργεί, περιορίζει την έκταση των επιχει-
ρήσεων και των φορέων του δηµοσίου τοµέα, δεν κάνει τίποτα
άλλο από το να αποκαθιστά αυτή τη διόγκωση, την οποία επιχεί-
ρησε στα χρόνια του 1982, τότε ακριβώς που είχε ως σηµαία την
όσο το δυνατόν µεγαλύτερη και πιο εκτεταµένη ίδρυση δηµο-
σίων επιχειρήσεων, δηµοσίων φορέων και κρατικών οργανισµών,
οι οποίοι θα αναλάµβαναν το βάρος του να δηµιουργήσουν νέες
προϋποθέσεις και νέες ιστορικές συνθήκες για το πέρασµα της
Ελλάδας σε µία καινούργια εποχή ευτυχίας και ευηµερίας.

Είναι ο ν. 1256/1982 µε τον οποίο όλοι τότε -όσοι τουλάχιστον
ζούσαµε και είχαµε και εξακολουθούµε να έχουµε µνήµη για τις
ιστορικής σηµασίας εκείνες ηµέρες- γνωρίζουµε ότι τίποτα άλλο
δεν είχε σπαρεί κατά πληθωρικό τρόπο, παρά η δηµιουργία
αυτών των δηµοσίων νοµικών προσώπων, τα οποία φτάσαµε στο
σηµείο να τα θεωρούµε ως κρατικούς φορείς, ακόµα και όταν σ’
αυτούς τους φορείς εφαρµόζεται δηµόσιο ή ιδιωτικό ή µικτό δί-
καιο. Εποµένως, θα έλεγα ότι είναι ένα είδος ιστορικής πανουρ-
γίας, αν θέλετε, που σήµερα το ΠΑΣΟΚ ως από µία αόρατη χείρα
οδηγείται στο να επανορθώσει αυτή τη ζηµιά που έχει κάνει στην
ιστορία αυτού του τόπου.

Και δεν υπάρχει καµµιά αµφιβολία ότι δεν το κάνει µε τη θέ-
λησή του, εκτός αν µας πείτε, κύριε Υπουργέ, ότι αποτελεί στοι-
χείο της ιδεολογίας τους κόµµατός σας ο περιορισµός, η
συρρίκνωση και η συγχώνευση αυτών των οργανισµών, οι οποίοι
υποτίθεται ότι εξυπηρετούν το δηµόσιο συµφέρον.

Όµως, είµαστε υποχρεωµένοι να ψηφίσουµε, επί της αρχής
τουλάχιστον, αυτό το σχέδιο νόµου, γιατί ακριβώς εκφράζει τη
δική µας ιδεολογία, την ιδεολογία που λέει ότι δεν µπορεί αυτός
ο τόπος να προχωράει κάτω από το βάρος και το κόστος της λει-
τουργίας ενός δηµόσιου υδροκέφαλου, το οποίο είναι αντιπα-
ραγωγικό, είναι αναποτελεσµατικό και βεβαίως, δεν κάνει τίποτα
άλλο από το να απορροφά ζωτικής σηµασίας πόρους, τους οποί-
ους θα µπορούσε η ελληνική πολιτεία µε την εκάστοτε κυβέρ-
νησή της να τους επενδύει σε πιο παραγωγικές και σε πιο
κοινωνικά ωφέλιµες διαδικασίες.

∆εν υπάρχει, όµως, καµµιά αµφιβολία –κάτι που τονίστηκε και
από τον εισηγητή του κόµµατός µας, καθηγητή κ. Παυλόπουλο-
ότι όσο και να είναι πράγµατι επιβεβληµένη αυτή η πρωτοβου-
λία, αυτή η νοµοθετική επιλογή, θεωρώ ότι θα ήταν άδικο, θα
ήταν άστοχο, θα ήταν, αν θέλετε, µία από τις πολύ σοβαρές πα-
ραλείψεις της παράταξής µας να µην σας ψέξει για το γεγονός
ότι βρήκατε τον τρόπο, βρήκατε, αν θέλετε, την ευκαιρία µέσα
από αυτήν τη διαδικασία του συγκεκριµένου σχεδίου νόµου να
περάσετε και µία πονηρία, όπως είπε ο προλαλήσας συνάδελ-
φος.

Και αυτή την πονηρία την οποία φέρνετε µε τη µορφή της ρύθ-
µισης των εργασιακών σχέσεων των προσώπων που υπηρετούν
στην εταιρεία της Αγροτικής Αξιοποίησης µε το όνοµα και τον
τίτλο «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.», αυτή τη ρύθµιση τη φέρνετε µόνο και µόνο
για να εξαπατήσετε ή να παραπλανήσετε εκείνους οι οποίοι σας
επέβαλαν τη συγκεκριµένη ρύθµιση λέγοντας και ισχυριζόµενοι
ότι «να, έχουµε ξεκινήσεις τις απολύσεις».

Πλην, όµως, αυτές οι απολύσεις είναι οι απολύσεις διακοσίων
εξήντα προσώπων που παρά την προσπάθεια που κάνατε να τα
διαφοροποιήσετε αναφορικά µε το καθεστώς που διέπει την ερ-
γασία τους, εντούτοις δεν µπορείτε να το κάνετε αυτό µε βάση
γενικά και αντικειµενικά κριτήρια. Και αυτό, διότι ναι µεν προ-
σπαθείτε να δηµιουργήσετε ένα ειδικό καθεστώς που αυτούς
τους εξαιρεί δήθεν, γιατί οι προσλήψεις τους έγιναν στην ύποπτη
προεκλογική περίοδο, πλην όµως κανένα αντικειµενικό και γενικό
στοιχείο δεν συνηγορεί υπέρ αυτής της διάκρισης, γιατί βεβαίως
εσείς είστε εκείνοι που ως κυβέρνηση το 1998 και µε βάση τη
διάταξη του άρθρου 46 του ν. 2837/1998 ιδρύσατε την «ΑΓΡΟΓΗ
Α.Ε.».

Και σ’ αυτή τη συγκεκριµένη διάταξη που σας ανέφερα, κά-
νατε µία συγκεκριµένη νοµοθετική επιλογή. Ορίσατε ότι αυτή η
συγκεκριµένη επιχείρηση εξαιρείται, δηλαδή δεν συγκαταλέγεται
µεταξύ των επιχειρήσεων του ευρυτέρου δηµοσίου τοµέα και επ’
αυτής ακριβώς της επιχειρήσεως δεν εφαρµόζονται οι διατάξεις
και η νοµοθεσία, η οποία διέπει τη λειτουργία των συναφών ή πα-
ροµοίων οργάνων ή οργανισµών του δηµοσίου τοµέα.

Άρα, εσείς, ήδη από την κατασκευή αυτού του συγκεκριµένου
νοµικού προσώπου, επιλέξατε να µην εφαρµόζονται αντικειµε-
νικά και αξιοκρατικά κριτήρια στη πρόσληψή τους, να µην εφαρ-
µόζεται ο ν. 2190/1994, που ήδη είχατε νοµοθετήσει, γιατί
ακριβώς, πονηρά σκεπτόµενοι από τότε, θέλατε για τον εαυτό
σας, στο πλαίσιο της πελατειακής δράσης για την οποία κατη-
γορείτε εµάς σήµερα, να αναπτύξετε όλη τη θεάρεστο δράση
της πρόσληψης, µε τα κριτήρια που εσείς αποφασίσατε να εφαρ-
µόσετε ολόκληρου του προσωπικού.

Και ερωτώ, κύριε Υπουργέ: Γιατί, λοιπόν, ούτως εχόντων των
πραγµάτων, ούτως εχόντων των δεδοµένων, θα πρέπει να κάνετε
διάκριση µεταξύ εκείνων τους οποίους τοποθετήσατε εσείς µε
αδιαφανή και µη αξιοκρατικά κριτήρια και εκείνων οι οποίοι, στο
πλαίσιο τουλάχιστον της συνέχειας του κράτους, έτυχε να έχουν
προσληφθεί κάποια χρόνια αργότερα και τη στιγµή που είστε βέ-
βαιος, γιατί υπάρχουν τα πειστήρια και τα εχέγγυα, ότι αυτοί οι
διακόσιοι εξήντα άνθρωποι που προσλήφθηκαν έχουν κάνει µε
τον καλύτερο τρόπο τη δουλειά τους και πράγµατι έχει αποδώ-
σει θετικό έργο; Γιατί, λοιπόν, το κάνετε αυτό;

Πράγµατι, είναι πάρα πολύ τεκµηριωµένη η εισήγηση και η
άποψη του Επιστηµονικού Συµβουλίου της Βουλής, η οποία σας
καταλογίζει ότι µε αυτή τη διάκριση παραβιάζετε τη διάταξη του
άρθρου 4 παράγραφος 1 του Συντάγµατος, κατά την οποία δεν
νοείται σ’ ένα κράτος δικαίου και κυρίως στην ελληνική πολιτεία
να ρυθµίζονται κατά τρόπο άνισο όµοιες ή ίδιες καταστάσεις.

Κοντολογίς, δεν είναι ανεκτό από το Σύνταγµά µας να υπάρχει
ρύθµιση που να εγκαινιάζει και να ιδρύει διαφορετική µεταχεί-
ριση προσώπων, τα οποία τελούν κάτω από ίδιες ή παρόµοιες
συνθήκες.

Ερωτώ: Με αυτόν τον τρόπο οδηγείτε µεν αυτούς τους αν-
θρώπους στην έξοδο από τη συγκεκριµένη εργασία, από τη συ-
γκεκριµένη απασχόλησή τους, πλην όµως θεµελιώνετε υπέρ
αυτών ένα δικαίωµα, το οποίο αύριο, βεβαίως, τα δικαστήρια
αυτής της δηµοκρατικής πολιτείας -το Συµβούλιο της Επικρα-
τείας ή τα άλλα διοικητικά δικαστήρια- θα τους το αναγνωρίσουν
και θα τους πουν, µε δύναµη δεδικασµένου πλέον ότι κακώς σας
έχουν απολύσει και ότι δικαιούσθε εκτός των άλλων να διεκδι-
κήσετε εκτός των µισθολογικών εσόδων, τα οποία απωλέσατε
από την παράνοµη πράξη της ελληνικής πολιτείας, και µια σειρά
από άλλα ωφελήµατα.

Γιατί, λοιπόν, εκτίθεται, µε αυτήν την έννοια που σας είπα, το
δηµόσιο, µε δική σας υπαιτιότητα, σε µια τέτοια οικονοµική επι-
βάρυνση; Οι οικονοµικές συνθήκες στις οποίες ζούµε επιτρέπουν
µια τέτοια µεταχείριση, όταν εκ των προτέρων είναι δεδοµένο ότι
αυτή θα αντιµετωπίσει τη δεδοµένη -τουλάχιστον µε βάση τη νο-
µολογία του Συµβουλίου της Επικρατείας- κρίση των δικαστη-
ρίων;

Επιπλέον, κάνετε ακόµη µία αστοχία: Καταργείτε την επιχεί-
ρηση αυτή και τις αρµοδιότητές της τις εντάσσετε πλέον στον
ΟΠΕΚΕΠΕ, ο οποίος είναι ο οργανισµός που µέχρι τότε που λει-
τουργούσε η «ΑΓΡΟΓΗ», έλεγχε το έργο που παρήγετο από τη
συγκεκριµένη εταιρεία. ∆ηλαδή, ουσιαστικά, ενώνετε στο ίδιο νο-
µικό πρόσωπο αρµοδιότητες ελεγχοµένου και ελέγχοντος.

Και ερωτώ, κύριε Υπουργέ: Κάτι τέτοιο είναι ανεκτό και συµ-
βατό µε την εν γένει διαρρύθµιση, µε την έννοια της χρηστής δι-
οίκησης και της ορθής διαχείρισης των διαδικασιών στα πλαίσια
της άσκησης της δηµόσιας διοίκησης;

Προφανώς όχι, πέραν του γεγονότος ότι από τρίτη πλευρά
τώρα σας λέει επίσης το Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βουλής
ότι διαπράττετε ένα µεγάλο ολίσθηµα, γιατί καταργείτε αρµο-
διότητες, τις οποίες το ελληνικό κράτος έχει ανάγκη και για το
µέλλον, αφού µε βάση αυτή τη δράση των συγκεκριµένων αν-
θρώπων που απασχολούνται σ’ αυτό τον συγκεκριµένο τοµέα θα
πρέπει να γίνεται ο έλεγχος του ολοκληρωµένου συστήµατος
διαχείρισης των ενισχύσεων που αφορούν τους αγρότες.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι για µία φορά ακόµα αξίζει, σ’ αυτό έστω το
επίπεδο και σ’ αυτή την ώρα και τη στιγµή να αποφασίσετε µε
γενναιότητα να αναγνωρίσετε ότι έχετε κάνει ένα µέγα σφάλµα,
ένα µέγα λάθος και µέχρι να τελειώσει αυτή η διαδικασία θεωρώ
ότι έχετε υποχρέωση να το επανορθώσετε γιατί αυτή η επανόρ-
θωση αφορά διακόσιους εξήντα εργαζόµενους για τους οποίους
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πιστεύω ότι έχετε πολύ µεγάλη ευαισθησία.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Άγγελος Μανωλάκης.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µας διευ-

κολύνετε επί του καταλόγου; Πού θα σταµατήσουµε και τι ώρα;
Ερωτώ για να ξέρουµε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα σταµατήσουµε στη
µία.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ναι αλλά επί του καταλόγου…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Υπολογίστε από επτά

λεπτά και θα βγάλετε συµπέρασµα.
Ορίστε, κύριε Μανωλάκη, έχετε το λόγο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ανεβαίνω στο Βήµα µετά από δύο εκλεκτούς συναδέλφους,

τον ανεξάρτητο Βουλευτή κ. Οικονόµου, αλλά και τον Κοινοβου-
λευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Τζαβάρα. Κατα-
νοώ τον προβληµατισµό του κ. Οικονόµου για το ενδεχόµενο
απολύσεων στο δηµόσιο τοµέα. Έχει τους προβληµατισµούς
του, είναι ανεξάρτητος, όµως εµείς, οι Βουλευτές που στηρί-
ζουµε την Κυβέρνηση, πρέπει να είµαστε πολύ πιο πρακτικοί και
να παίρνουµε αποφάσεις, ώστε να µην χρεοκοπήσει αυτή η
χώρα.

Μπορεί στη θεωρία η Νέα ∆ηµοκρατία να λέει ό,τι θέλει για µι-
κρότερο κράτος και να λέει ότι σήµερα εµείς πηγαίνουµε σ’ αυτή
την ιδεολογία, όµως αυτό δεν το έδειξε στην πράξη τα τελευταία
χρόνια. Έκανε πάρα πολλές επιπλέον προσλήψεις, δεκάδες χι-
λιάδες προσλήψεις και διπλασίασε περίπου το µισθολογικό κό-
στος του δηµοσίου. Όλα αυτά δυσκόλεψαν το ήδη δύσκολο
κράτος.

Κύριε Υπουργέ, έχω πει πολλές φορές ότι το πρόβληµα της
χώρας δεν είναι τόσο οικονοµικό, όσο είναι πολιτικό, πολιτισµικό,
είναι θέµα αξιών, είναι θέµα φιλοσοφίας, είναι θέµα νοοτροπίας,
είναι θέµα του να αλλάξουµε τον κακό µας εαυτό όλοι µας και
πρέπει να αρχίσουµε επιτέλους από το κράτος.

Σωστά η Κυβέρνηση έφερε το νόµο του ΑΣΕΠ πάλι σαν έναν
από τους πρώτους νόµους. ∆εν φτάνει αυτό. Πρέπει να προχω-
ρήσουµε, ανεξαρτήτως ιδεολογιών. Σήµερα είναι ανάγκη να κα-
ταργήσουµε και να συγχωνεύσουµε υπηρεσίες στο δηµόσιο και
φυσικά, δεν θέλουµε καµµία απόλυση µονίµου δηµοσίου υπαλ-
λήλου. Άλλο η ανανέωση ή η µη ανανέωση των συµβασιούχων
ορισµένου χρόνου.

Εκτός όµως από το δηµόσιο, πρέπει να σκεπτόµαστε τι συµ-
βαίνει και στον ιδιωτικό τοµέα. Εκεί καθηµερινά χάνονται θέσεις
εργασίας. Αυτό το χρόνο χάθηκαν δεκάδες χιλιάδες θέσεις ερ-
γασίας. Πρέπει να ασχοληθούµε και µ’ αυτούς.

Εδώ στην Ελλάδα, κύριε Υπουργέ, χρεοκόπησε το δηµόσιο
λόγω αυτών των πελατειακών σχέσεων. Έγινε περισσότερο συ-
γκεντρωτικό, περισσότερο διεφθαρµένο και γι’ αυτό παρέσυρε
όλη τη χώρα στην οικονοµική κρίση. Σήµερα οι ελληνικές τράπε-
ζες δεν µπορούν να ρίξουν χρήµα στην αγορά για να κινηθεί η
αγορά και να έχουµε ανάπτυξη –το δηµόσιο έτσι κι αλλιώς δεν
έχει λεφτά- γιατί δεν υπάρχει η αξιοπιστία του ελληνικού κρά-
τους, για να δανειστούν από το εξωτερικό, δηλαδή το αντίθετο
απ’ αυτό που έγινε ή γίνεται αυτές τις µέρες στην Ιρλανδία, όπου
εκεί κατέρρευσαν οι τράπεζες και έρχεται το δηµόσιο να δανει-
στεί για να στηρίξει το σύστηµα.

Εποµένως, ανεξαρτήτως ιδεολογιών, είναι ανάγκη, για να
σωθεί η χώρα, να προχωρήσουµε, όχι µόνο σε αυτές τις καταρ-
γήσεις και τις συγχωνεύσεις, αλλά και σε άλλα, που πρέπει να
έρθουν σύντοµα.

Ζούµε µε δανεικά. Όλα αυτά τα χρόνια ζούσαµε µε δανεικά
και είχαµε στηρίξει την οικονοµία µας στην κατανάλωση. Τώρα
κλείνουν µαγαζιά και λέµε: Γιατί κλείνουν τόσα µαγαζιά; Μα,
αφού αγοράζαµε τα µοντελάκια και όλα αυτά µε ξένα λεφτά; Κά-
ποια στιγµή αυτά θα έκλειναν.

Πρέπει να στηρίξουµε την οικονοµία µας στην παραγωγή.
Το 2004, αν θυµάµαι καλά τα στοιχεία, το δηµόσιο χρέος ήταν

περίπου 160 δισεκατοµµύρια κι έφτασε σχεδόν στα 300 δισεκα-
τοµµύρια. Ποιος φταίει γι’ αυτό το µεγάλο άνοιγµα; Σίγουρα
υπήρχαν προβλήµατα και στις προηγούµενες κυβερνήσεις. ∆εν

είναι πρόβληµα µόνο της χθεσινής Νέας ∆ηµοκρατίας. Επιδει-
νώθηκε, όµως, το πρόβληµα αυτά τα χρόνια και ήρθε η ώρα σε
εµάς, δυστυχώς, να πάρουµε αυτά τα µέτρα. Και πρέπει να τα
πάρουµε.

Ο Ανεξάρτητος Βουλευτής είπε το «ΠΑΡΩΝ» και τελείωσε.
Εµείς, όµως, πρέπει να συνεχίσουµε, για να σωθεί η χώρα. ∆εν
έχουµε σωθεί ακόµη και θα περάσουµε πολύ δύσκολα: και ο ιδιω-
τικός τοµέας και ο δηµόσιος τοµέας.

Ξέρετε, στον ιδιωτικό τοµέα –και όλοι το γνωρίζουµε, ανεξαρ-
τήτως κόµµατος- πώς δουλεύει ο κόσµος; Μικρότεροι µισθοί και
πολύ περισσότερη δουλειά. Με εξαίρεση µία µειοψηφία στο δη-
µόσιο -την οποία όλοι γνωρίζουµε- η οποία προσφέρει πάρα
πολλά και πληρώνεται λίγο –αυτό είναι µία αλήθεια- από εκεί και
πέρα όχι οι µισοί, η πλειοψηφία προσφέρει ελάχιστα. Θα µου
πείτε: ∆εν φταίει; Υπάρχει και ατοµική ευθύνη. Σίγουρα, όµως,
υπάρχει και πολιτική ευθύνη.

Ποιος θα στηρίξει, λοιπόν, αυτό το δηµόσιο σήµερα; Ο ιδιωτι-
κός τοµέας φθίνει. Πρέπει, εποµένως, να αλλάξει αυτό το δηµό-
σιο.

Θα πω δύο, τρία παραδείγµατα:
Κατ’ αρχάς, το Ολυµπιακό χωριό. Όταν έγιναν οι Ολυµπιακοί

Αγώνες το 2004, εκεί υπηρετούσαν περίπου ογδόντα υπάλληλοι.
Σήµερα είναι εκατόν είκοσι, απ’ ό,τι πληροφορούµαι. Θα συνεχί-
σουµε έτσι; Για µια υπόσχεση που είχε δώσει η Νέα ∆ηµοκρατία
το 2004 µε 2007, που ήµουν πάλι εδώ, πήραν αγροφύλακες. Τι
κάνουν αυτοί σήµερα; Και καθυστερεί, κύριε Υπουργέ –το λέω
και αυτοκριτικά- να λήξει αυτή η υπόθεση. Να πάνε κάπου να
δουλέψουν όλοι. Θα καταρρεύσουµε. ∆εν µπορούν κάποιοι να
ζουν κάποιους άλλους.

Όσον αφορά την «ΑΓΡΟΓΗ», αυτό που εγώ καταδικάζω είναι η
διαδικασία. Μου έλεγαν στην επαρχία Βουλευτές της Νέας ∆η-
µοκρατία: Εµείς διορίζουµε στα «STAGE» είκοσι, τριάντα ο κα-
θένας. ∆ιορίζουµε σε µόνιµες θέσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε. Τελειώνω.
∆εν έχουµε τίποτα µε αυτούς τους ανθρώπους. Και για εµένα

προσωπικά, κύριε Υπουργέ –το λέω εδώ υπεύθυνα- µακάρι να
µην απολυθούν αυτοί οι άνθρωποι. Είναι οι τελευταίοι που
φταίνε.

Αυτή η διαδικασία πρέπει να στιγµατιστεί µια για πάντα, για να
τελειώνουµε, διότι δεν εξευτελίζει µόνο αυτούς που την έκαναν,
αλλά όλο τον πολιτικό κόσµο. Και δεν σηµαίνει ότι επειδή ένα
παιδί είναι γιος ή κόρη Βουλευτή, δεν πρέπει να πιάσει δουλειά.
Φυσικά και πρέπει να πιάσει δουλειά, όπως και όλα τα παιδιά. Να
πιάσει, όµως, µέσω ΑΣΕΠ, µε τη σωστή διαδικασία. ∆ιότι ξέρω
παιδί Βουλευτή, πολύ αξιόλογο παιδί, το οποίο εξευτελίστηκε
από αντίπαλο Βουλευτή και σήµερα χάνει τη δουλειά του κι ο γο-
νιός του έχασε την έδρα. ∆ράµατα, διότι κάποιοι νόµισαν ότι το
κράτος είναι δικό τους.

Αυτό πρέπει να στιγµατιστεί. Στιγµατίστηκε µε τις τελευταίες
εκλογές. Γι’ αυτό έχασε ο Καραµανλής. Γι’ αυτό, αν δεν αλλά-
ξουµε κι εµείς, θα πληρώσουµε κι εµείς. Και πρέπει να αλλά-
ξουµε γρήγορα, γιατί αλλιώς θα βουλιάξουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Βο-
ρίδης.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βέβαια, ένα από τα ζητήµατα

που θα έπρεπε να ελέγχουµε κάποια στιγµή και µέσα σε αυτήν
την Αίθουσα είναι η συνέπεια λόγων και έργων, υπό την έννοια
ότι µέχρι πρότινος θυµάµαι τις κριτικές, τις οποίες ασκούσε το
ΠΑΣΟΚ για ζητήµατα -ας το πω- πολύ µεγαλύτερα και πολύ βα-
ρύτερα για το µέγεθος του δηµοσίου τοµέα, όταν γινόντουσαν
κάποιες προσπάθειες της Νέας ∆ηµοκρατίας, τις οποίες εγώ
ούτως ή άλλως τότε τις κριτίκαρα από µια, θα έλεγα, συνεπή
σκοπιά εξορθολογισµού του δηµοσίου τοµέα. ∆εν µπορώ, όµως,
να µην θυµάµαι ότι τότε το ΠΑΣΟΚ ήταν κατηγορηµατικά αντί-
θετο σε οποιαδήποτε τέτοιου είδους προσπάθεια.

Θυµάµαι, δηλαδή, σαν χθες µια συζήτηση στην οποία επιδει-
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κνυόταν ένας µαξιµαλισµός. Τότε θυµάµαι ήταν η συζήτηση για
τους συµβασιούχους αορίστου χρόνου, όπου η ιεραρχική τους
εξέλιξη, η ένταξή τους µέσα στη δηµοσιοϋπαλληλική ιεραρχία
εξοµοιώνονταν µε τους µόνιµους δηµοσίους υπαλλήλους µε ένα
νόµο της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Μάλιστα, τότε ποια ήταν η κριτική του ΠΑΣΟΚ; Ότι δεν γίνεται
µονιµοποίηση και αυτών των υπαλλήλων.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ποιος ήταν εισηγητής θυµά-
στε;

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: ∆εν τον θυµάµαι, κύριε Υπουργέ, τον
εισηγητή.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ο παριστάµενος Υφυπουργός.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Α, ενδιαφέρον αυτό.
Το λέω γιατί…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Μπορώ να κάνω
µια παρέµβαση;

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, βεβαίως.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Πέραν αυτής της
επισήµανσης που κάνατε, κύριε Βορίδη…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Την άδεια για τη δια-
κοπή την παίρνετε από το Προεδρείο.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Θέλω να σας θυ-
µίσω ότι αυτό το οποίο λέγαµε ήταν µια προεκλογικού
χαρακτήρα νοµοθετική ρύθµιση εκ µέρους της τότε Κυβέρνη-
σης, η οποία δεν θα υλοποιηθεί ποτέ. Και δεν υλοποιήθηκε ποτέ,
γιατί ποτέ δεν εκδόθηκαν τα προεδρικά διατάγµατα και οι κανο-
νιστικές πράξεις, οι οποίες προβλέπονταν να εκδοθούν.

Αυτό µόνο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, µε

συγχωρείτε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Όχι. Όχι.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι; Με συγχωρείτε, κύριε

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Όχι. Όχι. ∆εν ανα-

φέρθηκε το όνοµά σας.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σας παρακαλώ. ∆εν

έχετε το λόγο. Υπάρχει Βουλευτής στο Βήµα, κύριε Παυλόπουλε.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το 3081 ψηφίστηκε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Παυλόπουλε,

δεν έχετε το λόγο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ποιο διάταγµα να εκδοθεί; Η

Κυβέρνηση οφείλει….
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, να µην

γράφεται τίποτα στα Πρακτικά.
Κύριε Παυλόπουλε, δεν έχετε το λόγο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: …….
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Παυλόπουλε,

δεν έχετε το λόγο. Σας παρακαλώ!
Είναι στο Βήµα ο οµιλητής. Μα, είναι δυνατόν να είναι στο

Βήµα ο οµιλητής και να τον διακόπτετε;
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ……
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Τι να ευχαριστήσετε;

Είναι στο Βήµα ο οµιλητής και όποιος θέλει σηκώνεται από κάτω
και µιλάει;

Κύριε Βορίδη, συνεχίστε σας παρακαλώ.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Πάντως, εάν µου επιτρέπετε, επειδή

εγώ θυµάµαι πολύ καλά τη θέση τότε του ΠΑΣΟΚ, η θέση του
ΠΑΣΟΚ ήταν ξεκάθαρα, ανεπιφύλακτα, αναφανδόν υπέρ της µο-
νιµοποιήσεως όλων αυτών των υπαλλήλων και µάλιστα της πλή-
ρους εξοµοιώσεως τους.

Μάλιστα, είχατε εκφράσει -δεν θυµάµαι ποιος, αλλά µιλώ για
το ΠΑΣΟΚ- τότε τη θέση ότι δεν υπήρχε και συνταγµατικό κώ-
λυµα.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ο κ. Κουτσούκος, πρώην πρό-
εδρος της Α∆Ε∆Υ.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Αυτή, λοιπόν, ήταν τότε η θέση της

Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης του ΠΑΣΟΚ. Αυτή εξεφράσθη τότε
και αυτή είναι µια συζήτηση, που τη θυµάµαι πάρα πολύ καλά.

Είναι αυτό που λέµε πολλές φορές: Πρόσεξε τι εύχεσαι, γιατί
αυτό θα σου τύχει. Και σας έτυχε να είστε Κυβέρνηση. Βεβαίως,
τότε είναι προφανές ότι κάπως αλλιώς το σκεφτόσασταν, αλλά
σύντοµα κληθήκατε να υπηρετήσετε και δεν µπορείτε τώρα να
τα υπηρετήσετε όλα αυτά.

Εδώ, λοιπόν, ας µιλήσουµε πια συγκεκριµένα και πρώτα από
όλα για το σχέδιο νόµου. Τώρα, σ’ ένα σχέδιο νόµου, το οποίο
υποτίθεται ότι έρχεται να εξορθολογήσει τη λειτουργία ορισµέ-
νων δηµοσίων Οργανισµών και Ανωνύµων Εταιρειών το όφελος,
µε βάση την έκθεση του Ελεγκτικού Συνεδρίου, είναι 10.117.000
ευρώ.

Από αυτό το όφελος, 7.600.000 είναι η «ΑΓΡΟΓΗ». Φέρνετε ένα
νοµοσχέδιο για την «ΑΓΡΟΓΗ». Όλη η προσπάθεια την οποία
έχετε κάνει ένα χρόνο µετά, αφορά το οικονοµικό όφελος της
«ΑΓΡΟΓΗ». Αυτό είναι όλο.

Εγώ, λοιπόν, θα σας ρωτήσω το εξής: Η προσπάθειά σας εξα-
ντλήθηκε σε αυτό; ∆ηλαδή σήµερα πρέπει να σας χειροκροτή-
σουµε γι’ αυτό; Από αυτό το οποίο είναι ο δηµόσιος τοµέας, είναι
ο παραλογισµός του, είναι ο ανορθολογισµός του, είναι η δυ-
σλειτουργία του, εσείς εκείνο που καταλάβατε είναι τα 7.600.000
της «ΑΓΡΟΓΗ»;

Και εδώ αυτό είναι που καθιστά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι
του ΠΑΣΟΚ, διαβλητό και αυτό το εγχείρηµα. Το καθιστά δια-
βλητό, διότι πόσο σοβαρό µπορεί να είναι ένα εγχείρηµα, το
οποίο συνοψίζεται σε αυτήν την απόπειρα;

Εγώ έχω αναγνωρίσει -και το ξέρετε, ξέρετε τη στάση που
κρατάµε, ότι είναι µία στάση προσεκτική, κριτική, αλλά υπεύ-
θυνη- ότι η υπόθεση του ΑΣΕΠ, εν πάση περιπτώσει, κατ’ αρχάς
θετικά λειτουργεί. Ακόµα και η επιλογή των συµβουλίων, αυτή η
πρωτοβουλία που πήρε η Κυβέρνηση για το θέµα των διευθυ-
ντών, µπορεί να είναι σε µία κατεύθυνση, ας το πω έτσι, µιας ορ-
θότερης διοικήσεως, µιας ορθότερης προσεγγίσεως.

Αλλά ένα χρόνο µετά, αυτό είναι τελικά το πρόβληµα της πα-
θογένειας του δηµόσιου τοµέα; Εγώ δεν έχω δει, παραδείγµα-
τος χάριν, νοµοσχέδια τα οποία ουσιαστικά µειώνουν τη
γραφειοκρατία. ∆εν έχω δει νοµοσχέδια τα οποία αντιµετωπίζουν
αποτελεσµατικά τα ζητήµατα της κρίσεως των υπαλλήλων. ∆εν
έχω δει νοµοσχέδια τα οποία ρυθµίζουν ουσιαστικά το πρόβληµα
που δηµιουργείται µε τα υπηρεσιακά συµβούλια. ∆εν έχω δει νο-
µοσχέδια τα οποία βάζουν ζητήµατα εσωτερικής αξιολογήσεως,
λειτουργικής αξιολογήσεως µέσα στη δηµοσιοϋπαλληλική λει-
τουργία. ∆εν έχω δει τοµές στις οποίες να ελπίζουµε –δεν ση-
µαίνει ότι επειδή θα γίνει µια νοµοθετική πρωτοβουλία, αυτόµατα
έρχεται το ευεργετικό της αποτέλεσµα- τουλάχιστον ότι κάτι θα
κάνετε. ∆εν έχω δει καν νοµοσχέδια τα οποία θα οδηγήσουν σε
περιορισµό των δηµοσίων φορέων, των δηµοσίων οργανισµών
και ανωνύµων εταιρειών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή).

Θα ήθελα ένα λεπτό ακόµη, κύριε Πρόεδρε.
∆εν έχω δει, λοιπόν, τέτοιου είδους πρωτοβουλίες ένα χρόνο

µετά.
Και ερχόµαστε σήµερα από όλους αυτούς τους οργανισµούς

που έχει το δηµόσιο, να πούµε «ξέρετε, παρεµβαίνουµε σε δε-
καπέντε», οι οποίοι από ό,τι αντιλαµβάνοµαι ήταν και ουσιαστι-
κώς νεκροί.

Το µεγάλο δε ζήτηµα, γιατί ετέθη από προλαλήσαντα, είναι του
κοινωνικού χαρακτήρα του κράτους. Ο κοινωνικός χαρακτήρας
του κράτους εγώ καταλαβαίνω ότι είναι να στέκεται δίπλα στο
φτωχό, δίπλα στον άνεργο, δίπλα στο συµπολίτη µας, ο οποίος
έχει ανάγκη από στήριξη. Αυτό καταλαβαίνω ότι είναι ο κοινωνι-
κός χαρακτήρας του κράτους. ∆εν καταλαβαίνω ως κοινωνικό
χαρακτήρα του κράτους το κράτος να µετατρέπεται σε πρυτα-
νείο, το κράτος να γίνεται ένας µηχανισµός διορισµών, ένας µη-
χανισµός ρουσφετολογικός.

Αυτός είναι ο κοινωνικός χαρακτήρας του κράτους; Ο κοινω-
νικός χαρακτήρας του κράτους είναι να υπάρχει υγιής ανάπτυξη,
να υπάρχουν έσοδα, τα οποία µπορούν να χρησιµοποιηθούν για
να στηριχθούν εκείνοι οι άνθρωποι οι οποίοι είναι πάσχοντες,
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εκείνοι οι άνθρωποι οι οποίοι είναι φτωχοί, εκείνοι οι άνθρωποι οι
οποίοι έχουν ανάγκη. Αυτός είναι ο κοινωνικός χαρακτήρας του
κράτους. Πού συµβαίνει αυτό;

Για να συνεννοούµαστε, ακούω φωνές, εκκλήσεις στην Αί-
θουσα για την υπευθυνότητα, για τη σωτηρία της πατρίδος, για
το πόσο σοβαροί µπορεί να είµαστε όλοι. Να είµαστε πάρα πολύ
σοβαροί, αλλά πρωτίστως σοβαρή πρέπει να είναι η Κυβέρνηση.
Και δεν βλέπω σε κανένα συγκεκριµένο σηµείο ένα χρόνο µετά,
γιατί ο καιρός περνά και γιατί οι συνθήκες, πράγµατι, είναι κρί-
σιµες και γιατί οι περιστάσεις είναι δραµατικές, πρωτοβουλίες
πραγµατικές, µεγάλες, γενναίες, τοµές της Κυβέρνησης, που
όντως να ανατρέπουν το περιβάλλον στη λειτουργία του κρά-
τους και του δηµοσίου.

Αντιθέτως, εκείνο το οποίο βλέπω είναι κάτι µικροδιαχειριστικά
νοµοσχέδια, θα µου επιτρέψετε να σας πω, όπως είναι και το συ-
γκεκριµένο, όπως είναι το παρόν, το οποίο σε τελευταία ανάλυση
είναι απολύτως διαβλητό ως προς τα κίνητρά του, ως προς τις
σκέψεις του, ως προς τις σκοπιµότητές του. Αυτό είναι που δη-
µιουργεί τη µεγάλη αµφισβήτηση για την πολιτική σας, αυτό είναι
που δηµιουργεί τη µεγάλη κριτική για την πολιτική σας, αυτό
είναι που τελικά δεν πείθει την Αίθουσα ως προς το πόσο απο-
τελεσµατικά µπορείτε να βάλετε σε λειτουργία ένα ήδη πολύ
προβληµατικό κράτος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Μοσχόπουλος.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή οι-

κονοµική και πολιτική συγκυρία επιβάλλει σε όλους µας να πά-
ρουµε γενναία µέτρα για να περιορίσουµε το σπάταλο δηµόσιο
τοµέα και ταυτόχρονα να δηµιουργήσουµε µια αποτελεσµατική
και αποδοτικότερη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση προς όφελος των πολιτών.

Σε αυτήν την αρχή πιστεύω ότι συµφωνούµε όλες οι πολιτικές
δυνάµεις, όλες οι πτέρυγες της Βουλής.

Το νοµοσχέδιο το οποίο συζητάµε σήµερα, που αναφέρεται
στην κατάργηση και συγχώνευση υπηρεσιών, οργανισµών και
φορέων του δηµόσιου τοµέα, επιδιώκει αυτό ακριβώς, δηλαδή,
την ορθολογική αναδιάρθρωση του δηµόσιου τοµέα µε σκοπό
µια αποδοτική και αποτελεσµατική διοίκηση µε το λιγότερο λει-
τουργικό κόστος.

Ταυτόχρονα, εξασφαλίζεται η εργασία σε όλους τους εργα-
ζόµενους στους καταργούµενους ή συγχωνευόµενους φορείς,
µε την αξιοποίησή τους σε άλλες υπηρεσίες και φορείς του δη-
µόσιου τοµέα που είναι υποστελεχωµένοι και υπάρχει ανάγκη.

Μέσα στο πλαίσιο αυτής της αυστηρής δηµοσιονοµικής πολι-
τικής και του Προγράµµατος Σταθερότητας το παρόν νοµοσχέ-
διο προχωρεί στην κατάργηση και συγχώνευση υπηρεσιών -
οργανισµών δηµοσίου τοµέα, των ανωνύµων εταιρειών του δη-
µοσίου, στη µεταφορά αρµοδιοτήτων καταργούµενων φορέων
σε άλλους φορείς ή υπηρεσίες του δηµοσίου, στην κατάργηση
και ενοποίηση διοικητικών συµβουλίων των φορέων, στη ρύθµιση
θεµάτων -όπως του προσωπικού που υπηρετεί στους φορείς που
καταργούνται- στη ρύθµιση της περιουσίας και του ταµειακού
υπολοίπου τους, στη σύνθεση, της λειτουργίας και των αρµο-
διοτήτων των διοικητικών συµβουλίων.

Τέλος, προχωρεί στην παραχώρηση εξουσιοδοτήσεων από
τους αρµόδιους Υπουργούς για ρύθµιση κάθε άλλης αναγκαίας
πράξης για την ολοκλήρωση των διαδικασιών κατάργησης και
συγχώνευσης των υπηρεσιών και ενοποίησης των διοικητικών
συµβουλίων.

Η ορθολογικότερη αναδιάρθρωση του δηµόσιου τοµέα αρχίζει
µε την κατάργηση ή συγχώνευση ή τη λύση και εκκαθάριση υπη-
ρεσιών και φορέων που παρατηρήθηκε πλήρης αδράνεια ή µε-
ρική επικάλυψη αρµοδιοτήτων µε άλλους φορείς ή εκπλήρωση
της αποστολής τους που δεν δικαιολογεί πλέον τη νοµική µορφή
µε την οποία λειτουργούν.

Για παράδειγµα αναφέρω:
Τι χρειάζεται το Ινστιτούτο Μεταναστευτικής Πολιτικής σή-

µερα -Νοµικό Πρόσωπο Ιδιωτικού ∆ικαίου µε έδρα την Αττική-
όταν υπάρχει η ∆ιεύθυνση Αλλοδαπών και Μετανάστευσης της
Περιφέρειας Αττικής και η Γενική Γραµµατεία Μεταναστευτικής

Πολιτικής;
Τι χρειάζεται το Εθνικό Κέντρο Ερευνών Υγείας και το Ινστι-

τούτο Έρευνας και Ελέγχου Ποιότητας Υπηρεσιών Υγείας, όταν
υπάρχουν υπηρεσιακές µονάδες µε ίδιες ή συναφείς αρµοδιό-
τητες υπηρεσιών του Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης;

Τι χρειάζεται το Κέντρο Κληρονοµικών Νόσων Αίµατος, αφού
υπάρχει το Εθνικό Κέντρο Αιµοδοσίας που µπορεί να αναλάβει
τις αρµοδιότητες;

Τι χρειάζεται το Ινστιτούτο Κοινωνικής ∆ηµογραφίας, όταν
υπάρχει το Εθνικό Κέντρο Κοινωνικών Ερευνών;

Και υπάρχουν και άλλα παραδείγµατα, που αναφέρονται στο
νοµοσχέδιο.

Με αυτήν τη λογική, µε αποφασιστικότητα, µε πολιτική βού-
ληση, µε επαρκή τρόπο και µελέτη η ηγεσία του Υπουργείου
Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης
και η Κυβέρνηση, προχώρησε σε κατάργηση φορέων σε επτά
αντίστοιχα Υπουργεία, µεταφέροντας ταυτόχρονα κάποιες αρ-
µοδιότητες, που εξυπηρετούν το δηµόσιο συµφέρον, σε άλλους
φορείς.

Προχώρησε σε λύση και εκκαθάριση τεσσάρων ανωνύµων
εταιρειών του δηµοσίου -τη «∆ΕΠΟΣ», την «ΙΧΘΥΚΑ», την «ΑΓΡΟ-
ΓΗ» και «ΛΕΥΚΙΠΠΟΣ»- που κρίθηκε ότι τελείωσαν το χρόνο ζωής
τους. Και αυτό είτε γιατί ολοκληρώθηκε η αποστολή τους, είτε
γιατί το υψηλό κόστος λειτουργίας τους είναι δυσανάλογο -βρί-
σκεται σε δυσαρµονία σε σύγκριση µε το όφελος.

Προχωρεί σε συγχώνευση επτά νοµικών προσώπων δηµοσίου
και ιδιωτικού δικαίου και ανωνύµων εταιρειών σε τέσσερα λόγω
συνάφειας του αντικειµένου τους.

Τέλος, καταργείται το διοικητικό συµβούλιο του Οργανισµού
Προβολής Ελληνικού Πολιτισµού και τη διοίκηση ασκεί το διοι-
κητικό συµβούλιο του Ταµείου Αρχαιολογικών Πόρων.

Όλα αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έγιναν µετά από δια-
βούλευση µε τους πολίτες και τους εργαζόµενους, µετά από
ακρόαση στην επιτροπή όλων των σχετικών µε το νοµοσχέδιο
φορέων και µετά από εκτενέστατη συζήτηση στην επιτροπή της
Βουλής.

Η Κυβέρνηση και η ηγεσία του Υπουργείου µε τους συνεργά-
τες τους, που θα πρέπει να τους συγχαρούµε, άκουσαν, συζή-
τησαν και δέχθηκαν προτάσεις και τροποποιήσεις που έγιναν στο
τελικό σχέδιο νόµου, όπως σήµερα έρχεται στην Ολοµέλεια.

Ως παράδειγµα αναφέρω κάτι σηµαντικό για την περιφέρεια
και ιδιαίτερα τις νησιωτικές περιοχές. Έγινε δεκτό οι υπηρετού-
ντες µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου στα
τοπικά κέντρα αγροτικής ανάπτυξης που καταργούνται, για τις
νησιωτικές περιοχές, όπου δεν υπάρχουν υπηρεσίες του Υπουρ-
γείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, να µπορούν να µετα-
ταγούν στις υπηρεσίες αγροτικής ανάπτυξης των Οργανισµών
Τοπικής Αυτοδιοίκησης πρώτου και δεύτερου βαθµού που
εδρεύουν στο ίδιο νησί.

Είναι πολύ σηµαντική γιατί η αναπλήρωση αυτού του επιστη-
µονικού προσωπικού, που είναι απαραίτητο για τα νησιά µας,
συµβάλλει στην ανάπτυξη του πρωτογενούς τοµέα, καθώς προ-
φανώς είναι πολύ δύσκολο να αναπληρωθεί αυτό το επιστηµο-
νικό προσωπικό ιδιαίτερα σήµερα µε την αυστηρή δηµοσιονοµική
πολιτική που εφαρµόζεται λόγω της δύσκολης οικονοµικής συ-
γκυρίας.

Κύριε Υπουργέ, η διαδικασία που ακολουθήθηκε για την πρό-
σληψη των διακοσίων εβδοµήντα ατόµων στην «ΑΓΡΟΓΗ» παρα-
µονές των εκλογών του 2009 είναι αδιαµφισβήτητα άκρως
ρουσφετολογική και εµφανέστατα παράνοµη. Ήταν µία φαύλη
διαδικασία. Κανένας µας αυτό δεν το αµφισβητεί. Οι ηµεροµη-
νίες, το πλήθος των αιτήσεων µε τα βιογραφικά -τρεις χιλιάδες
τετρακόσιες είκοσι πέντε αιτήσεις για διακόσιες εβδοµήντα θέ-
σεις- και η αναιτιολόγητη πρόσληψη που ήρθε µόλις µετά από
οκτώ ηµέρες το µαρτυρούν. ∆εν τηρήθηκε το ηθικό, αλλά ούτε
και τυπικά τουλάχιστον η αρχή της διαφάνειας και της ίσης ευ-
καιρίας.

Όµως, κύριε Υπουργέ, πιστεύοντας ότι η διάταξη αυτή δεν
είναι αντισυνταγµατική, θα ήθελα να εξαντλήσουµε όλες τις δυ-
νατότητες που µας δίνει ο νόµος. Θα πρέπει να εγκύψουµε –και
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είµαι σίγουρος ότι το έχετε κάνει- µε συµπάθεια στο πρόβληµα
των εργαζοµένων. Κάποιοι µπορεί να άφησαν τη δουλειά τους,
για να προσληφθούν, ή να έχασαν κάποια ευκαιρία κατά τη διάρ-
κεια της εργασίας τους και είναι αυτοί που δεν φταίνε ή φταίνε
λιγότερο για την ακολουθούµενη τότε φαύλη διαδικασία. Όλους
αυτούς τους εκµεταλλεύτηκε τότε το ρουσφετολογικό καθε-
στώς, το καθεστώς της συναλλαγής και της αδιαφάνειας, για να
υφαρπάξει την ψήφο τους στις εκλογές που έγιναν µετά από ένα
µήνα. Αυτή ήταν –και µη µας ξενίζει- η κυβέρνηση του κ. Καρα-
µανλή και γι’ αυτό ο λαός µας την έβαλε στην Αντιπολίτευση και
θα την έχει εκεί για αρκετά χρόνια, όπως εξάλλου έδειξαν οι πρό-
σφατες αυτοδιοικητικές εκλογές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε κάθε περίπτωση το νοµο-
σχέδιο αυτό είναι ακόµη ένα βήµα για την ορθολογική αναδιάρ-
θρωση του δηµόσιου τοµέα, µε σκοπό την αποτελεσµατικότερη,
αποδοτικότερη και λιγότερο δαπανηρή ∆ηµόσια ∆ιοίκηση προς
όφελος των πολιτών. Γι’ αυτό δίνω τη θετική ψήφο µου και σας
καλώ όλους να το υπερψηφίσουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Ανδρέας Τριανταφυλλόπουλος.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλα τα τελευ-
ταία χρόνια µιλάµε στη χώρα µας για το µεγάλο ασθενή που
είναι ο δηµόσιος τοµέας. Συζητάµε για την αδιαφάνεια, την ανα-
ξιοκρατία, το πελατειακό κράτος, την αναποτελεσµατικότητα,
την ταλαιπωρία του πολίτη. Εδώ και είκοσι χρόνια το συζητάµε.
∆υστυχώς, όµως, βρισκόµαστε σε µηδενικό σηµείο. Ενώ έχουµε
κάνει τη διάγνωση, δεν έχουµε πάρει εκείνα τα πολιτικά µέτρα
που θα ανατρέψουν την υφιστάµενη κατάσταση και βεβαίως το
οικονοµικό κόστος το πληρώνουµε σήµερα. Αυτό συµβαίνει, γιατί
δεν υπήρχε πολιτική βούληση, γιατί υπήρχε ατολµία και κυρίως
γιατί υπήρχαν τα φοβικά σύνδροµα του πολιτικού κόστους.

Όλοι πιστεύαµε το 2004 ότι η κυβέρνηση του κ. Καραµανλή,
που µίλησε για την επανίδρυση του κράτους, θα έκανε κάτι επι-
τέλους. Αντί αυτού όµως σε µία πενταετία πρόλαβε να διογκώσει
επικίνδυνα το ελληνικό κράτος. Αναφέρθηκαν και προηγούµενοι
συνάδελφοι για τις «στρατιές» των συµβασιούχων «STAGE», για
νέες δηµόσιες υπηρεσίες, για νέες αµειβόµενες επιτροπές.

Αυτή η διόγκωση του σπάταλου κράτους επιβάρυνε τον προ-
ϋπολογισµό µε περισσότερα από 200 εκατοµµύρια ευρώ ετησίως
και µε εφάπαξ δαπάνη 75 εκατοµµυρίων ευρώ. Και το ερώτηµα
είναι: Θα συνεχίσει αυτή η απαράδεκτη κατάσταση; Θα πρέπει να
συνεχίσει η ακινησία και η ατολµία;

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας,
θα συνεχίζουµε να επαναλαµβάνουµε αυτόν τον τραγικό απολο-
γισµό της κυβέρνησής σας, διότι ο Έλληνας φορολογούµενος
πολίτης πρέπει να ξέρει γιατί πληρώνει σήµερα και πώς φθάσαµε
έως εδώ.

Εµείς, ως Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ πήραµε καθαρή λαϊκή
εντολή για να τα αλλάξουµε όλα στο δηµόσιο τοµέα. Ο ελληνικός
λαός δεν αντέχει άλλο τη σπατάλη, την αδιαφάνεια, την αναξιο-
κρατία. Γι’ αυτό το λόγο µέσα σε σύντοµο χρονικό διάστηµα,
µόλις σ’ ένα χρόνο, πήραµε συγκεκριµένες νοµοθετικές πρωτο-
βουλίες που αλλάζουν πολλά πράγµατα στο δηµόσιο τοµέα.

Ψηφίσαµε το νοµοσχέδιο για το ΑΣΕΠ. ∆ιαφάνεια παντού,
αξιοκρατία παντού. Και όµως εσείς, κύριοι συνάδελφοι της Νέας
∆ηµοκρατίας, αυτό το νοµοσχέδιο δεν το ψηφίσατε!

Ψηφίσαµε το νοµοσχέδιο για τη νέα αρχιτεκτονική του κρά-
τους, για την περιφερειακή ανάπτυξη, το δηµοκρατικό προ-
γραµµατισµό, την αρχή της εγγύτητας προς τον πολίτη, ένα
ευέλικτο µικρό κράτος, µε δυνατούς δήµους και περιφέρειες.
Ούτε αυτό το νοµοσχέδιο το ψηφίσατε.

Ψηφίσαµε το νόµο για την αξιολόγηση και την επιλογή των
προϊσταµένων οργανικών µονάδων µε αντικειµενικά και αξιο-
κρατικά κριτήρια. Μέχρι χθες επιλέγανε τους «ηµέτερους». Από
σήµερα επιλέγουµε τους καλύτερους, για να έχει η χώρα µας
µέλλον, για να αλλάξει η χώρα µας προς το καλύτερο.

Ψηφίσαµε επίσης το νοµοσχέδιο για τα εγκλήµατα περί την

υπηρεσία, για την καταπολέµηση φαινοµένων διαφθοράς στο δη-
µόσιο τοµέα και την αυστηρή τιµωρία συναφών συµπεριφορών
εµπλεκόµενων κρατικών λειτουργών, που οδηγεί σε αθέµιτο
πλουτισµό τους.

Αποφασίσαµε την ανάρτηση όλων των αποφάσεων του δηµο-
σίου στο διαδίκτυο µε το Πρόγραµµα «∆ΙΑΥΓΕΙΑ».

Πραγµατοποιήσαµε την πρώτη απογραφή των δηµοσίων υπαλ-
λήλων.

Κτυπάµε τη διαφθορά, το «µαύρο χρήµα», και λέµε τέρµα στην
ατιµωρησία.

Το παρόν νοµοσχέδιο βεβαίως το αδικείτε, όταν το ξεχωρίζετε
απ’ όλες τις προηγούµενες νοµοθετικές πρωτοβουλίες και το
υποβαθµίζετε. ∆ιότι το νοµοσχέδιο αυτό εντάσσεται στο σύνολο
των νοµοσχεδίων που ήδη έχουµε ψηφίσει αλλά και όσων η Κυ-
βέρνηση θα φέρει το αµέσως προσεχές διάστηµα, έτσι ώστε να
πάψει η αδιαφάνεια, η αναξιοκρατία, η σπατάλη του δηµόσιου
τοµέα.

Γι’ αυτό, λοιπόν, κάνουµε όλες τις απαραίτητες ενέργειες και
αλλαγές στο δηµόσιο, ώστε να καταστεί καταλύτης για ένα νέο
αναπτυξιακό µοντέλο που θα οδηγήσει τη χώρα στη βιώσιµη ανά-
πτυξη, στην αύξηση της παραγωγικότητας, µακριά από µικρο-
κοµµατικές αγκυλώσεις του παρελθόντος.

Γι’ αυτό θέλουµε και τη συναίνεση απ’ όλα τα κόµµατα στη
Βουλή, έτσι ώστε να επιτευχθεί αυτό που λέµε όλοι, δηλαδή η
χρηστή διαχείριση του δηµοσίου χρήµατος, η αποτελεσµατικό-
τητα του δηµοσίου τοµέα, η αύξηση της απόδοσης του δηµό-
σιου τοµέα, έτσι ώστε να εξυπηρετείται ο Έλληνας πολίτης και
βεβαίως η ορθολογική διαχείριση του ανθρώπινου δυναµικού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τις προωθούµενες ρυθµίσεις
επιχειρούµε κατά περίπτωση την κατάργηση ή τη συγχώνευση
υπηρεσιών και οργανισµών του δηµοσίου, ενώ λύονται και εκκα-
θαρίζονται ανώνυµες εταιρείες που µέρος ή το σύνολο των µε-
τοχών τους κατέχει το δηµόσιο.

Καταργούµε και ενοποιούµε διοικητικά συµβούλια φορέων
εξοικονοµώντας πόρους και ανθρώπινο δυναµικό. Με σαφή πο-
λιτική βούληση ρυθµίζουµε θέµατα που άπτονται του προσωπι-
κού των καταργούµενων ή συγχωνευόµενων φορέων, της
κινητής και ακίνητης περιουσίας των καταργούµενων φορέων και
της διαχείρισης των ταµειακών υπολοίπων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας θα ήθελα να πω ότι
όλοι µας, όλοι σε αυτήν τη Βουλή -γιατί όλοι µας είµαστε υπεύ-
θυνοι γι’ αυτήν την κατάσταση που έχει φτάσει η χώρα µας- θα
πρέπει να υπερθεµατίσουµε όλες εκείνες τις πρωτοβουλίες στην
κατεύθυνση της ορθολογικής αναδιοργάνωσης του δηµόσιου
τοµέα, µε την οποία αλλαγή θα πρέπει να γυρίσουµε σελίδα για
ένα αποτελεσµατικό, οικονοµικά βιώσιµο δηµόσιο και ευρύτερο
δηµόσιο τοµέα που θα παρέχεις αποδοτικότερες υπηρεσίες, για
να υπηρετεί την ελληνική κοινωνία και να δίνει διέξοδο στα κα-
θηµερινά προβλήµατα του πολίτη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η κ.
Μαρία Θεοχάρη, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ και θα κλείσουµε µε τον
κ. Αποστολάκο.

Ορίστε, κυρία Θεοχάρη, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από έξι

χρόνια ακούγαµε όλοι τις εξαγγελίες του κ. Καραµανλή περί επα-
νίδρυσης του κράτους. Ο πρώην Πρωθυπουργός είχε κάνει ση-
µαία του τον αγώνα κατά της σπατάλης και της διαφθοράς και
σύσσωµη η Νέα ∆ηµοκρατία εξαπέλυε κατηγορίες προς τις
προηγούµενες κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ υποσχόµενη την πλήρη
ανασυγκρότηση του κράτους. Όλοι, όµως, γνωρίζουµε εκ του
αποτελέσµατος, ότι αντί για επανίδρυση του κράτους, είχαµε
διάλυση του κράτους.

Σήµερα είµαστε όλοι µάρτυρες σκανδάλων διαφθοράς και δια-
σπάθισης του δηµοσίου χρήµατος, που διαπράχθηκαν κατά τη
διάρκεια της διακυβέρνησης της χώρας από τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία. Είµαστε όλοι αποδέκτες της καταστροφικής πολιτικής της,
που όχι µόνο κατάφερε, µέσα σε πεντέµισι χρόνια διακυβέρνη-
σης, να αφήσει πίσω της µία χώρα στα πρόθυρα της χρεοκοπίας,
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αλλά συνέχισε να αντιδρά σθεναρά απέναντι στις τεράστιες προ-
σπάθειες διάσωσης της χώρας από την Κυβέρνηση του Γιώργου
Παπανδρέου.

Οι αριθµοί µιλούν από µόνοι τους. Έξι χρόνια και εκατόν σα-
ράντα τέσσερα νοµοθετήµατα µετά την εκλογή της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, τον Μάρτιο του 2004, το ελληνικό δηµόσιο διογκώθηκε
κατά επτακόσιες περίπου νέες δηµόσιες υπηρεσίες, τετρακόσιες
εβδοµήντα νέες αµειβόµενες επιτροπές και οµάδες εργασίας και
εντεκάµισι χιλιάδες νέες θέσεις προσωπικού, που µεταφράζο-
νται σε εφάπαξ δαπάνη 75 εκατοµµυρίων ευρώ και ετήσια επι-
βάρυνση του προϋπολογισµού κατά 222 εκατοµµύρια ευρώ.
Αυτά εννοούσε ο κ. Καραµανλής όταν µιλούσε για πάταξη της
γραφειοκρατίας και µεταρρύθµιση του δηµοσίου, για τέλος στις
ρουσφετολογικές προσλήψεις και στην κατασπατάληση των κρα-
τικών πόρων;

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ από την πρώτη στιγµή έθεσε ως
προτεραιότητά της την αναδιάρθρωση του κράτους εκ βάθρων.
Μέσα σε µία ιδιαίτερα δυσάρεστη οικονοµική συγκυρία, µε την
Ελλάδα να διανύει την πιο δύσκολη περίοδο στην µεταπολιτευ-
τική ιστορία της, έχουν ήδη γίνει µέσα σε ένα χρόνο τεράστια
βήµατα προς αυτήν την κατεύθυνση. Η υπαγωγή όλων των προ-
σλήψεων στο ΑΣΕΠ, το Πρόγραµµα «∆ΙΑΥΓΕΙΑ» και πιο πρό-
σφατα η εξυγίανση των προβληµατικών ∆ΕΚΟ µε αφετηρία τον
ΟΣΕ και η ηλεκτρονική συνταγογράφηση, είναι µερικές µόνο από
τις πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ προκειµένου να
ανασυνταχθεί το δηµόσιο και να µπει τέλος στην σπατάλη του
δηµοσίου χρήµατος και στη διαιώνιση του πελατειακού συστή-
µατος.

∆εν είναι δυνατόν, όµως, από την µία να εφαρµόζουµε σκληρά
µέτρα, αναγκαία µεν για τον εξορθολογισµό των δηµοσιονοµι-
κών µας και για την µείωση του ελλείµµατος και του χρέους και
από την άλλη να επιτρέπουµε την ύπαρξη δεκάδων οργανισµών
και υπηρεσιών που δεν έχουν αντικείµενο, δεν επιτελούν έργο
και δεν προσφέρουν τίποτα παρά µόνο την επιβάρυνση του Έλ-
ληνα φορολογούµενου. ∆εν είναι δυνατόν να καταβάλλουµε προ-
σπάθεια πάταξης της γραφειοκρατίας και να µην καταργούµε
υπηρεσίες που µοναδικός λόγος ύπαρξής τους ήταν η τακτο-
ποίηση των «ηµετέρων».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτός ακριβώς είναι ο στόχος
του νοµοσχεδίου που συζητάµε σήµερα, η κατάργηση και συγ-
χώνευση των υπηρεσιών, οργανισµών και φορέων, που δεν έχουν
τίποτα να προσφέρουν στο κράτος και τον πολίτη, αλλά αντιθέ-
τως αποµυζούν τον κρατικό προϋπολογισµό µε τα λειτουργικά
τους έξοδα και συµβάλλουν στη διόγκωση της γραφειοκρατίας.

Έτσι, λοιπόν, µε το παρόν νοµοσχέδιο καταργούνται ή συγ-
χωνεύονται υπηρεσίες και οργανισµοί που σε πολλές περιπτώ-
σεις ιδρύθηκαν, αλλά δεν λειτούργησαν ποτέ, όπως το Κέντρο
Κληρονοµικών Νόσων Αίµατος, το Εθνικό Κέντρο Ερευνών
Υγείας, το Ινστιτούτο Κοινωνικής ∆ηµογραφίας και Έρευνας, το
Επιστηµονικό και Ερευνητικό Κέντρο Πολιτικής Προστασίας, η
Εθνική Ακαδηµία Γραµµάτων και Επιστηµών, η Ιόνιος Ακαδηµία
που δεν λειτούργησε από το 1996 και η ∆ιεθνής Ικάριος Αθλητική
Ακαδηµία που δεν χρηµατοδοτήθηκε ποτέ.

Καταργούνται, επίσης, υπηρεσίες και φορείς που οι σκοποί
τους εξυπηρετούνται καλύτερα και µε χαµηλότερο κόστος από
ήδη υπάρχοντες οργανισµούς ή υπηρεσίες των αρµόδιων
Υπουργείων. Σε αυτούς περιλαµβάνονται το Μουσείο και η Βι-
βλιοθήκη του Εθνικού Τυπογραφείου, το Ινστιτούτο Μεταναστευ-
τικής Πολιτικής, το Εθνικό Ταµείο Κοινωνικής Συνοχής και άλλοι
οργανισµοί.

Με το νοµοσχέδιο τίθεται υπό καθεστώς λύσης και εκκαθάρι-
σης σειρά ανωνύµων εταιρειών του δηµοσίου, όπως η «∆ΕΠΟΣ»,
το «Ιχθυοκαλλιεργητικό Κέντρο Αχελώου Α.Ε.», η «Εταιρεία ∆ια-
χείρισης και Ανάπτυξης Τεχνολογικού Πάρκου Αττικής»-«Λεύ-
κιππος» που δεν λειτούργησε ποτέ και βεβαίως η «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.»
που χρησιµοποιήθηκε προεκλογικά από τη Νέα ∆ηµοκρατία ως
έσχατο µέσο διακοσίων εβδοµήντα ρουσφετολογικών προσλή-
ψεων, µε προκλητικές διαδικασίες αδιαφάνειας, εκτοξεύοντας
το κόστος της εταιρείας από τις 450.000 στα 9.500.000 ευρώ.

Επιπλέον, προβλέπεται συγχώνευση ή απορρόφηση ορισµέ-
νων νοµικών προσώπων δηµοσίου δικαίου και νοµικών προσώ-

πων ιδιωτικού δικαίου από άλλους φορείς µε συναφές αντικεί-
µενο, γεγονός που σηµαίνει τεράστια εξοικονόµηση σε πόρους
για το ελληνικό κράτος.

Καταργούνται και ενοποιούνται διοικητικά συµβούλια φορέων
που δεν έχουν λόγο ύπαρξης και ρυθµίζονται τα θέµατα του προ-
σωπικού στους φορείς που καταργούνται ή συγχωνεύονται, µε
κατεύθυνση την αξιοποίηση σε φορείς που δεν είναι επαρκώς
στελεχωµένοι. Και βέβαια ρυθµίζονται και τα ζητήµατα που έχουν
να κάνουν µε την κινητή και ακίνητη περιουσία των φορέων
αυτών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το συµµάζεµα των δηµοσιονο-
µικών µας είναι προφανές ότι απαιτεί θυσίες και δύσκολες απο-
φάσεις. Η απόφαση για την κατάργηση ζηµιογόνων και άνευ
αντικειµένου οργανισµών είναι απαραίτητη και αυτονόητη και
είναι κάτι το οποίο έπρεπε να έχει γίνει εδώ και χρόνια.

Το νοµοσχέδιο που καλούµαστε να ψηφίσουµε αποτελεί ένα
ακόµα βήµα προς την αναµόρφωση του κράτους για να γίνει λι-
γότερο σπάταλο, πιο λειτουργικό και ευέλικτο, πιο φιλικό προς
τον πολίτη. Γι’ αυτό και θεωρώ καθήκον µας να το υπερψηφί-
σουµε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε την κ. Θεοχάρη.

Κλείνουµε µε το Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας στο Νοµό
Λακωνίας, κ. Γρηγόριο Αποστολάκο. Στη συνέχεια θα ψηφίσουµε
το νοµοσχέδιο επί της αρχής και αύριο θα συνεχίσουµε.

Ορίστε, κύριε Αποστολάκο, έχετε το λόγο.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Κύριε Υπουργέ, θέλω να επα-

ναλάβω ως τελευταίος οµιλητής αυτής της ηµέρας µια έκκληση.
Σας είχα καλέσει στην επιτροπή να αποσύρετε αυτό το νοµο-
σχέδιο, γιατί ήταν αντισυνταγµατικό, παράνοµο, αντικοινωνικό
και απάνθρωπο. Επαναλαµβάνω και πάλι αυτήν την έκκληση.

Όµως, σήµερα εδώ παρακολουθούν πάρα πολλοί άνθρωποι
από τα θεωρεία. Άραγε, δεν υπήρχε πολιτική ευαισθησία από κά-
ποιον –απ’ όσους τοποθετήθηκαν και υποστηρίζουν αυτό το νο-
µοθέτηµα, ώστε να δώσει µια πειστική απάντηση σε αυτούς τους
ανθρώπους;

Άκουσα µε πολλή προσοχή και χρονοµέτρησα τον κ. Ρα-
γκούση. Μιλούσε επί δεκαοκτώ λεπτά και έκανε προγραµµατικές
δηλώσεις, τι θα κάνει η Κυβέρνηση, τι σκοπεύει να κάνει η Κυ-
βέρνηση, για να σπάσει το πελατειακό σύστηµα και όλα αυτά τα
συναφή. Και βρήκε να αφιερώσει ένα µόνο λεπτό για το συγκε-
κριµένο νοµοσχέδιο!

Μιλούσε ο κ. Ευθυµίου δώδεκα ή δεκατρία λεπτά. Ακριβώς το
ίδιο! Μα καλά, δεν υπήρξε λίγο πολιτική ευαισθησία να δώσουν
µια απάντηση; Ένας Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ να πει αυτό, για το
οποίο σας µέµφεται όλη η Αντιπολίτευση, όλοι οι κοινωνικοί και
επαγγελµατικοί φορείς, ότι είναι αντισυνταγµατικό! Πετάτε την
µπάλα στην εξέδρα! Έλεος πια!

Το Κοινοβούλιο είναι για να δίνει και απαντήσεις που έχουν
σχέση µε τη νοµοθετούσα πολιτεία. ∆εν υπάρχει πολιτική ευαι-
σθησία; ∆εν είναι προσωπικό σας το θέµα. Του διέφυγε του κ.
Ραγκούση και είπε ότι το νοµοθέτηµα αυτό δεν είναι δικό σας.
Σας το είχαµε πει και στην Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Είναι
το καπρίτσιο της κ. Μπατζελή, του κ. Καρχιµάκη και του Αντι-
προέδρου της Κυβέρνησης, κ. Πάγκαλου.

Οµολόγησε ότι είναι µε την επιµέλεια, που εσείς καλείστε να
υποστηρίξετε, της Αντιπροεδρίας της Κυβέρνησης. Θα σώσετε
το κράτος, απολύοντας διακόσιους εβδοµήντα νέους ανθρώ-
πους! Προσπαθείτε να τους πείσετε ότι αυτό το οποίο κάνετε
είναι σύννοµο, ότι λύνετε τα διαρθρωτικά προβλήµατα της ελλη-
νικής πολιτείας.

Ειλικρινά πιστεύω ότι δεν θα το υποστηρίξετε αυτό. Αν το κά-
νετε, θα το κάνετε µε άδεια καρδιά και εσείς και οι συνεργάτες
σας στο Υπουργείο Εσωτερικών.

Οφείλετε να απαντήσετε σε δύο πράγµατα. Η Κυβέρνηση µι-
λάει για δύο πράγµατα µέσα από την εισηγητική έκθεση. Πρώ-
τον, ότι προσπαθεί να φτιάξει το κράτος. Ποιος διαφωνεί µε
αυτό; Σε µια εποχή όπου ταλανίζεται ο ελληνικός λαός από τε-
ράστια οικονοµικά προβλήµατα, όπου διαρρηγνύεται ο κοινωνι-
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κός ιστός, υποστηρίζετε άραγε µε το χέρι στη καρδιά ότι καταρ-
γώντας είκοσι επτά ανύπαρκτους στην ουσία οργανισµούς και
χωρίς να επιβαρύνουν δηµοσιονοµικά το ελληνικό δηµόσιο, λύ-
νεται το θέµα της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης; Ούτε τους εαυτούς σας
δεν µπορείτε να πείσετε γι αυτό.

Το δεύτερο στοιχείο του δηµοσιονοµικού οφέλους το ακού-
σατε από πολλούς συναδέλφους. Σας το είχα πει και στην επι-
τροπή. Προβλέπεται από την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου,
ότι θα εξοικονοµηθούν ποσά της τάξης των 10.110.000 ευρώ, τα
7,5 από αυτά από την «ΑΓΡΟΓΗ».

Προσπαθείτε να µας πείσετε ότι δεν το φέρατε στο πλαίσιο
µιας πολιτικής δίωξης και µιας µανίας να διώξετε ανθρώπους,
επειδή εκτεθήκατε πολιτικά και ισχυρίζεστε µέσα σε αυτήν την
Αίθουσα ότι εξοικονοµείτε χρήµατα για το ελληνικό δηµόσιο; Επι-
βάρυνση θα κάνετε. ∆ιότι, µέσα από την έκθεση του Γενικού Λο-
γιστηρίου του Κράτους δεν προβλέπεται σε κανένα ποσό το ποια
είναι η επιβάρυνση από τις µετατάξεις που κάνετε και τις µετα-
φορές αρµοδιοτήτων.

Θέλω να σας πω και κάτι άλλο ακόµα. Όταν δεν προβλέπεται
πουθενά η µεταφορά αρµοδιοτήτων, από ποιον θα ασκηθούν
αυτές οι αρµοδιότητες, οι οποίες είναι νόµιµες υποχρεώσεις της
χώρας απέναντι στην Ευρωπαϊκή Ένωση; Από ποιον θα ασκη-
θούν; Από ιδιωτικές εταιρείες; Μα έτσι θα επιβαρύνουν το ελλη-
νικό δηµόσιο. Οι αρµοδιότητες οι οποίες αυτήν την στιγµή δεν
µεταφέρονται πουθενά -για να βρείτε το πρόσχηµα να απολύ-
σετε ανθρώπους στο πλαίσιο µίας πραγµατικά ακατανόητης πο-
λιτικής δίωξης- από πού θα καλυφθούν; Προφανώς θα
καλυφθούν από ιδιωτικές εταιρείες, διότι άλλος τρόπος δεν
υπάρχει πια.

ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ: Ή νέες προσλήψεις.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ακριβώς. Οι νέες προσλήψεις

απαγορεύονται από το µνηµόνιο. Άρα, θα βρείτε έναν τρόπο να
ασκήσετε αυτές τις κατά νόµο επιβαλλόµενες υποχρεώσεις από
τον κανονισµό της Ευρωπαϊκής Ένωσης µέσω κάποιας ιδιωτικής
εταιρείας.

Ακούστε τώρα και κάτι άλλο. Όταν σας βάζουµε θέµατα Συ-
ντάγµατος, οφείλετε να είστε πάρα πολύ προσεκτικοί. ∆εν θα
δώσετε επιτέλους, µέχρι αύριο το µεσηµέρι µία απάντηση, για
το αν η ρύθµιση που κάνετε είναι αντισυνταγµατική; Αγνοείτε το
άρθρο 4 του Συντάγµατος, την αρχή της νοµιµότητος, που ισχύει
και για τη νοµοθετούσα Βουλή και για τη διοίκηση;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Η αρχή της ισότητας.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ακριβώς.
Έλεος πια! Πώς µπορείτε να δώσετε µια απάντηση σε αυτούς

τους ανθρώπους που παρακολουθούν και στον ελληνικό λαό, ο
οποίος µας βλέπει; ∆ηλαδή, το κράτος δικαίου είναι είδος εν ανε-
παρκεία;

Αυτοί, οι οποίοι είχαν προσληφθεί νωρίτερα από αυτόν τον πε-
ρίφηµο διαγωνισµό του καλοκαιριού του 2009 παραµένουν και
οι άλλοι φεύγουν -χωρίς να υπάρχει ούτε ένα νοµικό, οικονοµικό
επιχείρηµα- επειδή αυτό είναι το πολιτικό σας καπρίτσιο;

Σας καταγράφουµε αυτήν τη στιγµή µία κραυγή αγωνίας. Η
απαξίωση του πολιτικού συστήµατος, που όλοι εδώ µέσα επιχει-
ρηµατολογείτε ότι θα πρέπει να πολεµήσουµε, θα πρέπει να βρει
µία θεσµική διέξοδο. Η θεσµική διέξοδος είναι µέσα από τη λει-
τουργία της ισονοµίας, της ισοπολιτείας της ελληνικής πολιτείας,
την οποία εσείς διακονείτε µετά τη ψήφο του ελληνικού λαού τον
περασµένο Οκτώβρη.

Ειλικρινά πιστεύετε ότι είστε εναρµονισµένοι µε αυτήν τη λο-
γική; Λυπάµαι, δεν είστε!

Κάνετε και κάτι άλλο, που είναι ακόµη χειρότερο για µένα. ∆εν
έχετε αντιληφθεί ότι η χώρα αυτή πρέπει να κυβερνηθεί, ότι ο
δηµόσιος τοµέας θα πρέπει να εξυγιανθεί. ∆εν κάνετε τίποτα επ’
αυτού. Κάνετε απλώς ένα νοµοθέτηµα το οποίο είναι στάχτη στα
µάτια.

∆εν αντιλαµβάνεσθε ότι ένας ολόκληρος κόσµος καταρρέει
δίπλα µας και εσείς ασχολείστε µε το να απολύσετε διακόσιους
εβδοµήντα ανθρώπους. Ειλικρινά λυπάµαι!

Αναγκάστηκα να καταθέσω αυτόν το λόγο κυρίως από ένα αί-
σθηµα πολιτικής αγανάκτησης ότι το συµπέρασµα το οποίο βγαί-
νει, είναι ότι δεν έχετε αντιληφθεί το µέγεθος του προβλήµατος.
Η χώρα καταρρέει, είναι de facto σε πτώχευση. Έπρεπε να ασχο-
ληθείτε µε τη διόρθωση του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, που δεν
δηµιουργήθηκε τα τελευταία πέντε χρόνια. ∆ικό σας δηµιούρ-
γηµα είναι το πελατειακό κράτος, όταν διορίζατε στις αρχές της
δεκαετίας του 1980 επτακόσιες χιλιάδες υπαλλήλους και φτιά-
χνατε οργανισµούς και επιχειρήσεις. Κι αν θέλετε, ευθύνη δική
µας είναι ότι δεν φροντίσαµε έγκαιρα και κατά τρόπο πιο δόκιµο
να µπορέσουµε να περιορίσουµε όλη αυτήν τη πολιτική αθλιό-
τητα. Μα να λέτε τώρα ότι αυτό το άθλιο κράτος, το οποίο δεν
παράγει τίποτα, είναι δηµιούργηµα των τελευταίων τεσσάρων
ετών; Μπορεί κανείς να σας πιστέψει;

Κλείνω µ’ αυτό, κύριε Πρόεδρε. Θα πρέπει να καταλάβετε ότι
είναι η ώρα της σύνθεσης των απόψεων και της σύγκλισης των
δράσεων. Αυτό, όµως, προϋποθέτει πολιτική γενναιότητα και ει-
λικρίνεια.

Μία χώρα για να προχωρήσει, αγαπητέ κύριε Υφυπουργέ, που
εκπροσωπείτε την Κυβέρνηση αυτήν τη στιγµή και, κύριοι συνά-
δελφοι, που µε ακούτε από την πλευρά της Συµπολίτευσης, χρει-
άζεται τρία πράγµατα: το πρώτο, είναι σταθερότητα για να
µπορέσει να κυβερνηθεί, το δεύτερο, είναι να αισθανθούν ασφά-
λεια οι Έλληνες πολίτες και το τρίτο, είναι να λεχθούν οι αλή-
θειες που πρέπει στον ελληνικό λαό.

Τίποτα από αυτά δεν κάνετε. Προσπαθείτε να µεταφέρετε το
βάρος της αυτονόητης κυβερνητικής σας ευθύνης στο πλαίσιο
µιας στερεότυπης κοµµατικής προσέγγισης των πραγµάτων, η
οποία σε καµµία περίπτωση δεν είναι εναρµονισµένη µε την υπε-
ράσπιση των συµφερόντων του ελληνικού λαού.

Κλασικότερο παράδειγµα αυτής της πολιτικής είναι αυτό το
συγκεκριµένο νοµοθέτηµα. Είναι µισαλλοδοξία, υποκρισία είναι
και πολιτική δίωξη. Ειλικρινά, όσο είναι καιρός ακόµη, αποσύρετέ
το.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κηρύσσεται περαιω-

µένη η συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρ-
νησης: «Κατάργηση και συγχώνευση υπηρεσιών, οργανισµών και
φορέων του δηµοσίου τοµέα».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονι-
κής ∆ιακυβέρνησης: «Κατάργηση και συγχώνευση υπηρεσιών,
οργανισµών και φορέων του δηµοσίου τοµέα» έγινε δεκτό επί
της αρχής κατά πλειοψηφία.

Κύριοι συνάδελφοι, αύριο θα ξεκινήσουµε τη συζήτηση του νο-
µοσχεδίου µε τους εισηγητές και µετά θα συνεχίσουµε µε τον
κατάλογο των εναποµεινάντων οµιλητών.

∆έχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 1.03’, λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Τετάρτη 24 Νοεµβρίου 2010 και ώρα 10.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: νοµοθετική εργασία, συ-
νέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης: «Κατάργηση και συγχώνευση
υπηρεσιών, οργανισµών και φορέων του δηµοσίου τοµέα», σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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